
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هفتم مهر 1399



 
دوشنبه ۷ مهر ۱۳۹۹

 
September 28, 2020

نهم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ September 27 ] ۶ مهر روز جهانی جهانگردی
۷ مهر روز آتش نشانی و ایمنی

۷ مهر سقوط هواپیمای حامل جمعی از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو،
فلاحی، فکوری، جهان آرا) در سال 1360

۸ مهر روزبزرگداشت مولوی
[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ناشنوایان

[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ترجمه و مترجم
[ October 1 ] ۱۰ مهر روز جهانی سالمندان



 

1- پروژه هاي عمرانی و توسعه اي بندر چابهار جلوتر از برنامه زمان بندي/ تحقق مسئولیت هاي اجتماعی سازمان بنادر در سیستان و بلوچستان - سازمان بنادر و
دریانوردي

2- تاکید رئیس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی - ایمنا

3- ضرورت بهره برداري اصولی از مراتع استان تهران - تیک

4- مرکز بین المللی نوآوري پوشاك کشور با حضور هپی لند در یزد راه اندازي می شود - حرف تازه

5- پیشرفت طرح پتروشیمی سبلان از مرز 95 درصد گذشت - نبض نفت

6- افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی ناحیه نکا - نبض نفت

7- وزیر نیرو فردا به آذربایجان غربی سفر می کند - عصر پرس

8- پرداخت 130 هزار فقره تسهیلات در صندوق هاي قرض الحسنه روستایی - خبرگزاري فارس

9- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - تسنیم

10- خانه گردشگر مازندران در بهشهر راه اندازي شد - تسنیم

11- 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شد + فیلم - تسنیم

12- جلوگیري از متروکه شدن یک روستاي زرتشتی نشین یزد با گردشگري - ایسنا

13- سمنان| کارآفرینی و هدایت شغلی نیاز امروز جامعه؛ برنامه ریزي براي اشتغال جوانان چیست؟ - تسنیم

14- افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی ناحیه نکا - فصل اقتصاد

15- پیشرفت طرح پتروشیمی سبلان از مرز 95 درصد گذشت - فصل اقتصاد

16- ضرورت ارائه آموزش هاي مهارتی به فارغ التحصیلان دانشگاهی - فصل اقتصاد

17- تاکید رییس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی - فصل اقتصاد

18- تمدید طرح ملی توسعه مشاغل خانگی - فصل اقتصاد

19- خط تولید پارچه چادر مشکی در نیشابور بعد از تعیین وزیر صمت راه اندازي می شود - خانه ملت

20- کرونا چندنفر را در ایران بیکار کرد؟ - جنوب نیوز

21- امکان ارائه غیرحضوري گواهی اشتغال به تحصیل پیام نور فراهم شد - باشگاه خبرنگاران جوان

22- چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - اقتصادگردان

23- رزم حسینی می تواند هماهنگی خوبی بین اعضاي هیات دولت ایجاد کند - اقتصادگردان

24- پرونده ویژه «کار و زار» | مجوز کسب و کار؛ بهبود فضاي کسب و کار آرزوي دیرینه ي تولیدکنندگان ایرانی/ اخذ مجوز کسب و کار در کشور هاي پیشرفته

تنها در نیم روز! - دیار آفتاب

25- مهارت زندگی/ موفقیت یک احساس است یا یک ذهنیت؟ - آخرین خبر

26- 18 دانش آموز و معلم شیرازي کرونا گرفتند! - گسترش صنعت معدن تجارت

27- بهره برداري از کارخانه تولید هیدروکربن سبک و سنگین - باشگاه خبرنگاران جوان

28- بیش از 33 میلیارد تومان کمک خیران به نیازمندان هرمزگانی / رشد 100 درصدي کمک هاي مردمی در مراکز نیکوکاري - هرمز

29- نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس: مطالبات گندمکاران کشور تا یک هفته دیگر پرداخت می شود - تسنیم

30- چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - اعتبار نیوز

31- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - ایران اکونومیست

32- دولت تنها منتفع یک طرفه است و در زیان دهی خودروساز و قطعه ساز متضرر نمی شود - ایران اکونومیست

33- پروژه هاي عمرانی و توسعه اي بندر چابهار؛ جلوتر از برنامه زمان بندي/ تحقق مسئولیت هاي اجتماعی سازمان بنادر در سیستان و بلوچستان - سازمان بنادر و
دریانوردي

34- بهره برداري از مراتع استان تهران باید به صورت اصولی انجام شود - ایانا

35- اجازه ندهید کم شنوایی محدودتان کند - میزان

36- صدور مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی براي متقاضیان واجد شرایط استان سمنان - آریا نیوز

37- لیست شرکت هاي «علیرضا رزم حسینی»/ وزیر پورشه سوار چند شرکت دارد؟ - دیده بان ایران

38- سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران - شما نیوز



39- ایجاد اشتغال ایثارگران و فرزندان شاهد در البرز تسهیل می شود - آریا نیوز

40- انعقاد تفاهم نامه سه جانبه براي محرومیت زدایی سه دهستان محروم استان زنجان - شبستان

41- اشتغالزایی بیش از 2 هزار نفر با راه اندازي فاز اول پروژه آبزي پروري و شیلات بندرماهشهر - شبستان

42- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - اقتصاد طلایی

43- ارسال یک نظر در: ''از شرایط سخت تحریمی چگونه عبور کنیم؟'' - معدن 24

44- بانک کارآفرین و کمیسیون ملی یونسکو در ایران تفاهمنامه امضا کردند - اقتصاد طلایی

45- ابتلاي 16دانش آموز و 2 معلم در فسا به کرونا - بهار نیوز

46- تأکید رئیس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی - باشگاه خبرنگاران جوان

47- فریدون عباسی: سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است - فردا نیوز

48- هم افزایی، چاشنی برون رفت از خود تحریمی ها در کرمان - باشگاه خبرنگاران جوان

49- یکهزار رقم گل داودي در محلات به نمایش گذاشته می شود - ایرنا

50- ترسیب کربن و طرح هاي بیابان زدایی خراسان شمالی 50 میلیارد ریال اعتبار گرفت - ایرنا

51- توجه و تمرکز بر توسعه کارآفرینی و بها دادن به کارآفرینان در شرایط سخت اقتصادي گره گشا است - آریا نیوز

52- درس هاي مهم شاخص نوآوري جهانی 2019/ چگونه هنگ کنگ در لیست برترین هاب هاي استارتاپی جهان قرار گرفت - بلاغ

53- استقلال شرکت هاي مهندسی مشاور را حفظ کنیم - خبرگزاري برق آب

54- اطلاعیه آزمون جذب نیروي انسانی به صورت قراردادي در شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان - بولتن نیوز

55- جذب سرمایه گذار مهمترین اولویت دولت در باخرز - روزنامه قدس

56- جمع آوري عجولانه سانتریفیوژها پیش از اجراي برجام را بررسی می کنیم/ سیب و گلابی برجام همین دلار 30 هزار تومانی است - روزنامه قدس

57- طراحی شهري در آینده متأثر از کرونا - ایمنا

58- جهش تولید یعنی بزرگتر شدن سفره کارگران - ایسنا

59- تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار - پایگاه دولت

60- حضور گروه هاي جهادي در منطقه محروم، یادگاري از روزهاي دفاع مقدس - دانا

61- آنچه که باید در مورد پروژه اسکاي مال همدان بدانیم - دانا

62- نخستین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در ''اهر'' افتتاح می شود - تسنیم

63- شرایط استفاده از ''زبان اشاره'' در ادارات و اماکن عمومی استان گیلان فراهم نیست - تسنیم

64- حضور یک میلیون روستایی در صندوق هاي قرض الحسنه/ 600 هزار نفر در گروه هاي جهادي سازماندهی شدند - خبرگزاري فارس

65- شبکه سازي صندوق هاي روستایی وعشایري براي گسترش اشتغال پایدار - روستا نیوز

66- بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ - رادیو فرهنگ

67- اولین رویداد دیده شو در جنوب استان بوشهر توسط مرکز آموزش علمی کاربردي کنگان برگزار می شود - دانشگاه جامع علمی کاربردي

68- کتاب یک صفحه اي، دستاورد شیراز در پرورش فرهنگ کتابخوانی - ایرنا

69- طنز/ سازمان هاي مربوطه - اتحاد خبر

70- مالیات، رکن اقتصاد غیر نفتی - شبکه ایران

71- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: استان همدان پیشرو در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی - آریا نیوز

72- اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت - آریا نیوز

73- هشدار رئیس اتاق ایران درباره چشم انداز تولید - اتاق بازرگانی ایران

74- سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران - آریا نیوز

75- مردم در کمک هاي مومنانه خوش درخشیدند - شهداي ایران

76- ثبت 120 روستاي گردشگري خوزستان هدفگذاري شد - خبر فوري

77- اشتغال 35 نفر با تولید سالانه 400 تن قارچ خوراکی در روستاي ولی آباد قرچک - خبرگزاري فارس

78- ثبت نام 386 متقاضی مشاغل خانگی در خراسان شمالی - ایسنا

79- پرداخت 3 میلیارد تومان جهت ایجاد اشتغال به مدد جویان رزن - شبستان

80- مراحل و مدارك تعویض پلاك خودرو از صفر تا صد - آخرین خبر

81- 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی توسط ستاد اجرایی فرمان امام پرداخت می شود - ایرنا



82- 58 واحد تولیدي راکد در استان بوشهر فعال می شوند - ایرنا

83- استاندار بر توسعه گردشگري روستایی در مازندران تاکید کرد - پایگاه خبري وارش

84- ارائه غیرحضوري گواهی اشتغال به تحصیل دانشجویان در سامانه گلستان - ایرنا

85- کارخانه فولاد بویراحمد پس از دو سال تعطیلی در آینده نزدیک راه اندازي می شود - فلزات آنلاین

86- ضرورت نقش آفرینی استان تهران در مهارت آموزي به فارغ التحصیلان دانشگاهی - تسنیم

87- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - بانک و رسانه

88- اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت - آریا نیوز

89- شفافیت نقطه عطفی در ارتقاي سلامت اداري و رضایت مردم است - آریا نیوز

90- راه اندازي مراکز توانمندسازي بانوان در مناطق کم برخوردار کرمانشاه - شهر فردا

91- سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران/ رضا دستجردي؛ عضو هیات علمی دانشگاه و عضو هیات مدیره شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران -
روزنامه شروع

92- سهم گردشگري در تولید ناخالص با برقراري برجام رشد سه برابري یافت - شعار سال

93- دست از تهمت زدن به شوراي شهر بردارید - ایمنا

94- طرح جامع شهرجدید تابناك تصویب شد/کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه زرندیه/تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با

مساحت 327 هکتار - وزارت راه و شهرسازي

95- افزایش 1٫2 میلیون تنی ظرفیت تولید شمش فولاد کشور - صداي بورس

96- خبر خوش نوبخت از افزایش حقوق کارمندان - بازار نیوز

97- بذرپاش: از پیشنهاد پرکردن انبارهاي کشور در شرایط تحریم، استقبال می کنیم - بازار نیوز

98- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - سرمد نیوز

99- راه اندازي کارگاه خیاطی براي حمایت از زنان سرپرست خانوار در بهبهان - ایسنا

100- رونق گردشگري روستایی مانع مهاجرت بی رویه به شهرها - کرد پرس

101- ذوب آهن نیروي امپراتوري و کارشناسی استخدام می کند - معدن نیوز

102- افزایش تولید داخلی ادامه راه رزمندگان در دوران دفاع مقدس است - خبرگزاري فارس

103- افتتاح اولین واحد تولیدکننده کپسول آتش نشانی در غرب کشور - خبرگزاري فارس

104- بازدید معاون توسعه کارآفرینی از کارخانه «فرش تابان مهر» - آریا نیوز

105- پایان جدایی محیط زیست و صنعت با مشارکت و همکاري دانشگاه اردکان - ایسنا

106- دسته بندي مطالبات بازنشستگان کشوري اعلام شد - کارگر آنلاین

107- الوند بی الوند - روزنامه وقایع استان

108- مجتمع فولاد بافت باید به قطب عظیم صنعتی در کشور تبدیل شود - صبح تهران

109- جهش تولید به روایت بانک ملی ایران - صبح تهران

110- حکومت می تواند در مورد حجاب بی تفاوت باشد؟ - برترین ها

111- چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - خبر فوري

112- صدور مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی براي متقاضیان واجد شرایط استان سمنان - روزنامه رویداد امروز

113- بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ - رادیو فرهنگ

114- اطلاعیه آزمون جذب نیروي انسانی (به صورت قراردادي) - دنیاي معدن

115- شرکت گاز کرمان راه مقابله با قاچاق سوخت را هموار کرد - آریا نیوز

116- 600 مددجو در البرز تسهیلات اشتغال دریافت کردند - بسیج نیوز

117- تلفیق تجربه و دانش دانشگاهی ما را در هنر – صنعت جاجیم بافی موفق کرد + تصویر - بسیج نیوز

118- به دنبال تبدیل جریان جهادي کشور به «فناوري انقلاب» هستیم - آنا

119- ایجاد شوراي توسعه ظرفیت هاي اقتصادي و انسانی با هدف تسهیل گري - روزنامه اسکناس

120- اخبار - روزنامه اسکناس



 

پروژه هاي عمرانی و توسعه اي بندر چابهار جلوتر از برنامه زمان بندي/ تحقق مسئولیت هاي اجتماعی

سازمان بنادر در سیستان و بلوچستان

شماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/07
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردي در سفر یک روزه به بندر چابهار از موج شکن هاي چندمنظوره مردمی و پروژه هاي عمرانی بندر
چابهار بازدید کرد.

 
 

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردي در سفر یک روزه به بندر چابهار از موج شکن هاي چندمنظوره مردمی و پروژه هاي عمرانی بندر چابهار

 
بازدید کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل بنادر و دریانوردي استان سیستان و بلوچستان؛ محمدرضا الهیار؛ معاون مهندسی توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردي در

 
سفر یک روزه از موج شکن هاي مردمی و پروژه هاي عمرانی در دست اجرا در بندر چابهار بازدید کرد. 

 
 

عضو هیأت عامل سازمان بنادر و دریانوردي در این بازدیدها با اعلام رضایت مندي از روند پیشرفت فیزیکی پروژه ها اظهار کرد: علیرغم شرایط پاندمی کرونا، فصل مونسون
و نوسانات قیمت ارز، برخی پروژه هاي بندر چابهار از جمله احداث برج کنترل ترافیک دریایی، پوشش رادیویی سواحل مکران، پروژه خدمات نگهداري و تعمیر ماشین

 
آلات خشکی و خدمات نگهداري و تعمیر تجهیزات دریایی از برنامه زمان بندي برنامه اي جلوتر هستند. 

 
 

معاون مهندسی سازمان بنادر و دریانوردي همچنین از منطقه ساحلی مکران و موج شکن هاي چندمنظوره مردمی جد، بیردف و گوردیم در سواحل استان بازدید بعمل

 
آورد. 

عضو هیأت عامل سازمان بنادر در این بازدیدها اظهار داشت: موج شکن هاي مردمی چندمنظوره با هدف ایجاد اشتغال، توزیع یکنواخت جمعیت و پدافند غیر عامل در نوار

 
ساحلی استان و توسط سازمان بنادر و دریانوردي ایجاد شده اند. 

اله یار با اشاره به اهمیت این موج شکن ها تصریح کرد: این موج شکن ها بر اساس تصمیم کمیسیون لوایح دولت و جهت بهره گیري کاربري شیلاتی و صیادي و

 
تأثیرگذاري در اشتغال زایی، توسعه منطقه و انتفاع مردمی به سازمان شیلات واگذار گردید. 

گفتنی است در سفر محمدرضا الهیار جلسه اي تحت عنوان راهبردهاي توسعه اي سواحل مکران در محل بندر جاسک و با حضور مدیر بندر شهید باهنر، بندر جاسک،
معاون فنی و مهندسی و رئیس اداره سواحل و بنادر اداره کل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان برگزار شد.



تاکید رئیس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی

منبع: ایمناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن تاکید بر هدف گذاري ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال گفت: تولید مسکن باعث رونق تولید و اشتغال می شود.
همچنانکه جهش تولید مسکن در حوزه مسائل امنیتی، اجتماعی و فرهنگی و حتی محیط زیستی نیز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.

 
تاکید رئیس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن تاکید بر هدف گذاري ساخت یک میلیون واحد
مسکونی در سال گفت: تولید مسکن باعث رونق تولید و اشتغال می شود. همچنانکه
جهش تولید مسکن در حوزه مسائل امنیتی، اجتماعی و فرهنگی و حتی محیط

 
زیستی نیز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است. 

به گزارش ایمنا به نقل از خانه ملت، صبح امروز (دوشنبه 7 مهرماه) در جلسه
رؤساي کمیسیون هاي اقتصادي و نمایندگان دولت که با حضور محمدباقر قالیباف،
رئیس مجلس شوراي اسلامی برگزار شد، طرح جهش تولید مسکن مورد بررسی

 
قرار گرفت. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در این جلسه اظهار کرد: این تصمیم قطعی مجلس

 
است که مسکن به عنوان پیشران تولید و جهش تولید در دستور کار قرار بگیرد. 

قالیباف افزود: البته معتقدیم دولت در این زمینه باید سیاستگذاري و حمایت کند نه اینکه مستقیماً درگیر تصدي گري باشد. ما با رویکرد ساخت مسکن دولتی مخالفیم.

 
اقتضا رویکرد اقتصاد مردمی هم استفاده از ظرفیت سرمایه گذاري بخش خصوصی و هدایت نقدینگی به سمت تولید مسکن است. 

وي تصریح کرد: مشوق ها و امتیازات مختلفی وجود دارد که دولت می تواند براي تسهیل امر ساخت مسکن در نظر بگیرد. هرگونه یارانه و حمایت باید منطقی و معقول با

 
ملاحظه آثار اقتصادي آن اختصاص پیدا کند. تجربه تخصیص بی ضابطه ارز 4200 تومانی نشان داد که حمایت از سمت مصرف کننده، ترجیح دارد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر استفاده از منابع غیر تورمی در این طرح اظهار داشت: استفاده از ظرفیت بازار سرمایه و نقدینگی بخش خصوصی براي جهش

 
تولید مسکن لازم و ضروري است. مدل صندوق هاي زمین و ساختمان می تواند مبنا قرار گیرد و لذا باید مراحل تأسیس و فعالیت آنها تسهیل شود. 

قالیباف تصریح کرد: ما در طرح جهش تولید مسکن در مجلس مصمم هستیم که هدف ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را دنبال کنیم. این دغدغه روزهاي آغازین
مجلس یازدهم بود و نمایندگان و کارشناسان متعددي تلاش کردند و طرح جهش تولید مسکن را تدوین کردند که خوشبختانه دو فوریت آن در صحن علنی به تصویب
رسید و کلیات آن هم هفته گذشته مصوب شد و براي هم افزایی همه کمیسیون ها در این طرح به کمیسیون عمران مأموریت داده شده که نکات مورد ایراد این طرح را

 
برطرف کند. 

وي خاطرنشان کرد: ممکن است دوستان مجري در دولت، در روش اجرایی این طرح نظراتی داشته باشند که در هفته جاري باید در کمیسیون عمران مطرح کنند و آنجا
به یک تفاهم و جمع بندي صوت گیرد، اما نباید در این موضوع تعلل کرد و باید در اسرع وقت این طرح در دستور کار صحن علنی قرار بگیرد.



ضرورت بهره برداري اصولی از مراتع استان تهران

منبع: تیکشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس اداره امور مراتع استان تهران با اشاره به اینکه مراتع از ارزش هاي زیست محیطی و اقتصادي فراوانی برخوردار هستند گفت: بهره برداري از مراتع باید به
صورت اصولی و ضابطه مند انجام شود.

رئیس اداره امور مراتع استان تهران با اشاره به اینکه مراتع از ارزش هاي زیست محیطی و اقتصادي فراوانی برخوردار هستند گفت: بهره برداري از مراتع باید به

 
صورت اصولی و ضابطه مند انجام شود. 

ایرج قاسمی در حاشیه برگزاري کارگاه آموزشی آشنایی با ضوابط و شرایط بهره
برداري از مراتع که با هدف آشنایی هرچه بیشتر مسئولان و کارشناسان مرتبط در
سطح استان تهران با آخرین تغییرات انجام شده در شیوه نامه فنی و اجرایی ضوابط
و شرایط بهره برداري از مراتع برگزار شد با بیان اینکه مراتع جز ثروت ملی و به
عنوان بستر حیات تلقی می شود ،اظهارکرد: مراتع از ارزش هاي زیست محیطی و
اقتصادي فراوانی برخوردار هستند و نقش ارزنده اي در اقتصاد و امر اشتغال دارند.
بر همین اساس ضرورت ایجاب می کند تا از عوامل تخریب این منابع به جد

 
جلوگیري شود. 

وي یکی از عوامل تخریب مراتع را عدم رعایت تعادل دام و مرتع برشمرد و گفت: در
پی عدم رعایت تعادل دام و مرتع، مراتع با چراي بی رویه و خارج از ظرفیت مجاز
روبرو شده اند و بدین وسیله موجبات تخریب مرتع فراهم می شود. براي جلوگیري

 
از این روند لازم است تا بهره برداري از مراتع به صورت اصولی و ضابطه مند انجام شود. 

قاسمی ادامه داد: مراتع یکی از منابع پایه تولید محسوب می شود که حفظ، احیا و توسعه آن علاوه بر اینکه تولید پایدار و مستمر را به دنبال دارد، می تواند بخش مهمی

 
از علوفه مورد نیاز دام را تأمین کند و نقش اساسی در حفظ آب و خاك و پایداري اکوسیستم داشته باشد. 

رئیس اداره امور مراتع استان تهران خطاب به مرتعداران و بهره برداران تأکید کرد: بر اساس بخشنامه صادره از سوي سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور تمامی
پروانه هاي چراي دام که تا پایان سال 98 صادر شده است باید حداکثر تا پایان سال 1400 منجر به طرح اجرایی شود که در غیر این صورت این پروانه ها فاقد اعتبار

 
خواهند بود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان تهران قاسمی از عموم دامداران و بهره برداران درخواست کرد: در صورت مشاهده هرگونه تخلف از
قوانین و مقررات مربوط به چراي دام در مراتع، مراتب را فوراً از طریق سامانه 1504 به یگان حفاظت منابع طبیعی اطلاع دهند.



مرکز بین المللی نوآوري پوشاك کشور با حضور هپی لند در یزد راه اندازي می شود

منبع: حرف تازهشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/07

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران در انزلی خبر داد: مرکز بین المللی نوآوري پوشاك کشور با حضور هپی لند در یزد راه اندازي می شود. نوشته
مرکز بین المللی نوآوري پوشاك کشور با حضور هپی لند در یزد راه اندازي می شود اولین بار در حرف تازه. پدیدار شد.



پیشرفت طرح پتروشیمی سبلان از مرز 95 درصد گذشت

منبع: نبض نفتشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرعامل پتروشیمی سبلان از پیشرفت 95.4 درصدي این طرح خبر داد و گفت: بهره برداري از این طرح براي 350 نفر به صورت مستقیم و 1200 نفر به صورت
غیرمستقیم اشتغال زایی خواهد کرد.

مدیرعامل پتروشیمی سبلان از پیشرفت 95.4 درصدي این طرح خبر داد و گفت: بهره برداري از این طرح براي 350 نفر به صورت مستقیم و 1200 نفر به صورت

 
غیرمستقیم اشتغال زایی خواهد کرد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی پتروشیمی سبلان، محمد زالی به
پیشرفت 95.4 درصدي طرح پتروشیمی سبلان با وجود موانع فراوان به وجود آمده
به دنبال اعمال تحریم ها اشاره کرد و گفت: گام هاي نهایی براي بهره برداري این
پروژه در حال طی شدن است تا نخستین پتروشیمی هلدینگ انرژي سپهر وارد فاز

 
تولید شود. 

وي با ابراز خرسندي از روند پیشرفت پروژه افزود: خوشبختانه در شهریورماه با
وجود شرایط سخت ناشی از بیماري کرونا، با انجام 19 هزار اینچ قطر تست، 27
هزار اینچ قطر Reinstate و 7 هزار اینچ قطر جوش، پیشرفت 3.3 درصدي در

 
مرحله نصب ثبت شده است. 

مدیرعامل پتروشیمی سبلان، اشتغال زایی براي افراد بومی در منطقه عسلویه را یکی از اهداف احداث این مجتمع عنوان و اظهار کرد: با بهره برداري از این پروژه براي
350 نفر به صورت مستقیم و 1200 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی در منطقه ایجاد می شود که به طور قطع بر اقتصاد بومی و رفع دغدغه هاي اجتماعی در

 
مبارزه با بیکاري اثرگذار خواهد بود. 

زالی با بیان اینکه امیدوارم با تلاش همه کارکنان و تداوم حمایت سهامداران، طرح پتروشیمی سبلان امسال به بهره برداري برسد، ادامه داد: با افتتاح این طرح، افزون بر

 
اینکه اهداف مدنظر اجراي پتروشیمی سبلان محقق می شود، گام مؤثري در راستاي پیشبرد اهداف و تکمیل دیگر پروژه هاي هلدینگ انرژي سپهر برداشته خواهد شد. 

پتروشیمی سبلان به عنوان یکی از طرح هاي جهش دوم صنعت پتروشیمی در زمینی به مساحت 7 هکتار در منطقه ویژه اقتصادي پارس جنوبی با هدف تولید سالانه 1.6

 
میلیون تن متانول احداث شده است. 

برچسب ها: نبض نفت ، مدیرعامل پتروشیمی سبلان ، محمد زالی ، پیشرفت 95.4 درصدي طرح پتروشیمی سبلان



افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی ناحیه نکا

منبع: نبض نفتشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري از افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی هم زمان با هفته دفاع مقدس در این ناحیه خبر
داد.

 
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري از افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی هم زمان با هفته دفاع مقدس در این ناحیه خبر داد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري،
سبحان رجب پور در آیین بهره برداري از این جایگاه اختصاصی عرضه سوخت با نام
«تیموري» واقع در جاده کمربندي شهرستان نکا در جمع مقام ها و مسئولان
شهري و استانی عنوان کرد: این جایگاه در مدار رسمی سوخت رسانی قرار گرفت و
با افتتاح آن در شهرستان نکا شاهد بهبود خدمات سوخت رسانی به خودروها

 
خواهیم بود. 

وي با اشاره به اینکه با افتتاح این جایگاه، شمار جایگاه هاي اختصاصی عرضه
سوخت در شهر نکا به هفت جایگاه رسید، ادامه داد: این جایگاه با صرف هزینه اي

 
بالغ بر 10 میلیارد تومان با آورده شخصی سرمایه گذار به بهره برداري رسید. 

مدیر پخش منطقه ساري درباره جایگاه هاي افتتاح شده در سال هاي اخیر بیان
کرد: با افتتاح این جایگاه، هم اکنون منطقه ساري در هشت ناحیه زیر پوشش خود،

 
تعداد 130 جایگاه عرضه سوخت مایع و تعداد 87 جایگاه سی ان جی تک منظوره و دو منظوره دارد. 

رجب پور با اشاره به فرصت هاي شغلی ایجادشده در این جایگاه و ارائه خدمات هر چه بهتر سوخت رسانی به مصرف کنندگان شهرستان نکا و مسافران تصریح کرد: این

 
جایگاه براي 10 نفر اشتغال زایی کرده است. 

وي ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره شهیدان هشت سال جنگ تحمیلی گفت: افتخار می کنیم که در کمترین زمان ممکن و با سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی، پروژه بزرگ احداث جایگاه عرضه سوخت نکا در چرخه خدمت رسانی قرار گرفت. 

نماینده مردم شهرستان نکا، بهشهر و گلوگاه در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم ضمن تشکر از مسئولان شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري و
دیگر دستگاه هاي اجرایی مرتبط، گفت: امروز سرمایه گذاري و اشتغال زایی داراي اهمیت فراوان است و ما از سرمایه گذاران این پروژه قدردانی می کنیم و می خواهیم

 
مسیر تولید و سرمایه گذاري در این برهه که به فرمایش رهبر معظم انقلاب، سال جهش تولید است، تسهیل شود. 

برچسب ها: نبض نفت ، مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري ، سبحان رجب پور



وزیر نیرو فردا به آذربایجان غربی سفر می کند

منبع: عصر پرسشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/07

وزیر نیرو در بیست و دومین هفته پویش #هرهفته_الف_ب_ایران، فردا سه شنبه به منظور افتتاح 6 پروژه صنعت برق استان آذربایجان غربی با اعتبار 3502.5
میلیارد تومان به این استان سفر خواهد کرد.

به گزارش سرویس اقتصادي عصرپرس از پاون، پروژه هاي آماده افتتاح در این
سفر شامل بهره برداري از واحد شماره یک بخش بخار سیکل ترکیبی ارومیه،
خط انهر_ارومیه گازي، خط تغدیه "خان تختی"، احداث خط 230 کیلوولت
در پست نیروگاه ارومیه، فاز اول توسعه بخش 400 کیلوولت پست نیروگاه

 
ارومیه و نیروگاه مقیاس کوچک است. 

بنا بر این گزارش، با افتتاح واحد شماره یک بخش بخار سیکل ترکیبی ارومیه
با ظرفیت 160 مگاوات و هزینه اي بالغ بر 3328 میلیارد تومان اعتبار،
ظرفیت تولید برق در شهرستان ارومیه افزایش یافته، به پایداري شبکه در

 
منطقه کمک شده و مصرف سوخت فسیلی نیز کاهش پیدا می کند. 

همچنین خط انهر_ارومیه گازي با خط طول هفت کیلومتر، 28 دستگاه پایه
هاي تلکسریی بتنی و اعتبار 8 میلیارد تومان با هدف تامین برق شهر ارومیه

 
به بهره برداري می رسد. 

این گزارش حاکی است، خط تغذیه خان تختی نیز در شهرستان سلماس با طول خط 2.5 کیلومتر دو مداره و اعتبار 2 میلیارد تومان با هدف تامین برق این شهر افتتاح

 
می شود. 

احداث خط 230 کیلوولت در پست نیروگاه ارومیه نیز به منظور برق داري و بهره برداري از خط انتقال ما بین نیروگاه ارومیه و نیروگاه سهند با 9.5 میلیارد تومان اعتبار

 
افتتاح خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، فاز اول توسعه بخش 400 کیلوولت پست نیروگاه ارومیه شامل برق داري 400.132 کیلوولت به ظرفیت 315 مگاولت آمپر با 125 میلیارد تومان

 
هزینه در جهت تقویت شبکه انتقال و همچنین انتقال بخش توسعه این نیروگاه به بهره برداري خواهد رسید. 

 
نیروگاه مقیاس کوچک 8.6 مگاواتی شهرستان ارومیه نیز با 30 میلیارد تومان اعتبار به منظور تامین برق شهرك صنعتی فاز 3 ارومیه افتتاح خواهد شد. 

این گزارش می افزاید، بهره برداري از این 6 پروژه، اشتغال 8 هزار و 85 نفر را به صورت مستقیم و غیرمستقیم فراهم می کند.



پرداخت 130 هزار فقره تسهیلات در صندوق هاي قرض الحسنه روستایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/07

احسان فرحی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، گفت: از
سال 1396 صندوق هاي قرض الحسنه روستایی توسط مردم راه اندازي شد
که سازمان بسیج سازندگی در این زمینه هزار و 300 نفر تسهیل گر را
آموزش داد تا این افراد در جهت راه اندازي صندوق ها و کمک به افراد عضو

 
صندوق خدمت کنند. 

وي گفت: این افراد تسهیل گر ضمن گزینش و ارزیابی، 8 دوره سه روزه دوره
هاي پودمانی آموزش دیدند و هدف از تشکیل صندوق هاي قرض الحسنه
ایجاد اشتغال روستایی در قالب تعاونی هاست و قرار نیست این صندوق هاي

 
قرض الحسنه تبدیل به بانک شوند. 

به گفته وي، در حال حاضر 21 هزار صندوق قرض الحسنه روستایی در کشور وجود دارد که یک میلیون نفر عضو این صندوق ها هستند و 70 هزار شغل روستایی کوچک
با کمک وام هاي این صندوق ها ایجاد شده و گردش مالی 4 هزار میلیارد تومان منابع در این صندوق ها بوده است که البته منابع آن متعلق به خود مردم بوده و تسهیلات

 
هم به اعضاي صندوق پرداخت شده است. 

مدیر طرح صندوق هاي قرض الحسنه روستایی سازمان بسیج سازندگی اظهار داشت: تا کنون 130 هزار فقره وام خرد قرض الحسنه به مردم پرداخت شده و 350 شرکت

 
تعاونی در ذیل صندوق ها مجوز گرفته و رتبه بندي فعالیت دریافت کرده اند. 

به گفته مدیر طرح صندوق هاي قرض الحسنه روستایی سازمان بسیج سازندگی در سطح همه شهرستان ها از طریق بسیج سازندگی نواحی استانی دو نفر آموزش دیده و
تسهیل گر حضور دارند که هر جا بستري براي تاسیس صندوق قرض الحسنه وجود دارد، این افراد وارد کار می شوند و با آموزش دادن افراد و فراخوان افراد معتمد
روستایی حداقل سه گروه 10 نفره یعنی 30 نفر می توانند صندوق قرض الحسنه با آورده اعضا تشکیل دهند که در برخی از صندوق ها اعضاي صندوق ها به 800 نفر هم

 
می رسد. 

وي افزود: افراد تسهیل گر به اعضاي صندوق ها آموزش اشتغال، حسابداري و نحوه تهیه دفتر کل و نگهداري حساب ها را می دهند و وام هاي صندوق ها هم به خود مردم
عضو صندوق پرداخت می شود. سقف پرداخت وام هاي قرض الحسنه نیز به میزان آورده افراد است، در بعضی از جاها حق عضویت اعضا 100 هزار تومان و در جایی که

 
امکانات کمتري دارند 20 هزار تومان هم هست. 

به گفته فرحی، اعضاي صندوق ها از یک روستا و معمولا به صورت خانوادگی و فامیلی هستند و تا به امروز حتی یک مورد انحراف و اختلاس از صندوق هاي قرض الحسنه

 
روستایی گزارش نشده و در این صندوق ها بدون نامه کسر از حقوق و مراحل اداري وام هاي قرض الحسنه خرد با ضمانت اعضاي گروه پرداخت می شود. 

به گفته فرحی در برخی از صندوق ها در ماه 3 تا 4 فقره وام قرض الحسنه به اعضا پرداخت می شود و تفاوت صندوق هاي قرض الحسنه روستایی با صندوق هاي خانگی
در این است که در صندوق هاي خانگی که اعضاي بین خودشان قرعه کشی می کردند و پول تقسیم می شد، اما این پول صرف اشتغال نمی شد در حالی که در صندوق
هاي قرض الحسنه روستایی، بسیج سازندگی با حضور افراد تسهیل گر آنها را به سمت اشتغال خرد روستایی هدایت می کنند و وام هاي صندوق صرف اشتغال و یا تثبیت

 
اشتغال می شود. 

مدیر طرح صندوق هاي قرض الحسنه روستایی سازمان بسیج سازندگی این را هم گفت که برخی از صندوق ها منابع خود را که به 50 میلیون تومان می رسد را در
صندوق کارآفرینی امید سپرده گذاري می کنند و با رایزنی با این صندوق، خود صندوق کارآفرینی امید هم 250 میلیون تومان از منابع خود اختصاص می دهد و 300

 
میلیون تومان وام به اعضاي صندوق قرض الحسنه روستایی براي ایجاد اشتغال پرداخت می شود. 

وي اضافه کرد: مثلاً در روستاها مجتمع پرورش دام وجود دارد، ممکن است براي مجوز قوانین سخت گیرانه باشد، اما با کمک تسهیل گران روش آسان به روستائیان
معرفی می شود و روستائیان با وام هاي دریافتی از صندوق دام هاي پرورشی خریداري می کنند یا مشاغل موجود را رونق می دهند. مثلاً در یک روستا استخر ماهی وجود



 
دارد، اما با دریافت 20 میلیون تومان وام قرض الحسنه ماهی خریداري کرده و در استخر پرورش می دهد. 

فرحی تصریح کرد: صندوق هاي قرض الحسنه به سمت شرکت هاي تعاونی مردمی در جهت ایجاد اشتغال سوق داده می شوند و کل منابع صندوق به اعضاي صندوق وام
داده می شود، بنابراین رسوبی در صندوق وجود ندارد. البته به جز 5 درصد از منابع براي امور جاري صندوق پول دیگري رسوب نمی شود و 95 درصد منابع صندوق به

 
اعضاي صندوق در قالب تسهیلات داده می شود. 

مدیر طرح صندوق هاي قرض الحسنه روستایی سازمان بسیج سازندگی در پاسخ به این سوال که آیا این صندوق ها به سرنوشت صندوق قرض الحسنه بسیجیان که بعدا
مؤسسه مالی اعتباري و سپس بانک شد، دچار نمی شوند، گفت: منابع مالی صندوق ها به صورت گردشی در دست مردم است و درواقع پولی جمع نمی شود. مدلی که در
بانک مهر اقتصاد و صندوق قرض الحسنه بسیجیان بود، اعضاي بسیج پول می دادند و هدف آنها ایجاد بانک بود که در نهایت انجام شد، اما در صندوق هاي قرض الحسنه
روستایی تمام منابع به صورت تسهیلات به اعضاي صندوق پرداخت می شود و یکی از دلایلی که تسهیلات صندوق هاي قرض الحسنه روستایی دچار سوخت منابع نمی

 
شوند چون اعضا به صورت فامیلی و بومی دور هم جمع شده و در روستا حضور دارند و همدیگر را می شناسند. 

وي در مورد این که چگونه ضمانت اعضا انجام می شود، گفت: کل اعضاي گروه که 10 نفر هستند امضا می کنند و ضمانت فرد وام گیرنده را انجام می دهند، در هر

 
صندوق حداقل 30 نفر حضور دارند و هر گروه 10 نفره هستند، اگر فردي از یک گروه وام بگیرد باید کل 10 نفر گروه امضا کنند و او را ضمانت نمایند. 

فرحی این را هم گفت که سامانه اي به نام یارا وجود دارد که کل فرایندهاي مالی و پرداخت اقساط صندوق ها و گردش پول صندوق هاي قرض الحسنه در آن ثبت می
شود و رصد می کنیم. اگر یک گروه دچار معوقات باشد، آن گروه بسته می شود و اعضاي آن تذکر می گیرند، اما تا امروز حتی یک مورد عدم بازپرداخت اقساط نداشتیم.

 
هر گروه که اقساط را پرداخت نکند آن گروه مسدود می شود و از منابع آن گروه اقساط برداشت شده و پرداخت می شود. 

مدیر طرح صندوق هاي قرض الحسنه روستایی سازمان بسیج سازندگی در مورد ایجاد اشتغال گفت: صندوق هاي قرض الحسنه روستایی بین 10 تا 20 میلیون تومان
است که براي گسترش کارهاي موجود و یا خرید دستگاه و توسعه اشتغال و یا احداث مغازه روستایی و یا پرورش ماکیان و بوقلمون و یا تجهیز گلخانه هاي روستایی

 
استفاده می شود. 

وي در مورد این که الگوي صندوق هاي قرض الحسنه آیا از بانک گرامین بنگلادش گرفته شده است، افزود: الگوي اولیه از همان بانک گرامین بنگلادش است، اما قصد
نداریم این صندوق ها تبدیل به بانک شوند و البته سنت قرض الحسنه در قرآن مورد تأکید قرار گرفته و صندوق ها در واقع بر اساس سنت قرض الحسنه اسلامی شکل

 
گرفته اند. 

فرحی اضافه کرد: سال 98 تمرکز صندوق هاي قرض الحسنه بر روي پایدارسازي مشاغل بوده و با دستگاه هاي مختلف مانند بانک انصار، صندوق کارآفرینی امید رایزنی

 
شد اگر صندوق ها 50 میلیون تومان آورده داشته باشند، با منابع داخلی بانک 300 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه به اعضا پرداخت می شود. 

انتهاي پیام/ ب



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: تسنیمشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک ملی در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد؛آمار تسهیلات سرمایه
درگردش پرداختی این بانک نشان می دهد طی 5 ماه نخست امسال بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده است.

بانک ملی در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در
کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد؛آمار
تسهیلات سرمایه درگردش پرداختی این بانک نشان می دهد طی 5 ماه
نخست امسال بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده است. -

 
اخبار بازار - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، روابط عمومی بانک ملی ایران اعلام کرد: شبکه
بانکی کشور با هدف حمایت از بخش تولید و کمک به افزایش اشتغال و رشد
اقتصادي کشور، نگاه ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي تامین مالی
بنگاه هاي اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی ایران نیز سهم قابل توجه اي
از مجموع تسهیلات پرداختی خود را به سرمایه در گردش بنگاه هاي

 
اقتصادي به ویژه بنگاه هاي کوچک و متوسط اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36 هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت

 
شده است. 

تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و سبد تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی
بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی

 
خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و… اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب شده است. 

 
همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی

 
مضاربه و مشارکت مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 



در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال

 
زایی می کنند. 

این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان پزشکی و ناباروري،
طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و... پرداخت شده که علاوه بر رونق تولید و صنعت

کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند.



خانه گردشگر مازندران در بهشهر راه اندازي شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها - معاون عمرانی استاندار مازندران با تاکید بر رونق گردشگري از طریق توسعه صنایع دستی مناطق، گفت: خانه گردشگر مازندران در بهشهر راه
اندازي شد.

گروه استان ها - معاون عمرانی استاندار مازندران با تاکید بر رونق گردشگري
از طریق توسعه صنایع دستی مناطق، گفت: خانه گردشگر مازندران در بهشهر

 
راه اندازي شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بهشهر، مهدي رازجویان امروز در مراسم
افتتاح خانه گردشگر بهشهر اظهار داشت: با تاکید استاندار مازندران، شاهد
حمایت شهرداري هاي استان از هنرمندان و تولیدکنندگان صنایع دستی

 
خواهیم بود. 

وي افزود: افتتاح مراکزي مانند خانه گردشگر بهشهر موجب حمایت از
تولیدات هنرمندان بومی و معرفی هرچه بهتر جاذبه هاي گردشگري به

 
مسافران می شود. 

رازجویان با بیان اینکه دیگر شهرداري هاي استان نیز باید حمایت از صنایع دستی و تولیدات بومی را در اولویت خود قرار دهند، تصریح کرد: ایجاد فضاي مناسب توسط
شهرداري ها ضمن توجه و زنده نگه داشتن صنایع دستی یک شهر ، باعث رونق کسب و کار و ایجاد اشتغال نیز خواهد شد. با افتتاح خانه گردشگر بهشهر در دیگر

 
شهرهاي استان نیز به زودي شاهد افتتاح مراکز مشابه خواهیم بود. 

وي در ادامه با گرامی داشت هفتم مهر روز آتش نشان، گفت: شهامت، شجاعت و عشق به خدمت در قلب آتش نشانان وجود دارد. جان فشانی و ایثارگري آتش نشانان

 
نشان از عشق آنها به این شغل دارد. 

 
نخستین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در "اهر" افتتاح می شود 

 
حال گردشگري خوب نیست؛ از بدعهدي ایرلاین هاي خارجی تا راه پر پیچ و خم تسهیلات کرونایی 

 
رئیس انجمن علمی طبیعت گردي ایران: ده ها هزار نفر در صنعت گردشگري براثر بحران کرونا بیکار شده اند 

معاون استاندار مازندران با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب، آتش نشانان را قهرمانان کم ادّعا، بااخلاص و ایرانی مومن نامیدند، افزود: آتش نشانان همواره در صف اول حفاظت

 
از جان مردم در حوادث مختلف قرار دارند و به خاطر همین جانفشانی است که رهبر معظم انقلاب همواره به نیکی از این قشر یاد می کنند. 

رازجویان افزود: نظارت شهرداري ها در صدور پروانه ساخت مبنی بر رعایت ایمنی اطفا حریق در زمان حادثه، می تواند سبب کاهش خسارات در زمان آتش سوزي ها شود.

 
تا روزهاي آینده دستورالعمل یکپارچه سازي ایمنی ساختمان در بحث اطفا حریق به تمام شهرداري هاي استان ابلاغ خواهد شد. 

معاون استاندار مازندران با تاکید بر اینکه در بحث مهار کرونا ، آتش نشانان در صف اول ضدعفونی کردن معابر حضور داشتند، گفت: افزایش ایمنی و تجهیز امکانات آتش

 
نشانان توسط شهرداري ها ضروري است. 

رازجویان با بیان اینکه 89 ایستگاه آتش نشانی در سطح استان استقرار دارند، افزود: هزار و 300 آتش نشان در استان مازندران به مردم خدمت می کنند. با توجه به اینکه
مازندران استانی گردشگرپذیر است لذا انتظار می رود سازمان شهرداري هاي کشور حمایت هاي بیشتري از آتش نشانی هاي استان داشته باشد.



180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شد + فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها- مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر داد و گفت: در پرداخت این
اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است.

 
 

گروه استان ها- مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر داد و گفت: در پرداخت این اعتبارات

 
بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، استان بوشهر داراي ظرفیت هاي مهمی در بخش هاي مختلف ساحلی، کشاورزي، صنعتی، نفت، گاز، پتروشیمی و صنایع وابسته به

 
کشاورزي و آبزیان است که در این راستا تأمین تسهیلات مورد نیاز سرمایه گذاران و کارآفرینان مورد توجه ویژه قرار دارد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در 7 سال گذشته خبر داد و اظهار داشت: در پرداخت این

 
اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است. 

محمد صادق حاجیانی سود و نرخ وام هاي اشتغال زایی و کارآفرینی صندوق کارآفرینی امید را 4 درصد دانست و افزود: این مؤسسه اعتباري و مالی بر اساس رسالت و

 
مسئولیت اجتماعی خود منابع اعتباري خرد و حمایت از کسب و کارهاي کوچک مورد توجه قرار داده است. 

وي با بیان اینکه بیشترین تسهیلات در حوزه خدمات 72 میلیارد تومان پرداخت شده است به پرداخت 40.2میلیارد تومان به حوزه اشتغال زایی کشاورزي پرداخت و

 
تصریح کرد: در حوزه صنعت در 7 سال گذشته 35 میلیارد و 500 میلیون تومان پرداخت شده است. 

 
بانک هاي استان بوشهر باید با تسهیل گري زمینه تقویت سرمایه اجتماعی را فراهم کنند 

 
60 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی به مددجویان کمیته امداد استان بوشهر اختصاص یافت 

 
686 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی روستایی در استان بوشهر پرداخت شد 

مدیرصندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از اجراي طرح روستاي بدون بیکار خبر داد و تصریح کرد: در این راستا توافقات تعاملات با دستگاه هاي اجرایی به عمل آمده

 
است که بین 30 میلیون تا 50 میلیون تومان وام کم بهره براي اشتغال روستائیان پرداخت می شود. 

حاجیانی با اشاره به پرداخت 270 فقره تسهیلات اشتغال زایی در شش ماه نخست امسال افزود: در این مدت 10 میلیارد و 300 میلیون تومان وام کم بهره اشتغال زایی و

 
کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شده است. 

بر این اساس صندوق کارآفرینی امید، حمایت از کسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی برعهده دارد که توجه به اشتغال خرد و حمایت از کارآفرینان در

 
اولویت قرار دارد. 



جلوگیري از متروکه شدن یک روستاي زرتشتی نشین یزد با گردشگري

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري یزد از پیشرو بودن دهیاري مبارکه در فعالیت هاي گردشگري خبر داد و نسبت به ترویج سفرهاي مسئولانه با
پذیرفتن مسئولیت دوجانبه سفر تاکید کرد.

 «سید مصطفی فاطمی» در مراسم افتتاح یک طرح گردشگري در روستاي
زرتشتی نشین مبارکه در شهرستان تفت، با بیان این که دهیاري این روستا تلاش زیادي براي پیگیري و ایجاد زیرساخت هاي گردشگري روستا انجام داده است، گفت:

 
بازسازي و مرمت سازه هایی مانند آسیاب مبارکه، مدرسه روستا، دخمه و آتشکده و بومگردي ها به همت دهیاري و با تلاش قابل توجه در این زمینه انجام شده است. 

وي با بیان این که روستاي مبارکه از مقاصد مهم گردشگري استان به شمار می رود، گفت: هر چند این روستا داراي مجموعه کاملی از آثار تاریخی است اما مدتی پیش، به
سمت مخروبه شدن بخش هایی از بافت تاریخی روستا پیش می رفت که به همت دهیاري و برنامه هاي مربوط به حوزه گردشگري و اقداماتی مانند آسفالت این روستا،

 
کاملا حفظ و احیا و به روستاي کاملا هدف گردشگري تبدیل شد. 

مدیر کل میراث فرهنگی یزد با تاکید بر این که با تقویت روستاهاي هدف گردشگري، می توانیم به ترویج سفر مسئولانه در کشور نیز کمک کنیم، گفت: البته همه خدمات

 
دهندگان حوزه گردشگري و همه مسافران در قبال سفر خود مسئول هستند و باید با ترویج سفر مسئولانه این مسئله را فرهنگسازي کنیم. 

در این مراسم یک اقامتگاه بومگردي در روستاي گردشگري مبارکه تفت با اعتبار 700 میلیون تومان که 250 تومان آن از طریق تسهیلات صندوق کارآفرینی امید تامین

 
شده، با حضور جمعی از مسئولان مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

انتهاي پیام



سمنان| کارآفرینی و هدایت شغلی نیاز امروز جامعه؛ برنامه ریزي براي اشتغال جوانان چیست؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها- بحران اشتغال امروزه به عنوان یکی از مشکلات اساسی کشورمان ایران در دورهمی هاي خانوادگی و نشست هاي نخبگانی مطرح می شود.

گروه استان ها- بحران اشتغال امروزه به عنوان یکی از مشکلات اساسی
کشورمان ایران در دورهمی هاي خانوادگی و نشست هاي نخبگانی مطرح می

 
شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سمنان، آنچه امروزه بیش از گذشته موردتوجه
قرار گرفته است، تلاش براي ایجاد اشتغال پایدار توسط جوانان با اتکا به
توانمندي هاي خودشان و حمایت هاي خانواده هاست که حداقل از ایجاد
کسب وکاري خرد با راه اندازي یک مغازه تجاري، شروع می شود و تا افتتاح

 
کارگاهی صنعتی و یا کسب وکاري گروهی ادامه می یابد. 

اینکه جوانان و به ویژه جوانان تحصیل کرده، چاره یافتن کسب وکاري
مناسب با روحیاتشان را در برنامه ریزي مدیران دستگاه هاي مختلف نمی
بینند، نکته اي قابل توجه و نقطه عطفی به شمار می رود اما باید دید که

 
نهادها و سازمان هاي دست اندرکار امر اشتغال جوانان، چه برنامه ریزي براي این بحران روز کشور دارند. 

محسن مسعودیان راد مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان در گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: تا پایان امسال، سه هزار و 475 فرصت شغلی در استان

 
سمنان با اعتباري بالغ بر یک هزار و 30 میلیارد ریال، ایجاد می شود. 

وي اضافه کرد: از ابتداي امسال 640 طرح اشتغال زایی براي بهره مندي مددجویان و نیازمندان، همراه با پرداخت تسهیلات، اجرایی شده است، گفت: امسال 13 بانک

 
عامل در استان سمنان متعهد شده اند تا پرداخت 71 درصد تسهیلات، براي اشتغال مددجویان کمیته امداد را بر عهده بگیرند. 

 
طرح "روستاي بدون بیکار" در استان اصفهان اجرایی می شود/ ایجاد 10هزار صندوق کارآفرینی در روستاهاي کشور 

 
تبدیل کویر خشک به باغ پسته با همت جهادي/ پسته کاران سبزواري مشق کارآفرینی می کنند 

وي اضافه کرد: در زمینه اجراي طرح هاي اشتغال، آن چیزي که باید موردتوجه قرار گیرد، پشتوانه علمی است که بر همین اساس، برنامه اي پنج ساله با هدف نظارت بر

 
طرح هاي اشتغال پیش بینی شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان، تعداد کل طرح هاي اشتغال این نهاد که در مرحله اجرا قرار دارند را پنج هزار و 700 طرح دانست و عنوان کرد: کسانی که به عنوان

 
مجري طرح هاي اشتغال کمیته امداد مشغول فعالیت هستند ماهانه درآمدي بالغ بر 15 میلیون ریال دارند. 

مسعودیان راد با اشاره به استفاده از ظرفیت دانشجویی و تشویق جوانان براي ورود به حوزه کارآفرینی نیز بیان کرد: از شنبه 22 شهریورماه 120 نفر از دانشجویان استان،

 
به رویداد استارتاپی «کارآفرین شو» که توسط کمیته امداد استان و با همکاري پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان برگزار شد، راه پیدا کردند. 

جاي امید است که نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد امام خمینی (ره) به راه اندازي طرح هاي اشتغال زایی و با رویکرد کارآفرینی، سعی در رفع نیاز اشتغال جوانان
مددجوي خود دارد اما شایسته است تا سایر نهادها نیز با الگوپذیري از دست آوردهاي کمیته امداد و یا دست کم با پشتیبانی هاي لازم به این نهاد، نقش خود را در حل

 
بحران بیکاري جوانان و به ویژه تحصیلکرده هاي این قشر جامعه، ایفا کنند. 

در استان سمنان نیز با توجه به ظرفیت هاي فراوان موجود، قطعاً مشاوره و هدایت شغلی جوانان به سوي نیازهاي استان، بایست در اولویت دستگاه هاي مسئول قرار گیرد.



افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی ناحیه نکا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/07

فصل اقتصاد - مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري از افتتاح یک جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی هم زمان با هفته دفاع مقدس در
این ناحیه خبر داد.

فصل اقتصاد - مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري از افتتاح یک
جایگاه جدید در مجتمع خدماتی رفاهی هم زمان با هفته دفاع مقدس در این ناحیه خبر

 
داد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري،
سبحان رجب پور در آیین بهره برداري از این جایگاه اختصاصی عرضه سوخت با نام
«تیموري» واقع در جاده کمربندي شهرستان نکا در جمع مقام ها و مسئولان شهري و
استانی عنوان کرد: این جایگاه در مدار رسمی سوخت رسانی قرار گرفت و با افتتاح آن

 
در شهرستان نکا شاهد بهبود خدمات سوخت رسانی به خودروها خواهیم بود. 

وي با اشاره به اینکه با افتتاح این جایگاه، شمار جایگاه هاي اختصاصی عرضه سوخت در شهر نکا به هفت جایگاه رسید، ادامه داد: این جایگاه با صرف هزینه اي بالغ بر 10

 
میلیارد تومان با آورده شخصی سرمایه گذار به بهره برداري رسید. 

مدیر پخش منطقه ساري درباره جایگاه هاي افتتاح شده در سال هاي اخیر بیان کرد: با افتتاح این جایگاه، هم اکنون منطقه ساري در هشت ناحیه زیر پوشش خود، تعداد

 
130 جایگاه عرضه سوخت مایع و تعداد 87 جایگاه سی ان جی تک منظوره و دو منظوره دارد. 

رجب پور با اشاره به فرصت هاي شغلی ایجادشده در این جایگاه و ارائه خدمات هر چه بهتر سوخت رسانی به مصرف کنندگان شهرستان نکا و مسافران تصریح کرد: این

 
جایگاه براي 10 نفر اشتغال زایی کرده است. 

وي ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره شهیدان هشت سال جنگ تحمیلی گفت: افتخار می کنیم که در کمترین زمان ممکن و با سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی، پروژه بزرگ احداث جایگاه عرضه سوخت نکا در چرخه خدمت رسانی قرار گرفت. 

نماینده مردم شهرستان نکا، بهشهر و گلوگاه در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم ضمن تشکر از مسئولان شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه ساري و
دیگر دستگاه هاي اجرایی مرتبط، گفت: امروز سرمایه گذاري و اشتغال زایی داراي اهمیت فراوان است و ما از سرمایه گذاران این پروژه قدردانی می کنیم و می خواهیم

مسیر تولید و سرمایه گذاري در این برهه که به فرمایش رهبر معظم انقلاب، سال جهش تولید است، تسهیل شود.



پیشرفت طرح پتروشیمی سبلان از مرز 95 درصد گذشت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/07

فصل اقتصاد - مدیرعامل پتروشیمی سبلان از پیشرفت 95.4 درصدي این طرح خبر داد و گفت: بهره برداري از این طرح براي 350 نفر به صورت مستقیم و
1200 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی خواهد کرد.

فصل اقتصاد - مدیرعامل پتروشیمی سبلان از پیشرفت 95.4 درصدي این طرح خبر داد
و گفت: بهره برداري از این طرح براي 350 نفر به صورت مستقیم و 1200 نفر به صورت

 
غیرمستقیم اشتغال زایی خواهد کرد. 

محمد زالی به پیشرفت 95.4 درصدي طرح پتروشیمی سبلان با وجود موانع فراوان به
وجود آمده به دنبال اعمال تحریم ها اشاره کرد و به خبرنگار شانا گفت: گام هاي نهایی
براي بهره برداري این پروژه در حال طی شدن است تا نخستین پتروشیمی هلدینگ

 
انرژي سپهر وارد فاز تولید شود. 

وي با ابراز خرسندي از روند پیشرفت پروژه افزود: خوشبختانه در شهریورماه با وجود شرایط سخت ناشی از بیماري کرونا، با انجام 19 هزار اینچ قطر تست، 27 هزار اینچ

 
قطر Reinstate و 7 هزار اینچ قطر جوش، پیشرفت 3.3 درصدي در مرحله نصب ثبت شده است. 

مدیرعامل پتروشیمی سبلان، اشتغال زایی براي افراد بومی در منطقه عسلویه را یکی از اهداف احداث این مجتمع عنوان و اظهار کرد: با بهره برداري از این پروژه براي
350 نفر به صورت مستقیم و 1200 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی در منطقه ایجاد می شود که به طور قطع بر اقتصاد بومی و رفع دغدغه هاي اجتماعی در

 
مبارزه با بیکاري اثرگذار خواهد بود. 

زالی با بیان اینکه امیدوارم با تلاش همه کارکنان و تداوم حمایت سهامداران، طرح پتروشیمی سبلان امسال به بهره برداري برسد، ادامه داد: با افتتاح این طرح، افزون بر

 
اینکه اهداف مدنظر اجراي پتروشیمی سبلان محقق می شود، گام مؤثري در راستاي پیشبرد اهداف و تکمیل دیگر پروژه هاي هلدینگ انرژي سپهر برداشته خواهد شد. 

پتروشیمی سبلان به عنوان یکی از طرح هاي جهش دوم صنعت پتروشیمی در زمینی به مساحت 7 هکتار در منطقه ویژه اقتصادي پارس جنوبی با هدف تولید سالانه 1.6
میلیون تن متانول احداث شده است.



ضرورت ارائه آموزش هاي مهارتی به فارغ التحصیلان دانشگاهی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/07

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در آئین معارفه مدیرکل استان تهران بر ضرورت نقش آفرینی این استان در ارائه آموزش هاي
تکنولوژي نرم و مهارت آموزي به فارغ التحصیلان تأکید کرد.

فصل اقتصاد - رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور در آئین معارفه مدیرکل
استان تهران بر ضرورت نقش آفرینی این استان در ارائه آموزش هاي تکنولوژي نرم و

 
مهارت آموزي به فارغ التحصیلان تأکید کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از سازمان آموزش فنی و حرفه اي، علی اوسط هاشمی، با
گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و ایثارگران هشت سال دفاع، بهترین عبادت را خدمت

 
خالصانه که محصول ایمان، توکل و اخلاق می باشد به خلق برشمرد. 

وي با بیان اینکه تهران باید تریبون مهارت آموزي در کشور باشد، اذعان داشت: استان
تهران نیازمند تطبیق وزن خود با داشته هایش می باشد و جلوگیري از خزان حاصل از کرونا با توسعه سهم مهارت آموزي در ارائه خدمات، تولیدات باکیفیت و ایجاد و

 
ثبات اشتغال امکان پذیر است. 

معاون وزیر تصریح کرد: در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور به دنبال ارائه دانشنامه مهارت به فارغ التحصیلان دانشگاهی با سنجش مهارت دانشجویان در ترم آخر و

 
ارائه آموزش هاي مهارتی به آنان هستیم. 

وي ایجاد شهرك هاي مهارت در سراسر کشور در زمین ها با کاربري آموزشی را از برنامه هاي این سازمان اعلام و افزود: ضرورت دارد با ارائه آموزش هاي مهارتی منجر به

 
ایجاد و پایداري اشتغال، در جامعه جریان داشته باشیم و از این طریق تقاضا و اشتیاق مردم براي کسب مهارت را بالا ببریم. 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي خاطرنشان ساخت: پیشنهادي مبنی بر سوق سه میلیون دانشجوي ترك تحصیل کرده زیرخط فقر به بازار کار با کسب آموزش هاي

 
مهارتی را به معاون ریاست جمهور ارائه نمودیم. 

هاشمی با بیان اینکه بپذیریم توسعه بدون مشارکت زن و مرد امکان پذیر نخواهد بود، افزود: ضرورت سرمایه سازي در منابع انسانی جز ضرورت می باشد و جابجایی

 
سرمایه هاي انسانی فرصت زایی را به همراه دارد و باید به جوانان فرصت دهیم. 

 
ابلاغ سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در 18 محور 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان تهران با اشاره به در اولویت قرار گرفتن ابلاغ سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در 18 محور، اذعان داشت: براي

 
پیشبرد سیاست هاي سند ابلاغی درخواست تخصیص 80 درصد از درآمدهاي کسب شده به خود استان را داریم. 

پوراندخت نیرومند از ایجاد منابع درآمدزایی پایدار با راه اندازي مدیریت سبز در مراکز آموزشی خبر داد و افزود: هدفمندسازي مدیریت سبز مراکز با ساز و کاري دنبال می

 
شود تا با تغییر مدیریت ها، طرح رها نشده و به نتیجه مطلوب برسد و مرکز شهید چمران به عنوان پایلوت این طرح در نظر گرفته شده است. 

وي با تأکید بر تسهیل روند کار مراجعین، اعلام داشت: سعی می شود ارائه کلیه خدمات به مراجعین اعم از آزمون، تأسیس مؤسسات کارآموزي آزاد، بازرسی ها و … به

 
صورت آنلاین صورت پذیرد. 

 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان تهران در پایان سخنان خود با تأکید بر اخلاق و قانون مداري خواستار تطبیق محل خدمت کارکنان و با احکام کارگزینی شأن شد. 

 
رحیم عابدي، رئیس کانون انجمن هاي صنفی مؤسسات کارآموزي آزاد در ادامه بر لزوم تشکیل کمیته تحول در استان تهران تأکید کرد. 

رضا گرزین، مدیرکل پیشین آموزش فنی و حرفه اي استان تهران، مسئولیت ها را میدان آزمایش الهی دانست و بیان داشت: تغییرات، فرصت هاي جدید براي ایجاد

 
تحولات است و براي پیشبرد اهداف یا راهی خواهیم ساخت یا راهی خواهیم یافت. 

بر اساس این گزارش در پایان معاون وزیر و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با اهدا لوح از زحمات رضا گرزین، مدیرکل پیشین آموزش فنی و حرفه اي استان
تهران، تقدیر به عمل آورد و براي پوراندخت نیرومند آرزوي موفقیت در راستاي تحقق اهداف عالیه سازمانی کرد.



تاکید رییس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/07

فصل اقتصاد - رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن تاکید بر هدف گذاري ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال گفت: تولید مسکن باعث رونق تولید و اشتغال
می شود. همچنانکه جهش تولید مسکن در حوزه مسائل امنیتی، اجتماعی و فرهنگی و حتی محیط زیستی نیز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است. ما در سال هاي

گذشته از این موضوع در کشور ...

فصل اقتصاد - رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن تاکید بر هدف گذاري ساخت یک
میلیون واحد مسکونی در سال گفت: تولید مسکن باعث رونق تولید و اشتغال می شود.
همچنانکه جهش تولید مسکن در حوزه مسائل امنیتی، اجتماعی و فرهنگی و حتی
محیط زیستی نیز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است. ما در سال هاي گذشته از این

 
موضوع در کشور غافل شدیم و باید جبران کنیم. 

در جلسه روساي کمیسیون هاي اقتصادي و نمایندگان دولت که صبح امروز (دوشنبه
هفتم مهر) در حضور رییس مجلس برگزار شد، طرح جهش تولید مسکن مورد بررسی

 
قرار گرفت. 

 
رییس مجلس در این جلسه تاکید کرد: این تصمیم قطعی مجلس است که مسکن به عنوان پیشران تولید و جهش تولید در دستور کار قرار بگیرد. 

وي افزود: البته معتقدیم دولت در این زمینه باید سیاستگذاري و حمایت کند نه اینکه مستقیما درگیر تصدي گري باشد. ما با رویکرد ساخت مسکن دولتی مخالفیم.

 
اقتضاء رویکرد اقتصاد مردمی هم استفاده از ظرفیت سرمایه گذاري بخش خصوصی و هدایت نقدینگی به سمت تولید مسکن است. 

قالیباف تصریح کرد: مشوق ها و امتیازات مختلفی وجود دارد که دولت می تواند براي تسهیل امر ساخت مسکن درنظر بگیرد. هرگونه یارانه و حمایت باید منطقی و معقول

 
با ملاحظه آثار اقتصادي آن اختصاص پیدا کند. تجربه تخصیص بی ضابطه ارز 4200 تومانی نشان داد که حمایت از سمت مصرف کننده، ترجیح دارد. 

رییس مجلس با تاکید بر استفاده از منابع غیر تورمی در این طرح اظهار داشت: استفاده از ظرفیت بازار سرمایه و نقدینگی بخش خصوصی براي جهش تولید مسکن لازم و

 
ضروري است. مدل صندوق هاي زمین و ساختمان می تواند مبنا قرار گیرد و لذا باید مراحل تاسیس و فعالیت آنها تسهیل شود. 

وي در پایان افزود: ما در طرح جهش تولید مسکن در مجلس مصمم هستیم که هدف ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را دنبال کنیم. این دغدغه روزهاي آغازین
مجلس یازدهم بود و نمایندگان و کارشناسان متعددي تلاش کردند و طرح جهش تولید مسکن را تدوین کردند که خوشبختانه دو فوریت آن در صحن علنی به تصویب
رسید و کلیات آن هم هفته گذشته مصوب شد و براي هم افزایی همه کمیسیون ها در این طرح به کمیسیون عمران ماموریت داده شده که نکات مورد ایراد این طرح را
برطرف کند. ممکن است دوستان مجري در دولت، در روش اجرایی این طرح نظراتی داشته باشند که در هفته جاري باید در کمیسیون عمران مطرح کنند و آنجا به یک

 
تفاهم و جمع بندي برسند. اما نباید در این موضوع تعلل کرد و باید در اسرع وقت این طرح در دستور کار صحن علنی قرار بگیرد. 

انتهاي پیام



تمدید طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/07

فصل اقتصاد - رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تمدید طرح ملی مشاغل خانگی خبرداد.

فصل اقتصاد - رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون،

 
کار و رفاه اجتماعی از تمدید طرح ملی مشاغل خانگی خبرداد. 

دکتر مهناز امامدادي در گفت و با ایسنا و درخصوص فعالیت هاي طلاب و بازدید از
مرکز حوزه هاي علمیه بیان کرد: در بازدیدي که امروز ما به دعوت مرکز حوزه هاي
علمیه داشتیم خوشبختانه بازدید و نظارت بسیار خوبی بود و توانمندي هاي ارزشمند و

 
تلاشی که انجام شده بود را مشاهده کردیم. 

وي افزود: مسلما به جهت رفع مشکلات کسب کار و اشتغال آحاد مختلف مردم بهره
گیري از تمام ظرفیت ها و فرصت ها اولویت دارد و ضروري است. درواقع زمینه ها و رشته هاي جدید و امروزي و نیز سنتی با توسعه بیشتر و گسترش بیشتر و رشد و

 
پیشرفت ارتقاي کمی و کیفی این فعالیت ها زمینه اشتغال افراد بیشتر فراهم شود. 

ادامه داد: تلاش ما همواره بر این است که هم از تجارب ما که در زمینه اجراي سایر طرح ها بدست آوردیم در اختیار این دوستان قرار دهیم و هم تجارب آنها را در

 
کارهاي مختلف استفاده کنیم. مسلما بحث انتقال تجربه و دانش هم به شماز خواهد رفت. 

وي اضافه کرد: سرکشی ما از جاهاي مختلف تنها به این معنی نیست که فقط گروه ما از دانش و تجربه برخوردار ااست بلکه به شخصه در هر بازدید نکته جدید و بهتر از
فعالان می آموزم از این روي توانمندي بالا و ظرفیت بسیار خوبی که از طریق کارها و مرکز خدمات حوزه علمیه انجام شده بود بسیار قابل تحسین بود و امید است ما هم

 
در توسعه هر چه بیشتر این فعالیت ها موثر واقع شویم. 

مهناز امامدادي با اشاره به رشته مشاغل خانگی و استقبال اقشار جامعه از این طرح اظهار کرد: با توجه به تصویب قانون مشاغل خانگی در مجلس شوراي اسلامی در سال
1389 مجموعه اي از فعالیت ها در زمینه بررسی ظرفیت ها در مناطق مختلف، جمع بندي متقاضیان و صدور مجوزهاي اعطاء تسهیلات به افراد علاقمند به فعالیت در

 
مشاغل خانگی انجام شد. 

وي ادامه داد: بعد از چندسال از ارزیابی براي ارزیابی نقاط قوت و ضعف کار خود متوجه شدیم که بخش خدمات باید قوي تر دنبال شود و براي توانمندسازي متقاضیان نیز

 
بیشتر تمرکز کنیم، چرا که صرف تسهیلات و مجوز نمی توانست کفایت کند و لازم بود در کنار آنها توانمندسازي متقاضیان هم در این فعالیت ها زیاد شود. 

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به بررسی هاي انجام شده در ستاد مشاغل خانگی گفت: بعد از
بررسی هاي لازم الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی به ستاد مشاغل خانگی پیشنهاد و تصویب شد، پیاده سازي این الگو در سال 1395 بود و جهاد نیز نهاد توسعه اي براي

 
پیاده سازي و اجراي این طرح در نظر گرفته شد. 

وي افزود: این الگو در سه بخش قابل طرح بود، بخش اول بررسی مزیت ها و ظرفیت ها که صرفا منابع و رشته هاي فعال نیست و همه اشخاص حقیقی و حقوقی که می
توانند نقش آفرین باشند شامل اولویت هاي مناطق محسوب می شوند. بخش دوم توانمندسازي متقاضیان بود که از طریق فراخوان صورت می گرفت و آموزش، مشاوره و

 
هدایت آنها و تیم سازي و کمک به ارتقاء کمی کیفی محصولات دنبال می شود. 

وي بخش سوم این الگو را اتصال به بازار برشمرد و عنوان کرد: مهمترین بخش همین بخش سوم است که بعد از بررسی کمی کیفی محصول، بسترسازي مناسب محصول
براي عرضه موفق به بازار دنبال می شود. این طرح اول در استان هاي مرزي شرقی و غربی از سال 1396 کلید خورد و نتایج حوبی هم بدست آمد که البته در برخی استان

 
ها قوي تر و برخی ضعیف تر دنبال شد. 

وي ادامه داد: با توجه به نتایج خوب واصله و پیشنهاد خانم دکتر ابتکار، معاون نهاد زنان و خانواده ریاست جمهوري این طرح براي 6 هزار زن خانوار در 23 استان انجام

 
شد که بعد از مدتی استان فارس هم به آن اضافه شد و 6 هزار و 200 زن در 24 استان کشور شکل گرفت. 

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی باتوجه به تجارب خوب بدست آمده از اجراي طرح پایلوت که از اواخر سال
قبل براي 30 استان آغاز شد بیان کرد: استان قم نیز میزبان طرح زنان سرپرست خانوار و مشاغل خانگی بوده است و این طرح در 30 استان دیگر در مرحله شناسائی
ظرفیت ها و مزیت هاست که براي اینکه شروع مرحله دوم این طرح نیاز است و براي متقاضیان مشاغل خانگی نیز فراخوان داده شده و افراد زیادي نیز ثبت نام کرده اند و

 
بعد از آن مراحل مشاوره و هدایت و آموزش آنها دنبال می شود. 

وي ادامه داد: باتوجه به درخواست برخی استان ها و نیز بررسی هاي انجام شده مدت فراخوان تا یکماه دیگر نیز تمدید می شود، درواقع ما با توجه به نوع خدماتی که ارائه
می دهیم اکثر متقاضیان نگاهشان به سمت تسهیلات است درصورتی که ما تسهیلات در ابتداي امر ارائه نمی کنیم و در جاي مناسب و صحیح آن عرضه خواهیم کرد، فلذا

 
علاقمندان نیز در بدو ورود متوجه این تفاوت می شوند و ممکن است نوع نگاهشان تغییر کند. 

وي با توجه به ایراد مهم در آسیب شناسی برخی طرح ها گفت: وابستگی شدید طرح هاي اشتغال زا به تسهیلات ایراد مخربی است که ما سعی در جلوگیري از آن داریم و

 
تلاش ما بر این بوده که وابستگی کم تر شود و تسهیلات در جاي مناسب خود اعطا شود و اولین کمک نیز صرفا تسهیلات نباشد. 



امامدادي در پایان گفت: امید است افرادي که توان خاصی پیدا می کنند و توانایی حضور در بازار را درخود تقویت می نمایند درصورت لزوم به آنها تسهیلات پرداخت شود
تا بعنوان یک شاغل خانگی به امرار معاش خوبی دست پیدا کنند، ازین رو امید است با بررسی و نظارت همکاران من در استان ها و تلاش هاي جهاد به نتایج خوبی در

 
پیاده سازي این طرح و اشتغال مستمر و پایدار برسیم. 

انتهاي پیام



خط تولید پارچه چادر مشکی در نیشابور بعد از تعیین وزیر صمت راه اندازي می شود

منبع: خانه ملتشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/07

نماینده مردم در مجلس یازدهم، بابیان اینکه راه اندازي خط تولید پارچه چادر مشکی با هدف تامین نیاز کشور و اشتغالزایی در نیشابور انجام می شود تاکیدکرد
که تاخیر در تحقق این امر به دلیل عدم تعیین وزیر صنعت، معدن و تجارت بوده است.

هاجر چنارانی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، در واکنش به انتشار خبري از سوي مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شرکت هاي صنعتی که از نیاز
جدي کشور به تامین پارچه چادر مشکی خبر داده بود، گفت: با توجه به اینکه قرار بود یک تفاهم نامه اي سه جانبه بین سازمان ایدرو، آستان قدس رضوي و بخش
خصوصی جهت راه اندازي خط تولید چادر مشکی در نیشابور ایجاد شود که صحبت هاي اولیه در این مورد انجام شد اما به دلیل عدم تعیین وزیر صنعت، معدن و تجارت

 
با تاخیر همراه شد و به محض اینکه وزیر این وزارتخانه مشخص شود، این مهم محقق خواهد شد. 

 
تولید چادر مشکی از چشم اندازهاي آستان قدس رضوي است 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شوراي اسلامی، ادامه داد: کارخانه نخریسی خراسان رضوي که بیش از 45 سال سابقه فعالیت در این حوزه را دارد 25 سال است

 
که در زبرخان نیشابور مستقر شده است و نقش مهمی در پیشبرد این هدف ایفا خواهد کرد، ضمن اینکه تولید چادر مشکی از چشم اندازهاي آستان قدس رضوي است. 

عضو فراکسیون زنان مجلس شوراي اسلامی، با بیان اینکه نخ و طرح نساجی پارچه چادر مشکی تولید شده در این منطقه کاملا متفاوت خواهد بود، تصریح کرد: ما در
تلاش هستیم با راه اندازي خط تولید چادر در نیشابور در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی میزان نیاز کشور به پارچه چادر مشکی را رفع کنیم، چرا که در کشوري که ادعاي

 
مسلمان بودن دارد، نباید عمده پارچه چادر مشکی مورد نیاز خود را از سایر کشورهایی که هیچ اعتقادي به حجاب ندارند، تامین کند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید کرد: راه اندازي خط تولید پارچه چادر مشکی اقدامی ارزشمند در جهت خودکفایی است و نقش بسزایی در ایجاد اشتغال و

 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی دارد./ 

پایان پیام



کرونا چندنفر را در ایران بیکار کرد؟

منبع: جنوب نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/07

عیسی منصوري، معاون اشتغال وزارت کار گفت: در جریان کرونا حدود 6 میلیون نفر در کشور از کرونا آسیب دیده اند و حدود یک و نیم میلیون نفر در مشاغل به
علت کرونا ریزش کرده اند و کار خود را از دست دادند.

به گزارش جنوب نیوز و به نقل از تسنیم، علاالدین ازوجی، مدیرکل دفتر سیاست گذاري و توسعه اشتغال درباره میزان ریزش نیروي کار در زمان کرونا گفت: میزان
نیرو هایی که در زمان کرونا ریزش داشتند در چند دسته هستند، بخشی نیرو هاي بیمه شده هستند، بخشی دیگر نیرو هاي غیربیمه اي هستند. مطابق بررسی ها در
دوران کرونا حدود 1میلیون و 500هزارنفر بیکارشدند. البته برخی بیکاري ها کوتاه مدت بود، یعنی شرایطی براي بنگاه ایجاد می شود که براي مدت کوتاهی نیروي خود را

 
بیکار و سپس آن ها جذب کار می شوند. 

از میان افراد بیمه شده، افرادي که مشمول بودند براي دریافت بیمه بیکاري به
سامانه مراجعه و ثبت نام کردند. مطابق آمار مسعود بابایی، مدیرکل بیمه بیکاري
وزارت کار تاکنون یک میلیون و 55هزار نفر بیمه شده، بیمه بیکاري را دریافت

 
کرده اند و 95 هزار نفر در صف بیمه بیکاري هستند. 

وي افزود: در این بین با توجه به مشکلاتی که در فرایند ثبت نام افراد براي دریافت
بیمه بیکاري همچون ثبت اشتباه یا ناقص شماره حساب، شماره شبا، اطلاعات
شخصی یا شماره تلفن و یا ثبت نام افراد در خارج از سیستم همچون ادارات کار یا
کاریابی ها به جاي ثبت نام در سامانه، به وجود آمد، تعدادي از افراد نتوانستند

 
مقرري خود را دریافت کنند. 

بابایی ادامه داد: دو حالت دارد، افرادي هستند که از اسفند ماه دریافتی نداشتند که اطلاعات این گروه شامل 65هزار نفربیمه معادل 65میلیارد تومان در اختیار سازمان

 
برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده ها ارسال شده است. 

وي افزود: گروه دوم نیز 30هزار نفربیمه هستند که پرونده هایشان در تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش هاي نهایی و ارسال پرونده ها به

 
سازمان برنامه و بودجه است. 

مدیرکل بیمه بیکاري وزارت کار گفت: طبق آخرین آمار، افرادي که بیکاري شان تحت تاثیر شیوع کرونا از اسفند استمرار داشته و یا اینکه از ابتداي خرداد ماه بیکار شده

 
اند 155هزار و 700نفر هستند. 

استمرار بیکاري 155 هزار و 700نفر به این معنی است که این افراد داراي شغل رسمی و ثبت شده بودند که موفق به بازگشت کار و یافتن شغل نشده اند.



امکان ارائه غیرحضوري گواهی اشتغال به تحصیل پیام نور فراهم شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور گفت: امکان ارائه غیرحضوري گواهی اشتغال به تحصیل در سامانه جامع گلستان دانشگاه فراهم شد.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان،
امیرحسین بهروز مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور گفت: در راستاي
ارائه خدمات غیرحضوري و برخط به دانشجویان، امکان درخواست و اخذ
گواهی اشتغال به تحصیل در پیشخوان خدمت سامانه جامع گلستان به نشانی

 
reg.pnu.ac.ir فراهم شد. 

بهروز افزود: آن دسته از دانشجویانی که متقاضی صدور گواهی اشتغال به
تحصیل هستند، می توانند پس از ثبت درخواست و طی مراحل ذیل، گواهی

 
اشتغال به تحصیل خود را دریافت کنند. 

 
مراحل صدور گواهی اشتغال به تحصیل: 

1- درخواست دانشجو: اگر نوع درخواست در گزینه ها مشخص شده دانشجو یکی از موارد را انتخاب و در غیر این صورت گزینه سایر را انتخاب می کند. در قسمت شهر و

 
اداره محل ارسال نیز عنوان شهر و اداره مربوطه را تایپ می کند. 

 
2- تایید کارشناس خدمات آموزشی مرکز / واحد 

 
3- تایید ریاست مرکز / واحد 

 
4- چاپ گواهی شماره و امضاء شده توسط ریاست مرکز / واحد (چاپ می تواند توسط دانشجو نیز انجام شود) 

5- در صورت نیاز به ممهور به مهر شدن گواهی هاي چاپ شده، گواهی مذکور توسط مرکز / واحد محل تحصیل دانشجو ممهور به مهر می شود.



چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/07

"پرداخت تسهیلات"،"بیمه بیکاري"،"مشوق بیمه کارفرمایی" و "یارانه دستمزد" چهار بسته حمایتی دولت بوده که به دنبال شیوع کرونا از اسفند سال گذشته
تاکنون در قالب آنها حمایت از کسب وکارها صورت گرفته است.

اقتصادگردان- مطالعه 54 کشور جهان نشان می دهد که بیش از 85 درصد سیاست هاي حمایتی دولت ها در قالب سیاست هاي مالی و تنها 25 درصد در قالب

 
سیاست هاي پولی بوده است. 

عیسی منصوري معاون اشتغال وزیر کار، در گزارشی به ارزیابی شیوه هاي حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده پرداخته و با اشاره به تجربه سیاست هاي متنوع و ترکیبی
بسیاري از کشورهاي جهان در این خصوص می گوید: در ایران سیاست گذار با ترکیب کلی گروه هاي هدف به حمایت از اقشار مختلف پرداخته اما بیشترین تمرکز خود را
شاغلان تامین اجتماعی و افراد نیازمند حمایت بیشتر و در معرض ریزش معطوف کرده است این در حالی است که دولت با پرداخت یارانه معیشتی، بخش اعظمی از

 
خانوارهاي ایرانی را به طور مستقیم مورد حمایت قرار داده است. 

 
پیش بینی بسته هاي حمایتی پساکرونایی 

وي می گوید: با برآورد احتمالی ریزش شیوع کرونا، کسب وکارها ممکن است از اواسط اسفند امسال مجددا توان بازیابی داشته باشند که از این جهت نیازمند پیش بینی

 
بسته هاي حمایتی پساکرونایی هستند. 

به گفته منصوري، دولت پس از شیوع کرونا از اوایل اسفند سال گذشته تاکنون در قالب سیاست هاي حمایتی و چهار ابزار حمایتی «پرداخت تسهیلات»، «بیمه بیکاري»،

 
«مشوق بیمه کارفرمایی» و «یارانه دستمزد» به حمایت از کسب وکارها پرداخته است. 

به گزارش ایسنا، برآورد وضعیت پرداخت تسهیلات کرونایی در ایران نشان می دهد که از مجموع 23 هزار و 500 میلیارد تومان منابع پیش بینی شده، تنها 13 هزار و
400 میلیارد تومان (معادل 57 درصد) پرونده به دستگاه هاي اجرایی رسیده و پس از طی فرآیندهاي اداري و معرفی به بانکها در نهایت تنها 4520 میلیارد تومان

 
تسهیلات به کسب وکارها پرداخت شده است. 

 
ارسال 508 هزار پرونده و پرداخت وام به 238 هزار واحد 

مطابق آمار وزارت کار از مجموع 3,76 میلیون واحد مشمول دریافت تسهیلات کرونایی، 704 هزار واحد ثبت نام کردند و 512 هزار واحد به مرحله ثبت نام نهایی رسیده

 
اند که تاکنون پرونده 508 هزار واحد ارسال شده و تنها 238 هزار واحد در مجموع 4500 میلیارد تومان اعتبار دریافت کرده است. 

علیرغم آنکه بیشترین درخواست تسهیلات متعلق به وزارت صمت و وزارت راه و شهرسازي بوده اما روند پرداخت تسهیلات نشان می دهد که دستگاه هاي وام گیرنده از

 
وزارتخانه دیگري بوده اند. 

 
پرداخت تسهیلات کرونا به سه گروه از بنگاه ها 

پرداخت تسهیلات حمایتی به فعالان اقتصادي و شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از 13 خرداد ماه آغاز شد و وزارت کار 14 رسته شغلی که بیشترین آسیب از

 
شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، شناسایی و مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا دانست. 

پرداخت تسهیلات کرونا در ابتدا به دو گروه از بنگاهها صورت گرفت؛ اول کارگاه هایی که مستقیم از کرونا لطمه دیده و به اجبار تعطیل شدند که به ازاي هر نیروي انسانی
در این کارگاهها، مبلغ 16 میلیون تومان وام اختصاص یافت و دوم واحدهاي کسب وکاري که فعال بوده، تعطیل نشده و غیر مستقیم از کرونا آسیب دیده اند که مبلغ 12

 
میلیون تومان تسهیلات به آنها پرداخت شد. 

مدتی بعد شناسایی بنگاه هاي فاقد بیمه با تلاش وزارت کار و همکاري دستگاههاي اجرایی آغاز شد تا صاحبان مشاغل فاقد بیمه و آسیب دیده از شیوع کرونا نیز بتوانند

 
در سامانه کارا ثبت نام کنند و از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شوند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات دو ساله و وثایقی که براي دریافت تسهیلات توسط بانک ها دریافت می شود متفاوت و با ارائه سفته و معرفی



 
ضامن خواهد بود. 

 
تمدید مهلت ثبت نام وام کرونا تا آخر مهر ماه 

در حالی که پیش از این مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تا 31 شهریور ماه تمدید شده بود، کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع کرونا در

 
بیست و ششمین نشست خود با تمدید زمان پرداخت وام به مشاغل و کسب وکارها و حوزه هاي حمل ونقل آسیب دیده از کرونا تا پایان مهر ماه موافقت کرد. 

 
تدوین بسته جامع پساکرونایی توسط وزارت اقتصاد و کار 

بر اساس مصوبه این کارگروه همچنین مقرر شد با استفاده از منابع بانکی باقیمانده از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب وکارهاي آسیب دیده، بسته جامع پساکرونایی در

 
حمایت از این مشاغل ارائه و جزئیات این بسته حمایتی از سوي وزارت کار و وزارت اقتصاد تدوین و شیوه پرداخت آن طی روزهاي آینده به متقاضیان اعلام شود. 

برابر اعلام بانک مرکزي، طی یک ماه و نیم گذشته 4400 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی از سوي شعب بانکی به واحدهاي کسب و کار پرداخت شده است.



رزم حسینی می تواند هماهنگی خوبی بین اعضاي هیات دولت ایجاد کند

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/07

نماینده مردم سیرجان در مجلس با بیان اینکه رزم حسینی می تواند بین اعضاي هیات دولت هماهنگی خوبی را ایجاد کند، گفت که جو بی نظیري از اقبال
نمایندگان به رزم حسینی وجود دارد.

اقتصادگردان- شهباز حسن پور با اشاره به سوابق اجرایی رزم حسینی گفت: آقاي رزم حسینی فردي است که از نظرات کارشناسان استفاده می کند و می تواند بین

 
اعضاي هیات دولت هماهنگی خوبی را بوجود بیاورد و با رئیس کل بانک مرکزي و وزراي اقتصادي دولت تعامل خوبی را به منظور حمایت از بازار داشته باشد. 

وي افزود: وي در دو مقطع استاندار کرمان و خراسان رضوي و رییس ستاد تنظیم بازار، کارگروه تولید و اشتغال و پنجره واحد بوده است و در شرایط فعلی جامع جمیع

 
شرایط براي وزیر شدن است. 

نماینده مردم سیرجان در مجلس خاطرنشان کرد: خوشبختانه جو مجلس نسبت به وي خوب است و شاید بی نظیرترین جو را در رابطه با اقبال نمایندگان به وي در
مجلس دیدم و معتقدم حتی مخالفان اگر در جلسه اي با وي بنشینند قطعا نظرشان نسبت به وي موافق خواهد بود.



پرونده ویژه «کار و زار» | مجوز کسب و کار؛ بهبود فضاي کسب و کار آرزوي دیرینه ي تولیدکنندگان

ایرانی/ اخذ مجوز کسب و کار در کشور هاي پیشرفته تنها در نیم روز!

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/07

صنعت گران و کارآفرینان کشورمان همواره از بروکراسی نامتعارف و دست وپاگیر، براي دریافت مجوز کسب و کار گله مندند، اما ماه  هاست طرح پنجره واحد
فیزیکی کسب و کار بر سر زبان ها افتاده و تنها در 5 استان راه اندازي شده است.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو- مهران شفاعتی؛ بازار کسب و کار کشور ما سال یان سال گرفتار رکود بزرگی شده است. ایجاد فضاي

 
مناسب براي شروع یک کسب و کار خوب، اولین و مهم ترین راه براي حمایت از تولید و کارآفرینی است. 

یکی از مهم ترین موضوعاتی که اقتصاد کشور را در تنگنا قرار می دهد، ایجاد نقطه امنی براي دلالان بوده که ریسک حرکت به سمت فعالیت مولد را افزایش داده است و

 
سایر مردم را نیز تشویق به سرمایه گذاري در بخش غیر مولد می کند. 

کشوري که سال هاست به دلیل سیاست هاي غلط مالی دولتمردانش به بهشت دلالان تبدیل شده است و در این بین کارگران و مستضعفان به زندگی دشوار خود ادامه می-

 
دهند و هر روز نظاره گر عمیق تر شدن شکاف طبقاتی هستیم. 

وجود قاچاق سازمان یافته، قوانین نادرست مالیاتی، ممیزی هاي مالیاتی و فضاي نامناسب کسب و کار دست به دست هم می دهند تا اقتصاد مریض کشورمان را به مرگ

 
تدریجی بکشانند. 

اقتصادي که حالا زیر سایه بحران کرونا، می تواند به فاجعه امنیتی تبدیل شود، نیازمند حمایت ویژه اي در زمینه کسب و کار است تا شاهد روز هاي بهتري براي تولید

 
کنندگان و کارگران باشیم. 

براي شروع کسب و کار در ایران، از همان ابتداي راه با سختی هاي فراوانی مواجه خواهید شد به طوري که از نقشه خود منصرف شده و سرمایه تان را به سوي واسطه گري

 
سوق می دهید. 

 
کسب مجوز اولین سنگ بزرگ براي شروع هر فعالیت مولد 

بر اساس گزارش بانک جهانی، ایران از نظر سهولت فضاي کسب و کار در سال 2020، در میان 190 کشور، با کسب 58.5 امتیاز از 100 امتیاز ممکن، رتبه 127 را از آن

 
خود کرده است. 

در حال حاضر در این حوزه، 126 کشور از ما پیشی گرفته  اند و جایگاه مناسبی در میان کشور هاي منطقه و در زمینه سند چشم انداز نداریم و با توجه به نمودار زیر، طی

 
سال  هاي اخیر در سطح بین الملل یک سیر نزولی را طی کرده  ایم. 



 
 

شاخص سهولت کسب و کار از 10 زیر شاخص همچون «شروع کسب وکار»، «شرایط صدور مجوز ساخت»، «دسترسی به برق»، «ثبت مالکیت»، «اخذ اعتبار»، «حمایت از

 
سرمایه گذاران اقلیت»، «پرداخت مالیات»، «تجارت برون مرزي»، «اجراي قراردادها» و «رسیدگی به ورشکستگی و پرداخت دیون» تشکیل شده است. 

بر اساس گزارش دیگري از بانک جهانی در سال 2020، کشورمان از نظر «شرایط صدور مجوز ساخت» در رتبه 73 قرار گرفته که نسبت به سال 2018 با 48 پله نزول

 
مواجه شده است. 

 
پرونده ویژه«کار و زار» | دستمزد کارگران 

 
نگاهی ساده به ماده 41 قانون کار / چرا به قانون توجهی نمی شود؟ 

 
پرونده ویژه «کار و زار»/ معضل تامین مواد اولیه براي صنعت چوب کشور؛ 

 
گرفتاري صنعتگران چوب در سایه ي مشکلات ارزي 

علی فیروزي رئیس مرکز ملی مطالعات، پایش و بهبود محیط کسب و کار وزارت اقتصاد در مورد فرایند پر فراز و نشیب شروع کسب و کار در ایران می گوید: این روند
شامل ثبت شرکت، دریافت کد اقتصادي، مباحث مالیات ارزش افزوده، دریافت کد کارگاهی تامین اجتماعی، پلمب دفاتر، ثبت آگهی روزنامه رسمی و روزنامه کثیرالانتشار

 
است. 

یک تولید کننده براي شروع فعالیت جدید، باید 5/72 روز از وقتش را به دریافت جواز کسب اختصاص دهد. این زمان 145 برابر طولانی  تر از کشور هاي توسعه یافته  اي

 
است که فقط در نصف روز به صدور جواز می  پردازند. 

البته فعالان بخش خصوصی نظر دیگري دارند و معتقدند در بعضی مواقع دریافت این مجوز ها به بیش از یک سال طول می  کشد و سازمان مالیاتی نیز بیشترین تاخیر را

 
در صدور مجوز دارد. 

 
مطالبه معاون اول رئیس جمهور از خودش! 

اسحاق جهانگیري؛ معاون اول رئیس جمهور با توجه به گزارش ارائه شده مبنی بر رتبه پایین کشورمان در بخش بهبود فضاي کسب و کار در سطح منطقه و جهان می-
گوید:  جمهوري اسلامی ایران با برخورداري از ظرفیت هاي گسترده و پیشرو بودن در بسیاري از حوزه ها در سطح کشور هاي منطقه، زیبنده نیست که از نظر فضاي

 
کسب و کار رتبه پایینی در مقایسه با کشور هاي منطقه داشته باشد. 

اما آقاي جهانگیري دقیقا مشخص نکرد مخاطب سخنانش کیست! چرا که در بهمن سال 1390 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار توسط مجلس شوراي اسلامی به

 
تصویب رسید. 

 
پرونده ویژه «کار و زار» | تحریم داخلی؛ 

 
فعالان اقتصادي: ما راهِ حل تحریم هاي خارجی را بلدیم، با تحریم هاي داخلی چه کنیم؟! +فیلم 



 
پرونده ویژه «کار و زار» | پوشاك قاچاق؛ 

 
آمار عجیب از واردات قاچاقی پوشاك ترك + فیلم / ستاد مبارزه با قاچاق کالا به 70 درصد تکالیف خود عمل نکرده! 

به موجب تبصره موجود در ماده 4 این قانون، وزارت امور اقتصاد و دارایی موظف است با همکاري دستگاه هاي اجرایی و نهاد هاي بین المللی، جایگاه ایران در رتبه بندي
هاي جهانی کسب و کار را بهبود بخشد و وضعیت اقتصادي مناسب کشور را به سرمایه گذاران خارجی معرفی کند، اما علت ناتوانی 9 ساله دستگاه هاي دولتی براي اجراي

 
این قانون هیچ گاه مشخص نشد. 

9 سالی که می توانست به پربار شدن میوه کسب و کار کشورمان کمک کند، با بی تدبیري مسئولان وزارت امور اقتصاد و دارایی، به خشکیده شدن ریشه هاي تولید منجر

 
شد. 

 
تولید کنندگانی که روزي می توانستند به اشتغال کشور مدد برسانند حالا به دلالان ویرانگري تبدیل شده اند که به افزایش نفسگیر نرخ تورم کمک می کنند. 

 
پنجره واحد فیزیکی کسب و کار با شعار کاهش بروکراسی 

 
حالا بعد از یک وقفه 9 ساله، از مهم ترین طرح هاي وزارت اقتصاد و دارایی براي کاهش زمان دریافت مجوز کسب، پنجره واحد فیزیکی شروع کسب و کار است. 

 
اساسی  ترین شعار طرح پنجره واحد فیزیکی شروع کسب و کار، کاهش بروکراسی در این بخش است که طبق آن، زمان صدور مجوز از 72 روز به 72 ساعت کاهش م یابد. 

یکی از مهم ترین وعده هاي حسن روحانی، بهبود فضاي کسب و کار بود و حالا با گذشت بیش از 7 سال از عمر دولت تدبیر و امید، در خرداد ماه سال جاري با تاخیر

 
چمشگیري، از این طرح رونمایی شد. 

محمد رضا نجفی منش؛ رئیس کمیسیون تسهیل محیط کسب و کار اتاق بازرگانی تهران می گوید: اکنون اگر فردي بخواهد گواهی سوپیشینه خود را دریافت کند دیگر
نیازي به مراجعه حضوري و کاغذ بازي هاي 10 روزه ندارد بلکه کمتر از یک دقیقه و به صورت آنلاین می تواند این گواهی را اخذ کند و براي ثبت دفاتر تجاري در کمتر از

 
48 ساعت فراهم است 

رئیس کمیسیون تسهیل محیط کسب و کار بیان می کند: در اتاق بازرگانی تهران تمهیداتی اندیشیده شد تا محلی را براي قرار گرفتن نماینده هاي تشکل هاي مربوط و

 
برخی نماینده هاي دولتی وزارتخانه هاي مختلف در نظر بگیریم و افراد براي شروع کسب و کار ها به آنجا مراجعه کنند. 

نجفی منش در ادامه می افزاید: امیدواریم شاهد همکاري موثر تمامی نهاد هاي دولتی باشیم؛ براي مثال، بانک ها براي اعطاي وام به دنبال گرفتن وثیقه هاي اضافی نباشند

 
و دولت هم از دخالت بیش از حد در قیمت گذاري پرهیز کند. 

 
این در حالی است که سال گذشته بخش اعظمی از ارتقاي رتبه عربستان براي شروع کسب و کار، پیاده سازي چنین سیستمی در کشورش بوده است. 

فرهاد دژپسند؛ وزیر امور اقتصاد و دارایی نیز می گوید: با راه اندازي پنجره واحد فیزیکی شروع کسب و کار دوره زمانی این فرآیند از 72 روز به سه روز کاهش یافت اما

 
هنوز با حد ایده آل فاصله دارد زیرا کشورهایی هستند که دوره زمانی این فرآیند و صدور مجوز شروع کسب و کارشان کمتر از نیم ساعت است. 

هرچند با تاخیر بسیار، اما یکی از اقدامات موثر براي کمک به این بخش، طرح پنجره واحد فیریکی کسب و کار است که علاوه بر بهبود فرایند کسب مجوز، باعث شیوع
کمتر کرونا نیز می شود اما باید مشخص شود که آیا این طرح به طور قطعی به کاهش بروکراسی هاي اداري در این بخش کمک خواهد یا صرفا یک نوع تبلیغ رسانه اي از

 
طرف دولتمردان است؟ 

 
صعود 40 رتبه اي در سطح بین الملل! 

در حال حاضر این طرح در 5 استان کشور؛ تهران، آذربایجان شرقی، اصفهان، خراسان رضوي و فارس شروع به کار کرده است و انتظار می رود فعالیت خود را هرچه زود تر

 
در همه استان هاي کشور آغاز کند تا شاید دواي درد قدم اول تولید کشور باشد. 

تا قبل از راه اندازي پنجره واحد فیزیکی کسب و کار، فرد براي ثبت کد اقتصادي، باید 45 مرحله را طی می کرد که در حال حاضر فقط باید 13 مرحله را طی کند و اگر

 
این طرح به درستی اجرا شود، جایگاه بین المللی ایران در زمینه سهولت کسب و کار با صعود 40 رتبه اي مواجه می شود. 



همچنان در بسیاري از استان ها هفت خوان کسب مجوز طی می شود و باید براي اجراي این طرح در کل کشور شتاب کرد تا کمتر شاهد نابودي فعالیت هاي مولد

 
اقتصادي باشیم. 

 
 پنجره واحد فیزیکی کسب و کار علاوه بر تبلیغ هر روزه  اش نیازمند همکاري تمامی دستگاه ها دولتی براي به ثمر نشستن هرچه سریع تر آن است. 

یکی از اساسی  ترین مشکلات تولید کنندگان براي شروع یک بنگاه اقتصادي، وجود کاغذ بازی هاي اداري و عدم ارتباط بین دستگاهی است که باعث فرار هر سرمایه گذار

 
داخلی و خارجی از بخش تولید می  شود. نبود تولید به بیکاري و افزایش تورم کمک کرده و مهم ترین ضربه را به قشر آسیب پذیر کشور می زند. 

قشر آسیب  پذیري که سال هاست تحت فشار ریاضت اقتصادي له می شوند، حالا پنجره واحد فیزیکی کسب و کار به کمک کارگران و تولید آمده تا قسمتی از این مشکلات

 
را رفع کند و شاهد ریل گذاري صحیحی در این بخش باشیم. 

 
امید است پنجره واحد فیزیکی کسب و کار، همچون یک کودك سر راهی،مانند دیگر طرح هاي اقتصادي دولت در نیمه راه به حال خود رها نشود! 

افزایش تولید یکی از مهم ترین مکانیزم هاي رشد اقتصادي محسوب می شود که بهبود اوضاع آن نقش مستقیمی در معیشت مردم جامعه دارد. با توجه نام گذاري سال
1399 با عنوان «جهش تولید» از سوي رهبر معظم انقلاب، باید وزارت امور اقتصاد و دارایی، وزارت صمت و نهاد هاي زیر مجموعه آنان به حل مشکلات پیرامون مالیات و

ممیزي هاي مالیاتی، قاچاق، تامین مالی بنگاه هاي مولد و... که در گزارش  هاي بعدي ذیل پرونده ویژه «کار و زار» به آن ها نیز می  پردازیم، تلاش کنند.



مهارت زندگی/ موفقیت یک احساس است یا یک ذهنیت؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/07

 
مهارت زندگی/ موفقیت یک احساس است یا یک ذهنیت؟ 2 

یک پزشک/ موفقیت یک احساس است یا یک ذهنیت؟ پاسخ من و شما به

 
این پرسش می تواند سطح رضایت مندي ما از زندگی را تعیین کند. 

جوش کوپل (Josh Kopel)، یک کارآفرین و عضو سازمان کارآفرینان
(EO)، یک رستوران دار در سن دیگو، یک پیشگام فناوري و مسئول برنامه
پادکستی Full Comp است که هر هفته با بزرگان اندیشه و کارآفرینی و

 
رهبران شرکت هاي تجاري موفق گفت وگو می کند. 

این فرد با شیوع ویروس کرونا، ضررهاي بزرگ و ویرانگري در کسب وکار
رستوران خود دید اما از دل همین وضعیت ناامیدکننده دوباره به موفقیت
رسید. او درباره این موفقیت و اصولا موفقیت چیست و چگونه باید آن را

 
نکریست؛ صحبت هاي جالبی دارد: 

 
موفقیت یک احساس نیست! 

به عنوان یک کارآفرین و رستوران دار، تنها چیزي که می خواستم این بود که دوباره رستورانم یک سرویس شام شلوغ داشته باشد. تیم ما سخت کار کرد تا تجربه هاي

 
جدید و استثنایی براي مشتریان فراهم کند و اندکی بعد به هدف خود رسیدیم. 

 
سپس، ما دوست داشتیم یک ساعت خاص در رستوران شلوغ و شاد شود. 

 
سپس، به یک میان وعده آخر هفته اي شلوغ احتیاج داشتیم. 

 
سپس، سراغ یک سرویس نهار شلوغ رفتیم. 

 
سپس، یک رستوران جدید در آن سوي خیابان افتتاح کردیم و دوباره از نو شروع به کار کردیم. 

آیا این طرز تفکر براي کارآفرینان آشنا نیست؟ آنچه درباره روحیه کارآفرینی بسیار جالب است؛ انعطاف پذیري در رسیدن به موفقیت است. ما به محض اینکه فهمیدیم به

 
هدف خود رسیدیم؛ هدف جدیدي تعریف کردیم. 

 
این خصلت، جاه طلبی همراه با انگیزه هاي شخصی و فوق العاده، من را به موفقیت در صنعت غذاخوري رسانده است. 

 
پس از 20 سال جست وجو براي رسیدن به احساس موفقیت، به این نتیجه رسیدم که موفقیت یک احساس نیست! 

 
موفقیت چیست؟ 

 
به نظر می رسد همه ما در ایستگاه قطار نشسته ایم و منتظر رسیدن قطاري هستیم که هرگز نخواهد رسید. این قطار را می توانید «احساس موفقیت» بنامیم؛ چرا؟ 

چون احساسات بیشتر از اینکه با نتایج کاري ما در ارتباط باشند؛ با خوردن ما دستخوش تغییر می شوند. احساسات محصولی از واکنش بدن ما به محرك هاي خارجی و

 
داخلی است. آن ها ارتباط کمی با موفقیت شغلی و حتی موفقیت هاي شخصی دارند. 

 
اگر این مطلب درباره احساسات درست باشد؛ پس موفقیت چیست؟ من می گویم موفقیت یک ذهنیت است. 



موفقیت انتخابی است که ما هر روز انجام می دهیم. این همان انتخابی است که یک فرد را کارآفرین می کند و باعث می شود نیمه پر لیوان را ببیند و به خود بگوید «من

 
می توانم از نقطه A به نقطه B بروم.» 

موفقیت یعنی اینکه اعتقاد به تغییر داشته باشیم و اعتقاد به اینکه می توانیم تغییري ایجاد کنیم. این طرز فکري است که من سال ها پیش اتخاذ کردم و تصمیم به تغییر

 
در صنعت غذاخوري براي تغییر در جهان گرفتم. 

 
اگر فکر می کنید باید احساس موفقیت کنید تا به موفقیت برسید؛ پس هرگز موفق نخواهید شد. 

 
سه روش براي رسیدن به ذهنیت موفقیت 

 
در ادامه به سه روشی اشاره می کنم که نشان می دهند موفقیت یک ذهنیت است: 

1- براي مبتدیان، مشکلات نباید فشاري درونی وارد کنند. مشکلات، موانع، نشدن ها و ناامید هاي راه موفقیت را مسدود نمی کنند بلکه آن ها مسیر موفقیت هستند. در
این مرحله، سفر خود مقصد است. اتفاقا باید از بروز یک مشکل و چالش یا وقوع یک اتفاق ناگوار شاکر باشید. من همیشه از داشتن فرصت زندگی و روبرو شدن با مشکلات

 
سپاس گذارم. 

2- مدیریت را متوقف و شروع به رهبري کردم. سیستم هایی را به کار گرفتم تا مطمئن شوم تنها تمرکزم بر موفقیت در هر موقعیتی از کسب وکارم است و دیگران را هم

 
قادر می سازد ذهنیت موفقی داشته باشند. 

مدیران براي بهبود رفتارها کار می کنند ولی رهبران دلایل بهبودها را بیان می کنند. ما ارائه خدمات به مشتریان را از یک معامله مالی خارج کردیم و دنبال خلق یک

 
تجربه جدید بودیم. موفقیت فقط از طریق ذهنیت به دست می آید و کنترل دیگران یک ارتباط است تا شغل! 

3- من حس قدردانی و عشق جدیدي نسبت به خودم یافتم. از نظر حرفه اي، من بیشتر از هر زمان دیگري تحت فشار بودم اما دنبال مقصد و هدفی متفاوت بودم. چیز
بیشتري براي اثبات خودم یا دیگران نداشتم و هر روز بهترین تلاش خودم را انجام می دادم و بعد آرام می شدم. خودم را با دستاوردها و شکست هایم تعریف نمی کنم

 
اگرچه هنوز به دنبال شادي و لذت بردن از کارم هستم. 

زندگی دو حالت دارد: شما زنده یا مرده هستید ولی روش زندگی کردن داستان متفاوتی دارد و انتخاب هاي شما است که مشخص می کند دنبال چه اهدافی هستند و

 
چقدر در زندگی احساس خوشبختی و رضایت می کنید. 

این روزها و با شیوع ویروس کرونا، هر روز و هر لحظه به خودم، همسرم و دخترم نگاه می کنم و غرق در سپاس گذاري می شوم. سپاس گذارم که با ترکیبی از خوش بینی

 
و ذهنیت کارآفرینی زندگی می کنم و پس از 20 سال کارآفرینی به اهمیت استفاده از این خصوصیات در زندگی شخصی پی بردم. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



18 دانش آموز و معلم شیرازي کرونا گرفتند!

شماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/07
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

16 دانش آموز و 2 معلم در فسا به کرونا مبتلا شدند.

 
16 دانش آموز و 2 معلم در فسا به کرونا مبتلا شدند. 

 
حوادث 

فرماندار فسا از ابتلاي 16 دانش آموز و 2 تن از معلمان در این شهرستان به کرونا

 
خبر داد. 

حسین آرگیو با بیان اینکه پس از اعلام ابتلاي این دانش آموزان مدارس مورد نظر
تعطیل شدند افزود: در سایر مدارس نیز با مشاهده کوچک ترین علائم در دانش

 
آموزان، قرنطینه دو هفته اي براي دانش آموزان اعمال می شود. 

وي در ادامه افزود: در خصوص معلمان نیز با مشاهده کوچک ترین علائم به مدت

 
دو هفته در قرنطینه به سر ببرند. 

فرماندار فسا با یادآوري اینکه شهرستان فسا داراي 4 حوزه آموزش و پرورش است افزود: به جز آموزش و پرورش شهر فسا، بخش شید کوه، بخش ششده و مدیرت آموزش

 
عشایر در این شهرستان فعالیت می نمایند. 

 
آرگیو در ادامه افزود: به جز شهر فسا در بخش شش ده هم 3 نفر مبتلاي کرونا اعلام شده است که به مدت دو هفته این مدارس تعطیل شدند. 

فرماندار فسا با تاکید بر اینکه حضور در مدارس اجباري نیست افزود: معلمان موظف به تشکیل کلاس براي دانش آموزان حاضر در مدرسه هستند هرچند این دو ساعت به

 
نظر نمی رسد چندان در روند آموزشی دانش آموزان مؤثر باشد. 

 
بیداد کرونا در مدارس فسا 

آرگیو با اشاره به اینکه تعطیلی مدارس در اختیار شهرستانها نیست افزود: ما تابع نظرات ستاد کرونا هستیم و بهتر است والدین دانش آموزان بیشتر به فعالیت هاي مجازي

 
دانش آموزان در مقابل حضور در کلاس توجه کنند. 

فرماندار فسا با بیان اینکه طبق آمار موجود تنها 43 درصد دانش آموزان در کلاس هاي حضوري شرکت می کنند افزود: با بررسی هاي صورت گرفته بیشتر این دانش

 
آموزان یا در مدارس روستایی حضور دارند و یا به دلیل اشتغال پدر و مادر ناچار به شرکت در کلاس هستند. 

آرگیو در خصوص تمهیدات صورت گرفته براي پیشگیري در ابتلاي دانش آموزان به کرونا در مدارس گفت: تمامی مدارس به صورت مکانیزه یا دستی در ورود دانش

 
آموزان مراحل ضدعفونی و داشتن ماسک را کنترل می کنند و حضور با ماسک در مدارس الزامی است. 

فرماندار فسا افزود: با همکاري گروه هاي جهادي در سراسر شهرستان ماسک و مواد ضدعفونی به تعداد کافی تأمین و در اختیار مدارس و دانش آموزان قرار گرفته است و
در این خصوص کمبودي نداریم.



بهره برداري از کارخانه تولید هیدروکربن سبک و سنگین

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/07

کارخانه تولید هیدروکربن هاي سبک و سنگین امروز در آبادان به بهره برداري رسید.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از آبادان ،کارخانه تولید
هیدروکربن هاي سبک و سنگین با سرمایه گذاري بخش خصوصی و توسط
سرمایه گذار ترکیه اي، با حضور مدیر عامل سازمان منطقه آزاداروند در

 
شهرك صنعتی آبادان به بهره برداري رسید. 

مراد جان سرمایه گذار و مدیرعامل این کارخانه گفت: این کارخانه با سرمایه
گذاري 40 میلیون یورویی راه اندازي شده است و سالانه 240 هزارتن هیدرو

 
کربن تولید خواهد شد. 

او با بیان اینکه با راه اندازي این کارخانه زمینه اشتغال براي 40 نفر به صورت
مستقیم و 200 نفر به صورت غیر مستقیم ایجاد شده است افزود: همه محصولات این کارخانه صادر می شود بطوري که میزان صادرات 70 میلیون یورو بر آورد شده است.

مدیرعامل این کارخانه بزرگترین مشکل این کارخانه را کمبود مواد اولیه اعلام کرد و گفت: به دلیل کمبود مواد اولیه هنوز نتوانسته ایم در حد ظرفیت اسمی کارخانه تولید

 
کنیم و امیدواریم این مشکل بزودي برطرف شود. 

اسماعیل زمانی مدیر سازمان منطقه آزاد اروند هم در مراسم بهره برداري از این طرح گفت: منطقه ما یکی از پرتراکم ترین مناطق انرژي جهان است و قطعا هر سرمایه

 
گذار با تجربه اي مایل به سرمایه گذاري در زمینه انرژي در این منطقه است. 

 
او افزود: با همه توان از سرمایه گذاران خارجی و داخلی که در راستاي توسعه منطقه و کشور گام بر میدارند حمایت میکنیم. 

 
همچنین امروز دهکده پروتئینی لویاند در خیابان دبستان آبادان به بهره برداري رسید. 

علی بچاري مدیر عامل این طرح گفت: نخستین شعبه از دهکده پروتئینی لویاند امروز در آبادان با سرمایه گذاري 70 میلیارد ریالی راه اندازي شده است و براي 30 نفر

 
بطور مستقیم و 70 نفر بطور غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد کرده است. 

او افزود: شعبه هاي دیگر این دهکده پروتئینی در اهواز -رامهرمز و خرمشهر در حال ساخت است.



بیش از 33 میلیارد تومان کمک خیران به نیازمندان هرمزگانی / رشد 100 درصدي کمک هاي مردمی در

مراکز نیکوکاري

منبع: هرمزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/07

معاون توسعه ي مشارکت هاي مردمی کمیته امداد هرمزگان گفت: خیران و مردم نوع دوست استان، در شش ماهه نخست سال جاري مبلغ 33 میلیارد و 830
میلیون تومان از طریق همکاري با مراکز نیکوکاري در سطح استان به خانواده هاي نیازمند کمک کردند. نوشته بیش از 33 میلیارد تومان کمک خیران به

نیازمندان هرمزگانی / رشد ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ معاون توسعه ي مشارکت هاي مردمی کمیته امداد هرمزگان گفت: خیران و مردم نوع دوست استان، در شش ماهه نخست سال

 
جاري مبلغ 33 میلیارد و 830 میلیون تومان از طریق همکاري با مراکز نیکوکاري در سطح استان به خانواده هاي نیازمند کمک کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد؛ سیاوش عامري، معاون توسعه ي مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان هرمزگان هدف مراکز نیکوکاري را توسعه و نهادینه
سازي فرهنگ انفاق، احسان و نیکوکاري، شناسایی خیرین محلی، شناسایی نیازمندان واقعی در محله ها و رسیدگی به مسائل و مشکلات این خانواده ها با همکاري و
مشارکت نیکوکاران و معتمدین محلی دانست و گفت: خیران و مردم نوع دوست استان، در شش ماهه نخست سال جاري مبلغ 33 میلیارد و 830 میلیون تومان از طریق
همکاري با مراکز نیکوکاري در سطح استان به خانواده هاي نیازمند کمک کردند که از این میزان، مبلغ پنج میلیارد 220 میلیون تومان به صورت نقدي و 28 میلیارد و

 
610 میلیون تومان آن نیز غیر نقدي (کالا) بوده است. 

عامري به رشد 100 درصدي کمک هاي مردمی به نیازمندان طی این مدت نسبت به شش ماهه سال گذشته اشاره کرد و افزود: از مجموع کمک هاي اهدایی خیران به
مراکز نیکوکاري، بیش از 16 میلیارد و 600 میلیون تومان در زمینه معیشت نیازمندان، 9 میلیارد و 535 میلیون تومان در بخش تأمین مسکن، دو میلیارد تومان کمک به
تأمین لوازم ضروري منزل، یک میلیارد تومان جهت تأمین هزینه هاي درمان مددجویان و مابقی در سرفصل هاي اکرام ایتام، اردوهاي زیارتی، وام اشتغال، جهیزیه زوج

 
هاي جوان، تأمین پوشاك و لوازم التحریر دانش آموزان هزینه شده است. 

معاون توسعه ي مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان هرمزگان گفت: هم اکنون 107 مرکز نیکوکاري در سطح استان هرمزگان فعال هستند که ضمن شناسایی
نیازمندان واقعی به عنوان پل ارتباطی بین نیازمندان و خیرین، در حال خدمت رسانی به مردم می باشند و در محله ها و مساجد، زمینه مشارکت و حضور فعال مردم را به
منظور رفع مشکلات فقرا و محرومین فراهم نموده اند و تمامی کمک هاي پرداختی خیران به مراکز نیکوکاري توسط خود مردم به عنوان افراد معتمد محله جمع آوري و

 
بین نیازمندان همان منطقه با حفظ عزت نفس و کرامت آن ها توزیع می شود. 

انتهاي پیام/



نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس: مطالبات گندمکاران کشور تا یک هفته دیگر پرداخت می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها-نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی گفت: مطالبات گندمکاران کل کشور تا هفته دیگر به حساب آنان واریز خواهد شد.

گروه استان ها-نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی گفت:
مطالبات گندمکاران کل کشور تا هفته دیگر به حساب آنان واریز خواهد شد.

 
- اخبار استانها - 

جلال محمودزاده در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ارومیه، با اشاره به
مطالبات گندمکاران اظهار داشت: مطالبات گندمکاران کل کشور تا هفته دیگر

 
به حساب آنان واریز خواهد شد. 

نایب رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی در ادامه گفت: طرح
دو فوریتی اصلاح قانون تضمین خرید محصولات اساسی کشاورزي که در
کمیسیون کشاورزي و صحن علنی مجلس شوراي اسلامی تصویب شده بود،

 
براي بررسی و تصویب نهایی به شوراي نگهبان ارسال شد. 

وي در ادامه با اشاره به نشستی بین نمایندگان فراکسیون اهل سنت مجلس با وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت پیرامون مسائل روز کشور و مشکلات حوزه هاي

 
صنایع، معادن، صادرات و واردات کشور گفت: در این جلسه در رابطه با به کارگیري نیروهاي توانمند اهل سنت در مسئولیت هاي کلیدي وزارت صمت بحث و بررسی شد. 

 
قیمت گندم در 10 سال گذشته 10 برابر شده است 

 
سیلوي 30 هزار تنی ذخیره گندم شهرستان آوج تا سال آینده به بهره برداري می رسد 

 
روسیه صادرکننده اول گندم در بازارهاي جهانی می شود 

نماینده مردم مهاباد در مجلس شوراي اسلامی افزود: همچنین رفع مشکلات مناطق مرزي و نگاه ویژه به این مناطق به ویژه در رابطه با اشتغال و صنایع پایین دستی،

 
توسعه تجارت مرزي و بازارچه هاي مرزي و نیز رفع مشکلات کوله بري مباحثی مطرح شد. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن در جلسه نمایندگان با وزیر پیشنهادي صمت، موضوع ساماندهی معادن، توسعه صادرات و رفع مشکلات صادرات و تقویت رایزنی اقتصادي و
نیز رفع مشکلات قیمت و کیفیت خودرو تولید داخل مورد توجه قرار گرفت.



چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/07

عصر اعتبار- "پرداخت تسهیلات"،"بیمه بیکاري"،"مشوق بیمه کارفرمایی" و "یارانه دستمزد" چهار بسته حمایتی دولت بوده که به دنبال شیوع کرونا از اسفند
سال گذشته تاکنون در قالب آنها حمایت از کسب وکارها صورت گرفته است.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایسنا، مطالعه 54 کشور جهان نشان می دهد که بیش از 85 درصد سیاست هاي حمایتی دولت ها در قالب سیاست

 
هاي مالی و تنها 25 درصد در قالب سیاست هاي پولی بوده است. 

عیسی منصوري معاون اشتغال وزیر کار، در گزارشی به ارزیابی شیوه هاي حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده پرداخته و با اشاره به تجربه سیاست هاي متنوع و ترکیبی
بسیاري از کشورهاي جهان در این خصوص می گوید: در ایران سیاست گذار با ترکیب کلی گروه هاي هدف به حمایت از اقشار مختلف پرداخته اما بیشترین تمرکز خود را
شاغلان تامین اجتماعی و افراد نیازمند حمایت بیشتر و در معرض ریزش معطوف کرده است این در حالی است که دولت با پرداخت یارانه معیشتی، بخش اعظمی از

 
خانوارهاي ایرانی را به طور مستقیم مورد حمایت قرار داده است. 

 
پیش بینی بسته هاي حمایتی پساکرونایی 

وي می گوید: با برآورد احتمالی ریزش شیوع کرونا، کسب وکارها ممکن است از اواسط اسفند امسال مجددا توان بازیابی داشته باشند که از این جهت نیازمند پیش بینی

 
بسته هاي حمایتی پساکرونایی هستند. 

به گفته منصوري، دولت پس از شیوع کرونا از اوایل اسفند سال گذشته تاکنون در قالب سیاست هاي حمایتی و چهار ابزار حمایتی «پرداخت تسهیلات»، «بیمه بیکاري»،

 
«مشوق بیمه کارفرمایی» و «یارانه دستمزد» به حمایت از کسب وکارها پرداخته است. 

به گزارش ایسنا، برآورد وضعیت پرداخت تسهیلات کرونایی در ایران نشان می دهد که از مجموع 23 هزار و 500 میلیارد تومان منابع پیش بینی شده، تنها 13 هزار و
400 میلیارد تومان (معادل 57 درصد) پرونده به دستگاه هاي اجرایی رسیده و پس از طی فرآیندهاي اداري و معرفی به بانکها در نهایت تنها 4520 میلیارد تومان

 
تسهیلات به کسب وکارها پرداخت شده است. 

 
ارسال 508 هزار پرونده و پرداخت وام به 238 هزار واحد 

مطابق آمار وزارت کار از مجموع 3,76 میلیون واحد مشمول دریافت تسهیلات کرونایی، 704 هزار واحد ثبت نام کردند و 512 هزار واحد به مرحله ثبت نام نهایی رسیده

 
اند که تاکنون پرونده 508 هزار واحد ارسال شده و تنها 238 هزار واحد در مجموع 4500 میلیارد تومان اعتبار دریافت کرده است. 

علیرغم آنکه بیشترین درخواست تسهیلات متعلق به وزارت صمت و وزارت راه و شهرسازي بوده اما روند پرداخت تسهیلات نشان می دهد که دستگاه هاي وام گیرنده از

 
وزارتخانه دیگري بوده اند. 

 
پرداخت تسهیلات کرونا به سه گروه از بنگاه ها 

پرداخت تسهیلات حمایتی به فعالان اقتصادي و شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از 13 خرداد ماه آغاز شد و وزارت کار 14 رسته شغلی که بیشترین آسیب از

 
شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، شناسایی و مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا دانست. 

پرداخت تسهیلات کرونا در ابتدا به دو گروه از بنگاهها صورت گرفت؛ اول کارگاه هایی که مستقیم از کرونا لطمه دیده و به اجبار تعطیل شدند که به ازاي هر نیروي انسانی
در این کارگاهها، مبلغ 16 میلیون تومان وام اختصاص یافت و دوم واحدهاي کسب وکاري که فعال بوده، تعطیل نشده و غیر مستقیم از کرونا آسیب دیده اند که مبلغ 12

 
میلیون تومان تسهیلات به آنها پرداخت شد. 

مدتی بعد شناسایی بنگاه هاي فاقد بیمه با تلاش وزارت کار و همکاري دستگاههاي اجرایی آغاز شد تا صاحبان مشاغل فاقد بیمه و آسیب دیده از شیوع کرونا نیز بتوانند

 
در سامانه کارا ثبت نام کنند و از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شوند. 



نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات دو ساله و وثایقی که براي دریافت تسهیلات توسط بانک ها دریافت می شود متفاوت و با ارائه سفته و معرفی

 
ضامن خواهد بود. 

 
تمدید مهلت ثبت نام وام کرونا تا آخر مهر ماه 

در حالی که پیش از این مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تا 31 شهریور ماه تمدید شده بود، کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع کرونا در

 
بیست و ششمین نشست خود با تمدید زمان پرداخت وام به مشاغل و کسب وکارها و حوزه هاي حمل ونقل آسیب دیده از کرونا تا پایان مهر ماه موافقت کرد. 

 
تدوین بسته جامع پساکرونایی توسط وزارت اقتصاد و کار 

بر اساس مصوبه این کارگروه همچنین مقرر شد با استفاده از منابع بانکی باقیمانده از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب وکارهاي آسیب دیده، بسته جامع پساکرونایی در

 
حمایت از این مشاغل ارائه و جزئیات این بسته حمایتی از سوي وزارت کار و وزارت اقتصاد تدوین و شیوه پرداخت آن طی روزهاي آینده به متقاضیان اعلام شود. 

برابر اعلام بانک مرکزي، طی یک ماه و نیم گذشته 4400 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی از سوي شعب بانکی به واحدهاي کسب و کار پرداخت شده است.



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه اي که
آمار تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده

است.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، شبکه بانکی کشور با هدف حمایت از بخش تولید و
کمک به افزایش اشتغال و رشد اقتصادي کشور، نگاه ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي تامین مالی بنگاه هاي
اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی ایران نیز سهم قابل توجه اي از مجموع تسهیلات پرداختی خود را به سرمایه در گردش

 
بنگاه هاي اقتصادي به ویژه بنگاه هاي کوچک و متوسط اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36

 
هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت شده است. 

تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و سبد
تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود

اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات

 
اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و... اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب شده است. 

 
همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی

 
مضاربه و مشارکت مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در

 
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 

در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال

 
زایی می کنند. 

این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان پزشکی و ناباروري،
طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و... پرداخت شده که علاوه بر رونق تولید و صنعت

کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند.



دولت تنها منتفع یک طرفه است و در زیان دهی خودروساز و قطعه ساز متضرر نمی شود

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/07

ایران اکونومیست- طبق ادعاي دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازان کشور، دولت سود و نقدینگی را براساس قوانین مجلس، از خودروسازي و
زنجیره تامین آن به شرکت هاي تامین کننده مواداولیه که تماما متعلق به خودش است، پمپاژ کرده و بدین طریق به جبران کسري بودجه و بخشی از کمبود

نقدینگی دولتی می پردازد.

طبق ادعاي دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازان کشور، دولت
سود و نقدینگی را براساس قوانین مجلس، از خودروسازي و زنجیره تامین آن
به شرکت هاي تامین کننده مواداولیه که تماما متعلق به خودش است، پمپاژ
کرده و بدین طریق به جبران کسري بودجه و بخشی از کمبود نقدینگی
دولتی می پردازد؛ در صورتی که قطعه ساز میان دو سنگ آسیاب تامین
کننده مواداولیه موردنیاز خود و خودروساز، در حال نابودي است؛ لذا این
نامعادله بایستی اصلاح و تمام اجزاي زنجیره از تامین مواداولیه تا تولید

 
محصول با یک منطق، مدیریت شوند. 

آرش محبی نژاد، ضمن تاکید براینکه واقعیت اقتصاد تولیدي کشور این است که دولت صاحب 100 درصدي یا اکثریت سهام بسیاري از شرکت ها به ویژه تولیدکنندگان
مواداولیه داخلی همچون شرکت هاي زیرمجموعه ایمیدرو، فولاد، فلزات رنگین از قبیل مس، آلومینیوم، سرب و روي و... است، تصریح کرد: از سوي دیگر صاحب اکثریت
تولیدکنندگان مواداولیه پتروشیمی نیز بوده، ضمن اینکه پالایشگاه ها نیز زیر نظر دولت فعالیت می کنند. همگی این ها مواداولیه مورد نیاز صنایع تولیدي کشور را تامین

 
می کنند؛ اما اتفاق بدي که رخ داده این است که این شرکت هاي تولیدکننده و تامین کننده مواداولیه، بالادست جریان تولید قرار گرفته اند. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور ادامه داد: طبق قانون مجلس شوراي اسلامی، پایه قیمت این مواداولیه مورد نیاز صنایع تولیدي کشور، براساس
دلار آزاد و فوب خلیج فارس و همچنین عرضه در بورس کالا تعیین می شود. از سوي دیگر برخی شرکت ها پایین دست زنجیره نیز وجود دارند که نحوه قیمت گذاري
محصولات آن ها متفاوت است. (در صنعت خودروسازي، شرکت هاي تولیدکننده مواداولیه در رده 3، زنجیره تامین خودروسازي و قطعه سازان رده هاي 2 و 1 قرار می
گیرند که براین اساس، مواداولیه توسط این شرکت ها به قطعه ساز رده 2 تحویل شده و قطعات نیم ساخته و اجزا توسط قطعه سازان رده 2 تولید و به قطعه سازان رده 1
که مستقیما با خودروساز کار می کنند، تحویل شده و قطعه آماده توسط قطعه ساز رده 1 به خودروساز عرضه و فاکتور می شود ودر نهایت خودرو تکمیل و تجاري سازي

 
می شود) 

وي خاطرنشان کرد: در تمام این زنجیره، دولت تنها سهامدار 100 درصدي و اکثریتی تولیدکنندگان مواد اولیه است. در بخش قطعه سازي که سهامی ندارد (مگر چند
شرکت خاص) و در انتهاي زنجیره هم که خودروساز باشد، دولت در یک شرکت 14 درصد و در دیگري 18 درصد سهام مستقیم دارد و در خودروسازان خصوصی هم که
هیچ سهامی ندارد. بنابراین منطق اقتصادي در قسمت بدنه اقتصادي دولت حکم می کند که سود را از زنجیره تامین خودروسازي و خود خودروسازي به شرکت هایی که

 
سهامدار 100 درصدي آن هاست، پمپاژ کند. 

دبیر انجمن قطعه سازان کشور افزود: به عبارت دیگر هرچه سود از قطعه سازي و خودروسازي به شرکت هاي تولیدکننده مواداولیه پمپاژ می شود، مختص دولت است و به
ازاي هر واحد سود، آنجا 100 درصد برداشت می کند اما زیانی که به زنجیره تامین و خودروساز وارد می شود، به هیچ عنوان متوجه دولت نخواهد بود. علاوه براینکه قطعه
ساز با همه ضرر و زیان ها و مشکلات دست وپنجه نرم می کند و دولت تنها نقشی که ایفا می کند این است که به دریافت درآمدهاي مالیاتی، عوارض، بیمه و دریافت هاي
دولتی بپردازد. در حقیقت می توان گفت که دولت تنها منتفع یک طرفه است؛ سود و درآمدهاي دولتی را دریافت می کند اما مطلقا در زیان دهی خودروساز و قطعه ساز

 
متضرر نمی شود. 

محبی نژاد تاکید کرد: در ایران خودرو و سایپا درصدهاي 14 و 18، عددي هایی نیستند که براي دولت اهمیتی داشته باشد؛ لذا نتیجه این می شود که دولت به دلیل
کسري بودجه خود، البته شاید بدون هیچ عمدي و تنها براساس منطق اقتصادي ترجیح می دهد که دو کار انجام دهد. باید سود را از قطعه سازي، خودروسازي و زنجیره
تامین به شرکت هاي تولیدکننده خود پمپ کند و آنجا برداشت 100 درصدي و واریز به خزانه دولت داشته باشد و به نوعی کسري بودجه را جبران کند. همچنین به دلیل

 
کمبود نقدینگی هم مجبور است که نقدینگی را از صنعت خودروساز و زیرمجموعه آن به شرکت هاي خود پمپ کند. 

وي اظهار کرد: شرکت هاي دولتی تامین کننده مواداولیه به جز بخش کوچکی (که بیش از 20-30 درصد نمی شود) که صرف هزینه ها می شود، الباقی را از خاك کشور
و منابع زیرزمینی استحصال می کنند که بابتش پولی پرداخت نمی کنند؛ حتی اگر مبلغی هم بپردازند، مجدد به خزانه دولت واریز می شود. بنابراین دولت کسري

 
نقدینگی خود را به نوعی از جیب قطعه ساز و خودروساز جبران می کند. 

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازي کشور با اشاره به اینکه براین اساس، جریان تولید از دو جهت رنج فرسایشی می برد؛ گفت: علاوه بر زیان دهی، از
کسري نقدینگی رنج می برد و از سوي دیگر دولت "ناخودآگاه" به سبب قوانین غلط حاکم بر اقتصاد، قانون گذاري اشتباه مجلس و همچنین عدم نظارت اقتصاد کلان، هم

 
سود و هم نقدینگی را به سمت شرکت هاي خود هدایت می کند. 



محبی نژاد اظهار کرد: منطق این است اگر زنجیره تامین و تولید خودرو داریم که پروسه تکمیل خودرو است، تمام اجزاي این زنجیره فارغ از اینکه دولتی هستند یا
خصوصی، بایستی با یک منطق مدیریت شوند؛ نه اینکه انتهاي زنجیره را براي آنکه مشکلات تورمی ایجاد نشود، سرکوب کرده و قیمت ها را پایین نگه داریم اما از سوي
دیگر در بالادست جریان تولید عمل کرده و نقدینگی و سود را به آن سمت هدایت کنیم تا کمک حال دولت باشد؛ این نامعادله بایستی به نوعی اصلاح شود. در حقیقت
شایسته نیست که قطعه سازان که در زنجیره تامین خودروسازي با خودروساز شش ماهه، هفت ماهه و حتی گاها 12 ماهه کار می کنند، بابت تهیه مواداولیه از تولیدکننده

 
داخلی که پولی بابت خوراك اولیه خود از زنجیره اش خارج نمی شود، مجبور به خرید نقدي یا نهایتا در موارد خاص با گشایش LC داخلی چندماهه، باشد. 

وي خاطرنشان کرد: البته این را نیز باید گفت که قطعه سازان میان دو سنگ بزرگ آسیاب قرار گرفته که از یک سو شرکت هاي بزرگ تولیدکننده مواداولیه همچون فولاد
مبارکه، مس سرچشمه، پتروشیمی ها و ... که چندین هزار برابر قطعه سازان هستند و از سوي دیگر خودروسازان که آن ها نیز چندصد برابر قطعه ساز است، گیر افتاده
است. قطعه سازان در این میان در حال "له شدن" هستند و نتیجتا هم سود به سمت شرکت هاي تماما دولتی هدایت می شود؛ چراکه تصدي گري در خودروسازي هاي

 
ما اقلیت سهام صورت می گیرد. 

این کارشناس صنعت خودرو کشور در پایان تصریح کرد: البته باید این نکته را در نظر گرفت که براساس تصمیماتی که دولت اتخاذ کرده و اقداماتی که می کند، (دولت)
در کوتاه مدت متضرر نمی شود اما در بلندمدت و براي اقتصاد کلان، یقینا زیان هنگفتی خواهد داد؛ چراکه اشتغال از بین خواهد رفت، ارزش افزوده به شدت کاهش
خواهد یافت، همانگونه اکنون نیز مشهود است تیراژ تولید خودروسازان کم شده، تولید داخل ضعیف خواهد شد و قطعه سازان به جایی می رسند که حتی براي تامین بازار
قطعات یدکی هم نمی توانند تامین کافی داشته باشند. از سوي دیگر سیاست هاي ارزي منقبض بر روي صنعت خودرو به دلیل کمبود منابع ارزي قرار داده می شود که در
نهایت هم قاچاق قطعه رواج پیدا می کند. قاچاقچی از فرصت استفاده کرده و واردات بدون انتقال ارز بدون ذکر منشاء انجام می دهد؛ ضمن اینکه ثبت سفارش و در صف

 
ماندن هم ندارد و تحت کنترل و ردیابی هم نخواهد بود و هر جنس بی کیفتی را هم بخواهد وارد بازار می کند. 

ایسنا



پروژه هاي عمرانی و توسعه اي بندر چابهار؛ جلوتر از برنامه زمان بندي/ تحقق مسئولیت هاي اجتماعی

سازمان بنادر در سیستان و بلوچستان

شماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/07
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردي گفت: روند اجراي پروژه هاي عمرانی در بندر چابهار با وجود تحریم و شیوع ویروس کرونا؛
رضایت بخش است.

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردي گفت: روند
اجراي پروژه هاي عمرانی در بندر چابهار با وجود تحریم و شیوع ویروس

 
کرونا؛ رضایت بخش است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان بنادر و دریانوردي، محمدرضا الهیار در
بازدید از بندر چابهار و پروژه هاي عمرانی در دست اجرا، تصریح کرد: به رغم
شیوع ویروس کرونا و وزش بادهاي موسمی، برخی از پروژه هاي بندر چابهار
از جمله احداث برج کنترل ترافیک دریایی، پروژه احداث دایک حفاظت
ساحلی جنوب شرقی بندر شهید بهشتی و پوشش رادیویی سواحل مکران، از

 
برنامه زمان بندي جلوتر هستند. 

وي درباره موج شکن هاي چندمنظوره مردمی جد، بیردف و گوردیم در سواحل سیستان و بلوچستان، افزود: این موج شکن ها در راستاي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی

 
وباهدف ایجاد اشتغال، توزیع یکنواخت جمعیت و پدافند غیرعامل در نوار ساحلی، توسط سازمان بنادر و دریانوردي ایجاد شده است. 

معاون مهندسی سازمان بنادر و دریانوردي با اشاره به اهمیت این موج شکن ها، تصریح کرد: موج شکن ها بر اساس تصمیم دولت، جهت بهره گیري کاربري شیلاتی و
صیادي و افزایش اشتغال ساکنان بومی، توسعه منطقه و انتفاع مردمی به سازمان شیلات واگذار شد.



بهره برداري از مراتع استان تهران باید به صورت اصولی انجام شود

منبع: ایاناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس اداره امور مراتع استان تهران با اشاره به اینکه مراتع از ارزش هاي زیست محیطی و اقتصادي فراوانی برخوردار هستند گفت: بهره برداري از مراتع باید به

 
صورت اصولی و ضابطه مند انجام شود. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان تهران، ایرج قاسمی در حاشیه برگزاري کارگاه
آموزشی آشنایی با ضوابط و شرایط بهره برداري از مراتع که با هدف آشنایی هرچه
بیشتر مسئولان و کارشناسان مرتبط در سطح استان تهران با آخرین تغییرات انجام
شده در شیوه نامه فنی و اجرایی ضوابط و شرایط بهره برداري از مراتع برگزار شد با
بیان اینکه مراتع جز ثروت ملی و به عنوان بستر حیات تلقی می شود اظهار داشت:
مراتع از ارزش هاي زیست محیطی و اقتصادي فراوانی برخوردار هستند و نقش
ارزنده اي در اقتصاد و امر اشتغال دارند که بر همین اساس ضرورت ایجاب می کند

 
تا از عوامل تخریب این منابع به جد جلوگیري شود. 

وي یکی از عوامل تخریب مراتع را عدم رعایت تعادل دام و مرتع برشمرد و افزود:
در پی عدم رعایت تعادل دام و مرتع، مراتع با چراي بی رویه و خارج از ظرفیت

مجاز روبرو شده و بدین وسیله موجبات تخریب مرتع فراهم می شود که براي جلوگیري از این روند لازم است تا بهره برداري از مراتع به صورت اصولی و ضابطه مند انجام

 
شود. 

این مقام مسئول ادامه داد: مراتع یکی از منابع پایه تولید محسوب می شود که حفظ، احیا و توسعه آن علاوه بر اینکه تولید پایدار و مستمر را به دنبال دارد، می تواند

 
بخش مهمی از علوفه مورد نیاز دام را تأمین نموده و نقش اساسی در حفظ آب و خاك و پایداري اکوسیستم داشته باشد. 

رئیس اداره امور مراتع استان تهران خطاب به مرتع داران و بهره برداران تأکید کرد: بر اساس بخشنامه صادره از سوي سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور تمامی
پروانه هاي چراي دام که تا پایان سال 98 صادر شده است باید حداکثر تا پایان سال 1400 منجر به طرح اجرایی شود که در غیر این صورت این پروانه ها فاقد اعتبار

 
خواهند بود. 

قاسمی از عموم دامداران و بهره برداران درخواست کرد: در صورت مشاهده هرگونه تخلف از قوانین و مقررات مربوط به چراي دام در مراتع، مراتب را فوراً از طریق سامانه

 
1504 به یگان حفاظت منابع طبیعی اطلاع دهند. 

گفتنی است این کارگاه آموزشی با حضور کارشناسان دفتر امور مراتع سازمان جنگل ها، مسئولان ادارات منابع طبیعی شهرستان هاي استان تهران و کارشناسان مرتبط
برگزار شد



اجازه ندهید کم شنوایی محدودتان کند

منبع: میزانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/07

رییس اداره سلامت گوش و شنوایی و مدیر مرکز همکار سازمان جهانی بهداشت دفتر مدیریت بیماري هاي غیرواگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
گفت: «شنوایی براي زندگی: اجازه ندهید کم شنوایی محدودتان کند» شعار هفته جهانی کم شنوایی و ناشنوایی اعلام شد.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام پایگاه حبري وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، سعید محمودیان با اعلام این خبر، گفت: «شنوایی براي زندگی: اجازه ندهید

 
کم شنوایی محدودتان کند»، مراقبت از شنوایی براي همه، غربالگري، درمان، توانبخشی و ارتباط موثر، امسال مورد تاکید قرار گرفته است. 

رییس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت در آستانه 30 سپتامبر روز جهانی ناشنوایان افزود: تأکید سازمان جهانی بهداشت در سال 2020 میلادي بر روي
مداخلات به موقع و مؤثري متمرکز شده است که بتوان بر اساس آن اطمینان حاصل کرد که افراد داراي اختلال کم شنوایی قادر به دستیابی به همه قابلیت هاي اصلی

 
زندگی خود در تمامی ابعاد باشند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- آخرین آمار مبتلایان به کرونا تا 7 مهرماه وي ادامه داد: این موضوعی است که نیاز به توجه و مشارکت همه نهادها، سازمان ها و مردم خواهد داشت لذا باید تمامی

 
انتخاب هاي موجود در این زمینه مورد توجه جدي قرار گیرند. 

وي پیام هاي کلیدي هفته جهانی ناشنوایی را چنین توضیح داد: مراقبت از گوش و سلامت شنوایی، راه هاي ارتباطی ما را با افراد جامعه خودمان و جوامع مختلف و در
سطوح جهانی در ابعاد مختلف زندگی میسر می سازد. ارزیابی و شناسایی عوامل خطر بروز کم شنوایی و تلاش در جهت کاستن علل مولد آنها، نقش بسزایی در جلوگیري

 
از روند رو به افزایش موارد جدید کم شنوایی دارد. 

رییس اداره سلامت گوش و شنوایی گفت: براي افرادي که به نوعی دچار کم شنوایی هستند، انجام مداخلات مناسب و به موقع مراقبتی می تواند دسترسی به آموزش،
اشتغال و ارتباطات موثر این عزیزان را در جامعه تسهیل نماید. عدم دسترسی افراد کم شنوا به مداخلات بموقع و مناسب مراقبتی، نظیر استفاده از سمعک و پروتز هاي

 
کاشت حلزون شنوایی، آثار بسیار سوئی را در ابعاد جهانی به ارمغان خواهد آورد. 

 
محمودیان بیان کرد: انجام مداخله هاي بموقع شنوایی در کشور ها باید از طریق نظام هاي مراقبت بهداشتی اولیه انجام پذیرد. 

وي به عموم مردم توصیه کرد: شنوایی مناسب و برقراري ارتباط موثر در تمام مراحل زندگی افراد از اهمیت بالایی برخوردار است. با اقدامات پیشگیرانه مناسب مانند:
محافظت شنوایی در برابر اصوات بلند، اجراي اقدامات مراقبتی از سلامت گوش و شنوایی و ایمن سازي افراد در برابر بیماري هاي عفونی میتوان از ابتلا به کم شنوایی (و

 
بیماري هاي گوشی مربوط به آن) جلوگیري کرد. 

وي افزود: دولت ها باید براي ادغام برنامه هاي مراقبت از گوش و شنوایی در برنامه هاي ملی سلامت کشور با هدف توسعه پایدار و پوشش جهانی بهداشت اقدام کنند.

 
سرمایه گذاري در مداخلات مراقبتی مقرون به صرفه به نفع افراد کم شنوا خواهد بود و سود مالی موثري را براي کل جامعه به ارمغان خواهد داشت. 

محمودیان گفت: با شناسایی به موقع کم شنوایی و بیماري هاي گوشی مربوط به آن و دریافت مراقبت هاي بموقع و مقتضی، می توان آن را بخوبی کنترل و از عوارض

 
مربوط به آن جلوگیري کرد. افرادي که در معرض خطر کم شنوایی هستند، باید شنوایی خود را بطور دوره اي ارزیابی کنند. 

رییس اداره سلامت گوش و شنوایی گفت: افرادي که دچار کم شنوایی و یا داراي بیماري هاي گوش با خطر کم شنوایی هستند، باید مراقبت هاي خود را از یک ارائه

 
دهنده خدمت شنوایی شناس در سطوح مختلف خدمات مراقبتی مربوطه تحت نظارت شبکه بهداشت و درمان دریافت کنند. 

 
وي در پایان تاکید کرد: اقدامات به موقع پیشگیرانه براي جلوگیري و رفع کم شنوایی و یا ناشنوایی در طول زندگی یک ضرورت است. 

انتهاي پیام/



صدور مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی براي متقاضیان واجد شرایط استان سمنان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان از صدور مجوز براي
متقاضیان واجد شرایط مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی در شهرستان هاي استان خبر

 
داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان سمنان، اسماعیل
غنیان بیان کرد: تقویت اکوسیستمهاي منطقه اي و توسعه فعالیتهاي کارآفرینانه ،
جمعی و مشارکتی با توجه به مزیتها و ظرفیت هاي اقتصادي کشور و همچنین شکل
گیري یک هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی در کشور براي
گروه هاي مختلف اجتماعی موثر در دولت و بخش خصوصی، بخش تعاون و جامعه از

 
الزامات محقق شدن جهش اقتصادي است. 

وي ایجاد ارتباط معنادار و پایدار بین فعالیتهاي کارآفرینانه، فضاي کسب و کار و تولید،
همچنین ارائه مشاوره هاي تخصصی مبتنی بر دانش کاربردي و نوآوري به صاحبان ایده، صاحبان کسب و کار، کارآفرینان، تعاون گران و متقاضیان ایجاد بنگاههاي
اقتصادي را از اهداف مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی دانست و گفت: ایجاد بستر لازم براي هدایت کسب و کارهاي نوپا(استارت آپها) در راه اندازي کسب و کارهاي نوآورانه
و افزایش ضریب موفقیت کسب و کارهاي نوپا، کارآفرینان و تعاونگران موجب هدایت صاحبان سرمایه به فعالیت هاي کارآفرینانه و کمک به بهبود فضاي کسب و کار

 
خواهد شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان تصریح کرد: شهرستان هاي مهدي شهر، گرمسار، آرادان و ایوانکی فاقد این مراکز بوده و در اولویت صدور مجوز هستند.



لیست شرکت هاي «علیرضا رزم حسینی»/ وزیر پورشه سوار چند شرکت دارد؟

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/07

علیرضا رزم حسینی از جمله کاندیداهاي معرفی شده براي وزارت صمت است که در این عرصه، نه تحصیلات دانشگاهی دارد و نه سابقه درخشانی در حوزه تولید
و کارآفرینی و امورات صنعتی و مهندسی. او، دانش آموخته رشته اقتصاد از دانشگاه شهید باهنر کرمان است.

 
 

به گزارش دیده بان ایران؛ علیرضا رزم حسینی از جمله کاندیداهاي معرفی شده براي وزارت صمت است که در این عرصه، نه تحصیلات دانشگاهی دارد و نه سابقه
درخشانی در حوزه تولید و کارآفرینی و امورات صنعتی و مهندسی. او، دانش آموخته رشته اقتصاد از دانشگاه شهید باهنر کرمان است. جنجالی ترین حضور وي در رسانه

 
به طرح سفرهاي تعدد وي به کانادا برمیگردد. مساله اي که حتی پاي وزیر کشور را نیز به ماجرا باز میکند. 

دختر وي مریم رزم حسینی که بعنوان هیئت مدیره در برخی از شرکتهاي اقماري علیرضا رزم حسینی نیز داراي سمت است شهروند رسمی کاناداست و در دانشگاه

 
سیمون فراسر تحصیل میکند. 

هر چند علیرضا رزم حسینی روز گذشته با حضور در فراکسیون زنان مجلس این ادعاها را رد کرده است اما به نظر می رسد اسناد منتشر شده موضوع دیگري را در رابطه با

 
حواشی پیرامون گزینه مطرح وزارت صمت، ثابت می کند. 

 
براي کسب اطلاعات بیشتر می توانید به لینک زیر مراجعه کنید: 

 
علیرضا رزم حسینی براي مَردم کدام تابعیتش می خواهد «فداکاري» کند؟ 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 





سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران

منبع: شما نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/07

از سال 1980، سازمان جهانی گردشگري سازمان ملل متحد سالانه روز 27 سپتامبر را به عنوان روز جهانی گردشگري جشن می گیرد. بالا بردن سطح آگاهی در
مورد نقش گردشگري در جامعه جهانی و نشان دادن چگونگی تاثیر گردشگري بر ارزش هاي اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادي در سراسر جهان از جمله

اهداف گرامیداشت این ...

از سال 1980، سازمان جهانی گردشگري سازمان ملل متحد سالانه روز 27 سپتامبر را به عنوان روز جهانی گردشگري جشن می گیرد. بالا بردن سطح آگاهی در
مورد نقش گردشگري در جامعه جهانی و نشان دادن چگونگی تاثیر گردشگري بر ارزش هاي اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادي در سراسر جهان از جمله اهداف

 
گرامیداشت این مناسبت بوده است. 

ایران عزیز اسلامی این پهنه بزرگ زرخیز فرصت هاي بسیار مغتنم خدادادي را
براي همه کارشناسان برنامه ریزان و تصمیم سازان دلسوز پیش روي قرار داده است
تا به همت مردمان پرتلاش و فهیم آن همواره در جهان نقش آفرین باشد و از پس
همه ناملایمات و بحران ها با سرافرازي پیشتازي کند. ایران بخاطر این مواهب
طبیعی و درك و نبوغ مردمانش علاوه بر تجارب ارزنده و گذر از پیچ هاي خطرناك
و بزنگاه هاي مهم تاریخی ، با حفظ هویت و اصالت خویش براي سایر جهانیان نیز
الگو شده اند. رمز پایداري این ملت بزرگ شناخت موقعیت هاي متنوع تبدیل و
تهدیدها به فرصت ها بوده است. در این راستا علاوه بر موقعیت مهم ژئواستراتژیک
و گذرگاهی و موقعیت چهار فصل و فرهنگ غنی ، وجود معادن و ذخایر عظیم
طبیعی به خصوص در دهه هاي اخیر امکان برونرفت از بسیاري از تنگناها را براي
ما ایجاد نموده است. رتبه پنجم جهانی در حوزه معدن از این منظر مولفه بسیار

مهمی در این شرایط به شمار می رود . در این حوزه تنها در گردشگري معدنی ظرفیت هاي بالاي اشتغال و خلق سرمایه وجود دارد که شاهدیم مورد توجه کشورهاي
معدن خیز جهان قرار گرفته است و ممالک زیادي از این ظرفیت شناخته شده به عنوان راهی جدید براي کسب درآمد و معرفی جاذبه هاي خود جهت جذب توریست و
سرمایه گذار بهره می برند. گردشگري مبتنی بر طبیعت گردي در ایران، در چند سال اخیر با کویرگردي و بیابانگردي، بازدید از تالاب ها، جنگل ها و سواحل کشور با جلوه
هاي خاص طبیعی مورد استقبال گردشگران داخلی و حتی خارجی قرار گرفته است. استقبال از معادن روباز فعال یا متروکه با جذابیت هاي بصري قابل توجهی همراه بوده
است و کارشناسان گردشگري متوجه جذابیت این بخش در صنعت توریسم شده اند و از آن به عنوان یکی از شاخه هاي قوي و پربازدیدکننده طبیعی نام می برند . در این
ارتباط ژئوسایت ها (مکان هاي ویژه زمین گردشگري) در مرکز توجه گردشگران قرار می گیرند. یک ژئوسایت می تواند چشم انداز، اشکال متنوع ناهمواري هاي سطح
زمین، یک رخنمون سنگی، لایه هاي فسیل دار یا یک سنگواره به خصوص باشد و جهانگردي زمین شناسی بر روي جنبه هاي فرهنگی و تاریخی، همچون توجه به ساخت
بناها از صخره ها و سنگ هاي محلی و به اشکال گوناگونی از فعالیت هاي معدن کاري متمرکز می شود. از بین جاذبه هاي ژئوتوریستی هر کشوري، معادن از اهمیت
خاصی براي جاذبه هاي توریستی برخوردار هستند که با عنوان ژئوتوریسم معادن مورد توجه قرار می گیرند. چراکه دیدن معادن، روش هاي اکتشاف و استخراج آنها،
دستگاه ها و ماشین آلات مورد استفاده براي استخراج معادن، مشاهده انواع سنگ ها به ویژه سنگ هاي قیمتی و جواهري براي مردم جذابیت خاصی دارد. همچنین درك
مواهب خدادادي به صورت معادن و ظرفیت مناطق و روش هاي معدنکاري و تاریخچه معدنکاري هر منطقه از گذشته هاي دور تا زمان حال، به منظور رونق گردشگري
طبیعت گرا و پرکردن اوقات فراغت و کمک به درك و استفاده درست از مواهب و حفظ محیط زیست و آموزش همگانی علوم زمین و معدنکاري، از رویکردهاي جدید
جهان است که خود می تواند نقش مهمی در کارآفرینی براي مهندسان معدن و افزایش درآمد جنبی معادن بخش خصوصی و حفظ و رونق و زیباسازي طبیعت بیجان بعد
از عملیات معدنکاري داشته باشد . در حقیقت ژئوتوریسم، پدیده هاي زمین شناختی را معرفی می کند و یک سري گروه بندي نظیر پدیده هاي رسوبی، پدیده هاي

 
فرسایشی و... دارد. 

گردشگري معدنی می تواند در خدمت بخش معدن کاري کهن و همچنین در بخش زمین شناختی قرار گیرد. شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران بر اساس این موقعیت
خداداد در این حوزه در چند سال اخیر فعالیت هاي ارزشمندي را آغاز و از جمله در منطقه بزرگ معدنی انگوران استان زنجان ، منطقه نمکی خور در استان اصفهان،
معادن متروکه و جذاب ذغالسنگ البرز مرکزي براي بازدید و استفاده گردشگران و علاقه مندان تسهیلات ویژه اي را فراهم کرده است و در برنامه هاي آتی آماده ارایه این

تجارب به سایر مراکز و سازمان هاي خصوصی و دولتی می باشد.



ایجاد اشتغال ایثارگران و فرزندان شاهد در البرز تسهیل می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان البرز در نشست هماهنگی با
مدیرکل و کارشناسان بنیاد شهید و امور ایثارگران از تسهیل اشتغال ایثارگران وفرزندان
شاهد در البرز در راستاي اجراي تفاهم نامه کشوري بنیاد شهید و وزارت تعاون،کارورفاه

 
اجتماعی خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی استان البرز ؛ حسین فلاح
نژاد در این جلسه که به منظور اجرایی شدن تفاهم نامه کشوري فی مابین وزارت
تعاون،کار و رفاه اجتماعی و بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور در خصوص اشتغال
ایثارگران در استان البرز صورت گرفت گفت : این تفاهم نامه در سطح کشور نیز بین
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور با اهدافی
چون کمک به تأمین اشتغال ایثارگران، کمک به اشتغال پایدار شاغلین کسب و کارها و

 
تلاش براي ساماندهی و توسعه طرح هاي خوداشتغالی و کارآفرینی ایثارگران به امضا رسید. 

توجه ویژه به ظرفیت هاي اشتغال و تعاون استان براي حمایت از اشتغال ایثارگرانوي بر استفاده از ظرفیت هاي حوزه اشتغال و تعاون به جهت ایجاد فرصت شغلی براي
خانواده هاي معزز شهدا و ایثارگران در استان در راستاي اجرایی شدن تفاهم نامه کشوري در البرز تاکید و اظهار کرد : ایجاد، حفظ و حمایت از اشتغال موجود از مهمترین
برنامه هاي مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان است و این اداره کل همواره با تعامل مناسب با بنیاد شهید و ایثارگران استان توجه ویژه اي در امر اشتغال و حمایت

 
از خانواده شهدا و ایثارگران در این خصوص دارد. 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان نیز در ادامه بر برگزاري جلسات هماهنگی در استان در راستاي عملیاتی سازي تفاهم نامه مذکور بین ادارات کل طرف تفاهم نامه

 
تاکید کرد . 

وي در خصوص بندهاي تفاهم نامه تعهد شده از سوي طرفین خاطر نشان کرد : استفاده از ظرفیت هاي طرح هاي اشتغال زا نظیر طرح کارورزي ،استفاده از ظرفیت
کاریابی ها در اشتغال فرزندان شاهد وایثارگران، معرفی مشوق هاي بنیاد شهید به شرکت هایی که ایثارگران را جذب نمایند از سوي این بنیاد، ارائه آموزش هاي لازم براي
کارآفرینی مهارت بنیان با استفاده از ظرفیت هاي سازمان فنی و حرفه اي ، ایجاد اشتغال جامعه ایثارگران با استفاده از ظرفیت ایجاد تشکل هاي تعاونی ،تسهیل شرایط

 
شغلی ایثارگران با استفاده از مشوق هاي بیمه اي از جمله تعهدات تفاهم نامه می باشد که در استان نیز با همکاري مشترك اجرایی می شود. 

فلاح نژاد افزود : آسایش امروز ما مدیون فداکاري هایی است که شهدا و ایثارگران با گذشتن از جان و سلامتی خود فراهم کردند و امروز نیز وظیفه همه ما خدمت رسانی
به این عزیزان است و قطعا در این خصوص ظرفیت هاي موجود در مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه اشتغال و تعاون در قالب ضوابط قانونی ونیز همکاري هاي

 
مشترك این دو نهاد در اختیار این عزیزان گذاشته می شود. 

 
ایجاد کارگروه هاي ویژه در البرز براي اجراي تفاهم نامه کشوري بنیاد شهید و وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی 

در ادامه این نشست سلیمان رستمیان رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران البرز در خصوص این تفاهم نامه گفت: کارگروه هاي ویژه براي اجرا و تسهیل تفاهم نامه کشوري

 
مذکور تشکیل شده و خواهد شد زیرا انعقاد این تفاهم نامه، حائز اهمیت است و باید در نهایت منجر به اشتغال زایی و خدمت به ایثارگران در استان شود. 

 
اجراي تفاهم نامه گامی مثبت در راستاي اشتغال زایی ایثارگران البرز 

وي در ادامه تصریح کرد: متاسفانه ایثارگران و فرزندان شاهد با مشکل بیکاري به طور جدي مواجه هستند و با توجه به محدود بودن ظرفیت اشتغال دولتی، انعقاد واجراي

 
این تفاهم نامه می تواند قدمی مثبت در راستاي اشتغال زایی ایثارگران در البرز باشد . 

رستمیان تاکید کرد: امیدواریم با اجراي این تفاهم نامه و مشارکت مجموعه اداره کل تعاون ،کار و رفاه اجتماعی وفنی و حرفه اي وتامین اجتماعی استان بتوانیم قدمی

 
مثبت در راستاي رفع مشکلات ایثارگران و اشتغال زایی این عزیزان در البرز برداریم. 

مدیر کل بنیاد شهید استان خاطرنشان کرد : اگر ایثارگري و گذشت ایثارگران نبود نظام مقدس جمهوري اسلامی استوار نمی ماند، لذا باید تلاش کرد تا ایثارگران در رفاه
و آسایش باشند.



انعقاد تفاهم نامه سه جانبه براي محرومیت زدایی سه دهستان محروم استان زنجان

منبع: شبستانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/07

به گفته پیري، در راستاي عمل به منویات رهبري در محرومیت زدایی سه دهستان قره پشتلوي زنجان، شیوانات خدابنده و اوریاد ماهنشان به عنوان دهستان هاي
هدف در استان زنجان تعیین شدند.

به گفته پیري، در راستاي عمل به منویات رهبري در محرومیت زدایی سه دهستان قره پشتلوي زنجان، شیوانات خدابنده و اوریاد ماهنشان به عنوان دهستان هاي

 
هدف در استان زنجان تعیین شدند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از زنجان، مسئول قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصارالمهدي
(عج) استان زنجان در جمع خبرنگاران گفت: خدمات رسانی و رفع محرومیت و فراهم کردن
امکان زندگی براي روستائیان مناطق محروم و کم برخوردار عامل بسیار مهمی در آبادانی،

 
پیشرفت اقتصادي، تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت روستائیان است. 

فرشاد پیري با بیان اینکه یکی از عوامل محرومیت در بسیاري از مناطق روستایی ضعف در زیر
ساخت ها از جمله منابع آب براي شرب و کشاورزي، راه هاي مواصلاتی و همچنین زیرساخت
هاي اشتغال و معیشت براي ادامه حیات آن روستاها است، ادامه داد: بر اساس منویات مقام معظم

رهبري مبنی بر رسیدگی به معضلات و مشکلات مناطق کم برخوردار کشور و زمینه سازي براي رشد و پیشرفت این مناطق و هدف گذاري آنها براي آبادانی یک هزار نقطه

 
کم برخوردار کشور، قرارگاه پیشرفت و آبادانی اقدام به آبادسازي دهستان هاي با ضریب محرومیت بالا در سطح کشور کرده است. 

به گفته وي، در گام نخست 131 دهستان به عنوان مناطق هدف برگزیده شدند که از این تعداد سه دهستان قره پشتلوي زنجان، شیوانات خدابنده و اوریاد ماهنشان در

 
استان زنجان واقع شده است. 

پیري از انعقاد تفاهم نامه اي سه جانبه بین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصار المهدي (عج)، فرماندار شهرستان ماهنشان و مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي
استان زنجان خبر داد و گفت: این تفاهم نامه با هدف خدمات رسانی و تقویت بنیان هاي فرهنگی و اجتماعی منطقه و ایجاد زمینه اشتغال پایدار، براي احداث راه

 
مواصلاتی بین دو شهرستان ماهنشان از استان زنجان و چاراویماق از استان آذربایجان شرقی منعقد شد. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه با هدف خدمات رسانی و تقویت بنیان هاي فرهنگی و اجتماعی منطقه و ایجاد زمینه اشتغال پایدار و پیشگیري از
مهاجرت ساکنین روستاهاي محروم منعقد شده است.



اشتغالزایی بیش از 2 هزار نفر با راه اندازي فاز اول پروژه آبزي پروري و شیلات بندرماهشهر
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بیرانوند گفت: فاز اول پروژه آبزي پروري و شیلات بندرماهشهر با اعتباري بالغ بر 260 میلیارد ریال در بیش 2 هزار هکتار و با اشتغالزایی مستقیم 2 هزار و 100
نفر ظرف مدت 2 سال احداث می شود.

بیرانوند گفت: فاز اول پروژه آبزي پروري و شیلات بندرماهشهر با اعتباري بالغ بر 260 میلیارد ریال در بیش 2 هزار هکتار و با اشتغالزایی مستقیم 2 هزار و 100 نفر

 
ظرف مدت 2 سال احداث می شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرماهشهر، «محسن بیرانوند» امروز (دوشنبه 7 مهر)
در جلسه بررسی روند ساخت پروژه آبزي پروري و شیلات بندرماهشهر اظهار کرد: یکی از مهم
ترین ویژگی هاي بندرماهشهر در زمینه اشتغال و تولید که مغفول واقع و کمتر به آن پرداخته
شده، موضوع استفاده از ظرفیت هاي دریا به ویژه در بحث آبزي پروري و شیلات بوده که می

 
توان با بهره مندي از این ظرفیت گام هاي موثري در اقتصاد و شکوفایی منطقه برداشت. 

فرماندار شهرستان بندرماهشهر افزود: در همین راستا یکی از موضوعاتی که در کمیته توسعه
متوازن شهرستان و با توجه به نامگذاري امسال به نام جهش تولید، مورد بررسی و کارشناسی

قرار گرفت بحث استفاده از ظرفیت هاي سواحل و دریا در شهرستان بود که توانستیم با همکاري سایر بخش ها به ویژه صنایع پتروشیمی منطقه در شوراي راهبردي در

 
این زمینه طرحی در 23 هزار هکتار مورد تصویب قرار دهیم. 

وي اضافه کرد: فاز اول این طرح با اعتباري بالغ بر 260 میلیارد ریال در بیش 2 هزار هکتار و با اشتغالزایی بیش از 2 هزار و 100 نفر به طور مستقیم و چند ده هزار نفر به

 
طور غیرمستقیم اجداث می شود و امیدواریم با تمام تلاش دست اندرکاران ظرف مدت 2 سال ساخته و به بهره برداري برسد. 

بیرانوند در پایان خاطر نشان کرد: تمامی سعی و تلاش ما بر آن است تا با فراهم ساختن زیرساخت هاي لازم در سایر بخش ها به ویژه در زمینه هاي اقتصاد محور و
اشتغالزایی موجبات رشد و شکوفایی و توسعه پایدار شهرستان را جهت رضایتمندي شهروندان بندرماهشهر و کشور به ارمغان آوریم.



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه اي که
آمار تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از (...)

بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه اي که آمار

 
تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از (...) 

بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه اي که آمار

 
تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، شبکه بانکی کشور با هدف حمایت از بخش تولید و کمک به افزایش اشتغال و رشد اقتصادي کشور، نگاه
ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی ایران نیز سهم قابل توجه اي از مجموع تسهیلات پرداختی خود را

 
به سرمایه در گردش بنگاه هاي اقتصادي به ویژه بنگاه هاي کوچک و متوسط اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36 هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت

 
شده است. 

تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و سبد تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی
بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی

 
خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و… اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و… مصوب شده است. 

 
همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی

 
مضاربه و مشارکت مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در

 
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 

در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال

 
زایی می کنند. 

این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان پزشکی و ناباروري،



طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و… پرداخت شده که علاوه بر رونق تولید و صنعت
کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند.



ارسال یک نظر در: ''از شرایط سخت تحریمی چگونه عبور کنیم؟''

منبع: معدن 24شماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/07

در حال حاضر سوالات بسیاري از شرایط اقتصادي کشور مطرح است، اما پیش بینی می شود وضعیت اقتصادي کشور نسبت به اوضاع گذشته تغییر چندانی نکند و
رو به بهبود نرود.

 
در همین راستا، نیاز به یک برنامه ریزي حداقل یک ساله توسط دولت و  سران قوا حس می شود؛ چراکه چندین اتفاق تعیین کننده پیش رو است. 

در حال حاضر چند اتفاق مهم و ناخوشایند رخ داده است. در میان رخدادهاي داخلی، می توان به تداوم ویروس کرونا اشاره کرد که موجب شده مردم دچار نگرانی شوند،

 
هزینه هاي جاري خانواده ها و دولت بسیار افزایش پیدا کند و اضطراب در بستر جامعه به وجود آید. 

در عین حال، کمبود جدي درآمد ارزي در نتیجه کاهش جدي صادرات نفت را شاهد هستیم. در کنار آن، صادرات غیرنفتی طی 5 ماهه اول سال نزدیک به 45 درصد

 
کاهش یافته و نیز واردات به طور چشم گیر و نزدیک به 66.5 درصد افت کرده است. 

شاخص هاي اقتصادي نیز از رشد تولید ناخالص داخلی منفی 7، کاهش رشد سرمایه گذاري به منفی 2.8 و رشد جدي تورم حکایت دارد. در مقابل، یکی از شاخص هاي

 
بسیار نگران کننده، رشد هزینه مصرف کننده که 34.2 درصد است، موجب شده در نهایت معیشت مردم دچار مشکل شود. 

طبق آمار وزارت رفاه، حدود 60 میلیون نفر در حال حاضر هدف بسته هاي معیشتی هستند و این نشان دهنده افزایش قیمت مواداولیه و نرخ تورم و کاهش جدي ارزش
پول ملی است و در نتیجه معیشت براي مردم و به خصوص قشر ضعیف سخت تر شده است. برخی آمارها نیز نشان می دهد تا دهک 7 جامعه نیاز به حمایت دارند و ما از

 
بعد از پیروزي انقلاب اسلامی هیچ گاه اینقدر در معیشت مردم با مشکل مواجه نبودیم. 

در این میان، رابطه ما در سطوح بین المللی قابل پیش بینی نیست. به نظر می رسد این روند چه ترامپ در انتخابات آمریکا پیروز شود و چه بایدن، تغییر چندانی را ترجبه
نکند . شاید تاثیر پیروزي ترامپ، تنها این باشد که نگرانی ها با تا حدي افزایش یابد اما در کل براساس شعارهایی که دو طرف سر می دهند، هدف آنها حل مشکل نیست
و به اصطلاح در زمین سیاست صحبت می کنند . دیگر سو کشورهاي اروپایی ها مانند آلمان و  فرانسه هر چند همواره براي ماندگاري در برجام و ایفاي تعهداتشان اعلام
آمادگی می کنند اما در عمل وارد فاز اجرا نشده اند . در مقابل تحریم هاي آمریکایی ها را به صورت جدي اجرا می کنند،این رفتار را می توان در حوزه ارز و در مبادلات

 
بانکی و در رابطه با واردات و یا صادرات از ایران مشاهده کرد. 

 
بسیار خوشبینانه است اگر ما به اروپایی ها امید داشته باشیم؛ چراکه از زمان خروج آمریکایی ها از برجام، هیچ حرکتی از سوي اروپایی ها دیده نمی شود. 

 
اتفاق بسیار نامیمون دیگر این روزها، ارتباط بحرین و امارات با اسرائیل است. 

با توجه به تمام این اتفاقات، براي سیاست هاي داخلی ایران باید برنامه ریزي صورت گیرد و در رابطه با سیاست ها و تعاملات بین المللی نیز باید توسط وزارت امور خارجه

 
و دولت و حکومت بررسی مجدد صورت گیرد و شورایعالی امنیت ملی باید فعال تر شود و راهکارهاي متفاوت را بررسی کند تا آنچه به نفع نظام است، اجرایی شود. 

مسیر سرمایه اجتماعی را باید اصلاح کرد و به نحوي حرکت کنیم که سرمایه اجتماعی افزایش پیدا کند؛ یعنی حرف مسوولان بین مردم خریدار بیشتري داشته باشد.
همان طور که اعضاي یک خانواده دور هم جمع می شوند و براي مشکلات راهکار می آفرینند و این همان سرمایه اجتماعی است. در ایران سرمایه اجتماعی در حالی

 
کاهش پیدا کرده است که هیچ تلاشی براي آن نمی شود؛ نه صدا و سیما و نه سیاسیون کشور و تصمیم ها و رفتارشان. 

اولویت دیگر کشور، باید حمایت از صادرات و تولیدات صادرات محور باشد. در شرایطی که تولید داخلی و بازار مصرف داخلی اساس اقتصاد است، اما کاهش صادرات نفتی و
غیرنفتی به اقتصاد کشور  لطمه می زند. شما وقتی ارز ندارید، باید صادرات غیرنفتی را تقویت کنید تا اشتغال ایجاد شود. صادرات و تولید با بخشنامه هاي مکرر و
تصمیمات موردي نباید به خطر بیفتد. در همین راستا، انسجام و اقتدار فرماندهی در دولت باید بیشتر شود. مجموعه حکومت و همه قوا باید پشت دولت قرار گیرند و

دولت نیز باید تصمیماتی جسورانه در جهت تامین نقدینگی  بگیرد.



بانک کارآفرین و کمیسیون ملی یونسکو در ایران تفاهمنامه امضا کردند

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک کارآفرین با هدف تعریف، طراحی و اجراي مشترك «نشان کارآفرینی»، با کمیسیون ملی یونسکو در ایران تفاهمنامه امضا کرد. به گزارش اقتصادطلایی به
نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین، دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل این بانک در نشستی با حضور نمایندگان کمیسیون ملی یونسکو در ایران گفت: بانک

کارآفرین در ...

بانک کارآفرین با هدف تعریف، طراحی و اجراي مشترك «نشان کارآفرینی»، با کمیسیون ملی یونسکو در ایران تفاهمنامه امضا کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل
از روابط عمومی بانک کارآفرین، دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل این بانک در نشستی با حضور نمایندگان کمیسیون ملی یونسکو در ایران گفت: بانک کارآفرین در

 
استراتژي مصوب جدید خود، براي (...) 

 
بانک کارآفرین با هدف تعریف، طراحی و اجراي مشترك «نشان کارآفرینی»، با کمیسیون ملی یونسکو در ایران تفاهمنامه امضا کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک کارآفرین، دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل این بانک در نشستی با حضور نمایندگان کمیسیون ملی یونسکو در ایران

 
گفت: بانک کارآفرین در استراتژي مصوب جدید خود، براي ورود به حوزه کارآفرینی به عنوان رسالت اصلی خود عزم جدي دارد. 

وي در ادامه با تشریح اهداف بانک کارآفرین در برنامه دوساله 1400-1399 افزود: بانکداري شرکتی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها، از خطوط اصلی
کسب وکار بانک کارآفرین در استراتژي جدید است. به عنوان گام اول در راستاي تحقق این هدف، مقرر شد با همکاري کمیسیون ملی یونسکو در ایران، نسبت به تعریف،

 
طراحی و اجراي مشترك «نشان کارآفرینی» اقدام کنیم. 

 
بانک کارآفرین کمیسیون 

فرزین در بخش دیگري از سخنان خود اظهار داشت: امضاي این تفاهمنامه یکی دیگر از اقدامات نوین بانک کارآفرین در مسیر توسعه است که علاوه بر تبعات اقتصادي،
تبعات اجتماعی و فرهنگی نیز خواهد داشت و گام موثري در نظام بانکی به شمار می رود. امیدواریم بتوانیم نقش موثري در توسعه اقتصادي کشور داشته باشیم و براي

 
کارآفرینان فضاي مناسبی ایجاد کنیم. 

در بخش دیگري از این نشست دکتر حجت االله ایوبی دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در ایران، اقدامات و فعالیت هاي این کمیسیون را تشریح کرد و گفت: در هفته
گذشته توافقنامه تاسیس مرکز بین المللی مدیریت جامع حوزه آبخیز و منابع زیستی در ایران به امضا رسید. همچنین سه شهر دیگر ایران به شبکه شهرهاي جهانی
یونسکو پیوستند و تعداد شهرهاي جهانی کشور به 14 شهر رسید. امضاي تفاهمنامه همکاري با بانک کارآفرین، اقدام مهم دیگري است که با مشارکت و هم فکري مدیران

 
ارشد این بانک به ثمر رسیده است. 

 
بانک کارآفرین کمیسیون 2 

ایوبی همچنین گفت: کمیته ملی سواد مالی و هوش اقتصادي فعالیت خود را در آذر ماه سال گذشته در ایران آغاز کرده است. حضور بانک کارآفرین در این کمیته، در

 
راستاي ارتقاء دانش مالی و اقتصادي عمومی منشاء اثر خواهد بود. 

وي در ادامه با قدردانی از بانک کارآفرین جهت مشارکت در این طرح گفت: در دنیاي امروز کارآفرینی نه یک گزینه، بلکه یک ضرورت است. با در نظر گرفتن کاستی هاي

 
اقتصادي کنونی، کارآفرینی و اشتغالزایی راهکار بسیار مناسبی جهت توسعه اقتصادي کشور است. 

بر اساس این گزارش غلامرضا کاظمی دینان مشاور دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در ایران اظهار داشت: بانک کارآفرین یکی از بانک هاي شفاف و بی حاشیه در نظام

 
بانکی کشور است. این بانک باید به پشتوانه اعتماد مشتریان و با توجه به رسالت خود، به عنوان یک الگو در چنین حوزه هایی ورود پیدا کند. 

وي در ادامه با قدردانی از مدیران ارشد بانک کارآفرین افزود: امضاي این تفاهمنامه نشانگر این است که مدیران ارشد این بانک از تحولات اجتماعی و فرهنگی عصر حاضر

 
آگاه هستند و در این مسیر گام هاي استوار برمی دارند. 

در پایان این نشست، تفاهمنامه همکاري کمیسیون ملی یونسکو در ایران و بانک کارآفرین با موضوع مشارکت معنوي و برندینگ مشتر کمیسیون در حوزه کارآفرینی و

 
کسب وکار به امضاي نمایندگان رسید. 



مشارکت و همکاري در احداث خانه موزه مفاخر کارآفرینی و اقتصادي، عضویت بانک در کمیته سواد مالی و هوش اقتصادي، عضویت بانک در کمیته کسب وکار و انجام
اقدامات مشترك در راستاي اهداف این کمیته ها، از موضوعات دیگري بود که به موجب این تفاهمنامه مورد توافق طرفین قرار گرفت.



ابتلاي 16دانش آموز و 2 معلم در فسا به کرونا

ابتلاي 16دانش آموز و 2 معلم در فسا به کرونا

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه جامعه: فرماندار فسا از ابتلاي 16 دانش آموز و 2 تن از معلمان در این شهرستان به کرونا خبر داد.حسین آرگیو با بیان اینکه پس از اعلام ابتلاي این دانش آموزان
مدارس مورد نظر تعطیل شدند افزود: در سایر مدارس نیز با مشاهده کوچک ترین علائم در دانش آموزان، قرنطینه دو هفته اي براي دانش آموزان اعمال می شود.وي در
ادامه افزود: در خصوص معلمان نیز با مشاهده کوچک ترین علائم به مدت دو هفته در قرنطینه به سر ببرند.فرماندار فسا با یادآوري اینکه شهرستان فسا داراي 4 حوزه
آموزش و پرورش است افزود: به جز آموزش و پرورش شهر فسا، بخش شید کوه، بخش ششده و مدیرت آموزش عشایر در این شهرستان فعالیت می نمایند.آرگیو در ادامه
افزود: به جز شهر فسا در بخش شش ده هم 3 نفر مبتلاي کرونا اعلام شده است که به مدت دو هفته این مدارس تعطیل شدند.فرماندار فسا با تاکید بر اینکه حضور در
مدارس اجباري نیست افزود: معلمان موظف به تشکیل کلاس براي دانش آموزان حاضر در مدرسه هستند هرچند این دو ساعت به نظر نمی رسد چندان در روند آموزشی
دانش آموزان مؤثر باشد.آرگیو با اشاره به اینکه تعطیلی مدارس در اختیار شهرستانها نیست افزود: ما تابع نظرات ستاد کرونا هستیم و بهتر است والدین دانش آموزان بیشتر
به فعالیت هاي مجازي دانش آموزان در مقابل حضور در کلاس توجه کنند.فرماندار فسا با بیان اینکه طبق آمار موجود تنها 43 درصد دانش آموزان در کلاس هاي حضوري
شرکت می کنند افزود: با بررسی هاي صورت گرفته اکثر این دانش آموزان یا در مدارس روستایی حضور دارند و یا به دلیل اشتغال پدر و مادر ناچار به شرکت در کلاس
هستند.آرگیو در خصوص تمهیدات صورت گرفته براي پیشگیري در ابتلاي دانش آموزان به کرونا در مدارس گفت: تمامی مدارس بصورت مکانیزه یا دستی در ورود دانش
آموزان مراحل ضدعفونی و داشتن ماسک را کنترل می کنند و حضور با ماسک در مدارس الزامی است.فرماندار فسا افزود: با همکاري گروه هاي جهادي در سراسر

 
شهرستان ماسک و مواد ضدعفونی به تعداد کافی تأمین و در اختیار مدارس و دانش آموزان قرار گرفته است و در این خصوص کمبودي نداریم. 

مرجع : مهر



تأکید رئیس مجلس بر ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/07

قالیباف گفت: تولید مسکن باعث رونق تولید و اشتغال می شود. همچنانکه جهش تولید مسکن در حوزه مسائل امنیتی، اجتماعی و فرهنگی و حتی محیط زیستی
نیز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.

به گزارش حوزه مجلس گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان،در جلسه
روساي کمیسیون هاي اقتصادي و نمایندگان دولت که صبح امروز (دوشنبه،
7مهر) در حضور رئیس مجلس برگزار شد، طرح جهش تولید مسکن مورد

 
بررسی قرار گرفت. 

رئیس مجلس در این جلسه تاکید کرد: این تصمیم قطعی مجلس است که

 
مسکن به عنوان پیشران تولید و جهش تولید در دستور کار قرار بگیرد. 

وي افزود: البته معتقدیم دولت در این زمینه باید سیاستگذاري و حمایت کند
نه اینکه مستقیما درگیر تصدي گري باشد. ما با رویکرد ساخت مسکن دولتی
مخالفیم. اقتضاء رویکرد اقتصاد مردمی هم استفاده از ظرفیت سرمایه گذاري

 
بخش خصوصی و هدایت نقدینگی به سمت تولید مسکن است. 

قالیباف تصریح کرد: مشوق ها و امتیازات مختلفی وجود دارد که دولت می تواند براي تسهیل امر ساخت مسکن درنظر بگیرد. هرگونه یارانه و حمایت باید منطقی و معقول

 
با ملاحظه آثار اقتصادي آن اختصاص پیدا کند. تجربه تخصیص بی ضابطه ارز 4200 تومانی نشان داد که حمایت از سمت مصرف کننده، ترجیح دارد. 

رئیس مجلس با تاکید بر استفاده از منابع غیر تورمی در این طرح اظهار کرد: استفاده از ظرفیت بازار سرمایه و نقدینگی بخش خصوصی براي جهش تولید مسکن لازم و

 
ضروري است.مدل صندوق هاي زمین و ساختمان می تواند مبنا قرار گیرد و لذا باید مراحل تاسیس و فعالیت آن ها تسهیل شود. 

وي گفت: ما در طرح جهش تولید مسکن در مجلس مصمم هستیم که هدف ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را دنبال کنیم. این دغدغه روز هاي آغازین مجلس
یازدهم بود و نمایندگان و کارشناسان متعددي تلاش کردند و طرح جهش تولید مسکن را تدوین کردند که خوشبختانه دو فوریت آن در صحن علنی به تصویب رسید و
کلیات آن هم هفته گذشته مصوب شد و براي هم افزایی همه کمیسیون ها در این طرح به کمیسیون عمران ماموریت داده شده که نکات مورد ایراد این طرح را برطرف

 
کند. 

ممکن است دوستان مجري در دولت، در روش اجرایی این طرح نظراتی داشته باشند که در هفته جاري باید در کمیسیون عمران مطرح کنند و آنجا به یک تفاهم و جمع
بندي صوت گیرد. اما نباید در این موضوع تعلل کرد و باید در اسرع وقت این طرح در دستور کار صحن علنی قرار بگیرد.



فریدون عباسی: سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس کمیسیون انرژي مجلس در گفت وگویی تفصیلی از مکانیسم ماشه و گام هاي کاهشی تعهدات، «جمع آوري عجولانه» سانتریفیوژ ها پیش از اجراي برجام،
انفجار در نطنز، اثرات احتمالی انتخابات آمریکا بر وضعیت ایران و پروژه توریوم سخن گفت.

 
07 مهر 1399 - 14:01 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس در گفت وگویی تفصیلی از مکانیسم ماشه و گام هاي کاهشی تعهدات، «جمع آوري عجولانه» سانتریفیوژ ها پیش از اجراي برجام، انفجار در

 
نطنز، اثرات احتمالی انتخابات آمریکا بر وضعیت ایران و پروژه توریوم سخن گفت. 

خبرگزاري فارس: فیزیکدان هسته اي است و در کارنامه اجرایی اش معاون رئیس

 
جمهور و رئیس سابق سازمان انرژي اتمی وجود دارد. 

در حال حاضر 62 سال سن دارد، ولی او را شهید زنده حمله تروریستی آذر 1389
می شناسند که در یک سو قصد، منتسب به عوامل موساد، در میدان دانشجوي

 
تهران نزدیک دانشگاه شهید بهشتی مجروح شد. 

 
فریدون عباسی دوانی در حال حاضر نماینده کازرون و رئیس کمیسیون انرژي مجلس یازدهم است. 

وي می گوید که موافقان برجام اعلام کردند که امضاي کري تضمین است، اما این سؤال باقی است که کري الان کجاست و اصلاً او چه کاره است؛ نمی توانیم بگوییم که،

 
چون او رفیق ما بوده می توانیم دست در جیب یکدیگر کنیم؛ امضاي کري براي جمهوري اسلامی سند محسوب نمی شود. 

عباسی می افزاید کهگام هاي کاهش تعهدات برجامی ایران مانند راه افتادن بچه ها و به زمین افتادن آن ها بعد از چند قدم برداشتن است که اصلاً گام نبوده و بسیار

 
ضعیف است و حتی طرف مقابل هم آن را حس نکرد. 

وي می گوید که آمریکایی ها هم اکنون شرایطی را ندارند که بتوانند با ایران بجنگند، زیرا آن ها حربه بالاتري به نام تحریم ها و فشار ها را دارند که مشکلاتی را براي ما
در حوزه اقتصادي، حمل و نقل، و تامین غذا و دارو و تحریم کشتیرانی و بانکی به وجود آورده است، اما هم اکنون دشمن خیلی زیاد روي بحران هاي داخلی ایران حساب

 
باز می کند و این کار را کم هزینه تر از جنگ می داند. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس اظهار می دارد که ساماندهی منابع انسانی از نظر آموزش هاي تخصصی و واجدین شرایط جذب و ساماندهی نظام حقوق و دستمزد را

 
مدنظر کمیسیون قرار داده و به دنبال اصلاح آن هستیم و در همین راستا 106 هزار نیروي کارگري تعیین تکلیف و کد کارگاهی اخذ شده است. 

عباسی می افزاید که «شاهد فقدان مدیریت منسجم در کشور هستیم» و تاسف می خورد که چرا وزیر نفت باید مرتب در معرض حمله قرار گیرد در حالی که بایستی به

 
رئیس جمهور حمله شود، زیرا او باید انسجام بین وزرا و صندوق و دیگر بخش هاي قوه مجریه را ایجاد کند. 

وي می گوید که شنیده است برخی اقدامات کاهش فعالیت هاي هسته اي ایران پیش از آغاز رسمی برجام انجام شده است لذا دستگاه نظارتی باید به این قضیه وارد شده
و مشخص کنند افرادي که قبل از اجراي برجام اقدام به جمع آوري تجهیزات هسته اي مان کرده و یا حتی ممکن است خیلی از این تجهیزات تخریب شده باشد را
شناسایی کنند و حتما این موضوع در آینده از سوي کمیسیون انرژي مجلس پیگیري خواهد شد.فارس: در چند روز اخیر شاهد اقدام غیرقانونی یکجانبه آمریکا در بازگشت

 
تحریم هاي ایران با وجود مخالفت اعضاي شوراي امنیت هستیم؛ آیا این موضوع با برجام ادعایی دولت حسن روحانی تناقض دارد؟ 

عباسی: ما باید نخست برجام را بشناسیم؛ تعبیر من آن است که برجام به معناي مجازات مجرم است. یعنی موضوعی به نام پرونده هسته اي ایران مطرح بوده است. پرونده
هسته اي ایران از آنجایی شروع شد که آژانس بین المللی انرژي اتمی به دلیل گزارشاتی که برخی از اعضاي آژانس دادند مسئله اي را به نام ابعاد احتمالی نظامی در
فعالیت هاي هسته اي جمهوري اسلامی ایران بوجود آوردند و مدت ها ما با این جمله در دولت نهم و دهم مواجه بودیم؛ مسئولان اجرایی کشور نمی پذیرفتند و تیم



 
مذاکره کننده ما بحث نظامی را نمی پذیرفت و موضوع در همان PMD باقی مانده بود. 

 
پرونده PMD ایران تبدیل به MD شده 

در دولت یازدهم موضوع برعکس شد؛ سال 2015 آژانس بین المللی انرژي اتمی گزارشی منتشر کرده و نظرش را در باره ابعاد احتمالی نظامی در فعالیـت هاي هسته اي
مطرح کرد، ولی بعد از آنکه در سال 2011 گزارش شماره 65 آمانو منتشر شد که ریز مسائل نظامی در آن مطرح و البته بعد از مدتی در سال 2014 مجدداً این موضوع را

 
تأیید کرد. 

این موضوع مقدمه اي براي آغاز مذاکرات در دولت یازدهم شد که مسئله PMD تبدیل به MD شده است. یعنی اینکه آژانس نظر خود را بیان کرده است و در حقیقت
آژانس با این اقدام خود ایران را از زمره فصل هفتم منشور شوراي امنیت سازمان ملل متحد مبنی بر اینکه این شورا می تواند مجوز اقدام نظامی علیه جمهوري اسلامی را

 
صادر کند خارج کرد و در حقیقت در این موضوع تخفیف قائل شده و گفته است که این اطلاعات در حد امکان سنجی و مطالعات علمی کار نظامی بوده است. 

 
برجام یعنی مجازات مجرم؛ انتظار سیب و گلابی از آن دارید؟ 

همه فشار هاي وارده به جمهوري اسلامی مبنی براینکه بیش از این تعداد سانتریفوژ نداشته باشید، آب سنگین نداشته باشید، راکتور اراك را تعطیل کنید و ... براي آن

 
است که ما را از دستیابی به سلاح دور کنند و در حقیقت این موضوع بهانه آن ها است. 

زیربناي برجام بر مبناي گزارش آژانس بین المللی انرژي اتمی در سال 2015 است و سپس با قطعنامه 2231 محکم کاري شده است و بیانیه 5+1 هم به آن اضافه شده
است و حالا ما باید بدانیم که از مجازات یک مجرم چه انتظاري دارید؟ انتظار دارید باغ سیب و گلابی آقاي روحانی را به ما دهند که جواب منفی است، چرا که مجازات،

 
مجازات است و قرار است محدودیت اعمال شود. 

فارس: خیلی از کارشناسان و منتقدین به متن برجام و ضعف حقوق ملت ایران در آن ایراد دارند؛ چرا این بی دقتی از سوي تیم مذاکره کننده هسته اي صورت گرفته

 
است؟ 

عباسی: مطمئناً اگر برجام به درستی نوشته نشده باشد و افرادي در مذاکرات شرکت کنند که آن ها هم افراد خبره اي در مسائل مختلف و حتی در زبان انگلیسی نباشند و
معنا و مفهوم کلمات را به درستی درك نکنند و بنا داشته باشند هر طور که شده توافق کنند چه انتظاري دارید؟؛ یک نظریه بر آن ها حاکم است که هر طور که شده می

 
خواهند توافق کنند. 

 
تا انتقاد می کنند می گویند بهانه را از دست دشمنان گرفتیم 

البته منظور ما این نیست که آن ها خائن هستند بلکه می گوییم آن ها معتقد به این نظریه که هستند که هر آنچه دارند مقابل دیگران ب گذارند تا صورت مسئله پاك
شود. متأسفانه این عده دقت نکردند که کجا هاي برجام امکان نقض دارد. مانند همین مکانیسم ماشه که اگر یکی از طرف ها شکایت کند تحریم ها مجدداً باز می گردد

 
لذا کاملاً مشخص است که منطقی حاکم نیست، معلوم نیست تیم مذاکره کننده کشورمان چگونه آن را پذیرفته اند که محدودیتی به کشور اعمال شود. 

متأسفانه داوطلبانه پروتکل الحاقی را ما بیش از اندازه اي که کشور هاي دیگر رعایت می کنند اجرایی کردیم، هر چند که عده اي دلیل این کار را گرفتن بهانه از دشمن

 
عنوان کردند. هر بار که به برجام ایراد می گیریم و انتقاد می کنیم می گویند می خواستیم بهانه را از دست دشمن بگیریم. 

 
هزار ساعت مطالعه سعید جلیلی درباره ضعف برجام 

اگر هم کسی در سال هاي گذشته به برجام انتقاد و قصد راهنمایی داشت آن را نمی پذیرفتند در حالی که سعید جلیلی 12 ساعت ارائه تخصصی در این موضوع در
کمیسیون ویژه برجام داشتند و شاید او در حد هزار ساعت وقت گذاشته بود تا گزارش مذکور تهیه شود. آن گزارش موجود و اسلاید هاي آن هم مشخص است. ضمن
اینکه ریز مشکلات حقوقی، قانونی، علمی، فنی و ... موجود است، اما متأسفانه گوش شنوایی براي این موضوع وجود نداشت، زیرا تفکر حاکم بر دستگاه اجرایی بناي آن

 
داشت که تئوري مقاومت را قبول ندارد ضمن اینکه به دنبال تنش زدایی و تکرار اشتباه قبلی است و بر همین مبنا برجام را امضا کرد. 

برخی ها می گویند طرف مقابل به عهدش وفا نکرد، اما چرا باید وفا کند؟ آن ها که قسم نخوردند؛ هر چند که موافقین برجام اعلام کردند که امضاي کري تضمین است،
اما این سؤال باقی است که کري الان کجاست و اصلاً او چه کاره است؟ نمی توانیم بگوییم که، چون او رفیق ما بوده می توانیم دست در جیب یکدیگر کنیم، در حالیکه

 
امضاي کري براي جمهوري اسلامی سند محسوب نمی شود. 

 
اروپا گام هاي کاهش تعهدات برجامی ایران را مسخره کرد 



طرف مقابل بدعهدي کرده و مفاد برجام را نقض می کند؛ در مقابل ما هیچ کاري نمی توانیم انجام بدهیم که البته گام هایی هم برداشته شده است، اما گام هایی که برمی
دارند مانند راه افتادن بچه ها و به زمین افتادن آن ها بعد از چند قدم برداشتن است و اصلاً گام نبوده و بسیار ضعیف است و حتی طرف مقابل هم آن را حس نکرد؛ حتی
موگرینی مسئول وقت سیاست خارجی اتحادیه اروپا اعلام کرده ایران اصلاً کاري نکرده که ما بخواهیم پاسخ دهیم؛ او با این واکنش، گام هاي ایران را عملاً مسخره کرده

 
است. 

اصل برجام براساس نظریه تنش زدایی بوده که اصلاً اشتباه است چرا که این نظریه می گوید همه چیز را بگذار و واگذار کن؛ اروپایی ها به همین دلیل زیاده خواه شده و

 
مطالبه بیشتري کردند. 

فارس: استکبار و غرب هیچگاه اجازه نخواهند داد که ما بتوانیم پیشرفت کنیم؛ قطعا آنان با انقلاب اسلامی مشکل دارند و سعی می کنند با حربه هاي مختلف ما را تضعیف

 
کنند؛ این بار برجام را قبول کردیم، ولی زیاده خواهی هاي آن ها تمامی ندارد؛ نظر شما در این باره چیست؟ 

عباسی: غربی ها جز اینکه جمهوري اسلامی کل برنامه هسته اي خود را کنار بگذارد و از منطقه بیرون بیاید و امکانات موشکی اش را حذف کرده و برد آن را کاهش دهد
به طوري که حتی به حاشیه جنوبی خلیج فارس نرسد راضی نخواهند شد که البته این خواسته حداقلی آنان است، چرا که آن ها به دنبال دست برداشتن ایران از انقلاب
اسلامی هستند و بنا دارند تا ما حقوق بشر ساختگی آن ها را بپذیریم؛ تبعات بعدي هم آن است که بعد از عقب نشینی ها مطالباتی را مطرح می کنند مبنی براینکه باید

 
حقوق زن و حقوق کودك از نگاه غرب را رعایت کرده و حقوق اساسی مان را تغییر داده و اصل ولایت فقیه را حذف کرده و قانون اساسی را طبق نظر آنان تغییر دهیم. 

 
دشمن همیشه استخوان در گلوي مسلمانان می گذارد 

جنگی که در اوایل انقلاب به جمهوري اسلامی تحمیل شد را نباید فراموش کنیم جوانانی که این جنگ را ندیده اند نباید موضوع را از اذهان پاك کنند. چرا که باید
بررسی شود که چرا این جنگ با این وسعت به ما تحمیل شد. این جنگ به خاطر اختلاف بر سر یک آبراه و یا چند کیلومتر زمین نبوده است، چون این اختلاف با مذاکره

 
و ارائه سند قابل حل بود و نیاز به جنگ نبود. 

 
سال ها است امارات درباره جزایر ابوموسی و تنب بزرگ و کوچک بحث دارد در حالی که وارد جنگ با ایران نشده است. 

 
دشمنان برخی اوقات موضوعاتی را براي قرار دادن استخوان در زخم و گلو نگه می دارند تا روزي براي آغاز جنگ به کار آید و بهانه اي براي آن باشد. 

 
استکبار به دنبال کودتا هاي رسانه اي و نظامی علیه انقلاب اسلامی 

صدام جنگی گسترده و با وسعتی هزار کیلومتري به راه انداخت و در مرز هاي زمینی، هوایی و دریایی با جمهوري اسلامی وارد کارزار جنگ شد؛ او به دنبال سرنگونی

 
جمهوري اسلامی بود که موفق هم نشد. 

این موضوع بخشی از شیو ه هاي مرسوم در نظام استکباري است که می کوشند با کودتا هاي رسانه اي و نظامی و همچنین تحمیل جنگ انقلابیون و یا دولت هاي انقلابی

 
را از بین ببرند. 

ما در ابتداي انقلاب اسلامی در حال تثبیت سیاسی حاکمیت و تثبیت سرزمینی بودیم و هم اکنون هم در حال تثبیت علم و فناوري هستیم؛ مطمئناً فشار ها نوعی دیگري
علیه مان خواهد بود که با جنگ تحمیلی سازگاري ندارد و به آن شکل هم نخواهد بود، لذا باید بکوشیم در مجامع سیاسی و یا مجامع بین المللی که دست استکبار جهانی

 
است حداکثر استفاده را از آن ظرفیت کرده تا فشار به کشورمان نیاید. 

 
بازگشت تحریم ها تهدیدي علیه کشورمان نیست 

 
البته این فشار ها عوامل داخلی هم دارد و متأسفانه عده اي در دستگاه اجرایی هم نظر با دشمنان براي فشار علیه جمهوري اسلامی هستند. 

من فعال سازي مکانیسم ماشه یا بازگشت تحریم ها را تهدیدي علیه کشورمان نمی بینم چرا که بنیه دفاعی ما بسیار قوي است؛ خودم شواهدي دارم که بنیه دفاعی ایران
قبل از انقلاب و بنیه دفاعی ما در دوران دفاع مقدس با بنیه دفاعی فعلی قابل مقایسه نیست که البته وقتی به ظرفیت هاي داخلی ایران تکیه کردیم وضعیت دفاعی بهتر

 
شد و پیشرفت چشمگیري کردیم. 

ما در چند ماهه ابتداي جنگ، زمین را از دست دادیم، ولی وقتی انسجام مدیریت پیدا کردیم فتوحات اسلام بیشتر شد و دشمن را عقب راندیم در نهایت ما پیروز جنگ
شدیم. هر چند که غرامت جنگی را تا کنون دریافت نکرده ایم، ولی این غرامت به کویتی ها از محل درآمد هاي نفت عراق پرداخت می شود، اما ما تاکنون عایدي از این



 
بابت نداریم. ضمن اینکه برخی اوقات هم دولت عراق همراهی لازم را با ما ندارد. 

 
مدیریت فرماندهی کل قوا کاري کرد که تجهیزات مان با مدیریت فعلی سازگاري پیدا کرد و همین اقدام هوشمندانه موجب دفاع نامتقارن شده است. 

فارس: فتنه ها اخیر را در کشور که دشمنان براي آن برنامه ریزي گسترده کرده بودند و حتی پیاده نظام داشتند را چگونه تحلیل می کنید؟ چرا باید بحران هاي داخلی

 
زیاد شود؟ 

عباسی: آمریکایی ها هم اکنون شرایطی را ندارند که بتوانند با ایران بجنگند، زیرا آن ها حربه بالاتري به نام تحریم ها و فشار ها را دارند که مشکلاتی را براي ما در حوزه

 
اقتصادي، حمل و نقل، و تامین غذا و دارو و تحریم کشتیرانی و بانکی به وجود آورده است. 

 
بحران هاي داخلی ایران کم هزینه تر از جنگ است 

متاسفانه دشمن در داخل کشورمان از برخی جناح هاي سیاسی، قومیتی و فرقه اي نیرو گرفته و حتی برخی از آن ها را شکل داده و حمایت می کند تا بتواند ما را از
درون متلاشی کند و بنا دارند این فشار ها را حفظ کنند که نمونه آن را در آبان 98، مرداد 97 و دي 96 و سال 88 مشاهده کردیم؛ متاسفانه در طول سال هاي اخیر هم

 
از خودمان نیرو گرفته اند و قدرت جذب از درون را افزایش دادند که البته دلایل مختلف سیاسی، فرهنگی و اقتصادي براي این کار ها دارند. 

 
دشمن خیلی زیاد روي بحران هاي داخلی ایران حساب باز می کند و این کار را کم هزینه تر از جنگ می داند. 

توافق آمریکا با ایران در موضوع برجام نفعی براي ترامپ نداشت و اگر او دنبال توافق بود که نباید از برجام خارج می شد. آمریکا نمی خواهد جمهوري اسلامی را به عنوان

 
یک قدرت نوظهور و جهانی بشناسد، ولی آیا ما بنا داریم که قدرت نباشیم و موشک نقطه زن 2 هزار کیلومتري نداشته باشیم؟ 

 
دموکرات ها خطرناك تر از جمهوري خواهان هستند 

آیا آمریکا بنا دارد با گذشت از خوي خودش با جمهوري اسلامی رفتار کند؟ اگر بناي مذاکره با آمریکا باشد و ایالات متحده بپذیرد که خسارات زیادي به ایران در کودتا،
جنگ تحمیلی، سقوط هواپیماي مسافربري، حکومت پهلوي و ... وارد کرده و حاضر باشد آن خسارت را بپذیرد در آن صورت می توانیم با آن ها مذاکره کنیم؛ ما که چنین

 
تغییري را در سیاست آمریکا و افکار هیأت حاکمه آن مشاهده نمی کنیم لذا توافق و مذاکره آمریکا با ایران شعار ترامپ است که مصرف داخلی حتی براي او هم ندارد. 

من دموکرات ها را خطرناك تر از جمهوري خواهان در آمریکا می دانم، زیرا جمهوري خواهان سیاست جنگ طلبانه داشته و صریح تر با طرف مقابل بازي می کند، اما

 
دموکرات ها مکر و نظامی گري را با هم دارند و عملا آن ها هم حیله گري و امنیتی گري انگلیسی ها را دارند و هم سلاح در دست دارند. 

آمریکایی ها براي ساقط کردن رژیم صدام در ابتدا او را تحقیر کرده و شکاندند و از او نیرو و توان گرفتند و حتی افراد ناراضی داخل رژیم صدام را جذب کرده و سپس به

 
این کشور حمله کردند. 

 
نباید درباره رفت و آمد روساي جمهور آمریکا برنامه ریزي کنیم 

مغز متفکر و مرکزیت تصمیم گیري ها در آمریکایی ها بر اساس منافع ایالات متحده تصمیم گرفته و دولت ها را تغییر می دهد؛ ممکن است یک روز دموکرات ها بر مسند
قدرت قرار گیرند و یک روز جمهوري خواهان؛ بر همین اساس ممکن است یک روز ترامپ نقش مرد دیوانه را بازي کند و یک روز هم ممکن است اوباما با وجهه اي از

 
اسلام و با نام حسین و رنگین پوست این کار را بکند. 

امروز نوبت کاراکتر ترامپ است که بحث هاي نژاد پرستانه را مطرح کرده و از جامعه مرکزي آمریکا حمایت کند، ولی ما نباید اصلا روي رفت و آمد جمهوري خواهان و

 
دموکرات ها برنامه ریزي کنیم. 

فارس: وزیر نفت اخیرا اعلام کرده است که ساخت پالایشگاه کثافت کاري است در حالی که کشور هاي توسعه یافته با واردات نفت، ارزش افزوده زیادي را کسب می کنند؛

 
چرا در زمینه ساخت پالایشگاه اقدام لازم را نکردیم تا بتوانیم با درآمد هاي آن اقتصادمان را بهبود ببخشیم؟ 

عباسی: آقاي زنگنه مهندس است و چندین سال مدیر جمهوري اسلامی بوده و بعید است که نظرش آن باشد که ساخت پالایشگاه، کشور را به کثافت می کشد؛ احتمالا

 
وي یک موضوع کلی در ذهنش بوده، زیرا بعید است که یک فرد تحصیلکرده بگوید ساخت پالایشگاه کثافت کاري است. 

 
خود تحریمی را جایگزین رفع تحریم کرده ایم 



 
هر صنعتی آلودگی هاي خاص خود را دارد و بهتر است که ما به آن آلودگی ها توجه کنیم و محیط زیست را تا حد ممکن آلوده نکنیم. 

عده اي در کشورمان می گویند انرژي هسته اي به چه کارمان می آید چرا که ما نفت و گاز داریم در حالی که باید از همه انرژي ها استفاده کنیم ضمن اینکه ما به بنزین،

 
نفت سفید، گازوئیل، سوخت هواپیما و وکیوم باتوم که ماده اولیه قیر است نیاز داریم. 

تولیدات قیر در کشور محدود است و در حدود 6 میلیون تن در سال است و اگر ما پیشرفت می خواهیم باید مواد لازم را براي این کار فراهم کنیم و با توجه به تحریمی که
داریم اگر نتوانیم سوخت ناوگان حمل و نقل مان را تامین کنیم و به اندازه اي اضافه نداشته باشیم که بتوانیم کشور هاي همسایه را تغذیه کنیم و درآمد داشته باشیم
مرتکب کار اشتباهی شده و سرمایه کشورمان را از بین برده ایم و عملا خود تحریمی را جایگزین رفع تحریم کرده ایم، ولی اگر ما بگوییم مازوت را نسوزانیم تا بتوانیم با آن

 
برق تولید کنیم این حرف درستی است یا اینکه بگوییم باید گاز فلر را کنترل کنیم. 

 
در زمینه جلوگیري از اتلاف گاز فلر کار هاي خوبی صورت گرفته 

هم اکنون در رنکینگ جهانی شرکت هاي آلوده کننده محیط زیست را دسته بندي می کنند که اگر در این زمینه مدیریت لازم را داشته باشیم می توانیم جایگاه مناسبی

 
را کسب کنیم و اگر تعداد شرکت هاي ایرانی در این زمینه زیاد شود خیلی خوب است. 

درباره ممانعت از اتلاف گاز فلر کار هاي خوبی صورت گرفته است و اخیرا با مذاکراتی که با مسئولان وزارت نفت داشتیم آن ها در حال تسریع اقداماتی هستند که گاز فلر

 
را به فرآورده تبدیل کنند تا از آن انرژي تولید شود. 

فارس: در طول ماه هاي اخیر اعتراضاتی از سوي کارکنان صنعت نفت براي اعمال ماده 10 اختیارات وزارت نفت صورت گرفته و آن ها خواستار تعیین تکلیف اجراي این

 
قانون شده اند؛ چرا در این وزارتخانه به مشکلات نیروي انسانی توجهی نمی شود؟ هر چند که کمیسیون انرژي مجلس هم در این باره کار هایی را انجام داده است. 

عباسی: مشکلات نفت ما در ابتدا به منابع انسانی بازمی گردد یعنی نیروي انسانی زیادي روي دست وزارت نفت قرار دارد که در دولت هاي مختلف به این وزارتخانه وارد

 
شده اند و عملا وزارت نفت با مازاد نیرو مواجه است. 

ما در جا هاي دیگر اشتغال ایجاد نکردیم به ویژه در مناطق نفت خیز به صنایع پایین دستی نفت و گاز توجهی نکرده و نتوانسته ایم محصولات پتروشیمی را به محصولات

 
خرد در خودرو و لوازم خانگی تبدیل کنیم. همین امر باعث شده اشتغالزایی در اقصی نقاط کشور به مسئله اساسی تبدیل شود. 

فارس: در ماه هاي پایانی هر دوره مجلس شاهد تلاش و رایزنی و لابی نمایندگان براي حضور در وزارت نفت هستیم؛ نظر شما در این باره چیست؟ آیا آن ها براي صرفا

 
حقوق و مزایاي بیشتر به این وزارتخانه می روند؟ 

عباسی: ما نباید به همه دولت ها ایراد بگیریم در حالی که باید به نمایندگان مجلس هم دقت کنیم، زیرا در هر دوره اي تعدادي از این نمایندگان به وزارت نفت فشار می

 
آورند که این موکل مرا استخدام کنید که واقعا تبدیل به مسئله اي خاص شده است. 

 
توان مدیریت 3600 نماینده مجلس در 50 سال را نداریم؟ 

من از سال ها پیش معتقد بودم که توان مدیریت نمایندگان مجلس بعد از پایان ماموریت شان و به کارگیري آن ها در بخش هاي مختلف کشور را داریم؛ یعنی جمهوري
اسلامی آنقدر توان ندارد که در 50 سال بتواند 3600 نماینده مجلس را در دوره هاي مختلف اداره کند؟ تعداد زیادي نماینده وارد مجلس می شوند و بعد از پایان ماموریت
شان جامعه باید احترام این افراد که متخصص هستند را نگه داشته و از تجارب مدیریتی شان حداکثر استفاده را بکند لذا جذب در دستگاه دولتی و وزارتخانه ها اشکال
خاصی ندارد، ولی آیا اینکه در حال حاضر چنین روشی استفاده می شود و چگونه کار می شود نمی گویم که حتما درست است، اما در مجموع در هر دوره مجلس که در

 
دست یک عده جناح خاص است فقط عده اي به دستگاه هاي اجرایی می روند. 

در شان صنعت نفت که صنعت برتر جامعه ما محسوب می شود نیست که کارمند و کارگر با قرارداد هاي متعدد و عناوین مختلف مشغول کار باشند. ما باید زودتر به
ساماندهی نیروي انسانی و نظام حقوق و دستمزد و فرایند بازنشستگی آنان و خدماتی که آن ها باید بعد از بازنشستگی دریافت کنند، بپردازیم، زیرا ما باید به جوانان کشور

 
آینده مثبتی را نشان دهیم. 

 
ساماندهی نظام حقوق و دستمزد صنعت نفتی ها در کمیسیون انرژي 

این موضوع در دستور کار کمیسیون انرژي مجلس است که ساماندهی منابع انسانی از نظر آموزش هاي تخصصی و واجدین شرایط جذب و ساماندهی نظام حقوق و



 
دستمزد را مدنظر قرار داده و به دنبال اصلاح آن هستیم. 

ما چندین جلسه با معاون منابع انسانی وزیر نفت جلسه برگزار کرده و انواع عضویت ها و مواردي که باید اعمال می شد را بررسی کردیم؛ که البته این بررسی ها هنوز

 
خاتمه پیدا نکرده، ولی در مجموع روند بررسی مثبت است. 

در همین راستا 106 هزار نیروي کارگري تعیین تکلیف شد و کد کارگاهی اخذ شد؛ باید مشخص شود که کدام پیمانکار باید این کارگران را اداره کند. زیرا نظرمان آن

 
است که می توان یک شرکت کلی داشت. 

 
نباید حقوق پرداختی به کارگر و کارمند با رقم قرارداد متفاوت باشد 

شرکت هاي پیمانکاري ممکن است کارشان تامین نیروي انسانی باشد و با اینکه قراردادي را با کارگر منعقد می کنند ممکن است حقوق پرداختی به وي با رقم قرارداد
متفاوت باشد. البته لازم است نظارت دستگاهی هم باشد، ولی معمولا در نظارت ها غل و غش پیش می آید و اختلاف و تخلف وجود دارد که پرسنل هم ناراحت خواهند

 
شد. 

ما در صنعت هسته اي موضوع را به شکلی دیگر حل کردیم و افراد را رسمی نکرده و یا قرارداد مستقیم با دستگاه منعقد نکردیم بلکه یک شرکت تحت حاکمیت سازمان
انرژي اتمی تاسیس شد که قوانین کار را به درستی اجرا می کرد و تلاش می کرد حق پرسنل را ضایع نکند. در جذب پرسنل هم دقت کرده و آموزش هاي بدو خدمت را

 
طی می کردند که همین پیشنهاد را به وزارت نفت هم دادیم، ولی آن ها باید سازوکار قانونی مطابق خود را اعلام کنند. 

فارس: در مجلس دهم تلاش هایی براي اصلاح اساسنامه شرکت ملی گاز صورت گرفت؛ آیا در مجلس یازدهم اقدامی در این باره صورت گرفته است یا منتظر دولت

 
هستید؟ 

عباسی: هم اکنون ما یک کتابچه به عنوان پیشنهادات اصلاح اساسنامه شرکت ملی گاز داریم، ولی هنوز این موضوع را در کمیسیون انرژي بررسی نکردیم چرا که باید این

 
موضوع به صورت رسمی از سوي هیأت رئیسه مجلس به کمیسیون انرژي ارجاع شود. 

خودمان برنامه ریزي کرده ایم که کمیته گاز کمیسیون بررسی خواهد کرد و افرادي که صاحب نظر در این موضوع هستند و می توانیم از آن ها مشاوره بگیریم را استفاده

 
کرده و تلاش می کنیم تا هر چه سریع تر اساسنامه شرکت ملی گاز تصویب شود. 

فارس: اخیرا نامه اي از سوي شما به عنوان رئیس کمیسیون انرژي مجلس به آقاي زنگنه وزیر نفت درباره چرایی عدم اجراي قانون پتروپالایشگاه ها نوشته شده است.

 
پاسخی دریافت کردید؟ آیا می توان امیدوار به توسعه این بخش باشیم؟ 

عباسی: من در مورد آخرین وضعیت پترو پالایشگاه ها به آقاي زنگنه نوشتم و وي پاسخ صحیحی را به نامه مکتوب من داد و او در این نامه آن چیزي که قانون مشخص
کرده بود را که می بایست وزارت نفت آن را انجام می داد توضیح داد که عملا این وزارتخانه آن کار ها را انجام داده است ضمن اینکه شرکت هایی هم که باید در این
قضیه فعالیت می کردند و از نظر تخصصی هم اهلیّت لازم را داشتند و منابع مالی لازم را هم دارند مشخص شده است و این شرکت ها نباید ممنوع المعامله باشد و رعایت
شده است؛ فقط اختلاف موجود در این قضیه مربوط به تشکیل جلسه صندوق توسعه ملی است که می بایست این جلسه تشکیل شود تا تصمیم گیري در این باره اتخاذ

 
شده و درباره نحوه تخصیص اعتبار لازم براي شرکت هایی که انتخاب شده اند گرفته شود. 

 
به جاي حمله به وزیر نفت به رئیس جمهور باید حمله شود 

متاسفانه ما خیلی اوقات شاهد فقدان مدیریت منسجم در کشور هستیم این در حالی است که ما در یک جا می بینیم کاري انجام می شود، ولی جاي دیگري قضیه گیر
می کند؛ من تاسف می خورم که چرا وزیر نفت باید مرتب در معرض حمله قرار گیرد در حالی که بایستی به رئیس جمهور حمله شود، زیرا او باید انسجام بین وزرا و
صندوق و دیگر بخش هاي قوه مجریه را ایجاد کند ضمن اینکه معاون اول رئیس جمهور هم در این باره می تواند تعیین تکلیف کند، اما ما این موضوع را مشاهده نمی

 
کنیم که من می توانم به موضوع کشاورزي، خودرو و ... را بیان کنم که عملا ما شاهد انسجام مدیریتی لازم نیستیم. 

فارس: گفته می شود عده اي پیش از آغاز رسمی اجراي تعهدات ایران در برجام اقداماتی را براي کاهش فعالیت هاي هسته اي جمهوري اسلامی انجام داده بودند؛ شما در

 
این زمینه تحقیقاتی را انجام داده اید و کمیسیون انرژي به این موضوع رسیدگی خواهد کرد؟ 

عباسی: عده اي به ما می گویند که دولت پیش از اجراي برجام کار ها و اقداماتی انجام داده است که من در این باره چیز هاي را شنیده ام. هر چند که بعد از پایان
مسئولیتم در سازمان انرژي اتمی به این سازمان رفت و آمدي نکردم ضمن اینکه شنیده ام برخی اقدامات کاهش فعالیت هاي هسته اي ایران پیش از آغاز رسمی برجام
انجام شده است، اما می دانم که این موضوع دست خود سازمان انرژي اتمی هم نبوده، زیرا از کاراکتر آقاي صالحی بعید بود چنین اقداماتی انجام دهد و به نظر می رسد



 
که عواملی در آنجا بودند که این کار را مدیریت کردند. 

 
جمع آوري پیش از موعد فعالیت هاي هسته اي قبل از برجام را پیگیري می کنیم 

دستگاه نظارتی باید به این قضیه وارد شده و مشخص کنند افرادي که قبل از اجراي برجام اقدام به جمع آوري تجهیزات هسته اي مان کرده و یا حتی در جریان جمع

 
آوري به علت سهل انگاري موجب تخریب تجهیزات شده باشند را شناسایی کنند. 

این موضوع حتما در آینده از سوي کمیسیون انرژي مجلس پیگیري خواهد شد و باید مشخص شود که چه کسانی بودند که برنامه هسته اي ما را به سمت برجام برده اند.
ضمن اینکه حتی آن ها که در بحث برجام ادعا کردند که قهرمان دیپلماسی هستند و زبان شان خیلی خوب است و سواد دارند هم بایستی بازنگري در مورد آن ها صورت

 
گیرد که چرا متن برجام با این ضعف ها و اشتباهاتی که دارد را امضا کردند و به نقد عمومی نگذاشته اند و به حرف هاي منتقدین توجهی نکردند. 

 
سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است 

شخص رئیس جمهور در این موضوع بسیار مقصر است چرا که هر وقت هر منتقدي که خواست اظهار نظر کند با حرف هاي حسن روحانی مبنی بر اینکه «بروید به
جهنم»، «بیسواد» و ... حمله کرد، ولی در شرایط فعلی می گویند برجام براي ما نیست بلکه براي مردم است و اگر اشکالی دارد به موضوع دیگري بازمی گردد. در حالی که
قرار بود ما سیب و گلابی آن را ببینیم و به نظر می رسد این سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است و تحریم هاي بیشتر و خروج آمریکا از برجام است؛ بوي

 
برجام بسیار متعفن است. 

فارس: رئیس سازمان انرژي اتمی در پاسخ به منتقدان برجام گفته بود که ظرف 2 هفته می توانیم به شرایط قبل از برجام بازگردیم؛ شما در دولت آقاي احمدي نژاد

 
ریاست سازمان انرژي را بر عهده داشتید؛ آیا چنین ظرفیتی وجود دارد؟ 

عباسی: آقاي صالحی گفته ظرف دو هفته به قبل از برجام برمی گردیم، اما من می گویم در همین مدت شاید فقط آقاي صالحی بتواند تصمیم بگیرد ضمن اینکه این سؤال
را دارم که چگونه می توان 10 تن اورانیوم غنی شده را دوباره تولید کرد؛ و چقدر زمان می برد این کار را انجام دهیم؛ چه تعداد ماشین سانتریفیوژ داریم و با چه اطمینانی

 
طرف این حرف را می زند. 

 
چرا باید بتوانند مواد منفجره را در دفعات مختلف وارد تاسیسات اتمی کنند؟ 

در حالی که شاهد آن انفجار در نطنز بودیم؛ لذا این موضوع هم باید بررسی شود که چرا افرادي در این زمینه سهل انگاري کردند که بتوانند مواد منفجره را در دفعات
مختلف وارد تاسیسات اتمی ایران (اشاره به نطنز)کنند. به نظر می رسد این سخت گیري ها مخصوص ایرانی هاست و دانشجویی که می خواهد به آنجا برود و بنا دارد از

 
این سرمایه ملی استفاده کند بایستی از هزار پیچ و خم بگذرد. ما از طریق کمیسیون انرژي مجلس حتما این موضوعات را دنبال خواهیم کرد. 

 
سایه امنیتی روي مسائل هسته اي مسائل را خراب کرده 

البته موضوعات امنیتی به حوزه کاري کمیسیون امنیت ملی مجلس بازمی گردد، اما این اشکال به آن ها هم وارد است که به حوزه فنی هم وارد می شوند لذا تداخل

 
مسئولیت ها در حوزه کمیسیون ها هم در زمره مشکلات مدیریت است که امیدواریم این موضوع طبق برنامه ریزي صورت گرفته حل و فصل شود. 

کمیسیون اصلی در حوزه انرژي اتمی کمیسیون انرژي مجلس است و فقط موضوعات سیاسی و امنیتی به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بازمی گردد که
می توانم به مذاکره اشاره کنم، اما بحث هاي تخصصی آن به کمیسیون انرژي مجلس مربوط است و این ممنوعیت ها و خرابکاري ها از موضوعاتی است که ما می توانیم به

 
صورت تخصصی به آن ورود کنیم 

ما مقدماتی را براي این کار آغاز کرده و در حال جمع آوري اسناد هستیم، ولی سایه امنیتی که روي مسائل هسته اي کشور گذاشته شده خیلی از مسائل را خراب کرده

 
که می توانم به این موضوع انفجارات اشاره کنم. 

 
کیفیت و انگیزه نیروي انسانی در بازگشت به قبل از برجام موثر است 

وقتی از ما سؤال می کنند چه زمانی می توانیم به قبل از برجام برگردیم به دلیل همین ملاحظات امنیتی است؛ و من پاسخ می دهم که ما بایستی شرایط را بررسی کرده
و بر مبناي آن زمان بگوییم. یعنی کیفیت نیروي انسانی، انگیزه هاي نیروي انسانی، ترددها، و راحتی دسترسی به امکانات و تجهیزات، درگیر شدن سایر صنایع کشور به

 
این موضوع و کمک به یکدیگر از موضوعاتی است که اگر بدانیم چه میزان است در آن صورت می توانیم زمان دقیق بازگشت به قبل از برجام را بیان کنیم. 



کمیسیون امنیت در باره خرابکاري صورت گرفته در صنایع هسته اي بررسی هایی کرده است و بایستی با رئیس این کمیسیون در نشستی حرف هاي خود را یکی کنیم و

 
بعد اقدام لازم را انجام دهیم. 

 
بی دقتی و عجله در جمع آوري سانتریفیوژ ها را بررسی خواهیم کرد 

عده اي می گویند که قبل از آغاز برجام سانتریفیوژ ها را با سرعت زیادي جمع کردند و این کار باعث تخریب آن ها شده، اما من نمی توانم به قطعیت این موضوع را بیان

 
کنم. «روتور» سانتریفیوژ که با سرعت و دقت بالایی می چرخد از اهمیت بالایی برخوردار است و بستگی دارد چه کسی سانتریفیوژ را جمع آوري کرده است. 

اگر سانتریفیوژ با دقت جمع آوري شده باشد و درون جعبه قرار داده شده باشد و ضربه گیر هاي لازم در درون جعبه قرار گیرد ممکن است آسیب ندیده باشد، ولی ممکن
است هر دستگاهی بعد از «دمونتاژ» شدن می تواند آسیب ببیند به خصوص آنکه اگر عجله در آن باشد که در مورد جمع آ وري سانتریفیوژ هاي ما چنین وضعیتی بوده
است ممکن است آسیب ایجاد شده باشد چرا که می خواستند به غرب نشان دهند ما خیلی شیک هستیم و همه چیز را کنار گذاشتیم و مسئله را پذیرفته و موضوع را حل

 
و فصل کنیم، اما این سیاه رویی براي آن ها ماند، ولی آنقدر پررو هستند که حاضر نیستند از این کار دست بردارند. 

فارس: مقام معظم رهبري تاکید بر رسیدن ایران به 190 هزار سو ظرفیت غنی سازي داشته اند و مجلس و دولت هم مصوباتی در این باره دارند، اما این رقم براي زمانی

 
است که ماشین هاي سانتریفیوژ هاي نسل یک و 2 داشتیم، ولی به دنبال استفاده از ماشین هاي نسل 8 هستیم؛ آیا قرار نیست در این رقم بازنگري صورت بگیرد؟ 

عباسی: من معتقدم که بایستی بر اساس نیازمان تولید کنیم و هر آنچه سرمایه ملی نیاز دارد باید تولید شود؛ اگر ما می خواهیم کشوري باشیم که توانایی هسته اي را
داشته باشیم بایستی ظرفیت لازم براي دستیابی به مواد غنی شده در کشور را با هر غنایی و در هر حدي ایجاد کنیم و اگر این ظرفیت را ایجاد کنیم ما مشکلی نخواهیم

 
داشت. 

 
من به عنوان رئیس کمیسیون انرژي مجلس نامه اي به معاون سوخت سازمان انرژي اتمی در مورد ذخایر و همچنین در مورد پروژه توریوم نوشتم. 

 
دولت روحانی پروژه توریوم را تعطیل کرده 

زمانی که من در سازمان انرژي اتمی در دولت دهم مسئولیت داشتم پروژه توریوم شروع شده بود که این کار در پژوهشکده چرخه سوخت انجام می شد که نزدیک به 7
میلیارد تومان بودجه براي آن در نظر گرفته بودیم؛ حتی قسط اول هم پرداخت شده بود یعنی شرکت ساخت سوخت هسته اي ایران (سوره) قراردادي با پژوهشکده مذکور
منعقد کرده و حتی فعالیت هاي هم کرده بود که در سال 92 و دولت یازدهم این پروژه متوقف شده و پولی هم به آن ندادند و حتی تا مدت ها هم با همان اعتباري که به
آن ها در دوران گذشته داده بودند کار هاي خود را پیش می بردند؛ با آنکه این موضوع در زمره کار هایی بود که ما آینده را می دیدیم تا بتوانیم از توریوم استفاده کرده و
اورانیوم 233 تولید کنیم، اما عده اي می گویند ما اورانیوم نداریم، ولی ما با اجراي این پروژه می توانیم رآکتور با تولید بالاي نوترون در کشور بسازیم و با کنار هم قرار

 
دادن توریوم بخواهیم اورانیوم 233 تولید کنیم که رفتاري مشابه اورانیوم 235 و پلوتونیوم 239 دارد؛ این در حالی است که دولت فعلی برنامه اي براي هسته اي ندارد. 

 
قرارداد راه اندازي راکتور با روس ها چه شد؟ 

توافقی با روس ها براي راه اندازي رآکتور را که قبلا منعقد کرده بودیم هم اکنون می بایست می تواند مورد بهره برداري قرار گرفته و امکان تولید برق را از آن داشتیم؛ هم
اکنون زمان لازم براي ساخت رآکتور تمام شده در حالی که این قرارداد مربوط به سال 92 بود و دولت فعلی عملا در زمینه اجراي این قرارداد ما را 5 سال عقب برد و هم
اکنون هم این رآکتور با مشکل بودجه مواجه بوده و کسی آن را تغذیه مالی نکرده است. هر چند که مسئولین فعلی سازمان انرژي اتمی می توانند حرف مرا تصحیح کرده

 
و اخبار خوشحال کننده به مردم بدهند و بگویند بودجه آن تامین شده است. 

اگر دولت بودجه لازم براي پیشرفت فیزیکی این رآکتور را در لایحه سال بعد به مجلس نگنجاند کمیسیون انرژي مجلس حتما این موضوع را به صورت طرح پیگیري

 
خواهد کرد و ان شاءاالله مورد تائید شوراي نگهبان هم قرار می گیرد. 

فارس: ما در سال هاي اخیر شاهد وقوع سیل هاي زیادي هستیم که برخی کارشناسان دلیل آن را اهِمال وزارت نیرو در مدیریت آب ها و سد ها می دانند؛ وزارت نیرو

 
یکی از حوزه هاي کاري کمیسیون انرژي است در این باره چه اقدام نظارتی کرده اید؟ 

عباسی: در حوزه وزارت نیرو ما متخصصان خوبی در زمینه آب، برق، سدسازي و انرژي هاي نو داریم، ولی ما در کشور از نبودن راهبرد رنج می بریم که این فقدان راهبرد
در زمینه نفت، گاز و نیرو است؛ و همین طوري نمی توانیم بگوییم که وزیر نیرو مقصر است، لذا باید ببینیم چه چیزي دست وزیر نیرو داده ایم. مشخص نیست که هر چه

 
پول آب و برق در قبوض مردم است کجا می رود و چقدر به وزارت نیرو می دهند؟ 

 
دولت سهم وزارت نیرو از قبوض نمی دهد 



وزارت نیرو چرا باید به نیروگاه هاي خصوصی بدهی هاي کلان داشته باشد و این نیروگاه ها در حد بخور و نمیر پول بگیرند؛ و عملا نتوانند راندمان خود را افزایش دهند

 
ضمن اینکه آن ها نمی توانند تعمیرات خود را عملیاتی کنند و حتی در باره پرداخت حقوق نیروهایشان مشکل دارند. 

از یک طرف می گویند برون سپاري می کنیم و کار را به پیمانکار می دهند، ولی عملا به آن ها پولی نمی دهند و او هم به امور آب شهرستانی پول نمی دهد و آن ها هم
به لایروبی کانال ها نمی پردازند و نیروهایشان از مردم پول گرفته و به عبارتی از دیگران ارتزاق می کنند تا بتوانند زندگی خود را بگردانند؛ که این موضع اجحاف در حق

 
مردم است. 

 
مدیران وزارت نیرو مستاصل شدند و چه دلیلی دارد که همه پول قبوض به هدفمندي یارانه ها برود و پولی براي شبکه هاي فرسوده و اصلاح آن داده نمی شود. 

 
در دولت انسجام لازم نیست 

اگر آماري از ترکیدگی روزانه لوله هاي آب به شما بدهند شما تعجب می کنید و من حتی شهرستانی را سراغ دارم که بین 5 تا 7 ترکیدگی لوله آب در روز دارد. در حالی

 
که باید لوله هاي این شبکه هاي فرسوده تعویض شده و لوله هاي بهتر با عمر ماندگاري بیشتر جایگزین شود. 

ما در قرن 21 قرار داریم، اما متاسفانه در بخش فاضلاب شهر هاي اصلی دچار مشکل هستیم و حتی قطر لوله هاي آب با واحد هاي مسکونی ساخته شده جدید استاندارد

 
نیست. 

مسئولان وزارت نیرو این مشکلات را می بینند، اما ما در دولت انسجام لازم را نداریم؛ پول قبوض آب و برق وقتی جمع می شود چرا سهم دقیق وزارت نیرو به آن ها
پرداخت نمی شود تا این وزارتخانه بتواند آن را سهم توسعه و کم کردن اتلاف در حوزه هاي آب و برق کند ضمن اینکه وزارت نیرو می تواند تکنولوژي هاي جدید و کنتور

 
هاي هوشمند هم با افزایش اعتبارات بیاورد. 

 
چهار کمیسیون مجلس به دنبال تعیین راهبرد هاي آب، برق، نفت و گاز 

تعیین راهبرد در حوزه هاي مختلف آب، برق و نفت و گاز باید به صورت مشترك از سوي کمیسیون صنایع، اقتصاد و بودجه تدوین شود و بر همین اساس هماهنگی هاي
خوبی بین رؤساي کمیسیون ها ایجاد شده تا مسائل بین کمیسیونی سریع تر حل و فصل شود و حتی جلسات هفتگی با یکدیگر داشته و این جلسات هفتگی حتی به

 
صورت جداگانه با هیأت رئیسه مجلس هم برگزار می شود و به همین دلیل مجلس از انسجام خوبی برخوردار شده و مواضع مشترك خوبی گرفته می شود. 

 
وقتی یک موضع گیري از مجلس خارج می شود توسط رؤساي کمیسیون ها و هیأت رئیسه کار کارشناسی بهتري انجام می شود. 

 
فارس: سوالی درباره اختلاف گازي ایران و ترکمنستان وجود دارد؛ کمیسیون انرژي در این باره ورود کرده و یا جزئیات آن را از وزارت نفت خواسته اید؟ 

عباسی: من درخواست حضور سفیر ترکمنستان را در مجلس دادم که اولین حرکت دیپلماسی پارلمانی در مجلس یازدهم است و این کار را سلسله مراتب اداري انجام دادم
و به همین دلیل نامه اي را به حسین امیرعبداللهیان مدیرکل روابط بین الملل مجلس ارسال کرده و از او خواستم از طریق وزارت خارجه مقدمات حضور سفیر ترکمنستان
در مجلس را فراهم کنند، اما متاسفانه همکاران وزارت خارجه از این اقدام ترسیده اند و فکر کردند من قرار است از سفیر ترکمنستان و یک فرد خارجی دیتا و اطلاعات
گرفته و بر علیه زنگنه از آن ها استفاده کنم و عده اي بنا دارند ذهن آقاي جواد ظریف را خراب کنند؛ وزارت خارجه به ما گفت ما مصلحت نمی دانیم سفیر ترکمنستان به

 
مجلس بیاید لذا من گفتم شما چه کاره اید که مصلحت نمی دانید؟ مجلس کاملا مستقل است و دولت حق ندارد در امور پارلمان دخالت کند. 

 
حضور سفیر ترکمنستان در مجلس به درخواست کمیسیون انرژي 

سفیر ترکمنستان در مجلس حاضر شده و تعدادي از همکاران وزارت خارجه در نشست با ما حضور داشتند. ولی بعد از پایان نشست مدیران وزارت خارجه به من گفتند
آقاي عباسی شما خیلی خوب در برابر سفیر ترکمنستان صحبت کردید و من به آن ها گفتم شما پیسش از این تصور اشتباهی داشتید و من مصلحت ملی را بهتر از شما
تشخیص می دهم و شما اداري و تشکیلاتی هستید و ما منافع ملت را پیگیري می کنیم.سفیر ترکمنستان در این نشست گلایه هاي خود را مطرح کرد و من گفتم این
مسائل مربوط به گذشته است و بهتر است در مورد موضوع روز صحبت کنیم و نباید در گذشته صحبت کنیم؛ ایران می خواهیم کاري اقتصادي داشته و جاده ها و راه آهن
وصل شده و تردد با توسعه بیشتري انجام شود و ترکمنستان می خواهد به بنادر جنوبی ایران دسترسی پیدا کند؛ ما می خواهیم به شما نفت بفروشیم و شما می خواهید

 
گاز بفروشید و جمهوري اسلامی این گاز را از سرزمین خود عبور خواهد داد ضمن اینکه مسائل فرهنگی و هنري را مطرح کردیم. 

به صراحت به او گفتم باید دیپلماسی پارلمانی را توسعه داده و به نفع کشور هاي دوطرف کار کنیم؛ متاسفانه برخی دوستان فضا را به سمت مسائل سیاسی سوق می

 
دهند. 



من قرارداد ایران و ترکمنستان را از زنگنه خواستم و او در ابتدا متن انگلیسی آن را براي ما ارسال کرد، ولی ما متن فارسی را هم خواستیم و وزارت نفت اعلام کرد که این
قرارداد نباید از کمیسیون انرژي مجلس خارج شود و ما متن آن را در کمیسیون قرار داده و اعضاي کمیسیون آن را مطالعه کردند. ضمن اینکه بعد از بررسی هاي متعدد
به این نتیجه رسیدیم که تقصیري متوجه آقاي زنگنه نیست، زیرا او متولی دولت ترکمنستان و متخصصان این کشور نیست. این در حالی است که کیفیت گاز این کشور

 
بد است و دقت لازم را ندارد. 

ما نمی توانیم دست مان را زیر سرمان بگذاریم و بخوابیم در حالی که دشمنان جمهوري اسلامی در ترکمنستان فعالیت کرده و روابط اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی ایجاد

 
کنند. 

 
پیشنهاد اعطاي جنس و کالا به جاي بدهی گازي به ترکمنستان 

 
اگر ما در موضوع اختلاف گازي ایران و ترکمنستان از موضع اقتدار برخورد کنیم و از دیپلماسی پارلمانی و رسمی استفاده کنیم موفق خواهیم شد. 

من به سفیر ترکمنستان گفتم که ما قبول داریم بدهکاریم، اما شما در مقابل، چرا شما از ایران جنس و کالا نمی گیرید؟ و قطعا ترکمنستان با شکایت کاري را پیش
نخواهد برد و اگر هم شکایت کرده و بنا دارد که طلبش را بگیرد بهتر است بداند که ما بدهی را قبول داریم و حتی به آن ها گفتیم نیازي به شکایت نیست، زیرا بانک هاي
ایران تحریم است و امکان تبادلات بانکی وجود ندارد که بدهی خود را بپردازیم؛ هر چند که من به سفیر ترکمنستان اعلام کردم که به وزارت خارجه اش اعلام کند ایران

 
حاضر است بدهی خود را با جنس و کالا مبادله کند. ضمن اینکه حاضرم با همتراز خود در مجلس ترکمنستان مذاکره کنم. 

 
فارس: شما در اظهارات خود به استفاده از ظرفیت دیپلماسی پارلمانی اشاره کردید؛ همکاري خاصی بین کمیسیون انرژي و وزارتخانه وجود دارد؟ 

عباسی: دستگاه دیپلماسی ما و تفکر آقاي ظریف کشور را به گروگان گرفته است؛ سال ها این افراد حرف مقام معظم رهبري را که بایستی با کشور هاي همسایه فعالیت

 
هاي بهتر داشته و روابط مان را توسعه دهیم عملیاتی نکرده و آن را اجرایی نکردند. 

 
وزارت خارجه اي ها برجامیزه هستند و مطابق نظریه مقاومت فکر نمی کنند 

رهبر معظم انقلاب بار ها تاکید کردند که حل مشکلات کشور در نیویورك، وین و ژنو نیست در حالی که این افراد این حرف صریح مقام معظم رهبري را گوش نداده و هر
کاري که می کنیم آن ها راه خود را می روند؛ خب چه کارشان کنیم؟ به افغانستان، عراق و سوریه سفر نمی کنند. در دولت احمدي نژاد هم وزیر خارجه به سوریه نرفت و

 
وزیر اطلاعات و یکی از نمایندگان مجلس در بحران ابتدایی سوریه به آن کشور رفتند. 

افراد خوب و باسواد در وزارت خارجه زیاد است، ولی من در جلسات متعدد دیدم که وزارت خارجه اي ها خیلی برجامیزه هستند و کارشناسان این وزارتخانه مطابق نظریه
مقاومت فکر نمی کنند؛ که البته این اشکال نظري است و با آنکه آدم این مملکت هستند، اما در دستگاه دیگري فکر می کنند.



هم افزایی، چاشنی برون رفت از خود تحریمی ها در کرمان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/07

فشار تحریم ها، بیماري کرونا و برخی موانع داخلی بخش خصوصی را به عنوان پرچم دار جنگ اقتصادي کشور تحت تاثیر قرار داده که تنها با هم پیمانی و هم
افزایی سه قوه و تمامی بخش ها می توان به جهش تولید کمک کرد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، استان کرمان با وجود 6
میلیارد تن ذخایر قطعی اثبات شده، 42 نوع ماده معدنی، 40 درصد از ارزش
افزوده معادن کشور و استخراج سالانه بیش از 33 میلیون تن انواع مواد به

 
بهشت معادن ایران شهرت یافته است. 

وجود معادن غنی به عنوان موتور محرکه تولید موجب شکل گیري صنایع
فراوري و 28 ابرکارخانه در استان کرمان شده که این معادن و کارخانه ها
خود می توانند پیش زمینه شکل گیري دیگر صنایع و توسعه صادرات

غیرنفتی کشور باشند که این امر علاوه بر عمل به نقشه راه و سیاست هاي اقتصادي کلان کشور، با اشتغالزایی و جهش تولید، فقر و محرومیت را در کرمان ریشه کن می

 
کند. 

رسیدن به اهداف یاد شده در جهت توسعه همه جانبه دیار کریمان ضرورت توجه ویژه مسئولان به رفع موانع به ویژه داخلی و حذف مشکلات پیش روي تولیدکنندگان،

 
صنایع، معادن و صادرکنندگان را دوچندان می کند. 

مشکلاتی از جمله قوانین و مقررات مزاحم، ضعف در برخی مسائل حوزه مالیاتی و تامین اجتماعی، تسهیلات بانکی، تعرفه صادراتی و وارداتی و مباحث ارزي، به عنوان
بزرگترین چالش ها، منافذ صادراتی استان کرمان را در شرایط تحریم هاي ظالمانه خارجی بر تولیدکنندگان و صادرکنندگان استان کرمان به روزنه اي تبدیل کرده که در

 
صورت جدي نگرفتن آن به بزرگترین مانع براي توسعه دیار کریمان تبدیل می شود. 

مسئولان و نمایندگان سه قوه در سفر پنجشنبه هفته گذشته خود به استان کرمان در جهت رفع مشکلات فعالان اقتصادي، بخش خصوصی و صادرکنندگان و
تولیدکنندگان و انجمن هاي صنعتی این استان برآمدند و راهکار هایی نیز براي رفع این مشکلات ارائه شد که مهمترین پیش نیاز اجراي آن هم پیمانی تمامی بخش هاي

 
حاکمیت و بخش خصوصی در رفع مشکلات داخلی است. 

نقش دولت و بخش خصوصی براي نجات اقتصاد کشور رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان اظهار داشت: فعالان بخش خصوصی در شرایط دشوار کنونی

 
تلاش می کنند که بخش مهمی از اقتصاد کشور را نجات دهند و با توجه به اقدامات آنان اتفاقات خوبی در استان کرمان در حال رخ دادن است. 

مهدي حسینی نژاد گفت: این استان با توجه به سرمایه گذاري هاي فعلی و زحمات بخش خصوصی به زودي علاوه بر استانی معدنی، به استانی صنعتی تبدیل می شود و

 
سازمان صنعت، معدن و تجارت این استان بر اساس اسناد بالادستی در این راستا برنامه ریزي لازم را کرده است. 

وي با بیان اینکه بیانیه گام دوم رهبر معظم انقلاب و ارتباطات موضوعی این حوزه در استان کرمان دنبال می شود تصریح کرد: مقام معظم رهبري هفت فصل را گام هاي

 
بیانیه دوم معرفی کردند که فصل سوم آن اقتصاد است و در این زمینه چالش ها بیان و راهکار تدوین کردند. 

او ادامه داد: چالش ها به 2 بخش درونی و بیرونی تقسیم شده که چالش هاي درونی را می توان رفع کرد و سیاست هاي کشور را در این راستا پیش برد و وابستگی کشور
به نفت، دولتی بودن اقتصاد، سوءمدیریت ها و توجه نکردن به نیرو هاي انسانی و خوش فکر، توجه نکردن به سیاست هاي اجرایی مشکلات درونی هستند که قابل رفع

 
است. 

حسینی نژاد افزود: توجه جدي به سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، دانش بنیان و مردمی کردن اقتصاد و توجه به نیروي انسانی جوان راهکار هاي مقام معظم رهبري بودند

 
که در استان کرمان گام هایی در این حوزه انجام داده و یا در حال رخ دادن است. 



چالش هاي تولیدکنندگان کرمانی دبیر شوراي معادن استان کرمان گفت: صنعتگران و معدن کاران به عنوان فرماندهان جبهه اقتصادي با چالش ها، قوانین و ضوابط دست

 
و پنجه نرم می کنند که می طلبد راهکاري به آن بدهیم و در این زمینه کمیسیون هاي مجلس شوراي اسلامی در قانون گذاري به ما کمک کنند. 

او با اشاره به تخصیص ارز یارانه اي با سهمیه بندي براي تامین مواد اولیه واحد هاي تولیدي عنوان کرد: نوسانات نرخ ارز به عنوان موردي تاثیرگذار در اقتصاد کشور فرایند

 
هاي مربوط به تولید و تامین مواد اولیه و ارز را با چالش جدي روبرو می کند. 

او تاکید کرد: یکی از مشکلات بخش خصوصی ارتباط بین دستگاه ها می باشد که به لحاظ ضوابط و مقررات کاملا مشهود است و ارتباط بخشنامه ها براي رفع مشکل

 
واحدها، وجود ندارد که کارگروه ها با تفویض اختیار در شرایط بحرانی مصوبات لازم الاجرا داشته باشد. 

حسینی نژاد افزود: مشکل تامین منابع مالی و سرمایه در گردش و ثابت در شرایط دشوار کنونی باید رفع شود، زیرا پرداخت هاي سیستم بانکی ملی نتوانسته به تولید ما

 
کمک کند و تامین مالی نباید تنها از سیستم بانکی انجام شود و در شرایط فعلی روش هاي زودبازده می تواند به تولید کمک بیشتري کند که مشکلات فعلی را رفع کنیم. 

 
 

 
منافذ صادراتی براي تولیدکنندگان کرمانی بسته است 

همچنین رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان با بیان اینکه منافذ صادراتی را در فصل صادرات پسته براي بازرگانان و تولیدکنندگان کرمانی بسته

 
ایم گفت: سازمان توسعه تجارت کشور باید مرجع صادرکنندگان باشد، اما متاسفانه پیشتاز در ایجاد محدودیت شده است. 

سیدمهدي طبیب زاده افزود: این محدویت ها شامل پرداخت وام هاي صادراتی از راه سامانه سپیدار است و این قانون در حالی اجرایی شده که نماینده بانک کشاورزي در

 
استان کرمان اعلام کرد که از اسفندماه سال 98 تاکنون درخواستی به این بانک نرسیده و این سامانه نتوانسته مشکلی را حل کند. 

او با اشاره به بخشنامه بانک مرکزي گفت: بر اساس این بخشنامه هیچ بانکی حق ندارد به واحد هاي صادرکننده که زیر 100 درصد رفع تعهد ارزي کرده اند، تسهیلات

 
پرداخت کند که این امر به منزله تعطیل شدن صادرات است و کمکی به شرایط بحرانی فعلی نمی کند. 

طبیب زاده گفت: تمدید کارت بازرگانی سامانه در جامع بدون آمادگی زیرساخت ها انجام شده که از این راه تنها توانستیم پنج کارت را تمدید کنیم و تعلیق کارت هاي

 
بازرگانی به معناي این است که صادرکنندگان به نام و رسمی کشور کنار می کشند. 

او اضافه کرد: محصولات صادراتی با اصرار بر قوانین غیرکارآمد صادر نمی شوند که این امر مشکلات امنیتی به دنبال خواهد داشت و یا قاچاق می شود و این ها موانع

 
صادرات است که سازمان توسعه و تجارت باید به رفع موانع آن کمک کند و نه به مشکلات بیفزاید. 

 
به گفته طبیب زاده بخش خصوصی با وجود مشکلات تولید را سرپا نگه داشته و پیش بینی می شود با ادامه وضع موجود، شرایط کشور در آینده دشوارتر شود. 

راهکار ها و فعالیت ها براي رفع مشکلات اقتصادي کرمان او گفت: اتاق بازرگانی، صنایع، معدن و کشاورزي استان کرمان مسئول ایجاد پنجره واحد الکترونیک به دستور

 
استاندار کرمان شد و با همکاري سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اقدامات خوبی در اصلاح فرایند ها و پایش فضاي کسب و کار داشته ایم. 

رییس اتاق بازرگانی استان کرمان با بیان اینکه تولیدکنندگان و صادرکنندگان نباید براي هر مشکلی به تهران مراجعه کنند گفت: مسائل با تفویض اختیار در خود استان

 
رفع شود که این اقدام به روند فعالیت هاي توسعه اي سرعت می بخشد. 



او با بیان اینکه بخش مهمی از سنگ آهن کشور در کرمان تولید می شود گفت: تولید فولاد استان کرمان اندکی کمتر از 20 درصد کشور است لذا باید فرایندي ایجاد شود

 
که سنگ آهن با قیمت نصف جهانی FOB به شرکت هاي فولادي واگذار شود و در این زمینه اعتبارات به ناحق از استان کرمان خارج می شود. 

طبیب زاده با بیان اینکه با وجود معادن غنی استان کرمان زیرساخت هاي اساسی از جمله آموزش در این استان از متوسط کشوري پایین تر است گفت: بخش صنعت نهاد

 
هاي شبه قضایی دارد که در دفاع از حقوق به حق بخش خصوصی در مالیات و سایر موارد باید وارد عمل شوند. 

او با بیان اینکه برخی از نمایندگان و مسئولان ترس از برخورد قضایی دارند گفت: آنان با هماهنگی دستگاه هاي نظارتی با اطمینان خاطر از بخش خصوصی دفاع کنند که

 
حقی در این حوزه پایمال نشود. 

طبیب زاده گفت: اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان بانی اجراي لایحه اداره بنگاه ها در شرایط خاص شده و در این راستا با قوانین معمولی در شرایط

 
غیر عادي نتیجه غیرمطلوب گرفته می شود و هم اکنون باید شرایط خاص در نظر گرفته شود. 

او گفت: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در نشست احیاي واحد ها در وزارت صنعت، معدن و تجارت حضور داشته باشند و استاندار کرمان نیز پیگیر آن هستند، زیرا
بخش خصوصی با موانع و چالش هایی روبرو است و سازمان امور مالیاتی کشور به شرکت هاي در حال احیا فرصت دهد که این شرکت ها در شرایط فعلی اقتصادي کشور

 
شکل بگیرند. 

طبیب زاده با تاکید بر پیشتازي برخی دستگاه ها در ایجاد مانع براي صادرکننده و تولیدکنندگان استان کرمان گفت: کمیته حمایت قضایی عملکرد خوبی داشته و رییس

 
کل دادگستري استان کرمان و دادستان با جدیت دیدگاه هاي حمایت از تولید دارند و نهضت احیاي 300 واحد تعطیل این استان در حال راه اندازي است. 

 
این فعال اقتصادي و رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان گفت: مدیران و کارمندان باید همزمان با سیاست هاي کلان کشور همراه شوند. 

طبیب زاده افزود: برخی افراد در دستگاه ها به بهانه واهمه از حوزه نظارتی، مانع احقاق حقوق بخش خصوصی می شوند و در این زمینه نشستی را با حضور رییس سازمان

 
بازرسی کشور برگزار کردیم و این فضا حاکم است لذا تولید، نیاز به برخی تسهیلات در شرایط فعلی دارد. 

 
او عنوان کرد: سازمان امور مالیاتی فعالان بخش خصوصی را به علت بدهی ممنوع الخروج و ممنوع المعامله می کند و این امر در شرایط فعلی عادلانه نیست. 

 
 

 
فعالان بخش خصوصی تا رفع مشکلاتشان مطالبه گر باشند 

دبیرکارگروه ملی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید نیز گفت: فعالان بخش خصوصی براي اعلام چالش ها صرفا به یک نشست اکتفا نکنند و براي رفع مشکلات زیرساختی و

 
حقوقی اقدام، پیگیري و مطالبه گري کنند. 

میثم زالی افزود: ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در سه ماه گذشته قانون و آیین نامه داخلی تصویب کرده و کمیته حقوقی بانکی تامین اجتماعی مالیاتی را شکل دادیم و

 
در این زمینه روساي تشکل بخش خصوصی باید پیگیر حقوق خود باشد و مطالبه گري کنند. 

 
وي اظهار داشت: باید دنبال اصلاح قانون مالیاتی برویم و بخش خصوصی باید مطالبه کند که کاري از پیش برود و ما حق اعتراض را تا دیوان عدالت اداري داریم. 



دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور گفت: بخش خصوصی طی نزدیک به 2 سال گذشته مطالبه گري نداشته و رییس کمیسیون حقوقی خانه صنعت، معدن و

 
تجارت نزدیک یک سال صادقانه پیگیر اصلاح رویه هاي موجود در حوزه بانک، تامین اجتماعی و مالیاتی است که این رویه می تواند به کار سرعت بخشد. 

او بیان داشت: نشست ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به علت نداشتن وزیر صنعت، معدن و تجارت پنج ماه برگزار نشده و بانک مرکزي در مقابل تولیدکنندگان یکجانبه
پیش می رود و با سیستم و دستگاه هایی طرف هستیم که برخی مشکلات به علت کارشناس یک اداره و نداشتن ادبیات انجام کار، فعالیتی را انجام نمی دهند و همین امر

 
ممکن است موجب تعطیلی یک واحد تولیدي شود. 

او با بیان اینکه پس از هشت ماه پیگیري آیین نامه اجرایی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور تصویب شد گفت: برخی دستگاه ها و بانک ها به دنبال اصلاح این آیین

 
نامه بودند که ما را محدودتر می کرد. 

 
 

 
تمامی مسئولان دغدغه رفع موانع تولید داشته باشند 

زالی با بیان اینکه تمامی مسئولان دغدغه رفع موانع تولید داشته باشند افزود: باید اختیاراتی به استان ها بدهیم که مصوبه کارگروه استانی تسهیل و رفع موانع تولید فراتر

 
از مصوبه هیات وزیران مشکلات تولید را رفع کند. 

او تصریح کرد: اقتصاد دولتی با اعمال زور همراه است و شهرك هاي صنعتی دولتی از تغییر اراضی کاربري معاف بوده و بخش خصوصی از این معافیت برخوردار نیستند که

 
این امر به علت نداشتن عدالت بین بخش خصوصی و دولتی است که توان رقابت را می گیرد و همچنین رانت با اقتصاد دولتی به وجود می آید. 

 
دبیر کارگروه ملی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور گفت: اگر یک دستگاه خاطی با ترك فعل موجب تعطیلی یک واحد تولیدي و بیکاري شد، باید تبعاتش را بپذیرد. 

زالی افزود: زیرا اگر واحدي نتواند به فعالیت خود ادامه دهد مطمئنا گروهی بیکار خواهند شد و آسیب هاي اجتماعی افزایش پیدا خواهد کرد و لذا دستگاهی که اخلال در

 
تولید ایجاد کند و توان خود را براي ادامه تولید به کار نگیرد باید تبعاتش را نیز قبول کند. 

او همچنین از حضور نیافتن برخی مدیران مربوطه در این نشست گلایه کرد و اظهار داشت: اعضاي کارگروه حتما باید در نشست حضور داشته باشند و حضور نیافتن آن ها

 
در جلسه تخلف محسوب می شود و جلسات آتی حتما موضوع بررسی عدم حضور مدیران در کارگروه هاي مربوطه به سازمان بازرسی اعلام خواهد شد. 

دبیر کارگروه ملی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور با توجه به این موضوع که مصوبات ستاد و کارگروه استانی هم طراز ستاد مرکزي است و براي همه دستگاه ها و

 
بانک ها اجرایی است گفت: مصوبات ستاد قانونی و عمل نکردن به اوامر دولتی جرم محسوب می شود. 

زالی در ادامه افزود: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري بر تولید مدیران چه دغدغه اي جز تولید باید داشته باشند که در این نشست اقتصادي حضور پیدا نکرده اند؟ و

 
همین عدم حضور ترك فعل است و یکی از موانع تولید محسوب می شود. 

وي با بیان این مطلب که هیچ کسی حق ندارد در روند فعالیت واحد تولیدي اختلال ایجاد کند، گفت: اگر مدیران و بانک ها وظایف خود را به درستی انجام می دادند وضع
کشور و واحد هاي تولیدي ما به این شکل نبود. وقتی استاندار با این همه تراکم کاري در جلسات حضور دارد و مدیران ارشد دستگاه هاي اجرایی که عضو اصلی کارگروه

 
هستند در جلسه حضور ندارند، جلسه رسمیت نخواهد داشت. 

زالی با مطرح کردن این سئوال که چرا هیات مدیره یک بانک می تواند خلاف مقررات تصمیم بگیرد، اما استاندار و کارگروه قانونی نمی تواند افزود: بدهی جرم نیست و



بانک حق ندارد علیه واحد تولیدي که وثیقه کافی دارد، محدودیت هایی، چون ندادن دست چک یا ممنوع الخروج کردن ایجاد کند و ما از بانک ها اجراي قانون را می

 
خواهیم. 

دبیر کارگروه ملی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور اولویت اصلی کشور را با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبري، تولید عنوان کرد و گفت: اگر تولید باشد بانک،
مالیات و اشتغال و تامین اجتماعی هم هست و چرا الفباي اقتصادي نباید رعایت شود؟ چرا تامین اجتماعی مصوبه اي که یک یا دو سال راجع به شرکت دانش بنیان بوده

 
است را اجرا نکرده است؟ و چرا باید به لطف تامین اجتماعی امروز یک واحد 2 میلیون یورویی تعطیل و غیرفعال باشد؟ 

او افزود: از این پس هر دستگاهی تصمیمی بگیرد که در روند تولید و اشتغال یک دستگاه خلل ایجاد کند باید پاسخگو باشد و دستگاه هاي اجرائی اگر مصوبه اي خارج از

 
اختیار آن هاست به دستگاه ملی ارجاع داده و و اگر دستگاه ملی مشکلی را دیدند به ما ارجاع دهند و ما پیگیري خواهیم کرد. 

 
 

 
نیاز به مهندسی قوانین در اقتصاد کشور وجود دارد 

همچنین رییس خانه صنعت، معدن و تجارت کشور هم گفت: نیاز به مهندسی قوانین در اقتصاد کشور با توجه به شرایط خاص فعلی، وجود دارد و در این راستا برخی از

 
قوانین متناسب با نیاز تولیدکنندگان باید تغییر کند. 

سیدعبدالوهاب سهل آبادي افزود: مجلس شوراي اسلامی با مهندسی قوانین می تواند بیکاري هاي کشور را جمع آوري کند لذا قوانین را بازنگري و بر حسن اجراي آن

 
نظارت شود. 

او با اشاره به ضرورت حمایت قوه قضاییه از تولید اظهار داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت بخشی از اختیارات را امروز تفویض کرد که باید از این فرصت به صورت

 
مطلوب استفاده کرد. 

رییس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران ادامه داد: بزرگترین مشکل تولیدکنندگان ایجاد دغدغه هاي داخلی با قوانین و مقررات خودمان است، به طور مثال تامین

 
اجتماعی ارائه خدمات را با تعویق در پرداخت، دریغ می کند. 

او با بیان اینکه حمایت از صنعت کشور بزرگترین راه برون رفت از تحریم ها است تصریح کرد: کرمان استانی معدنی است، اما تسهیلات به معدن داران به دشواري پرداخت

 
می شود و با این رفتار ها معادن رشد نمی کنند. 

سهل آبادي تاکید کرد: صنایع و معادن امروز به دنیا ثابت کردند که با دشوارترین شرایط سرپا هستند و برنامه تولید را دنبال می کنند و امروز برخی از مواد غذایی تولید

 
ایران حتی به آمریکا صادرات می شود. 

یکپارچگی مجلس و دولت اقتصاد کشور را نجات می دهد رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی نیز با بیان اینکه در حوزه مجلس شوراي اسلامی از هیچ

 
گونه کمکی براي جهش تولید دریغ نمی کنیم گفت: مجلس و دولت به صورت یکپارچه تولید کشور را از وضعیت فعلی نجات می دهند. 

عزت االله اکبري افزود: کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی آمادگی حمایت از هرچیزي که بخش خصوصی را تقویت می کند و آن را از مشکلات اقتصادي

 
خارج می کند را دارد و آن را به قانون تبدیل می کنیم. 

او با اشاره به سازوکار دولت و بخش خصوصی اظهار داشت: جنگ اقتصادي را یک فرصت می دانیم، زیرا در شرایط فعلی می توانیم مشکلات اقتصادي را رفع کنیم و ایران



 
با توجه به ظرفیت ها و توانمندي باید در بازار جهانی و منطقه حضور داشته باشد. 

رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در حالی که جنگ مشوق ها براي سرمایه گذاري در جهان راه اندازي شده، ما چه مشوقی براي

 
حمایت از بخش خصوصی و فعالان اقتصادي داریم؟ گفت: نیاز به توسعه صادرات و حمایت از آن در راستاي تحقق جهش تولید در کشور وجود دارد. 

او ادامه داد: سفارت خانه هاي ما در برخی کشور ها از نظر اقتصادي تعطیل هستند، زیرا فعالان اقتصادي ایران به سفارت خانه ایران نمی روند که زیر سوال نروند لذا این

 
مشکل با همکاري وزیر امور خارجه پیگیري می شود. 

او با بیان اینکه باید فعالیت هاي دشوار و مقطعی و شعاري را کنار بگذاریم گفت: با احداث صندوق توسعه ملی، پشتوانه اي براي کشور ایجاد شد و هر سال از برنامه پنجم

 
توسعه 20 درصد از فروش نفت و گاز ذخیره می شود و دولت با این اعتبار صنعت، تولید و خدمات را رشد داد. 

اکبري با بیان اینکه نباید در جمع آوري درآمد هاي دولت دخالت کرد بیان داشت: کارگروهی مشترك با همکاري وزارت اقتصاد و دارایی تشکیل دادیم و گمرك، تعرفه،

 
صادرات و مشوق ها در آن تعریف شد و قانون ارزش افزوده در هفتمین دوره مجلس شوراي اسلامی تصویب و در دوره هشتم ابلاغ شد. 

 
 

 
ابایی در استفاده از ظرفیت قوه قضاییه براي خدمت به مردم نداریم 

معاون دادستان کشور و رییس کمیته حمایت از تولید و سرمایه گذاري قوه قضاییه هم گفت: ابایی در استفاده از ظرفیت قوه قضاییه براي خدمت به مردم نداریم و این

 
ظرفیت به صورت گسترده در کشور به کار گرفته می شود. 

 
سعید عمرانی افزود: ظرفیتی در قوه قضاییه ایجاد کردیم که در آن براي خود مرز قائل نیستیم. 

 
او اظهار داشت: تولیدکنندگان باید در شرایط فعلی از مشکلات فراوان و چندین وزارت خانه و بانک ها عبور کنند و در بخش تولید خودمان نیز به خود رحم نمی کنیم. 

 
معاون دادستان کشور گفت: قوه قضاییه آمادگی دارد که تمامی پرونده هاي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور را طی 6 ماه با حکم حکومتی رفع و رجوع کند. 

او بیان داشت: مکانیزم معیوب فعلی مشکلاتی فرا روي تولید کشور قرار داده و در این راستا نباید صورت مساله را پاك کرد و در 2 سال اخیر کار هاي بسیار خوبی انجام

 
شده که مسیر نداشتن روحیه مطالبه گري اتاق بازرگانی و اصناف مشکل آفرین شده است. 

 
عمرانی افزود: بخش خصوصی حوزه واردات را برعهده بگیرد، زیرا این بخش به علت ترس از دستگاه هاي نظارتی و برخی ناملایمات اکنون به خوبی انجام نمی شود. 

او با بیان اینکه برخی رویه هاي کشور در رفع موانع تولید تلفنی شده تصریح کرد: مافیاي برنج طی سال هاي گذشته فرصت رقابت را از تاجران ایرانی گرفته که باید آن را

 
بشکنیم و بخش خصوصی در این زمینه فعال شود. 

رییس کمیته حمایت از تولید و سرمایه گذاري قوه قضاییه گفت: مقررات زدایی، کسر زمان صدور مجوزها، رفع برخی مشکلات در آزمایش اعتیاد و سوءپیشینه کیفري می

 
تواند به جایگاه فضاي کسب و کار و رتبه سرمایه گذاري کشور کمک کند. 

مجلس شوراي اسلامی با قانون گذاري تسهیل کننده و دستگاه هاي دولتی با اجراي این قوانین و مقررات و ایجاد فضاي مناسب براي بخش خصوصی و حوزه نظارتی با



نظارت دقیق و حمایتی بر امور تولیدکنندگان و صادرکنندگان در شرایط خاص فعلی اقتصاد کشور که تحریم ها از یک سو و بیماري کرونا از سویی دیگر راه را بر فعالان
اقتصادي دشوار کرده، می توانند کشور را در رسیدن به اهداف کلان یاري کنند و در این راستا بخش خصوصی با بومی سازي قطعات و جهش در تولید و صادرات پرچم دار

 
راهی شده که در صورت موفقیت، منافع آن عاید تمامی مردم و حاکمیت می شود. 

منبع: ایرنا



یکهزار رقم گل داودي در محلات به نمایش گذاشته می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/07

خمین - ایرنا - رئیس پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی محلات گفت: نوزدهمین دوره نمایشگاه گل هاي داودي از 29 مهر تا 10 آبان امسال با یکهزار رقم و در
رنگ هاي متنوع در این پژوهشکده برگزار می شود.

خمین - ایرنا - رئیس پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی محلات گفت:
نوزدهمین دوره نمایشگاه گل هاي داودي از 29 مهر تا 10 آبان امسال با

 
یکهزار رقم و در رنگ هاي متنوع در این پژوهشکده برگزار می شود. 

«محمدرضا شفیعی» روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: افزایش تنوع و
کیفیت ارقام گل هاي داودي براساس شاخص هاي بازارپسندي و صفات

 
ظاهري ویژگی این دوره از نمایشگاه گلهاي دادودي است. 

وي اضافه کرد: نوزدهمین نمایشگاه گل هاي داودي در مجموعه نمایشگاهی
در فضایی به وسعت سه هزار متر مربع برگزار می شود و 173 رقم جدید در

 
آن به نمایش در می آید. 

رئیس پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی اظهار داشت: در سال گذشته و
هجدهمین دوره از نمایشگاه، گل هایی با 839 رنگ در معرض دید علاقه

 
مندان قرار گرفت و امسال این ارقام به یکهزار مورد افزایش یافته است. 

شفیعی با بیان اینکه براي نخستین بار در سال جاري نمایشگاه گل هاي داودي در سواحل دریاي خزر در مجتمع شرکت نفت محمودآباد برگزار می شود، گفت: این

 
نمایشگاه با تعداد ارقام بین 300 تا 650 نوع گل در کرج، اراك، باغ ملی گیاه شناسی تهران، اصفهان، مشهد، مهدي شهرسمنان و خرم آباد نیز برگزار خواهد شد. 

رئیس پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی هدف از برپایی نمایشگاه تخصصی گل هاي داوودي را گسترش آثار مثبت در تجاري سازي ارقام جدید، تولید انبوه و صادرات و

 
تبیین اهمیت گردشگري گل عنوان کرد. 

شفیعی یادآور شد: ایران از نظر منابع ژنتیکی در زمره 6 کشور اول دنیا است ولی کار به نژادي و معرفی ارقام جدید در زمینه گل هاي زینتی در حد مطلوب انجام نشده

 
که برگزاري جشنواره و نمایشگاه تخصصی راهبرد موثري در این خصوص است. 

ایستگاه تحقیقات گل و گیاهان زینتی محلات در سال 75 راه اندازي شد و در سال 92 به پژوهشکده ملی گل و گیاهان زینتی(زیرمجموعه موسسه تحقیقات باغبانی
کشور) تبدیل شد و در آن گروه هاي تحقیقاتی در زمینه ژنتیک و به نژادي، فناوري و مدیریت تولید و فیزیولوژي و فناوري پس از برداشت گل طرح هاي پژوهشی را اجرا

 
می کنند. 

بر اساس آمار اعلام اداره کشاورزي محلات، سابقه گل کاري در این شهرستان به بیش از 70 سال قبل بر می گردد و اکنون 700 واحد تولید و پرورش گل و گیاهان زینتی

 
در این منطقه فعال است و 30 درصد از مردم آن در صنعت گل اشتغال دارند. 

این شهرستان بیشترین سطح زیر کشت و پرورش انواع گل و گیاه زینتی را در کشور دارد و تولید 350 گونه مختلف گیاهان زینتی، آپارتمانی و فضاي سبز، محلات را به

 
یکی از قطب هاي پرورش و تجارت گل و گیاه ایران تبدیل کرده است. 

 
محلات واقع در جنوب استان مرکزي با 55 هزار نفر جمعیت، قطب تولید سنگ تزئینی ساختمان، ماهیان زینتی و گل و گیاه کشور است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- استان مرکزي 

- محلات



ترسیب کربن و طرح هاي بیابان زدایی خراسان شمالی 50 میلیارد ریال اعتبار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/07

بجنورد- ایرنا- معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان شمالی گفت: پروژه هاي ترسیب کربن و بیابان زدایی استان 50 میلیارد ریال اعتبار گرفت
که این اعتبار براي نهال کاري و اشتغال روستاییان هزینه می شود.

بجنورد- ایرنا- معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان
شمالی گفت: پروژه هاي ترسیب کربن و بیابان زدایی استان 50 میلیارد ریال
اعتبار گرفت که این اعتبار براي نهال کاري و اشتغال روستاییان هزینه می

 
شود. 

احمد یزدانی روز دوشنبه به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: بر این اساس، طرح
هایی مانند نهال کاري در گستره 200 هکتار و پروژه هاي داخلی ترسیب

 
کربن مانند آموزش و اشتغال اجرا خواهد شد. 

وي گفت: سال گذشته نیز 90 میلیارد ریال اعتبار به پروژه ترسیب کربن و

 
بیابان زدایی اختصاص یافته بود. 

 
وي افزود: با استفاده از اعتبارات سال 98، هزار و 300 هکتار از عرصه هاي طبیعی نهالکاري و براي هزار و 100 هکتار نیز مدیریت جلوگیري از هدررفت آب انجام شد. 

 
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان شمالی گفت: همچنین در این بازه زمانی 500 هکتار جنگل ایجاد، احیا و اصلاح شد. 

وي با بیان این که در مقایسه با استان هاي کویري وسعت بیابان هاي خراسان شمالی کم است گفت: این استان 183هزار هکتار بیابان دارد که سال گذشته در 10هزار

 
هکتار آن بیابان زدایی انجام شده است. 

گستره حوزه منابع طبیعی و آبخیزداري خراسان شمالی 2 میلیون و 33 هزار و 36 هکتار است که از این وسعت یک میلیون و 400 هزار هکتار مرتع، بیش از 183 هزار

 
هکتار بیابان و 434 هزار و 550 هکتار جنگل است. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- منابع طبیعی و آبخیزداري 

 
- بیابان زدایی 

 
- خراسان شمالی 

- ترسیب



توجه و تمرکز بر توسعه کارآفرینی و بها دادن به کارآفرینان در شرایط سخت اقتصادي گره گشا است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي در بازدید از گروه
کارخانجات چیپس کامل گفت: توجه و تمرکز بر توسعه کارآفرینی و بها دادن به

 
کارآفرینان در شرایط سخت اقتصادي گره گشا است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي، محمد
سنجري مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي در ادامه بازدید ها و پیگیري
هاي خود از شرکتها و واحدهاي تولیدي استان از گروه کارخانجات چیپس کامل بازدید

 
و با مدیر عامل و کارگران این مجموعه تولیدي گفت وگو کرد. 

سنجري طی سخنانی گفت: خوشحالیم از این که این مجموعه با درایت و تدبیر خود
توانسته علی رغم مشکلاتی که شیوع کرونا ایجاد کرده است شرایط خوبی را براي تولید

 
فراهم کند. 

وي افزود: توجه و تمرکز بر توسعه کارآفرینی و بها دادن به کارآفرینان در شرایط سخت اقتصادي گره گشا است و لازم نیست براي کسب درآمدهاي ارزي تکیه بر فروش

 
نفت داشته باشیم. 

سنجري با اشاره به وجود ظرفیت ها و استعدادهاي بسیار خوب در خراسان رضوي تاکید کرد: تلاش ما در استان براي فراهم کردن زمینه هاي اشتغال و مهمتر از آن
معرفی کارآفرینی به عنوان یک ارزش در جامعه است. جوانان و نوجوانان سرمایه هاي توسعه در کشور هستند و ما باید به گونه اي برنامه ریزي کنیم تا بتوانیم از این

 
سرمایه هاي ارزشمند به نحو مطلوب و به خوبی استفاده کنیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي گفت: توان و تیم مدیریتی قوي این مجموعه چه در بحث توسعه و چه در تنوع محصولات ارزشمند و شایسته تقدیر

 
است و در شرایط امروز و جنگ اقتصادي مسئولیت حساس و سنگینی بر عهده کارآفرینان و تولیدکنندگان استان است. 

شایان ذکر است این شرکت با تکیه بر توانمندي هاي خود توانسته است به کشورهاي افغانستان،پاکستان، عراق ،ترکمنستان و ... صادرات داشته باشد.



درس هاي مهم شاخص نوآوري جهانی 2019/ چگونه هنگ کنگ در لیست برترین هاب هاي استارتاپی جهان

قرار گرفت

منبع: بلاغشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش بلاغ به نقل ازجعفر مهراد مؤسس مرکز منطقه اي اطلاع رسانی علوم و فناوري، استاد دانشگاه شیراز و چهره ماندگار علمی کشور در گفت وگو با خبرنگار

 
نتایج شاخص نوآوري جهانی سال 2019 را تشریح کرد. 

وي گفت: بر اساس شاخص نوآوري جهانی سال 2019، هنگ کنگ سومین کشور نوآور آسیاي جنوب شرقی، آسیاي شرقی و اقیانوسیه است. سال گذشته براي اکو
سیستم استارتاپ هاي هنگ کنگ سالی شگفت انگیز بود. این اکو سیستم که به سرعت در حال رشد است باعث شده است که هنگ کنگ در فهرست هاب هاي برتر

 
استارتاپ هاي جهان رتبه بندي شود. 

این استاد دانشگاه شیراز افزود: طبق گزارش سال InvestHK 2019، هنگ کنگ در تمام مولفه هاي مهم که موجبات رشد یک اکوسیستم استارتاپی را فراهم می آورند
به توسعه هاي قابل توجهی نایل آمده است. رشد 21 درصدي در کل تعداد استارتاپ ها که تعداد آن 3184 استارتاپ است. همینطور، افزایش 31 درصدي در نرخ

 
استخدام که مجموع کارکنان شاغل در استارتاپ ها را به 12478 نفر افزایش داده است. 

این چهره ماندگار علمی کشور تصریح کرد: اساس این اکو سیستم استارتاپی رشد یابنده را گروه هاي چند فرهنگی تشکیل می دهند که در واقع پایه گذاران استارتاپ ها
به حساب می آیند. این گروه ها که از فرهنگ هاي مختلف گرد هم آمده اند در ایجاد فرصت هاي شغلی براي اقتصاد هنگ کنگ نقش بی بدیلی ایفا می کنند. در نتیجه،
تعداد شتابدهنده ها، مراکز رشد و محل هاي کار مشترك به شدت افزایش پیدا کرده است. این اکو سیستم با شبکه اي از ذینفعان، پدیدآورندگان، طراحان و مبتکران

 
پشتیبانی می شود. 

 
اکو سیستم استارتاپی آسیاي شرقی از منابع مهم و بزرگ اقتصادي هستند 

وي ادامه داد: اکو سیستم استارتاپی هنگ کنگ به سرعت در حال پیشرفت است.
در سال 2019، کل سرمایه گذاري در صنعت استارتاپ بالغ بر 720 میلیون دلار

 
بود. 

مهراد تصریح کرد: دولت هنگ کنگ امروز نه تنها از میزان فعالیت ها کاسته بلکه
سیاست هاي اعطا و صدور ویزا را نیز سرعت بخشیده است. نتیجه این سیاست ها
آن است که نخبه هاي فنی و غیر فنی با همکاري هاي مستمر با اکو سیستم
استارتاپی هنگ کنگ به ترفیع جایگاه اقتصادي آن کمک شایان توجهی می کنند.
با دسترسی به جدیدترین فناوري ها، بودجه هاي قابل توجه دولتی و کاربرد فناوري
براي کاهش هزینه کسب و کارها انتظار می رود که اکو سیستم استارتاپی هنگ

 
کنگ در آینده نزدیک به نقطه اوج خود برسد. 

مؤسس مرکز منطقه اي اطلاع رسانی علوم و فناوري گفت: لازم است راه ها و عواملی که باعث توسعه بی سابقه اکو سیستم استارتاپی هنگ کنگ شده است بیشتر بررسی
شود. سرمایه گذاران خارجی به این توان پی برده اند که اکو سیستم استارتاپی آسیاي شرقی از منابع مهم و بزرگ اقتصادي اند و چون هنگ کنگ در بین اکو سیستم

 
هاي آسیایی از بالاترین رشد برخوردار است از این رو گروه هاي مختلف سرمایه گذاري از کشور هاي مهم جهان به این اکو سیستم جذب می شوند. 

این استاد دانشگاه شیراز گفت: توجه و علاقه سرمایه گذاران غیر محلی اکو سیستم استارتاپی هنگ کنگ را در صدر فرصت هاي سرمایه گذاري جهانی قرار داده است.

امروز، 34 درصد بنیانگذاران استارتاپی هنگ کنگ افراد غیر محلی، 59 درصد افراد محلی و 7 درصد نیز هنگ کنگی هایی هستند که به سرزمین خود باز گشته اند.
بنیانگذاران غیر محلی شامل گروه هاي متفاوتی از کشورهاي آمریکا، بریتانیا، استرالیا، فرانسه، کانادا، سرزمین اصلی چین، ایتالیا، هندوستان، سنگاپور و آلمان و سایر

 
کشورهاي جهان است. 

این چهره ماندگار علمی کشور افزود: امروز هر صنعتی را که بتوان تصور کرد در هنگ کنگ رو به توسعه است. در اکوسیستم استارتاپی هنگ کنگ به سختی می توان
عرصه اي را دید که مورد بی توجهی کارافرینان قرار گرفته باشد. کارافرینان جوان اپ هایی را طراحی می کنند که مورد تقاضاي بین المللی است. تیم هاي کارآفرین

 
مسایل فناوري هاي مالی را برطرف و راه حل هاي نواورانه و منحصر به فردي را براي فروشگاه هاي بزرگ زنجیره اي و شرکت هاي خدماتی و مهندسی ارایه می دهند. 

مهراد تصریح کرد: طبق آمار سال 2019 این صنایع بالاترین تعداد استارتاپ ها را به خود اختصاص داده اند. فناوري هاي مالی با بیش از 456 استارتاپ، تجارت
الکترونیکی و مدیریت زنجیره تولید 342 استارتاپ، خدمات لجستیکی فناوري و اطلاعات 342 استارتاپ، کامپیوتر و فناوري 322 استارتاپ، طراحی 301 استارتاپ،
خدمات فنی و مشورتی 287 استارتاپ، تحلیل داده ها 224 استارتاپ، صنعت سخت افزاري 210 استارتاپ، آموزش و فراگیري بر روي هم 158 استارتاپ، بهداشت و
پزشکی 151 استارتاپ، بیو تکنولوژي 32 استارتاپ، صنایع ساخت ربات ها و ادوات هوشمند 33 استارتاپ، فناوري غذایی 41 استارتاپ، نواوري هاي اجتماعی 54

 
استارتاپ، صنعت فناوري سبز پایدار 93 استارتاپ، شهر هوشمند 104 استارتاپ و بازي ها و سرگرمی هاي دیجیتالی 135 استارتاپ. 

وي افزود: با شناختی که از اکو سیستم استارتاپی رو به رشد هنگ کنگ وجود دارد اکنون نسل جوان براي کارآفرینی بسیار آگاهانه و هوشیارانه عمل می کند. در هنگ
کنگ هر نخبه اي قطع نظر از مهارت هایی که دارد می تواند در یک کسب و کار مهم از کیفیت بالایی اهمیتی نیز برخوردار است مشغول به کار شود. مقامات هنگ کنگ

براي پشتیبانی بیشتر از این اکو سیستم استارتاپی از والدین این کارافرینان جوان هم به طور قاطع و جدي حمایت می کنند. 



وي خاطر نشان کرد: موفقیت این اکو سیستم استارتاپی را عمدتا می توان به کارافرینان و مبتکران نسبت داد که بدون آنها این پیشرفت میسر نبود. با وجود این نخبگی،

 
فناوري و آموزش نیز در ترفیع جایگاه استارتاپ ها و کسب پشتیبانی مالی از کشور هاي مختلف جهان نقش مهمی ایفا می کند. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می
شود.



استقلال شرکت هاي مهندسی مشاور را حفظ کنیم

منبع: خبرگزاري برق آبشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/07

شرکت هاي مهندسی مشاور در کشور باتوجه به نقشی که در توسعه و بهبود مستمردر تکنولوژي فضاي کسب و کار داخلی و بین المللی ایفا می کنند، جایگاهی
در خورتوجه دارند که می توانند علاوه بر اعتلاي توانمندي حرفه اي مهندسان ایرانی و ایجاد اشتغال زایی، در راستاي ارزآوري به کشور گام هاي بلندي بردارند.

یکی از ...

شرکت هاي مهندسی مشاور در کشور باتوجه به نقشی که در توسعه و بهبود
مستمردر تکنولوژي فضاي کسب و کار داخلی و بین المللی ایفا می کنند،
جایگاهی در خورتوجه دارند که می توانند علاوه بر اعتلاي توانمندي حرفه اي
مهندسان ایرانی و ایجاد اشتغال زایی، در راستاي ارزآوري به کشور گام هاي
بلندي بردارند. یکی از شرکت هاي مهندسی مشاور در کشور، در حوزه آب و
فاضلاب، برقابی و انرژي، شرکت مهندسی مشاور «مهاب قدس» است که قادر
است بیش از 2 هزار پروژه عظیم در سطح ملی و بین المللی را به سرانجام

 
برساند. 

باید به این نکته اشاره کرد که در روزهاي نخست فعالیت این مجموعه، تنها 200 نفر مشغول به فعالیت بودند، اما هم اکنون حدود 1800 نفر به صورت مستقیم در این
شرکت اشتغال دارند که عمده آنها تحصیلات بالاي لیسانس داشته و ازافراد نخبه هستند. (طی 40 سال گذشته، متوسط پرسنل شرکت حدود 2هزار نفر بوده است.) حوزه
هاي تخصصی این شرکت مهندسی مشاور در زمینه هایی چون سدسازي، نیروگاه هاي برقابی و انرژي، شبکه هاي آبیاري و زهکشی، خطوط انتقال سیالات، تاسیسات آب
و فاضلاب، مطالعات: منابع آب، محیط زیست اقتصادي و اجتماعی، ژئوماتیک، خدمات مهندسی تاسیسات حمل ونقل ریلی شهري (مترو) و صنعت تونل است. «دنیاي
اقتصاد» با مدیرعامل باسابقه شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس به گفت وگو نشسته است. ناصر ترکش دوز که پله به پله از دل خود این شرکت از یک مهندس عمران
جوان تا مدیریت ارشد شرکت طی مسیر کرده و با پذیرش سمت هاي گوناگون و کسب تجربه هاي مختلف در شرکت، سال ها است که به مدیرعاملی این شرکت نائل شده

 
است. 

 
 شرکتی ایرانی جایگزین شرکت هاي خارجی 

مدیرعامل شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس درباره ایده اولیه شکل گیري این شرکت عنوان کرد: پس از پیروزي انقلاب اسلامی، شرکت هایی که درحوزه هاي آب و برق
و به ویژه برقابی و حتی برق حرارتی مشغول به فعالیت بودند، کشور را ترك کردند. در آن سال ها تصمیم گرفته شد که شرکت مهندسی مشاوري که هم کار طراحی انجام
می دهد و هم نظارت برساخت دارد را با توجه به خروج شرکت هاي خارجی از ایران، جایگزین کنند. البته شرکتی که علاوه بر آن توان تعامل و رقابت با شرکت هاي
خارجی را نیز داشته باشد. در سال هاي 1362 تا 1363 مهاب با تجمیع چند شرکت، تشکیل شد و در نهایت تصمیم گرفته شد که این شرکت به لحاظ تعامل لازم و بعضا
از طریق شراکت با شرکت هاي خارجی هرچه سریع تر مسیر انتقال تکنولوژي را طی کرده و مجهز به آخرین فناوري هاي لازم شود و به صورت خصوصی اداره شود. از این
رو 51درصد سهام شرکت به آستان هاي قدس حضرت امام رضا(ع) و حضرت فاطمه معصومه (س) و 49درصد آن را به شرکت «ساتکاب» (وابسته به وزارت نیرو)
اختصاص دادند. درحقیقت، هدف از ایجاد شرکت آن بود که در تعامل با شرکت هاي خارجی، انتقال فناوري را انجام دهد تا بتواند جایگزین شرکت هاي بزرگی که ایران را

 
ترك کرده بودند، شود و با توجه به چنین رویکردي، شرکت مهاب قدس تشکیل شد. 

 
 موفقیت هاي داخلی و بین المللی 

مدیرعامل شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس به موفقیت هاي ملی و بین المللی این شرکت اشاره کرد و افزود: شرکت مهاب قدس رکوردهاي بسیار قابل توجهی را به
ثبت رسانده و با حضور در مناقصات بین المللی در 120مناقصه توانسته در «فهرست کوتاه» درجمع 5 تا 6 شرکت برگزیده قرار گیرد. همچنین این شرکت توانسته در30
مناقصه بین المللی که از سوي «بانک جهانی» یا «بانک توسعه اسلامی» یا دولت هاي بزرگ تامین مالی شده، برنده نهایی باشد. علاوه بر این، این مجموعه در جریان
ساخت 200سد بزرگ داخلی و بین المللی کار طراحی و نظارت بر ساخت را بر عهده داشته و 24 هزار مگاوات ظرفیت نیروگاه برقابی را طراحی و نظارت کرده است که
این آمار در نوع خود یک رکورد جهانی به شمار می رود. البته باید به این نکته نیز اشاره کرد که این شرکت در ایران و خارج از ایران بیش از دو هزار پروژه را به اتمام

 
رسانده است. 

ترکش دوز به فعالیت هاي آب رسانی شرکت اشاره کرد و گفت: در عرصه آب رسانی و تصفیه آب و فاضلاب نیز مهاب قدس تا کنون موفق شده 7هزار و 500 کیلومتر خط
انتقال آب رسانی انجام دهد که بزرگ ترین پروژه شرکت در زمینه انتقال آب پروژه «محرم» است که طول انتقال آن نزدیک900کیلومتر از سد کوثر به دورترین شهرهاي



حاشیه خلیج فارس است. این شرکت 70 تصفیه خانه فاضلاب و 70 تصفیه خانه آب را طراحی و نظارت بر ساخت کرده و همچنین براي 35 میلیون نفر شبکه فاضلاب
طراحی و نظارت بر ساخت انجام داده است. درزمینه مهندسی تونل نیز شرکت توانسته 350 کیلومتر تونل را طراحی و نظارت بر ساخت داشته باشد. همچنین در زمینه

 
کشاورزي توانسته است 5/ 4 میلیون هکتار از زمین هاي ایران را توسعه بدهد و در این راستا انواع شبکه هاي آبیاري و زهکشی را طراحی و نظارت کند. 

ترکش دوز با اشاره به دپارتمان خاصی که در این شرکت با عنوان «مطالعات یکپارچه» شکل گرفته است، گفت: این دپارتمان در انجام مطالعات جامع حوضه هاي آبریز و
بهینه کردن منابع و مصارف و تخصیص منابع بهینه شده به مصارف بهینه شده با توجه به معیارهاي سیاسی، اجتماعی، اقتصاد و زیست محیطی فعال شد. بنابراین بخش
زیست محیطی قوي در شرکت شکل گرفته که در خدمت وزارتخانه هاي دیگر علاوه بر وزارت نیرو نیز بوده است. همچنین شرکت مهاب قدس داراي یک ساختار تضمین
کیفیت قوي است چنانچه هیچ تصمیم فنی در شرکت به صورت فردي اتخاذ نمی شود، بلکه با یک خرد جمعی تصمیم گیري ها انجام می شود. وي ادامه داد: امور
ژئوماتیک شرکت نیز در کارهاي اندازه گیري دقیق فعال است و در این راستا براي 5/ 5 میلیون هکتار نقشه هاي مبنایی تهیه کرده است. (در امور حساس ژئوماتیک، براي

 
نمونه راستا بودن برج میلاد را شرکت مهاب قدس انجام داده است.) 

مدیرعامل شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس با تاکید بر این موضوع که همین آمارها است که شرکت مهاب قدس را در میان 5 یا 6 شرکت برتر جهان مخصوصا در
صنعت آب و انرژي برقابی قرار داده است، گفت: برخی شرکت هاي بزرگ جهانی درخواست دارند که با آنها شراکت داشته باشیم تا شانس برنده شدن در مناقصات بین
المللی افزایش پیدا کند. همچنان که شرکت لامایر آلمان، براي بالابردن شانس برنده شدن خود در مناقصات بین المللی، از مهاب قدس دعوت کرده است تا با ما قراردادي
انحصاري ببندد. همچنین، پیشنهادهاي همکاري دوجانبه ازدیگر شرکت هاي مشابه بین المللی، از جمله شرکت «هچ» کانادایی نیز دریافت کرده ایم. گفتنی است که
روزگاري این شرکت هاي معروف بین المللی براي تایید کارهاي فنی مهاب قدس و دیگر شرکت هاي ایرانی، به کشور ما دعوت می شدند! درحالی که هم اکنون، آنها از

 
مهاب قدس براي ارتقاي شانس برنده شدن خود، دعوت به همکاري می کنند. 

ترکش دوز با اشاره به کشورهایی که در آن مهاب قدس فعالیت داشته است، عنوان کرد: کارفرماهاي ما در آفریقا و در کشورهایی چون نیجریه، اوگاندا، گینه استوایی،
زیمبابوه، آلمان، آلبانی، قطر، سوریه، آذربایجان و افغانستان هستند. در نپال اخیرا پروژه «انتقال آب بري- بابایی» را برنده شده ایم و در حال انجام است. در سریلانکا نیز
بزرگ ترین انتقال حوضه به حوضه انجام شده که در این طرح پس از تنظیم آب براي انتقال در بین راه در یک نیروگاه، از آن نیروي برقابی می گیریم و در واقع این طرح،
بزرگ ترین تونل (شفت عمودي) دنیا را با طول 650 متر به خود اختصاص داده و در دنیا منحصر به فرد است. در نپال نیز در مناقصه نیروگاه هزار مگاواتی اوتارکانگا
بهترین امتیاز را کسب کرده ایم. در حقیقت طراحی و نظارت برساخت شفت بالاي 500 مترعمق درجهان، در انحصار مهاب قدس است. در عمان به عنوان کشوري که
آمریکایی ها در آن حضور پررنگی دارند، طراحی نهایی 7 سد را انجام داده و اکنون نظارت برساخت سه سد از آن سدها آغاز شده است. همچنین در سریلانکا با همکاري

 
کره اي ها، 2رودخانه سیلابی را براي پیشگیري از ورود سیلاب به شهر، مهار کرده ایم. 

وي با تاکید بر این موضوع که شرکت مهاب قدس با شرکت هاي بزرگ دنیا رقابت می کند، تصریح کرد: این شرکت با توجه به ساختار قوي خود به حوزه هاي مختلفی که
ممکن است تخصص نخست شرکت نباشد نیز، ورود پیدا کرده است، مانند متروي شیراز و متروي تهران، یا نیروگاه حرارتی موتور گاز سوز طرشت که جزو پیشرفته ترین

 
نیروگاه هاي حرارتی کشور است و همچنین تونل رسالت، بزرگراه حرم تا حرم و مطالعات محیط زیست شرکت نفت نیز جزو این پروژ ه هاست. 

 
 ارزآوري 5 میلیون دلاري 

ترکش دوز در خصوص برنامه هاي توسعه اي شرکت در سال 99عنوان کرد: به صورت کلی همه شرکت ها این روزها در شرایطی قرار دارند که بتوانند جایگاه کنونی خود
را حفظ کنند، چراکه به اوج رسیدن آسان تر از در اوج ماندن است. هرچند شرکت مهاب قدس به گونه اي برنامه ریزي کرده که نه تنها به هیچ سیستم بانکی و کارفرمایی
و حق سنوات پرسنلی بدهکار نیست، بلکه بابت حق الزحمه هاي معوقه خود بیش از 500 میلیارد تومان (به اندازه هزینه 5/ 2 تا 3 سال شرکت) طلبکار است که اگر دولت
نصف این طلب را نیز پرداخت کند درحفظ و نگهداري پرسنل خود بسیار موفق خواهیم بود. قابل توجه است که میانگین دوران ماندگاري پرسنل در شرکت حدود 18سال
بوده که موجب حفظ و انباشت تجربیات اندوخته شده پرسنل در شرکت شده است. در حقیقت شرکت تلاش کرده است تا نیروهاي انسانی تربیت شده در انجام دو هزار
پروژه را مدیریت و نگهداري کند و انتقال علم و تجربه را از نسل قدیمی تر به نسل جدید، بسیار ماهرانه به انجام برساند و همچنان جزو پنج شرکت برتر جهان در رشته

 
آب با داشتن نیروي با تجربه و جوان بماند. 

وي در ادامه با اشاره به این موضوع که سال گذشته ما موفق به ارزآوري نزدیک به 5 میلیون دلار براي کشور بوده ایم، تصریح کرد: امسال بیشتر کشورها به دلیل شیوع
بیماري کرونا فرودگاه هاي خود را بسته اند. در داخل کشور مشکل بودجه اي داریم، حتی در این شرایط بسیار سخت اقتصادي، حقوق و مزایاي پرسنل یک روز نیز در 12
سال اخیرعقب نیفتاده است و تمام این حقوق و مزایا را خود شرکت، بدون دریافت هیچ گونه تسهیلاتی تامین کرده و می پردازد. در حقیقت این شرکت، بدون داشتن هیچ
گونه بودجه یا دریافت کمک مالی از هیچ سازمانی، تمامی درآمدهاي خود را از طریق انجام مطالعات و طراحی و نظارت، در طرح هاي ملی و بین المللی به دست می آورد؛

 
یعنی شرکتی کاملا مستقل است که حتی سود سهامداران خود را نیز می پردازد. 

 
استقلال شرکت هاي مهندسی مشاور را حفظ کنیم 

مدیرعامل شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس در پاسخ به این پرسش که عمده مشکلات شرکت هاي مهندسی مشاور چیست، عنوان کرد: حلال مشکلات بیشتر حوزه



هاي کلان مانند آب، برق و راه شرکت هاي مشاور هستند، چراکه همواره دانشگاه ها در مرز دانش حرکت می کنند و این شرکت هاي مشاور هستند که باید این دانش را
وارد حیطه عمل کنند. بنابراین یکی از بزرگ ترین توسعه و رشد شرکت هاي مشاور، حل مشکلات فنی و احداث سازه هایی مانند کانال آب، توسعه برق و کشاورزي و
سدسازي و راه و... است که نیازهاي زیربنایی جامعه به شمار می رود. دومین وظیفه شرکت هاي مشاور علاوه بر طراحی سازه ها و تاسیسات موردنیاز، بهینه سازي است به
این معنا که طراحی را در بهینه ترین شرایط کمی و کیفی که منجر به بهینه شدن ساخت وساز از نظر مالی و کیفی شود، انجام داده و نظارت بر ساخت کند که در نهایت
باعث میلیاردها تومان صرفه جویی شود. البته در این راستا ضروري است که استقلال شرکت مهندس مشاور حفظ شود و توانِ اعمال قدرت داشته باشد. در حالی که

 
متاسفانه در کشور ما شاهد هستیم که از میزان استقلال مهندس مشاور روز به روز کاهش می یابد. 

ترکش دوز ادامه داد: از دیگر دغدغه هاي مهندس مشاور آن است که زمان تسویه حساب با کارفرما و دریافت حق الزحمه خود، مهندسان مشاور در رده آخر قرار می
گیرند و به نوعی مظلوم واقع می شوند. هرچند برخی مسوولان بخشنامه کرده اند که باید شرکت مهندسان مشاور در رده نخست براي تسویه حساب قرار گیرند، اما این
موضوع در عمل انجام نمی گیرد. وي یادآور شد: با توجه به این شرایط برخی شرکت هاي کوچک و متوسط قادر نشده اند که در این شرایط سخت باقی بمانند، این در
حالی است که مهاب قدس یک دهه است که وارد عرصه بین المللی شده است. مهندس مشاور 5 تا 10 درصد هزینه ساخت دارد و 90 درصد هزینه به پاي پیمانکار است

 
و کار مهندس مشاور طراحی و نظارت و پیشرو بودن در زمینه فناوري است. 

مدیرعامل شرکت مهندسی مشاور مهاب قدس ادامه داد: موسسه فیدیک که در واقع فدراسیون جهانی قراردادهاست و چگونگی تنظیم قراردادها را مشخص می کند، اجازه
نمی دهد در یک پروژه ساخت وساز مشاور طراح کنار گذاشته شود، زیرا معتقد است که این مشاور است که از نیازهاي طراحی بااطلاع است. در حالی که در ایران هر زمان
که کارفرما بخواهد، مشاور حتی بدون دلیل می تواند کنار گذاشته شود. در کشور ما به مشاور به اندازه کافی بها نمی دهند، از این رو نباید به راحتی کارفرما، مشاور را کنار
بگذارد. اجازه این کار را باید به سازمانی همانند سازمان برنامه و بودجه بسپارند، زیرا ساخت وساز و توسعه این حوزه در گرو مهندسان مشاور و اهمیت دادن به آنها است.
بدون شک پیمانکاران نیز ارزشمند هستند، اما هر کس باید در جایگاه خود ارزیابی شوند. یکی از وظایف مشاوران، داشتن سلامت کاري و حفظ کیفیت در انجام کار است.
از این نظر نیز مهاب قدس به سلامتی اشتهار دارد، چرا که از لحاظ سلامت داخلی، طی مدت 12 سال، عملکرد مالی سالانه این شرکت از طرف چهار موسسه حسابرسی
مستقل و متفاوت، مورد بررسی قرار گرفته که نتایج عملکرد شرکت را هر یک در دوره خود بر طبق استانداردهاي حسابداري به نحو مطلوب ارزیابی کرده اند و شفافیت

 
حساب شرکت، در گزارش حسابرسی آنها درج شده است و گزارش هاي منتشر شده توسط حسابرس ها، مورد تایید مجامع (با اکثریت سهامداران) نیز قرار گرفته است. 

ترکش دوز با اشاره به توفیقاتی که این شرکت طی سال هاي گذشته کسب کرده است، گفت: چهار سال است که سازمان توسعه تجارت در بین شرکت ها، صادرکننده
نمونه را در زمینه مهندسی مشاور انتخاب می کند که ما نیز چهار سال پیاپی به عنوان صادرکننده نمونه برگزیده شدیم و براي پنجمین سال نیز با شرایط مطلوبی در این
رقابت حضور داریم. علاوه براین سازمان برنامه و بودجه نیز مهاب قدس را به عنوان پیشکسوت صادرکننده خدمات فنی و مهندسی ( مهندس مشاور) در نیم قرن

 
اخیرمعرفی کرده است. کسب گواهینامه بهترین طراحی سد بتنی جهان در دهه گذشته و گواهینامه متعدد تضمین کیفیت را نیز دارا هستیم. 

true



اطلاعیه آزمون جذب نیروي انسانی به صورت قراردادي در شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/07

شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به  منظور تأمین نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره شرکت...

گروه اقتصادي: شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به منظور تأمین نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره شرکت، اقدام

 
به جذب تعداد 309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل اپراتوري و کارشناسی می نماید. 

به گزارش بولتن نیوز به نقل از شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان، داوطلبان گرامی
می توانند در صورت دارا بودن شرایط لازم براساس این اطلاعیه و جدولهاي
پیوست، نسبت به ثبت نام اقدام تا پس از برگزاري آزمون کتبی (علمی)، ارزیابی
مهارتی و مصاحبه (براي مشاغل اپراتوري)، ارزیابی شایستگی و مصاحبه (براي
مشاغل کارشناسی)، انجام معاینات طب صنعتی (جهت سنجش سلامت، توانایی
جسمی و ویژگیهاي روانشناختی) و طی مراحل گزینش، نسبت به جذب نفرات
برگزیده به صورت قرارداد موقت، براساس ضوابط قانون کار و تأمین اجتماعی اقدام

 
گردد. 

 
شرایط عمومی 

 
1- تابعیت نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
2- تدین به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان رسمی کشور مصرح در قانون اساسی 

 
3- نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفري که موجب محرومیت از حقوق اجتماعی شده باشد. 

 
4- عدم اعتیاد به مواد مخدر و یا هرگونه داروي اعتیادآور با تأیید مراجع ذیصلاح 

 
5- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم 

 
توضیح: داوطلبان داراي معافیت پزشکی، مجاز به ثبت نام در مشاغل اپراتوري (جدول شماره 4) نمیباشند. 

 
6- داشتن حداقل سن 18 سال تمام شمسی تا آخرین مهلت ثبت نام در آزمون (تاریخ: 1399/07/22) 

 
توضیح: تغییر بازه زمانی ثبت نام به هر دلیل، مبناي محاسبه سن (تاریخ: 1399/07/22) را تغییر نخواهد داد. 

7- داشتن سلامت و توانایی کامل جسمی، روحی و ویژگیهاي روانشناختی جهت انجام فعالیتهاي شغلی طبق تأیید مرکز بهداشت حرفهاي شرکت سهامی ذوب آهن

 
اصفهان 

 
8- عدم اشتغال در سازمانها ، نهادها و شرکتهاي دولتی، نهادهاي عمومی غیردولتی و شرکتهاي خصوصی، در زمان تکمیل مدارك استخدامی 

توضیح: در خصوص افرادي که در سایر سازمانها شاغل بوده و داوطلب همکاري با این شرکت میباشند، ارائه فرم تسویه حساب و حکم خاتمه کار از دستگاه متبوع، در زمان

 
تکمیل مدارك استخدامی، الزامی است. 

 
9- تأیید صلاحیت پذیرفته شدگان از نظر قوانین و مقررات گزینش کشور 



 
نحوه ثبت نام و مهلت آن 

1- با توجه به اینکه آزمونها، تحلیل نتایج، تعیین محل فعالیت و عنوان شغلی پذیرفته شدگان نهایی براساس گروه امتحانی انتخاب شده توسط داوطلب در زمان ثبت نام
انجام میشود، لازم است داوطلبان با دقت و با توجه به شایستگی، علاقه، جدول نیازها و شرایط اعلام شده، نسبت به انتخاب تنها یک ردیف شغلی، که در جداول شماره 5

 
و 6 درج گردیده است، اقدام و ثبت نام نمایند. 

2- داوطلبان واجد شرایط می بایست از روز سه شنبه مورخ 1399/7/8 تا روز سه شنبه مورخ 1399/7/22 به سامانه esco.uiazmoon.ir مراجعه و اقدام به ثبت نام

 
نمایند. فرم تقاضاي ثبت نام می بایست با صداقت و دقت کامل تکمیل گردد. 

 
براي کسب اطلاعات بیشتر به دفترچه راهنماي ثبت نام آزمون مراجعه کنید. 

 
← دریافت دفترچه راهنماي ثبت نام → 

 
معاونت منابع انسانی و امور اجتماعی 

شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان



جذب سرمایه گذار مهمترین اولویت دولت در باخرز

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/07

فرماندار باخرز گفت: جذب سرمایه گذار با ایده پردازي در راستاي ایجاد اشتغال واقعی از مهمترین اولویت هاي دولت در این شهرستان است.

فرماندار باخرز گفت: جذب سرمایه گذار با ایده پردازي در راستاي ایجاد

 
اشتغال واقعی از مهمترین اولویت هاي دولت در این شهرستان است. 

به گزارش قدس آنلاین، فرماندار باخرز در جلسه معین اقتصادي این
شهرستان گفت: جذب سرمایه گذار با بهره گیري از ایده پردازي در حوزه
اشتغال ضرورتی است �ه باید در سال جاري بیش از پیش مورد توجه قرار
گرفته و در حوزه �اري هر اداره به اندازه چشمگیري افزایش یابد. احمد
شافعی با اشاره به حضور امیدبخش بنیاد مس�ن انقلاب اسلامی به عنوان
معین اقتصادي شهرستان باخرز افزود:اجراي طرح مثلث توسعه اقتصادي

فرهنگی از قلعه گنج و توسط رزم حسینی، استاندار محترم خراسان رضوي در استان �رمان آغاز شد و در پی تأ�ید رهبر معظم انقلاب و رییس جمهوري مبنی بر
الگویی بودن این طرح، مثلث مزبور در خراسان رضوي نیز اجرا شد و بنیاد مس�ن انقلاب اسلامی که معین طرح مثلث اقتصادي قلعه گنج بود، بعنوان معین شهرستان

باخرز معرفی شد. منبع: صداوسیما انتهاي پیام/



جمع آوري عجولانه سانتریفیوژها پیش از اجراي برجام را بررسی می کنیم/ سیب و گلابی برجام همین دلار

30 هزار تومانی است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس کمیسیون انرژي مجلس در گفت وگویی تفصیلی از مکانیسم ماشه و گام هاي کاهشی تعهدات، «جمع آوري عجولانه» سانتریفیوژها پیش از اجراي برجام،
انفجار در نطنز، اثرات احتمالی انتخابات آمریکا بر وضعیت ایران و پروژه توریوم سخن گفت.

 رئیس کمیسیون انرژي مجلس در گفت وگویی تفصیلی از مکانیسم ماشه و گام هاي

 
کاهشی تعهدات، «جمع آوري عجولانه» سانتریفیوژها پیش از اجراي برجام، انفجار در نطنز، اثرات احتمالی انتخابات آمریکا بر وضعیت ایران و پروژه توریوم سخن گفت. 

 
قدس آنلاین: فیزیکدان هسته اي است و در کارنامه اجرایی اش معاون رئیس جمهور و رئیس سابق سازمان انرژي اتمی وجود دارد. 

در حال حاضر 62 سال سن دارد ولی او را شهید زنده حمله تروریستی آذر 1389 می شناسند که در یک سو قصد، منتسب به عوامل موساد، در میدان دانشجوي تهران

 
نزدیک دانشگاه شهید بهشتی مجروح شد. 

 
فریدون عباسی دوانی در حال حاضر نماینده کازرون و رئیس کمیسیون انرژي مجلس یازدهم است. 

وي می گوید که موافقان برجام اعلام کردند که امضاي کري تضمین است اما این سؤال باقی است که کري الان کجاست و اصلاً او چه کاره است؛ نمی توانیم بگوییم که

 
چون او رفیق ما بوده می توانیم دست در جیب یکدیگر کنیم؛ امضاي کري براي جمهوري اسلامی سند محسوب نمی شود. 

عباسی می افزاید کهگام هاي کاهش تعهدات برجامی ایران مانند راه افتادن بچه ها و به زمین افتادن آنها بعد از چند قدم برداشتن است که اصلاً گام نبوده و بسیار ضعیف

 
است و حتی طرف مقابل هم آن را حس نکرد. 

وي می گوید که آمریکایی ها هم اکنون شرایطی را ندارند که بتوانند با ایران بجنگند زیرا آنها حربه بالاتري به نام تحریم ها و فشارها را دارند که مشکلاتی را براي ما در
حوزه اقتصادي، حمل و نقل، و تامین غذا و دارو و تحریم کشتیرانی و بانکی به وجود آورده است اما هم اکنون دشمن خیلی زیاد روي بحران هاي داخلی ایران حساب باز

 
می کند و این کار را کم هزینه تر از جنگ می داند. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس اظهار می دارد که ساماندهی منابع انسانی از نظر آموزش هاي تخصصی و واجدین شرایط جذب و ساماندهی نظام حقوق و دستمزد را

 
مدنظر کمیسیون قرار داده و به دنبال اصلاح آن هستیم و در همین راستا 106 هزار نیروي کارگري تعیین تکلیف و کد کارگاهی اخذ شده است. 

عباسی می افزاید که «شاهد فقدان مدیریت منسجم در کشور هستیم» و تاسف می خورد که چرا وزیر نفت باید مرتب در معرض حمله قرار گیرد در حالی که بایستی به

 
رئیس جمهور حمله شود زیرا او باید انسجام بین وزرا و صندوق و دیگر بخش هاي قوه مجریه را ایجاد کند. 

وي می گوید که شنیده است برخی اقدامات کاهش فعالیت هاي هسته اي ایران پیش از آغاز رسمی برجام انجام شده است لذا دستگاه نظارتی باید به این قضیه وارد شده
و مشخص کنند افرادي که قبل از اجراي برجام اقدام به جمع آوري تجهیزات هسته اي مان کرده و یا حتی ممکن است خیلی از این تجهیزات تخریب شده باشد را

 
شناسایی کنند و حتما این موضوع در آینده از سوي کمیسیون انرژي مجلس پیگیري خواهد شد. 

نماینده کازرون در مجلس اظهار می دارد که باید بررسی شود چه کسانی سهل انگاري کردند که مواد منفجره در دفعات مختلف وارد سایت هسته اي نطنز شود؛ به نظر
می رسد این سخت گیري ها مخصوص ایرانی هاست اما عده اي به راحتی خرابکاري هاي صنعتی انجام می دهند و ویروس می آید و مواد منفجره کوچک و بزرگ وارد



 
سیستم می شود؛ کمیسیون انرژي مجلس حتما این موضوعات را دنبال خواهد کرد. متن گفت وگوي فارس با فریدون عباسی به شرح ذیل است: 

 
 

در چند روز اخیر شاهد اقدام غیرقانونی یکجانبه آمریکا در بازگشت تحریم هاي ایران با وجود مخالفت اعضاي شوراي امنیت هستیم؛ آیا این موضوع با برجام ادعایی دولت

 
حسن روحانی تناقض دارد؟ 

عباسی: ما باید نخست برجام را بشناسیم؛ تعبیر من آن است که برجام به معناي مجازات مجرم است. یعنی موضوعی به نام پرونده هسته اي ایران مطرح بوده است. پرونده
هسته اي ایران از آنجایی شروع شد که آژانس بین المللی انرژي اتمی به دلیل گزارشاتی که برخی از اعضاي آژانس دادند مسئله اي را به نام ابعاد احتمالی نظامی در
فعالیت هاي هسته اي جمهوري اسلامی ایران بوجود آوردند و مدت ها ما با این جمله در دولت نهم و دهم مواجه بودیم؛ مسئولان اجرایی کشور نمی پذیرفتند و تیم

 
مذاکره کننده ما بحث نظامی را نمی پذیرفت و موضوع در همان PMD باقی مانده بود. 

 
پرونده PMD ایران تبدیل به MD شده 

در دولت یازدهم موضوع برعکس شد؛ سال 2015 آژانس بین المللی انرژي اتمی گزارشی منتشر کرده و نظرش را در باره ابعاد احتمالی نظامی در فعالیـت هاي هسته اي
مطرح کرد ولی بعد از آنکه در سال 2011 گزارش شماره 65 آمانو منتشر شد که ریز مسائل نظامی در آن مطرح و البته بعد از مدتی در سال 2014 مجدداً این موضوع را

 
تأیید کرد. 

 
 

این موضوع مقدمه اي براي آغاز مذاکرات در دولت یازدهم شد که مسئله PMD تبدیل به MD شده است. یعنی اینکه آژانس نظر خود را بیان کرده است و در حقیقت
آژانس با این اقدام خود ایران را از زمره فصل هفتم منشور شوراي امنیت سازمان ملل متحد مبنی بر اینکه این شورا می تواند مجوز اقدام نظامی علیه جمهوري اسلامی را

 
صادر کند خارج کرد و در حقیقت در این موضوع تخفیف قائل شده و گفته است که این اطلاعات در حد امکان سنجی و مطالعات علمی کار نظامی بوده است. 

 
برجام یعنی مجازات مجرم؛ انتظار سیب و گلابی از آن دارید؟ 

همه فشارهاي وارده به جمهوري اسلامی مبنی براینکه بیش از این تعداد سانتریفوژ نداشته باشید، آب سنگین نداشته باشید، راکتور اراك را تعطیل کنید و ... براي آن



 
است که ما را از دستیابی به سلاح دور کنند و در حقیقت این موضوع بهانه آنها است. 

زیربناي برجام بر مبناي گزارش آژانس بین المللی انرژي اتمی در سال 2015 است و سپس با قطعنامه 2231 محکم کاري شده است و بیانیه 5+1 هم به آن اضافه شده
است و حالا ما باید بدانیم که از مجازات یک مجرم چه انتظاري دارید؟ انتظار دارید باغ سیب و گلابی آقاي روحانی را به ما دهند که جواب منفی است، چرا که مجازات،

 
مجازات است و قرار است محدودیت اعمال شود. 

 
خیلی از کارشناسان و منتقدین به متن برجام و ضعف حقوق ملت ایران در آن ایراد دارند؛ چرا این بی دقتی از سوي تیم مذاکره کننده هسته اي صورت گرفته است؟ 

عباسی: مطمئناً اگر برجام به درستی نوشته نشده باشد و افرادي در مذاکرات شرکت کنند که آنها هم افراد خبره اي در مسائل مختلف و حتی در زبان انگلیسی نباشند و
معنا و مفهوم کلمات را به درستی درك نکنند و بنا داشته باشند هر طور که شده توافق کنند چه انتظاري دارید؟؛ یک نظریه بر آنها حاکم است که هر طور که شده می

 
خواهند توافق کنند. 

 
تا انتقاد می کنند می گویند بهانه را از دست دشمنان گرفتیم 

البته منظور ما این نیست که آنها خائن هستند بلکه می گوییم آنها معتقد به این نظریه که هستند که هر آنچه دارند مقابل دیگران ب گذارند تا صورت مسئله پاك شود.
متأسفانه این عده دقت نکردند که کجاهاي برجام امکان نقض دارد. مانند همین مکانیسم ماشه که اگر یکی از طرف ها شکایت کند تحریم ها مجدداً باز می گردد لذا کاملاً

 
مشخص است که منطقی حاکم نیست، معلوم نیست تیم مذاکره کننده کشورمان چگونه آن را پذیرفته اند که محدودیتی به کشور اعمال شود. 

متأسفانه داوطلبانه پروتکل الحاقی را ما بیش از اندازه اي که کشورهاي دیگر رعایت می کنند اجرایی کردیم، هر چند که عده اي دلیل این کار را گرفتن بهانه از دشمن

 
عنوان کردند. هر بار که به برجام ایراد می گیریم و انتقاد می کنیم می گویند می خواستیم بهانه را از دست دشمن بگیریم. 

 
هزار ساعت مطالعه سعید جلیلی درباره ضعف برجام 

اگر هم کسی در سال هاي گذشته به برجام انتقاد و قصد راهنمایی داشت آن را نمی پذیرفتند در حالی که سعید جلیلی 12 ساعت ارائه تخصصی در این موضوع در
کمیسیون ویژه برجام داشتند و شاید او در حد هزار ساعت وقت گذاشته بود تا گزارش مذکور تهیه شود. آن گزارش موجود و اسلایدهاي آن هم مشخص است. ضمن اینکه
ریز مشکلات حقوقی، قانونی، علمی، فنی و ... موجود است، اما متأسفانه گوش شنوایی براي این موضوع وجود نداشت زیرا تفکر حاکم بر دستگاه اجرایی بناي آن داشت که

 
تئوري مقاومت را قبول ندارد ضمن اینکه به دنبال تنش زدایی و تکرار اشتباه قبلی است و بر همین مبنا برجام را امضا کرد. 

 
 

برخی ها می گویند طرف مقابل به عهدش وفا نکرد اما چرا باید وفا کند؟ آنها که قسم نخوردند؛ هر چند که موافقین برجام اعلام کردند که امضاي کري تضمین است اما
این سؤال باقی است که کري الان کجاست و اصلاً او چه کاره است؟ نمی توانیم بگوییم که چون او رفیق ما بوده می توانیم دست در جیب یکدیگر کنیم، در حالیکه امضاي

 
کري براي جمهوري اسلامی سند محسوب نمی شود. 

 
اروپا گام هاي کاهش تعهدات برجامی ایران را مسخره کرد 

طرف مقابل بدعهدي کرده و مفاد برجام را نقض می کند؛ در مقابل ما هیچ کاري نمی توانیم انجام بدهیم که البته گام هایی هم برداشته شده است اما گام هایی که برمی
دارند مانند راه افتادن بچه ها و به زمین افتادن آنها بعد از چند قدم برداشتن است و اصلاً گام نبوده و بسیار ضعیف است و حتی طرف مقابل هم آن را حس نکرد؛ حتی



موگرینی مسئول وقت سیاست خارجی اتحادیه اروپا اعلام کرده ایران اصلاً کاري نکرده که ما بخواهیم پاسخ دهیم؛ او با این واکنش، گام هاي ایران را عملاً مسخره کرده

 
است. 

اصل برجام براساس نظریه تنش زدایی بوده که اصلاً اشتباه است چرا که این نظریه می گوید همه چیز را بگذار و واگذار کن؛ اروپایی ها به همین دلیل زیاده خواه شده و

 
مطالبه بیشتري کردند. 

استکبار و غرب هیچگاه اجازه نخواهند داد که ما بتوانیم پیشرفت کنیم؛ قطعا آنان با انقلاب اسلامی مشکل دارند و سعی می کنند با حربه هاي مختلف ما را تضعیف کنند؛

 
این بار برجام را قبول کردیم ولی زیاده خواهی هاي آنها تمامی ندارد؛ نظر شما در این باره چیست؟ 

عباسی: غربی ها جز اینکه جمهوري اسلامی کل برنامه هسته اي خود را کنار بگذارد و از منطقه بیرون بیاید و امکانات موشکی اش را حذف کرده و برد آن را کاهش دهد
به طوري که حتی به حاشیه جنوبی خلیج فارس نرسد راضی نخواهند شد که البته این خواسته حداقلی آنان است، چرا که آنها به دنبال دست برداشتن ایران از انقلاب
اسلامی هستند و بنا دارند تا ما حقوق بشر ساختگی آنها را بپذیریم؛ تبعات بعدي هم آن است که بعد از عقب نشینی ها مطالباتی را مطرح می کنند مبنی براینکه باید

 
حقوق زن و حقوق کودك از نگاه غرب را رعایت کرده و حقوق اساسی مان را تغییر داده و اصل ولایت فقیه را حذف کرده و قانون اساسی را طبق نظر آنان تغییر دهیم. 

 
دشمن همیشه استخوان در گلوي مسلمانان می گذارد 

جنگی که در اوایل انقلاب به جمهوري اسلامی تحمیل شد را نباید فراموش کنیم جوانانی که این جنگ را ندیده اند نباید موضوع را از اذهان پاك کنند. چرا که باید
بررسی شود که چرا این جنگ با این وسعت به ما تحمیل شد. این جنگ به خاطر اختلاف بر سر یک آبراه و یا چند کیلومتر زمین نبوده است چون این اختلاف با مذاکره و

 
ارائه سند قابل حل بود و نیاز به جنگ نبود. 

 
 

 
سال ها است امارات درباره جزایر ابوموسی و تنب بزرگ و کوچک بحث دارد در حالی که وارد جنگ با ایران نشده است. 

 
دشمنان برخی اوقات موضوعاتی را براي قرار دادن استخوان در زخم و گلو نگه می دارند تا روزي براي آغاز جنگ به کار آید و بهانه اي براي آن باشد. 

 
استکبار به دنبال کودتاهاي رسانه اي و نظامی علیه انقلاب اسلامی 

صدام جنگی گسترده و با وسعتی هزار کیلومتري به راه انداخت و در مرزهاي زمینی، هوایی و دریایی با جمهوري اسلامی وارد کارزار جنگ شد؛ او به دنبال سرنگونی

 
جمهوري اسلامی بود که موفق هم نشد. 

این موضوع بخشی از شیوه هاي مرسوم در نظام استکباري است که می کوشند با کودتاهاي رسانه اي و نظامی و همچنین تحمیل جنگ انقلابیون و یا دولت هاي انقلابی

 
را از بین ببرند. 

ما در ابتداي انقلاب اسلامی در حال تثبیت سیاسی حاکمیت و تثبیت سرزمینی بودیم و هم اکنون هم در حال تثبیت علم و فناوري هستیم؛ مطمئناً فشارها نوعی دیگري
علیه مان خواهد بود که با جنگ تحمیلی سازگاري ندارد و به آن شکل هم نخواهد بود، لذا باید بکوشیم در مجامع سیاسی و یا مجامع بین المللی که دست استکبار جهانی

 
است حداکثر استفاده را از آن ظرفیت کرده تا فشار به کشورمان نیاید. 



 
بازگشت تحریم ها تهدیدي علیه کشورمان نیست 

 
البته این فشارها عوامل داخلی هم دارد و متأسفانه عده اي در دستگاه اجرایی هم نظر با دشمنان براي فشار علیه جمهوري اسلامی هستند. 

من فعال سازي مکانیسم ماشه یا بازگشت تحریم ها را تهدیدي علیه کشورمان نمی بینم چرا که بنیه دفاعی ما بسیار قوي است؛ خودم شواهدي دارم که بنیه دفاعی ایران
قبل از انقلاب و بنیه دفاعی ما در دوران دفاع مقدس با بنیه دفاعی فعلی قابل مقایسه نیست که البته وقتی به ظرفیت هاي داخلی ایران تکیه کردیم وضعیت دفاعی بهتر

 
شد و پیشرفت چشمگیري کردیم. 

ما در چند ماهه ابتداي جنگ، زمین را از دست دادیم ولی وقتی انسجام مدیریت پیدا کردیم فتوحات اسلام بیشتر شد و دشمن را عقب راندیم در نهایت ما پیروز جنگ
شدیم. هر چند که غرامت جنگی را تا کنون دریافت نکرده ایم ولی این غرامت به کویتی ها از محل درآمدهاي نفت عراق پرداخت می شود اما ما تاکنون عایدي از این بابت

 
نداریم. ضمن اینکه برخی اوقات هم دولت عراق همراهی لازم را با ما ندارد. 

 
مدیریت فرماندهی کل قوا کاري کرد که تجهیزات مان با مدیریت فعلی سازگاري پیدا کرد و همین اقدام هوشمندانه موجب دفاع نامتقارن شده است. 

فتنه ها اخیر را در کشور که دشمنان براي آن برنامه ریزي گسترده کرده بودند و حتی پیاده نظام داشتند را چگونه تحلیل می کنید؟ چرا باید بحران هاي داخلی زیاد

 
شود؟ 

عباسی: آمریکایی ها هم اکنون شرایطی را ندارند که بتوانند با ایران بجنگند زیرا آنها حربه بالاتري به نام تحریم ها و فشارها را دارند که مشکلاتی را براي ما در حوزه

 
اقتصادي، حمل و نقل، و تامین غذا و دارو و تحریم کشتیرانی و بانکی به وجود آورده است. 

 
بحران هاي داخلی ایران کم هزینه تر از جنگ است 

متاسفانه دشمن در داخل کشورمان از برخی جناح هاي سیاسی، قومیتی و فرقه اي نیرو گرفته و حتی برخی از آنها را شکل داده و حمایت می کند تا بتواند ما را از درون
متلاشی کند و بنا دارند این فشارها را حفظ کنند که نمونه آن را در آبان 98، مرداد 97 و دي 96 و سال 88 مشاهده کردیم؛ متاسفانه در طول سال هاي اخیر هم از

 
خودمان نیرو گرفته اند و قدرت جذب از درون را افزایش دادند که البته دلایل مختلف سیاسی، فرهنگی و اقتصادي براي این کارها دارند. 

 
دشمن خیلی زیاد روي بحران هاي داخلی ایران حساب باز می کند و این کار را کم هزینه تر از جنگ می داند. 

 
 

توافق آمریکا با ایران در موضوع برجام نفعی براي ترامپ نداشت و اگر او دنبال توافق بود که نباید از برجام خارج می شد. آمریکا نمی خواهد جمهوري اسلامی را به عنوان

 
یک قدرت نوظهور و جهانی بشناسد ولی آیا ما بنا داریم که قدرت نباشیم و موشک نقطه زن 2 هزار کیلومتري نداشته باشیم؟ 

 
دموکرات ها خطرناك تر از جمهوري خواهان هستند 

آیا آمریکا بنا دارد با گذشت از خوي خودش با جمهوري اسلامی رفتار کند؟ اگر بناي مذاکره با آمریکا باشد و ایالات متحده بپذیرد که خسارات زیادي به ایران در کودتا،
جنگ تحمیلی، سقوط هواپیماي مسافربري، حکومت پهلوي و ... وارد کرده و حاضر باشد آن خسارت را بپذیرد در آن صورت می توانیم با آنها مذاکره کنیم؛ ما که چنین

 
تغییري را در سیاست آمریکا و افکار هیأت حاکمه آن مشاهده نمی کنیم لذا توافق و مذاکره آمریکا با ایران شعار ترامپ است که مصرف داخلی حتی براي او هم ندارد. 



من دموکرات ها را خطرناك تر از جمهوري خواهان در آمریکا می دانم زیرا جمهوري خواهان سیاست جنگ طلبانه داشته و صریح تر با طرف مقابل بازي می کند اما

 
دموکرات ها مکر و نظامی گري را با هم دارند و عملا آنها هم حیله گري و امنیتی گري انگلیسی ها را دارند و هم سلاح در دست دارند. 

آمریکایی ها براي ساقط کردن رژیم صدام در ابتدا او را تحقیر کرده و شکاندند و از او نیرو و توان گرفتند و حتی افراد ناراضی داخل رژیم صدام را جذب کرده و سپس به

 
این کشور حمله کردند. 

 
نباید درباره رفت و آمد روساي جمهور آمریکا برنامه ریزي کنیم 

مغز متفکر و مرکزیت تصمیم گیري ها در آمریکایی ها بر اساس منافع ایالات متحده تصمیم گرفته و دولت ها را تغییر می دهد؛ ممکن است یک روز دموکرات ها بر مسند
قدرت قرار گیرند و یک روز جمهوري خواهان؛ بر همین اساس ممکن است یک روز ترامپ نقش مرد دیوانه را بازي کند و یک روز هم ممکن است اوباما با وجهه اي از

 
اسلام و با نام حسین و رنگین پوست این کار را بکند. 

امروز نوبت کاراکتر ترامپ است که بحث هاي نژاد پرستانه را مطرح کرده و از جامعه مرکزي آمریکا حمایت کند ولی ما نباید اصلا روي رفت و آمد جمهوري خواهان و

 
دموکرات ها برنامه ریزي کنیم. 

وزیر نفت اخیرا اعلام کرده است که ساخت پالایشگاه کثافت کاري است در حالی که کشورهاي توسعه یافته با واردات نفت، ارزش افزوده زیادي را کسب می کنند؛ چرا در

 
زمینه ساخت پالایشگاه اقدام لازم را نکردیم تا بتوانیم با درآمدهاي آن اقتصادمان را بهبود ببخشیم؟ 

عباسی: آقاي زنگنه مهندس است و چندین سال مدیر جمهوري اسلامی بوده و بعید است که نظرش آن باشد که ساخت پالایشگاه، کشور را به کثافت می کشد؛ احتمالا

 
وي یک موضوع کلی در ذهنش بوده زیرا بعید است که یک فرد تحصیلکرده بگوید ساخت پالایشگاه کثافت کاري است. 

 
خود تحریمی را جایگزین رفع تحریم کرده ایم 

 
هر صنعتی آلودگی هاي خاص خود را دارد و بهتر است که ما به آن آلودگی ها توجه کنیم و محیط زیست را تا حد ممکن آلوده نکنیم. 

عده اي در کشورمان می گویند انرژي هسته اي به چه کارمان می آید چرا که ما نفت و گاز داریم در حالی که باید از همه انرژي ها استفاده کنیم ضمن اینکه ما به بنزین،

 
نفت سفید، گازوئیل، سوخت هواپیما و وکیوم باتوم که ماده اولیه قیر است نیاز داریم. 

 
 

تولیدات قیر در کشور محدود است و در حدود 6 میلیون تن در سال است و اگر ما پیشرفت می خواهیم باید مواد لازم را براي این کار فراهم کنیم و با توجه به تحریمی که
داریم اگر نتوانیم سوخت ناوگان حمل و نقل مان را تامین کنیم و به اندازه اي اضافه نداشته باشیم که بتوانیم کشورهاي همسایه را تغذیه کنیم و درآمد داشته باشیم
مرتکب کار اشتباهی شده و سرمایه کشورمان را از بین برده ایم و عملا خود تحریمی را جایگزین رفع تحریم کرده ایم ولی اگر ما بگوییم مازوت را نسوزانیم تا بتوانیم با آن

 
برق تولید کنیم این حرف درستی است یا اینکه بگوییم باید گاز فلر را کنترل کنیم. 

 
در زمینه جلوگیري از اتلاف گاز فلر کارهاي خوبی صورت گرفته 



هم اکنون در رنکینگ جهانی شرکت هاي آلوده کننده محیط زیست را دسته بندي می کنند که اگر در این زمینه مدیریت لازم را داشته باشیم می توانیم جایگاه مناسبی

 
را کسب کنیم و اگر تعداد شرکت هاي ایرانی در این زمینه زیاد شود خیلی خوب است. 

درباره ممانعت از اتلاف گاز فلر کارهاي خوبی صورت گرفته است و اخیرا با مذاکراتی که با مسئولان وزارت نفتداشتیم آنها در حال تسریع اقداماتی هستند که گاز فلر را به

 
فرآورده تبدیل کنند تا از آن انرژي تولید شود. 

در طول ماه هاي اخیر اعتراضاتی از سوي کارکنان صنعت نفت براي اعمال ماده 10 اختیارات وزارت نفت صورت گرفته و آنها خواستار تعیین تکلیف اجراي این قانون شده

 
اند؛ چرا در این وزارتخانه به مشکلات نیروي انسانی توجهی نمی شود؟ هر چند که کمیسیون انرژي مجلس هم در این باره کارهایی را انجام داده است. 

عباسی: مشکلات نفت ما در ابتدا به منابع انسانی بازمی گردد یعنی نیروي انسانی زیادي روي دست وزارت نفت قرار دارد که در دولت هاي مختلف به این وزارتخانه وارد

 
شده اند و عملا وزارت نفتبا مازاد نیرو مواجه است. 

ما در جاهاي دیگر اشتغال ایجاد نکردیم به ویژه در مناطق نفت خیز به صنایع پایین دستی نفت و گاز توجهی نکرده و نتوانسته ایم محصولات پتروشیمی را به محصولات

 
خرد در خودرو و لوازم خانگی تبدیل کنیم. همین امر باعث شده اشتغالزایی در اقصی نقاط کشور به مسئله اساسی تبدیل شود. 

در ماه هاي پایانی هر دوره مجلس شاهد تلاش و رایزنی و لابی نمایندگان براي حضور در وزارت نفت هستیم؛ نظر شما در این باره چیست؟ آیا آنها براي صرفا حقوق و

 
مزایاي بیشتر به این وزارتخانه می روند؟ 

عباسی: ما نباید به همه دولت ها ایراد بگیریم در حالی که باید به نمایندگان مجلس هم دقت کنیم زیرا در هر دوره اي تعدادي از این نمایندگان به وزارت نفت فشار می

 
آورند که این موکل مرا استخدام کنید که واقعا تبدیل به مسئله اي خاص شده است. 

 
توان مدیریت 3600 نماینده مجلس در 50 سال را نداریم؟ 

من از سال ها پیش معتقد بودم که توان مدیریت نمایندگان مجلس بعد از پایان ماموریت شان و به کارگیري آنها در بخش هاي مختلف کشور را داریم؛ یعنی جمهوري
اسلامی آنقدر توان ندارد که در 50 سال بتواند 3600 نماینده مجلس را در دوره هاي مختلف اداره کند؟ تعداد زیادي نماینده وارد مجلس می شوند و بعد از پایان ماموریت
شان جامعه باید احترام این افراد که متخصص هستند را نگه داشته و از تجارب مدیریتی شان حداکثر استفاده را بکند لذا جذب در دستگاه دولتی و وزارتخانه ها اشکال
خاصی ندارد ولی آیا اینکه در حال حاضر چنین روشی استفاده می شود و چگونه کار می شود نمی گویم که حتما درست است اما در مجموع در هر دوره مجلس که در

 
دست یک عده جناح خاص است فقط عده اي به دستگاه هاي اجرایی می روند. 

در شان صنعت نفت که صنعت برتر جامعه ما محسوب می شود نیست که کارمند و کارگر با قراردادهاي متعدد و عناوین مختلف مشغول کار باشند. ما باید زودتر به
ساماندهی نیروي انسانی و نظام حقوق و دستمزد و فرایند بازنشستگی آنان و خدماتی که آنها باید بعد از بازنشستگی دریافت کنند، بپردازیم زیرا ما باید به جوانان کشور

 
آینده مثبتی را نشان دهیم. 

 
ساماندهی نظام حقوق و دستمزد صنعت نفتی ها در کمیسیون انرژي 

این موضوع در دستور کار کمیسیون انرژي مجلس است که ساماندهی منابع انسانی از نظر آموزش هاي تخصصی و واجدین شرایط جذب و ساماندهی نظام حقوق و

 
دستمزد را مدنظر قرار داده و به دنبال اصلاح آن هستیم. 

ما چندین جلسه با معاون منابع انسانی وزیر نفت جلسه برگزار کرده و انواع عضویت ها و مواردي که باید اعمال می شد را بررسی کردیم. که البته این بررسی ها هنوز

 
خاتمه پیدا نکرده ولی در مجموع روند بررسی مثبت است. 



 
 

در همین راستا 106 هزار نیروي کارگري تعیین تکلیف شد و کد کارگاهی اخذ شد؛ باید مشخص شود که کدام پیمانکار باید این کارگران را اداره کند. زیرا نظرمان آن

 
است که می توان یک شرکت کلی داشت. 

 
نباید حقوق پرداختی به کارگر و کارمند با رقم قرارداد متفاوت باشد 

شرکت هاي پیمانکاري ممکن است کارشان تامین نیروي انسانی باشد و با اینکه قراردادي را با کارگر منعقد می کنند ممکن است حقوق پرداختی به وي با رقم قرارداد
متفاوت باشد. البته لازم است نظارت دستگاهی هم باشد ولی معمولا در نظارت ها غل و غش پیش می آید و اختلاف و تخلف وجود دارد که پرسنل هم ناراحت خواهند

 
شد. 

ما در صنعت هسته اي موضوع را به شکلی دیگر حل کردیم و افراد را رسمی نکرده و یا قرارداد مستقیم با دستگاه منعقد نکردیم بلکه یک شرکت تحت حاکمیت سازمان
انرژي اتمی تاسیس شد که قوانین کار را به درستی اجرا می کرد و تلاش می کرد حق پرسنل را ضایع نکند. در جذب پرسنل هم دقت کرده و آموزش هاي بدو خدمت را

 
طی می کردند که همین پیشنهاد را به وزارت نفت هم دادیم ولی آنها باید سازوکار قانونی مطابق خود را اعلام کنند. 

 
در مجلس دهم تلاش هایی براي اصلاح اساسنامه شرکت ملی گاز صورت گرفت؛ آیا در مجلس یازدهم اقدامی در این باره صورت گرفته است یا منتظر دولت هستید؟ 

عباسی: هم اکنون ما یک کتابچه به عنوان پیشنهادات اصلاح اساسنامه شرکت ملی گاز داریم ولی هنوز این موضوع را در کمیسیون انرژي بررسی نکردیم چرا که باید این

 
موضوع به صورت رسمی از سوي هیأت رئیسه مجلس به کمیسیون انرژي ارجاع شود. 

خودمان برنامه ریزي کرده ایم که کمیته گاز کمیسیون بررسی خواهد کرد و افرادي که صاحب نظر در این موضوع هستند و می توانیم از آنها مشاوره بگیریم را استفاده

 
کرده و تلاش می کنیم تا هر چه سریع تر اساسنامه شرکت ملی گاز تصویب شود. 

اخیرا نامه اي از سوي شما به عنوان رئیس کمیسیون انرژي مجلس به آقاي زنگنه وزیر نفت درباره چرایی عدم اجراي قانون پتروپالایشگاه ها نوشته شده است. پاسخی

 
دریافت کردید؟ آیا می توان امیدوار به توسعه این بخش باشیم؟ 

عباسی: من در مورد آخرین وضعیت پترو پالایشگاه ها به آقاي زنگنه نوشتم و وي پاسخ صحیحی را به نامه مکتوب من داد و او در این نامه آن چیزي که قانون مشخص
کرده بود را که می بایست وزارت نفتآن را انجام می داد توضیح داد که عملا این وزارتخانه آن کارها را انجام داده است ضمن اینکه شرکت هایی هم که باید در این قضیه
فعالیت می کردند و از نظر تخصصی هم اهلیّت لازم را داشتند و منابع مالی لازم را هم دارند مشخص شده است و این شرکت ها نباید ممنوع المعامله باشد و رعایت شده
است؛ فقط اختلاف موجود در این قضیه مربوط به تشکیل جلسه صندوق توسعه ملی است که می بایست این جلسه تشکیل شود تا تصمیم گیري در این باره اتخاذ شده و

 
درباره نحوه تخصیص اعتبار لازم براي شرکت هایی که انتخاب شده اند گرفته شود. 

 
به جاي حمله به وزیر نفت به رئیس جمهور باید حمله شود 

متاسفانه ما خیلی اوقات شاهد فقدان مدیریت منسجم در کشور هستیم این در حالی است که ما در یک جا می بینیم کاري انجام می شود ولی جاي دیگري قضیه گیر می
کند؛ من تاسف می خورم که چرا وزیر نفت باید مرتب در معرض حمله قرار گیرد در حالی که بایستی به رئیس جمهور حمله شود زیرا او باید انسجام بین وزرا و صندوق و
دیگر بخش هاي قوه مجریه را ایجاد کند ضمن اینکه معاون اول رئیس جمهور هم در این باره می تواند تعیین تکلیف کند، اما ما این موضوع را مشاهده نمی کنیم که من

 
می توانم به موضوع کشاورزي، خودرو و ... را بیان کنم که عملا ما شاهد انسجام مدیریتی لازم نیستیم. 



گفته می شود عده اي پیش از آغاز رسمی اجراي تعهدات ایران در برجام اقداماتی را براي کاهش فعالیت هاي هسته اي جمهوري اسلامی انجام داده بودند؛ شما در این

 
زمینه تحقیقاتی را انجام داده اید و کمیسیون انرژي به این موضوع رسیدگی خواهد کرد؟ 

عباسی: عده اي به ما می گویند که دولت پیش از اجراي برجام کارها و اقداماتی انجام داده است که من در این باره چیزهاي را شنیده ام. هر چند که بعد از پایان
مسئولیتم در سازمان انرژي اتمی به این سازمان رفت و آمدي نکردم ضمن اینکه شنیده ام برخی اقدامات کاهش فعالیت هاي هسته اي ایران پیش از آغاز رسمی برجام
انجام شده است اما می دانم که این موضوع دست خود سازمان انرژي اتمی هم نبوده زیرا از کاراکتر آقاي صالحی بعید بود چنین اقداماتی انجام دهد و به نظر می رسد که

 
عواملی در آنجا بودند که این کار را مدیریت کردند. 

 
جمع آوري پیش از موعد فعالیت هاي هسته اي قبل از برجام را پیگیري می کنیم 

دستگاه نظارتی باید به این قضیه وارد شده و مشخص کنند افرادي که قبل از اجراي برجام اقدام به جمع آوري تجهیزات هسته اي مان کرده و یا حتی در جریان جمع

 
آوري به علت سهل انگاري موجب تخریب تجهیزات شده باشند را شناسایی کنند. 

این موضوع حتما در آینده از سوي کمیسیون انرژي مجلس پیگیري خواهد شد و باید مشخص شود که چه کسانی بودند که برنامه هسته اي ما را به سمت برجام برده اند.
ضمن اینکه حتی آنها که در بحث برجام ادعا کردند که قهرمان دیپلماسی هستند و زبان شان خیلی خوب است و سواد دارند هم بایستی بازنگري در مورد آنها صورت

 
گیرد که چرا متن برجام با این ضعف ها و اشتباهاتی که دارد را امضا کردند و به نقد عمومی نگذاشته اند و به حرف هاي منتقدین توجهی نکردند. 

 
سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است 

شخص رئیس جمهور در این موضوع بسیار مقصر است چرا که هر وقت هر منتقدي که خواست اظهار نظر کند با حرف هاي حسن روحانی مبنی بر اینکه «بروید به
جهنم»، «بیسواد» و ... حمله کرد ولی در شرایط فعلی می گویند برجام براي ما نیست بلکه براي مردم است و اگر اشکالی دارد به موضوع دیگري بازمی گردد. در حالی که
قرار بود ما سیب و گلابی آن را ببینیم و به نظر می رسد این سیب و گلابی برجام همان دلار 30 هزار تومانی است و تحریم هاي بیشتر و خروج آمریکا از برجام است؛ بوي

 
برجام بسیار متعفن است. 

رئیس سازمان انرژي اتمی در پاسخ به منتقدان برجام گفته بود که ظرف 2 هفته می توانیم به شرایط قبل از برجام بازگردیم؛ شما در دولت آقاي احمدي نژاد ریاست

 
سازمان انرژي را بر عهده داشتید؛ آیا چنین ظرفیتی وجود دارد؟ 

عباسی: آقاي صالحی گفته ظرف دو هفته به قبل از برجام برمی گردیم اما من می گویم در همین مدت شاید فقط آقاي صالحی بتواند تصمیم بگیرد ضمن اینکه این سؤال
را دارم که چگونه می توان 10 تن اورانیوم غنی شده را دوباره تولید کرد. و چقدر زمان می برد این کار را انجام دهیم؛ چه تعداد ماشین سانتریفیوژ داریم و با چه اطمینانی

 
طرف این حرف را می زند. 

 
چرا باید بتوانند مواد منفجره را در دفعات مختلف وارد تاسیسات اتمی کنند؟ 

در حالی که شاهد آن انفجار در نطنز بودیم. لذا این موضوع هم باید بررسی شود که چرا افرادي در این زمینه سهل انگاري کردند که بتوانند مواد منفجره را در دفعات
مختلف وارد تاسیسات اتمی ایران (اشاره به نطنز) کنند. به نظر می رسد این سخت گیري ها مخصوص ایرانی هاست. و دانشجویی که می خواهد به آنجا برود و بنا دارد از
این سرمایه ملی استفاده کند بایستی از هزار پیچ و خم بگذرد و عده اي هم آنجا نشسته اند که می گویند موضوع امنیتی است. در حالی که کجاي کار علمی موضوعات

 
امنیتی دارد؟ ما از طریق کمیسیون انرژي مجلس حتما این موضوعات را دنبال خواهیم کرد. 

 
سایه امنیتی روي مسائل هسته اي مسائل را خراب کرده 

البته موضوعات امنیتی به حوزه کاري کمیسیون امنیت ملی مجلس بازمی گردد اما این اشکال به آنها هم وارد است که به حوزه فنی هم وارد می شوند لذا تداخل

 
مسئولیت ها در حوزه کمیسیون ها هم در زمره مشکلات مدیریت است که امیدواریم این موضوع طبق برنامه ریزي صورت گرفته حل و فصل شود. 

کمیسیون اصلی در حوزه انرژي اتمی کمیسیون انرژي مجلس است و فقط موضوعات سیاسی و امنیتی به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بازمی گردد که
می توانم به مذاکره اشاره کنم اما بحث هاي تخصصی آن به کمیسیون انرژي مجلس مربوط است و این ممنوعیت ها و خرابکاري ها از موضوعاتی است که ما می توانیم به

 
صورت تخصصی به آن ورود کنیم. 



 
 

ما مقدماتی را براي این کار آغاز کرده و در حال جمع آوري اسناد هستیم ولی سایه امنیتی که روي مسائل هسته اي کشور گذاشته شده خیلی از مسائل را خراب کرده که

 
می توانم به این موضوع انفجارات اشاره کنم. 

 
کیفیت و انگیزه نیروي انسانی در بازگشت به قبل از برجام موثر است 

وقتی از ما سؤال می کنند چه زمانی می توانیم به قبل از برجام برگردیم به دلیل همین ملاحظات امنیتی است. و من پاسخ می دهم که ما بایستی شرایط را بررسی کرده
و بر مبناي آن زمان بگوییم. یعنی کیفیت نیروي انسانی، انگیزه هاي نیروي انسانی، ترددها، و راحتی دسترسی به امکانات و تجهیزات، درگیر شدن سایر صنایع کشور به

 
این موضوع و کمک به یکدیگر از موضوعاتی است که اگر بدانیم چه میزان است در آن صورت می توانیم زمان دقیق بازگشت به قبل از برجام را بیان کنیم. 

کمیسیون امنیت در باره خرابکاري صورت گرفته در صنایع هسته اي بررسی هایی کرده است و بایستی با رئیس این کمیسیون در نشستی حرف هاي خود را یکی کنیم و

 
بعد اقدام لازم را انجام دهیم. 

 
بی دقتی و عجله در جمع آوري سانتریفیوژها را بررسی خواهیم کرد 

عده اي می گویند که قبل از آغاز برجام سانتریفیوژها را با سرعت زیادي جمع کردند و این کار باعث تخریب آنها شده اما من نمی توانم به قطعیت این موضوع را بیان کنم.

 
«روتور» سانتریفیوژ که با سرعت و دقت بالایی می چرخد از اهمیت بالایی برخوردار است و بستگی دارد چه کسی سانتریفیوژ را جمع آوري کرده است. 

اگر سانتریفیوژ با دقت جمع آوري شده باشد و درون جعبه قرار داده شده باشد و ضربه گیرهاي لازم در درون جعبه قرار گیرد ممکن است آسیب ندیده باشد ولی ممکن
است هر دستگاهی بعد از «دمونتاژ» شدن می تواند آسیب ببیند به خصوص آنکه اگر عجله در آن باشد که در مورد جمع آوري سانتریفیوژهاي ما چنین وضعیتی بوده
است ممکن است آسیب ایجاد شده باشد چرا که می خواستند به غرب نشان دهند ما خیلی شیک هستیم و همه چیز را کنار گذاشتیم و مسئله را پذیرفته و موضوع را حل

 
و فصل کنیم، اما این سیاه رویی براي آنها ماند ولی آنقدر پررو هستند که حاضر نیستند از این کار دست بردارند. 

مقام معظم رهبري تاکید بر رسیدن ایران به 190 هزار سو ظرفیت غنی سازي داشته اند و مجلس و دولت هم مصوباتی در این باره دارند اما این رقم براي زمانی است که

 
ماشین هاي سانتریفیوژهاي نسل یک و 2 داشتیم ولی به دنبال استفاده از ماشین هاي نسل 8 هستیم؛ آیا قرار نیست در این رقم بازنگري صورت بگیرد؟ 

عباسی: من معتقدم که بایستی بر اساس نیازمان تولید کنیم و هر آنچه سرمایه ملی نیاز دارد باید تولید شود؛ اگر ما می خواهیم کشوري باشیم که توانایی هسته اي را
داشته باشیم بایستی ظرفیت لازم براي دستیابی به مواد غنی شده در کشور را با هر غنایی و در هر حدي ایجاد کنیم و اگر این ظرفیت را ایجاد کنیم ما مشکلی نخواهیم

 
داشت. 



 
 

 
من به عنوان رئیس کمیسیون انرژي مجلس نامه اي به معاون سوخت سازمان انرژي اتمی در مورد ذخایر و همچنین در مورد پروژه توریوم نوشتم. 

 
دولت روحانی پروژه توریوم را تعطیل کرده 

زمانی که من در سازمان انرژي اتمی در دولت دهم مسئولیت داشتم پروژه توریوم شروع شده بود که این کار در پژوهشکده چرخه سوخت انجام می شد که نزدیک به 7
میلیارد تومان بودجه براي آن در نظر گرفته بودیم؛ حتی قسط اول هم پرداخت شده بود یعنی شرکت ساخت سوخت هسته اي ایران (سوره) قراردادي با پژوهشکده مذکور
منعقد کرده و حتی فعالیت هاي هم کرده بود که در سال 92 و دولت یازدهم این پروژه متوقف شده و پولی هم به آن ندادند و حتی تا مدت ها هم با همان اعتباري که به
آنها در دوران گذشته داده بودند کارهاي خود را پیش می بردند؛ با آنکه این موضوع در زمره کارهایی بود که ما آینده را می دیدیم تا بتوانیم از توریوم استفاده کرده و
اورانیوم 233 تولید کنیم اما عده اي می گویند ما اورانیوم نداریم ولی ما با اجراي این پروژه می توانیم رآکتور با تولید بالاي نوترون در کشور بسازیم و با کنار هم قرار دادن

 
توریوم بخواهیم اورانیوم 233 تولید کنیم که رفتاري مشابه اورانیوم 235 و پلوتونیوم 239 دارد؛ این در حالی است که دولت فعلی برنامه اي براي هسته اي ندارد. 

 
قرارداد راه اندازي راکتور با روس ها چه شد؟ 

توافقی با روس ها براي راه اندازي رآکتور را که قبلا منعقد کرده بودیم هم اکنون می بایست می تواند مورد بهره برداري قرار گرفته و امکان تولید برق را از آن داشتیم؛ هم
اکنون زمان لازم براي ساخت رآکتور تمام شده در حالی که این قرارداد مربوط به سال 92 بود و دولت فعلی عملا در زمینه اجراي این قرارداد ما را 5 سال عقب برد و هم
اکنون هم این رآکتور با مشکل بودجه مواجه بوده و کسی آن را تغذیه مالی نکرده است. هر چند که مسئولین فعلی سازمان انرژي اتمی می توانند حرف مرا تصحیح کرده

 
و اخبار خوشحال کننده به مردم بدهند و بگویند بودجه آن تامین شده است. 

اگر دولت بودجه لازم براي پیشرفت فیزیکی این رآکتور را در لایحه سال بعد به مجلس نگنجاند کمیسیون انرژي مجلس حتما این موضوع را به صورت طرح پیگیري

 
خواهد کرد و ان شاءاالله مورد تائید شوراي نگهبان هم قرار می گیرد. 

ما در سال هاي اخیر شاهد وقوع سیل هاي زیادي هستیم که برخی کارشناسان دلیل آن را اهِمال وزارت نیرو در مدیریت آبها و سدها می دانند؛ وزارت نیرو یکی از حوزه

 
هاي کاري کمیسیون انرژي است در این باره چه اقدام نظارتی کرده اید؟ 

عباسی: در حوزه وزارت نیرو ما متخصصان خوبی در زمینه آب، برق، سدسازي و انرژي هاي نو داریم ولی ما در کشور از نبودن راهبرد رنج می بریم که این فقدان راهبرد
در زمینه نفت، گاز و نیرو است. و همین طوري نمی توانیم بگوییم که وزیر نیرو مقصر است، لذا باید ببینیم چه چیزي دست وزیر نیرو داده ایم. مشخص نیست که هر چه

 
پول آب و برق در قبوض مردم است کجا می رود و چقدر به وزارت نیرو می دهند؟ 

 
دولت سهم وزارت نیرو از قبوض را نمی دهد 

وزارت نیرو چرا باید به نیروگاه هاي خصوصی بدهی هاي کلان داشته باشد و این نیروگاه ها در حد بخور و نمیر پول بگیرند. و عملا نتوانند راندمان خود را افزایش دهند

 
ضمن اینکه آنها نمی توانند تعمیرات خود را عملیاتی کنند و حتی در باره پرداخت حقوق نیروهایشان مشکل دارند. 

از یک طرف می گویند برون سپاري می کنیم و کار را به پیمانکار می دهند ولی عملا به آنها پولی نمی دهند و او هم به امور آب شهرستانی پول نمی دهد و آنها هم به
لایروبی کانال ها نمی پردازند و نیروهایشان از مردم پول گرفته و به عبارتی از دیگران ارتزاق می کنند تا بتوانند زندگی خود را بگردانند. که این موضع اجحاف در حق

 
مردم است. 



 
مدیران وزارت نیرو مستاصل شدند و چه دلیلی دارد که همه پول قبوض به هدفمندي یارانه ها برود و پولی براي شبکه هاي فرسوده و اصلاح آن داده نمی شود. 

 
در دولت انسجام لازم نیست 

اگر آماري از ترکیدگی روزانه لوله هاي آب به شما بدهند شما تعجب می کنید و من حتی شهرستانی را سراغ دارم که بین 5 تا 7 ترکیدگی لوله آب در روز دارد. در حالی

 
که باید لوله هاي این شبکه هاي فرسوده تعویض شده و لوله هاي بهتر با عمر ماندگاري بیشتر جایگزین شود. 

ما در قرن 21 قرار داریم اما متاسفانه در بخش فاضلاب شهرهاي اصلی دچار مشکل هستیم و حتی قطر لوله هاي آب با واحدهاي مسکونی ساخته شده جدید استاندارد

 
نیست. 

مسئولان وزارت نیرو این مشکلات را می بینند اما ما در دولت انسجام لازم را نداریم؛ پول قبوض آب و برق وقتی جمع می شود چرا سهم دقیق وزارت نیرو به آنها پرداخت
نمی شود تا این وزارتخانه بتواند آن را سهم توسعه و کم کردن اتلاف در حوزه هاي آب و برق کند ضمن اینکه وزارت نیرو می تواند تکنولوژي هاي جدید و کنتورهاي

 
هوشمند هم با افزایش اعتبارات بیاورد. 

 
چهار کمیسیون مجلس به دنبال تعیین راهبردهاي آب، برق، نفت و گاز 

تعیین راهبرد در حوزه هاي مختلف آب، برق و نفت و گاز باید به صورت مشترك از سوي کمیسیون صنایع، اقتصاد و بودجه تدوین شود و بر همین اساس هماهنگی هاي
خوبی بین رؤساي کمیسیون ها ایجاد شده تا مسائل بین کمیسیونی سریع تر حل و فصل شود و حتی جلسات هفتگی با یکدیگر داشته و این جلسات هفتگی حتی به

 
صورت جداگانه با هیأت رئیسه مجلس هم برگزار می شود و به همین دلیل مجلس از انسجام خوبی برخوردار شده و مواضع مشترك خوبی گرفته می شود. 

 
وقتی یک موضع گیري از مجلس خارج می شود توسط رؤساي کمیسیون ها و هیأت رئیسه کار کارشناسی بهتري انجام می شود. 

 
سوالی درباره اختلاف گازي ایران و ترکمنستان وجود دارد؛ کمیسیون انرژي در این باره ورود کرده و یا جزئیات آن را از وزارت نفت خواسته اید؟ 

عباسی: من درخواست حضور سفیر ترکمنستان را در مجلس دادم که اولین حرکت دیپلماسی پارلمانی در مجلس یازدهم است و این کار را سلسله مراتب اداري انجام دادم
و به همین دلیل نامه اي را به حسین امیرعبداللهیان مدیرکل روابط بین الملل مجلس ارسال کرده و از او خواستم از طریق وزارت خارجه مقدمات حضور سفیر ترکمنستان
در مجلس را فراهم کنند اما متاسفانه همکاران وزارت خارجه از این اقدام ترسیده اند و فکر کردند من قرار است از سفیر ترکمنستان و یک فرد خارجی دیتا و اطلاعات
گرفته و بر علیه زنگنه از آنها استفاده کنم و عده اي بنا دارند ذهن آقاي جواد ظریف را خراب کنند؛ وزارت خارجه به ما گفت ما مصلحت نمی دانیم سفیر ترکمنستان به

 
مجلس بیاید لذا من گفتم شما چه کاره اید که مصلحت نمی دانید؟ مجلس کاملا مستقل است و دولت حق ندارد در امور پارلمان دخالت کند. 

 
حضور سفیر ترکمنستان در مجلس به درخواست کمیسیون انرژي 

سفیر ترکمنستان در مجلس حاضر شده و تعدادي از همکاران وزارت خارجه در نشست با ما حضور داشتند. ولی بعد از پایان نشست مدیران وزارت خارجه به من گفتند
آقاي عباسی شما خیلی خوب در برابر سفیر ترکمنستان صحبت کردید و من به آنها گفتم شما پیسش از این تصور اشتباهی داشتید و من مصلحت ملی را بهتر از شما

 
تشخیص می دهم و شما اداري و تشکیلاتی هستید و ما منافع ملت را پیگیري می کنیم. 

 
 



سفیر ترکمنستان در این نشست گلایه هاي خود را مطرح کرد و من گفتم این مسائل مربوط به گذشته است و بهتر است در مورد موضوع روز صحبت کنیم و نباید در
گذشته صحبت کنیم؛ ایران می خواهیم کاري اقتصادي داشته و جاده ها و راه آهن وصل شده و تردد با توسعه بیشتري انجام شود و ترکمنستان می خواهد به بنادر جنوبی
ایران دسترسی پیدا کند؛ ما می خواهیم به شما نفت بفروشیم و شما می خواهید گاز بفروشید و جمهوري اسلامی این گاز را از سرزمین خود عبور خواهد داد ضمن اینکه

 
مسائل فرهنگی و هنري را مطرح کردیم. 

به صراحت به او گفتم باید دیپلماسی پارلمانی را توسعه داده و به نفع کشورهاي دوطرف کار کنیم؛ متاسفانه برخی دوستان فضا را به سمت مسائل سیاسی سوق می دهند.

من قرارداد ایران و ترکمنستان را از زنگنه خواستم و او در ابتدا متن انگلیسی آن را براي ما ارسال کرد ولی ما متن فارسی را هم خواستیم و وزارت نفت اعلام کرد که این
قرارداد نباید از کمیسیون انرژي مجلس خارج شود و ما متن آن را در کمیسیون قرار داده و اعضاي کمیسیون آن را مطالعه کردند. ضمن اینکه بعد از بررسی هاي متعدد
به این نتیجه رسیدیم که تقصیري متوجه آقاي زنگنه نیست زیرا او متولی دولت ترکمنستان و متخصصان این کشور نیست. این در حالی است که کیفیت گاز این کشور بد

 
است و دقت لازم را ندارد. 

ما نمی توانیم دست مان را زیر سرمان بگذاریم و بخوابیم در حالی که دشمنان جمهوري اسلامی در ترکمنستان فعالیت کرده و روابط اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی ایجاد

 
کنند. 

 
پیشنهاد اعطاي جنس و کالا به جاي بدهی گازي به ترکمنستان 

 
اگر ما در موضوع اختلاف گازي ایران و ترکمنستان از موضع اقتدار برخورد کنیم و از دیپلماسی پارلمانی و رسمی استفاده کنیم موفق خواهیم شد. 

من به سفیر ترکمنستان گفتم که ما قبول داریم بدهکاریم اما شما در مقابل، چرا شما از ایران جنس و کالا نمی گیرید؟ و قطعا ترکمنستان با شکایت کاري را پیش
نخواهد برد و اگر هم شکایت کرده و بنا دارد که طلبش را بگیرد بهتر است بداند که ما بدهی را قبول داریم و حتی به آنها گفتیم نیازي به شکایت نیست زیرا بانک هاي
ایران تحریم است و امکان تبادلات بانکی وجود ندارد که بدهی خود را بپردازیم؛ هر چند که من به سفیر ترکمنستان اعلام کردم که به وزارت خارجه اش اعلام کند ایران

 
حاضر است بدهی خود را با جنس و کالا مبادله کند. ضمن اینکه حاضرم با همتراز خود در مجلس ترکمنستان مذاکره کنم. 

 
شما در اظهارات خود به استفاده از ظرفیت دیپلماسی پارلمانی اشاره کردید؛ همکاري خاصی بین کمیسیون انرژي و وزارتخانه وجود دارد؟ 

عباسی: دستگاه دیپلماسی ما و تفکر آقاي ظریف کشور را به گروگان گرفته است؛ سال ها این افراد حرف مقام معظم رهبري را که بایستی با کشورهاي همسایه فعالیت

 
هاي بهتر داشته و روابط مان را توسعه دهیم عملیاتی نکرده و آن را اجرایی نکردند. 

 
وزارت خارجه اي ها برجامیزه هستند و مطابق نظریه مقاومت فکر نمی کنند 

رهبر معظم انقلاب بارها تاکید کردند که حل مشکلات کشور در نیویورك، وین و ژنو نیست در حالی که این افراد این حرف صریح مقام معظم رهبري را گوش نداده و هر
کاري که می کنیم آنها راه خود را می روند؛ خب چه کارشان کنیم؟ به افغانستان، عراق و سوریه سفر نمی کنند. در دولت احمدي نژاد هم وزیر خارجه به سوریه نرفت و

 
وزیر اطلاعات و یکی از نمایندگان مجلس در بحران ابتدایی سوریه به آن کشور رفتند. 

 
 



افراد خوب و باسواد در وزارت خارجه زیاد است ولی من در جلسات متعدد دیدم که وزارت خارجه اي ها خیلی برجامیزه هستند و کارشناسان این وزارتخانه مطابق نظریه

 
مقاومت فکر نمی کنند. که البته این اشکال نظري است و با آنکه آدم این مملکت هستند اما در دستگاه دیگري فکر می کنند. 

منبع: خبرگزاري فارس



طراحی شهري در آینده متأثر از کرونا

منبع: ایمناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/07

تغییراتی که هم اینک شیوع بیماري کووید -19 بر زندگی شهري اعمال کرده، بشر را به تأمل در مورد ساختار شهر و شهرنشینی در دوران پسا کرونا سوق می
دهد.

 
طراحی شهري در آینده متأثر از کرونا 

 تغییراتی که هم اینک شیوع بیماري کووید -19 بر زندگی شهري اعمال کرده، بشر

 
را به تأمل در مورد ساختار شهر و شهرنشینی در دوران پسا کرونا سوق می دهد. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، این روزها در سراسر جهان مردم از ترس ابتلاء به ویروس کرونا تلاش می کنند تا جایی که امکان دارد از حضور در جمع خودداري کنند و
به دورکاري بپردازند. از سوي دیگر، بسیاري از تحقیقات انجام شده در دوران کرونا نشان داد که تراکم جمعیتی عامل مهمی در شیوع بیماري کووید -19 به شمار می رود
که همین امر انگیزه مهاجرت شهرنشینان به حومه هاي کم جمعیت را تقویت کرد. این در حالی است که برخی از محققان نیز با مطالعات متعدد خود نشان دادند هیچ
رابطه اي بین نرخ جمعیت و میزان ابتلاء به ویروس کرونا وجود ندارد. به عنوان مثال، شهرهاي سنگاپور و هنگ کنگ بسیار متراکم تر از نیویورك و لندن هستند اما آمار

 
تعداد افراد کرونایی در آن ها قابل مقایسه با دو شهر بعدي نیست چرا که در سنگاپور و هنگ کنگ اقدامات مربوط به مهار کرونا بسیار مؤثر واقع شد. 

اینکه تراکم جمعیت در میزان انتشار ویروس کرونا تا چه اندازه سهیم است، به طور قطعی قابل اثبات نیست چرا که نظرات موافق و مخالف زیادي در این خصوص در میان
منتقدان و محققان وجود دارد. با این حال چیزي که مشهود است اینکه کرونا همچون سایر پاندمی هاي مشابه در گذشته، بدون شک طراحی شهري را تحت تأثیر قرار

 
خواهد داد و پیش بینی می شود نقص هاي رونمایی شده به حداقل ممکن خواهد رسید. 

 
 

فضاي شخصی رعایت فاصله اجتماعی یکی از مهم ترین و مؤثرترین اصول پیشنهادي سازمان بهداشت جهانی براي مهار ویروس کرونا بوده و شواهد حاکی است در



شهرهایی که این مؤلفه توسط مردم مورد توجه قرار گرفته، نرخ انتشار ویروس کرونا در مقایسه با سایر نقاط دنیا به طور چشمگیري پایین بوده است. شکی نیست که
بیماري کووید -19، شاید نه با این شدت، اما روابط انسانی را در آینده تحت تأثیر قرار خواهد داد و حبابی هرچند نامرئی را در فاصله آن ها با سایرین به وجود خواهد

 
آورد. 

شاید اگر پاندمی هایی نظیر کرونا به رویدادهایی سالانه یا فصلی تبدیل شود، رعایت فاصله اجتماعی براي همیشه در میان مردم سراسر جهان وجود خود را حفظ کند. با
این حال، پیش بینی می شود که این فاصله ها در فصول امن و بدون ویروس کم رنگ تر شود و تعاملات اجتماعی میان مردم افزایش یابد. شاید اگر شیوع ویروس کرونا
دوره هاي اوج و مهار پی در پی داشته باشد، بسیاري از مردم به سکونت هاي موقت و متوالی در شهر و حومه ها روي آورند. البته این شرایط براي تمام مردم به طور
یکسان فراهم نیست و تنها افرادي می توانند به طور مرتب محل سکونت خود را براي در امان ماندن از ابتلاء به ویروس کرونا تغییر دهند که از توان مالی کافی برخوردار

 
هستند. 

 
 

از سوي دیگر، اگر فاصله اجتماعی به یک روند عادي در میان شهرنشینان تبدیل شود پس روابط عاطفی بین آن ها کمرنگ خواهد شد و در نتیجه گرایش به گریز از مرکز
شهر و مهاجرت به حومه ها افزایش خواهد یافت. در این صورت، پیش بینی می شود شهرها به مراکزي براي تجارت و فعالیت هاي اقتصادي تبدیل شود و سازه هاي

 
مسکونی جاي خود را به بنگاه هایی براي کارآفرینی دهد. 

طبیعت در پسا کرونا کرونا اهمیت وجود طبیعت و فضاي سبز را بیش از پیش براي همگان آشکار کرد و بسیاري از مردم را به سمت پرورش سبزیجات و میوه ها در محل
سکونت خود سوق داد. بر همین اساس، شاید طراحی بیوفیلیک یا طبیعت بارگی بیش از هر نوع طراحی دیگر بر شهرها حاکم شود و چشم اندازي سبز گوشه و کنار
مناطق شهري را در بر گیرد. تماشاي طبیعت به روایت محققان می تواند به مدت چهار ساعت انسان را از هر گونه استرس و نگرانی رها کند و همین امر انگیزه دیگري
براي گسترش فضاهاي سبز در دوران کرونا در میان مردم خواهد بود. پوشش سبز در فضاي خانه ها نه تنها به بهبود رفاه روانی کمک می کند بلکه در افزایش سلامت

 
جسمی نیز سهیم است چرا که مردم می توانند با کاشت محصولات کشاورزي در منزل، هر لحظه به این مواد به صورت تازه و سالم دسترسی داشته باشند. 



جهش تولید یعنی بزرگتر شدن سفره کارگران

منبع: ایسناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/07

یک مقام مسئول کارگري تعطیل شدن کارخانه را موجب تحمیل هزینه هاي بسیار به جامعه و اقتصاد دانست و گفت: جهش تولید زمانی اتفاق می افتد که سفره
کارگران بزرگتر و پررنگتر شود و با انگیزه و روحیه مضاعف به کار و تلاش در مجموعه هاي تولیدي بپردازند.

هادي ابوي ـ در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر حمایت از کارگران کارخانه ها
و حمایت از تولید داخلی اظهار کرد: یکی از مشکلات تولید عدم حمایت
سیستم بانکی است وقتی تولیدکننده نمی تواند وام بانک را پرداخت کند
بلافاصله کارخانه بسته می شود و با این کار یک خانواده از نان خوردن می

 
افتد و کارگر خانه نشین می شود. 

وي اصلاح و بازنگري قوانین بانکی را خواستار شد و گفت: اگر کارخانه ها
بسته شوند امرار معاش خانوارهاي کارگري به خطر می افتد و قدرت معیشت
آنها تنزل می یابد، از آن طرف درآمدهاي دولت نیز محقق نمی شود و تولید

 
داخلی دچار وقفه می شود. 

ابوي به پیامدهاي رکود و تعطیلی کارخانه ها اشاره کرد و گفت: بیکار شدن کارگر تبعات زیادي براي جامعه دارد. یکی از پیامدها این است که کارگر ناچار می شود براي
تامین هزینه هاي زندگی به مشاغل دیگر روي بیاورد و بازار اشتغال تحت تاثیر قرار می گیرد؛ پیامد دیگر این است که کارفرما به دلیل بسته شدن کارخانه، کارگران را
براي بیمه بیکاري معرفی می کند، در نتیجه سازمان تامین اجتماعی باید مقرري بیمه بیکاري بپردازد بنابراین تعطیل شدن کارخانه ها هزینه هاي زیادي هم براي جامعه

 
و هم براي دولت دارد. 

دبیرکل کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران در عین حال با اشاره به نامگذاري سال جهش تولید گفت: براي تحقق شعار جهش تولید باشد از شعار خارج شویم و

 
حمایت و تقویت تولید داخلی را در عمل نشان بدهیم به نحوي مردم تاثیر رونق تولید را در زندگی خود احساس کنند. 

به گفته این مقام مسئول کارگري، جهش تولید زمانی اتفاق می افتد که سفره کارگران بزرگتر و پررنگتر شود و با انگیزه و روحیه مضاعف به کار و تلاش در مجموعه هاي

 
تولیدي بپردازند. 

انتهاي پیام



تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از تصویب طرح جامع شهر جدید تابناك در شهرستان لامرد استان فارس، کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه
زرندیه و تصویب طرح ت...

مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از تصویب طرح جامع شهر جدید تابناك در شهرستان لامرد استان فارس، کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه زرندیه و
تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار، در نشست شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست وزیر راه و شهرسازي خبر

 
داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت راه و شهرسازي، در جلسه امروز 7 مهرماه 99 شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست محمد اسلامی وزیر
راه و شهرسازي، با حضور حبیب اله مهندس طاهرخانی، معاون وزیر و مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید، زهره داودپور عضو هیات مدیره، سه موضوع در ارتباط با

 
شهرهاي جدید مطرح و تصویب شد. 

بنا بر اعلام شرکت عمران شهرهاي جدید، شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست محمد اسلامی رییس شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران این موارد را
مورد تاکید قرار داد: طرح تفصیلی کلیه شهرهاي کشور با قید فوریت تهیه و تصویب شود. همچنین، سند پهنه بندي حریم شهرها، همراه با طرح جامع تهیه و تصویب

 
شود. در عین حال براي سایر شهرها، سند پهنه بندي حریم با قید فوریت تهیه و به تصویب برسد. 

حبیب اله طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرسازي در این خصوص اعلام کرد: طرح جامع شهرجدید تابناك در شهرستان لامرد، با جمعیت پذیري 54 هزار نفر در محدوده
677 هکتار و حریم 2607 هکتار براي تامین مسکن و خدمات پشتیبان منطقه ویژه صنعتی انرژي بر و شهرك صنعتی به کارفرمایی شرکت عمران شهرجدید صدرا توسط

 
مهندسین مشاور آمود تهیه شده است. 

بر اساس اعلام شرکت عمران شهرهاي جدید، این طرح پس از تصویب کارگروه زیربنایی و شوراي برنامه ریزي و توسعه استان، همچنین تایید کمیته فنی شوراي عالی در
جلسه شوراي عالی به اتفاق آرا تصویب شد. تخصیص آب به میزان 3.98 میلیون مترمکعب از وزارت نیرو، همچنین کلیه استعلام هاي لازم از مراجع ذیربط اخذ شده است.

به گفته طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرسازي، همچنین شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران، توسعه پارك علم و فناوري شهرجدید پردیس را با مساحت 327 هکتار
در حریم شهرجدید، تصویب کرد. پارك فناوري پردیس، بزرگ ترین پارك فناوري ایران در راستاي نقش و عملکرد مصوب شهرجدید و توسعه فعالیت هاي اشتغال زا بر

 
پایه دانش و فناوري توسعه می یابد. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران، ضمن بررسی مسایل و چالش هاي شهرك نمونه گردشگري زرندیه، مقرر کرد، با اقدام
دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، محدوده منطقه ویژه زرندیه به 310 هکتار کاهش یابد و مابقی اراضی در انطباق با دستورالعمل جدید شهرك سازي

مصوب 1399.2.8 شوراي عالی به عنوان شهرك تخصصی اقامتی پیگیري و طرح جامع مربوط، پس از بررسی طرح در کمیته فنی به تصویب شوراي عالی برسد.



حضور گروه هاي جهادي در منطقه محروم، یادگاري از روزهاي دفاع مقدس

منبع: داناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/07

مسئول قرارگاه جهادي مالک اشتر لشکر 14 امام حسین (ع) با توضیح اینکه ما از رزمندگان دفاع مقدس الگو گرفتیم و بچه هاي جهادي با اینکه مشکلاتی دارند
از دنیا دل می کنند و به منطقه دیگر می روند، بیان کرد: بالغ بر چهار سال در جنوب شرق به محرومیت زدایی در منطقه کمک کردیم.

مسئول قرارگاه جهادي مالک اشتر لشکر 14 امام حسین (ع) با توضیح اینکه
ما از رزمندگان دفاع مقدس الگو گرفتیم و بچه هاي جهادي با اینکه
مشکلاتی دارند از دنیا دل می کنند و به منطقه دیگر می روند، بیان کرد: بالغ

 
بر چهار سال در جنوب شرق به محرومیت زدایی در منطقه کمک کردیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ سلمان کیان ارثی در گفت و گو با
خبرنگار صاحب نیوز اظهار کرد: قرارگاه جهادي مالک اشتر قبل به صورت
مستقل فعالیت می کرد اما چند سالی است که زیر لشکر 14 امام حسین (ع)

 
فعالیت می کنیم. 

مسئول قرارگاه جهادي مالک اشتر لشکر 14 امام حسین (ع) گفت: به دلیل
جهادي بودن فعالیت هاي ما، سدي جلوي راهمان نیست و «نمی توانیم» به
مشکلات نمی گوییم و بچه هاي با عشق به سمت فعالیت هاي جهادي می

 
آیند و بحث هاي مادي و مالی هم در ذهن بچه ها نیست. 

وي افزود: اردوهاي جهادي محلی براي خودسازي ما است، شاید بسیاري از افرادي که در اردوهاي جهادي شرکت می کنند، خود مشکلات مالی داشته باشند و مانند دفاع

 
مقدس که رزمندگان از خانواده خود می گذشتند و به جهه هاي جنگ می رفتند. 

کیان ارثی با توضیح اینکه ما از رزمندگان دفاع مقدس الگو گرفتیم و بچه هاي جهادي با اینکه مشکلاتی دارند از دنیا دل می کنند و به منطقه دیگر می روند و شروع به
فعالیت هاي جهادي و محرومیت زدایی می کنند، بیان کرد: بالغ بر چهار سال در جنوب شرق بودیم، در کنار رزمندگان لشکر امام حسین (ع) که فعالیت تأمین امنیت را

 
انجام می دادند، ما هم مشغول فعالیت هاي جهادي، محرومیت زدایی و توزیع بسته هاي معیشتی بودیم. 

وي تصریح کرد: کمک رسانی، تأمین بسته هاي معیشتی، فعالیت هاي پزشکی و درمانی، عمرانی و ساخت ساز و تعمیر خانه هاي منازل محروم، بازسازي و نوسازي

 
مدارس، و ساخت یک مدرسه با نام شهداي امنیت لشکر 14 امام حسین (ع) در روستاي حکیمیه، منطقه بم پشت سراوان از جمله اقدامات ما در شرق کشور بود. 

مسئول قرارگاه جهادي مالک اشتر با توضیح اینکه بعد از عرصه سیستان و بلوچستان مدتی به منطقه لردگان رفتیم و سپس به سراغ اصفهان آمدیم، اضافه کرد: اکنون در
منطقه چناررود چادگان، در سه حوزه عمرانی، فرهنگی و پزشکی فعالیت هاي جهادي را انجام می دهیم که در این منطقه 32 روستا یک جا نشین و 32 روستاي دیگر

 
چادر نشنین هستند 

وي خاطر نشان کرد: در این سه ماه که در این مطقه حضور داریم، توزیع بسته هاي میعشتی، برگزاري جنگ هاي شادي و مراسمات مذهبی و مشاوره خانوادگی، ساخت

 
چهار خانه واحد مسکونی، 15 سرویس بهداشتی و حمام و سه مدرسه در دستور کار بوده و تاکنون 250 نفر از افراد جهادي به این منطقه اعزام شدند. 

کیان ارثی ادامه داد: امسال به دلیل ممنوعیت ها براي برگزاري راهپیمایی اربعین، موکب ما در این منطقه به فعالیت هاي خدماتی و جهادي مشغول شده اند؛ ما با

 
کمترین هزینه و گاهی اوقات حتی با دست خالی در مناطق محروم فعالیت هاي محرومیت زدایی را انجام می دهیم. 

وي با بیان اینکه در حوزه دیگر که وارد عمل و فعالیت شدیم، بحث ایجاد اشتغال بود که اگر بتوانیم شغل ایجاد کنیم، می توانیم مهاجرت معکوس داشته باشیم، تأکید
کرد: مکانیزمه و صنعتی کردن کشاورزي و دامداري، توزیع نژادهایی از گوسفند و بزهاي دوقلوزا، بسته بندي برخی محصولات مانند لوبیا سبز که بتوانیم در این عرصه

 
کمک حال این عزیزان باشیم از جمله اقدامات ما در این عرصه بوده است. 

انتهاي پیام/



آنچه که باید در مورد پروژه اسکاي مال همدان بدانیم

منبع: داناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/07

در هفته گذشته گزارشی را در خصوص جانمایی پروژه اسکاي مال و مقایسه آن با سایر مال هاي بزرگ کشور منتشر کردیم. این گزارش واکنش هاي جالبی را در
پی داشت. برخی از مخاطبین نسبت به این گزارش واکنش نشان داده و ادامه آنرا خواستار شدند و برخی دیگر ما را بی سواد خوانده و نسبت هایی را بیان کردند

که جاي این ...

در هفته گذشته گزارشی را در خصوص جانمایی پروژه اسکاي مال و مقایسه
آن با سایر مال هاي بزرگ کشور منتشر کردیم. این گزارش واکنش هاي
جالبی را در پی داشت. برخی از مخاطبین نسبت به این گزارش واکنش نشان
داده و ادامه آنرا خواستار شدند و برخی دیگر ما را بی سواد خوانده و نسبت

 
هایی را بیان کردند که جاي این نسبت ها در این مقال نیست! 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از عصر همدان؛ در هفته گذشته
گزارشی را در خصوص جانمایی پروژه اسکاي مال و مقایسه ان با سایر مال
هاي بزرگ کشور منتشر کردیم. این گزارش واکنش هاي جالبی را در پی
داشت . برخی از مخاطبین نسبت به این گزارش واکنش نشان داده و ادامه
آنرا خواستار شدند، برخی دیگر تلاش کردند از ضرورت و اهمیت نظارت
دقیق دستگاههاي ناظر بر این پروژه بگویند و برخی دیگر ما را بی سواد
خوانده و نسبت هایی را بیان کردند که جاي این نسبت ها در این مقال

 
نیست. 

همانگونه که قبلا نیز اعلام کرده ایم، عصر همدان در راستاي تنویر افکار عمومی و مطالبات به حق مردم مواردي را که به نظر می رسد محل ابهام و چالش باشد را در قالب
سوال منتشر می نماید. بی شک سرمایه گذاران حقیقی و حقوقی پروژه موسوم به اسکاي مال می توانند نقطه نظرات خود را در این زمینه بیان نمایند و حتی این آمادگی

 
در عصر همدان وجود دارد تا بین موافقین و مخالفین این پروژه جلسه مناظره یا میزگرد مشترك برگزار شود . 

در مطلب قبل به سه پروژه بزرگ مال در کشور اشاره داشتیم. پروژه بزرگ ایران مال که در فاز نخست قریب یک میلیون و چهارصد هزار متر مربع از ان افتتاح گردیده
است. مجموعه ایران مال به دو فاز اصلی تقسیم شده است که مساحت فاز اول، 1 میلیون و 400 هزار مترمربع و مساحت فاز دوم، 550 هزار مترمربع است. همچنین فاز
اول درحال حاضر (در تاریخ 23 فروردین 1398) افتتاح شده و فاز دوم، به گفته مسئولین، قرار است تا آخر سال 1399 افتتاح شود. این پروژه در مساحتی قریب به 32

 
هکتار احداث و در مجموع امکانات آن به این شرح است : 

 
- مجموعه عمومی و تفریحی: 32 درصد 

 
- مجموعه تجاري: 25 درصد 

 
- مجموعه فرهنگی: 19 درصد 

 
- پارکینگ: 19 درصد 

 
- هتل: 5 درصد همچنین اهداف ایجاد پروژه ایران مال به این شرح اعلام شده است: 

 
- کمک به رشد مالی ایران 

 
- جذب گردشگر از سراسر دنیا و ایجاد زمینه براي سرمایه گذاران بخش خصوصی 

 
- آشنایی مردم با فرهنگ و معماري ایرانی-اسلامی ایران مال کجاست؟ 

 
خلاصه آدرس ایران مال این است: تهران، اتوبان شهید خرازي غرب به شرق، نرسیده به خروجی دریاچه چیتگر (شهداي خلیج فارس) 

 
در این بخش، دو مسیر متفاوت براي رسیدن به ایران مال وجود دارد: 

 
- راه ایران مال از اتوبان شهید خرازي 

 
- راه ایران مال از آزادراه تهران-کرج 



و اما آنچه در عمل در پروژه اسکاي مال همدان اتفاق می افتد در پاره اي از موارد شبیه پروژه هایی نظیر ایران مال البته در مقیاس بسیار کوچکتراست و درپاره اي موارد

 
نوبر است و مختص خود این پروژه! 

 
شباهت هاي اسکاي مال و ایران مال 

بدون تردید اولین وجه شباهت این دو پروژه وجود یک شخصیت حقیقی به عنوان سازنده و یک شخصیت حقوقی به عنوان تأمین کننده منابع مالی و سرمایه گذار می
باشد. در پروژه ایران مال علی انصاري صاحب بازار مبل و موبایل ایران به عنوان سازنده و بانک آینده به عنوان تأمین کننده منابع و سرمایه گذار وجود دارد. هرچند در ماه

 
هاي اخیر گزارش هاي خوبی از حسابرسی بانک آینده منتشر نشده است ولی به هر تقدیر این پروژه در مسیر توسعه و تکمیل قرار گرفته است. 

و اما پروژه اسکاي مال با مشارکت محسن خشنودان به عنوان سازنده حقیقی و شرکت مخابرات ایران به عنوان سرمایه گذار حقوقی مطرح هستند. البته به نظر می رسد با
توجه به اینکه بخش قابل توجهی از سهام شرکت مخابرات ایران در اختیار ستاد اجرایی فرمان امام (ره) می باشد، به صورت غیرمستقیم این ستاد نیز در قالب سهامی که
از شرکت مخابرات دارد، از سرمایه گذاران اسکاي مال قرار می گیرد. در این بخش نیز تعدادي از مدیران و مدیران اقتصادي ستاد اجرایی فرمان امام (ره) نیز به عنوان

 
هیئت مدیره شرکت مخابرات در تصویب و نظارت برهمه پروژه هاي سرمایه گذاري این شرکت حضور جدي و پر رنگ دارند. 

شباهت دوم در این پروژه اهدافی است که براي این پروژه ها اعلام شده است. هرچند به صورت رسمی اهداف ساخت اسکاي مال اعلام نشده است (فقدان پیوست فرهنگی
مصوب) ولی آنچه توسط سازنده در جلسات مختلف عنوان شده است: رونق گردشگري، دروازه تجاري غرب کشور، کمک به رشد مالی همدان و... در زمره این اهداف است

 
که شباهت هاي زیادي با پروژه ایران مال دارد. البته شباهت هاي دیگري در حوزه هاي مختلف وجود دارد که از آن ها عبور می کنیم. 

 
اما نقاط افتراق و تفاوت اسکاي مال و ایران مال 

بدون شک بزرگترین و مهمترین نقطه افتراق این دو پروژه در جانمایی آن می باشد. ایران مال در غربی ترین نقطه تهران با دو مسیر دسترسی اتوبان و خروجی شهر به
سمت کرج طراحی و اجرا شده است. در حوزه گردشگري و فرهنگی قرار گرفتن در کنار دریاچه خلیج فارس(چیتگر) از مزایاي آن می باشد. انتخاب منطقه اي حاشیه اي

 
در کنار شهر با مسیر هاي دسترسی بدون ایجاد بار ترافیکی و پیش بینی پارکینگ هایی که در ساعت اجازه تردد بیش از 8000 خودرو وجود دارد و... 

و اما اسکاي مال در منطقه مرکزي شهر جانمایی شده است. منطقه اي با بار ترافیکی سنگین در ساعات مختلف شبانه روز، نزدیک به دو بیمارستان، دو ساختمان امنیتی و

 
انتظامی، در محدوده میراث فرهنگی و... 

سوال جدي و بدون پاسخ در پروژه اسکاي مال در موضوع جانمایی این است که واقعاً مسافران عبوري و گذري از همدان به خود زحمت می دهند در بار ترافیکی سنگین
شهراز بلوار شهید همدانی یا مسیر آزادراه کربلا یا.... به مرکز شهر بروند و به این مجتمع سر بزنند؟ و اصولاً چه پیوست ترافیکی شهري براي این پروژه از طرف کارشناسان

 
فنی ترافیکی پیشنهاد و مصوب شده است؟ و آیا بهتر نبود جانمایی این پروژه در بلوار آیت ا... نجفی صورت می گرفت ؟ 

 
در میزان و درصد امکانات این دو پروژه نیز تفاوت هایی وجود دارد که در فرصت مناسب به آن خواهیم پرداخت . 

و اما نکته نهایی و پایانی اینکه واقعا به چه میزان اهداف تعریف شده براي پروژه ایران مال اعم از ایجاد اشتغال و رونق گردشگري و کمک به رشد مالی محقق گردیده است
که حالا پروژه شبیه به آن و البته با مشکلات و مسائل حادتر در شهر همدان احداث گردد؟ تجربه نشان داده است در شهر همدان بعد از احداث هر پروژه تجاري ، پروژه
قبل منسوخ شده و ایجاد اشتغال و رونق جدیدي اتفاق نمی افتد و به طور معمول با رونق گرفتن یک پروژه جدید، پروژه قبلی از رونق می افتد. پاسخ این سوال و بررسی

 
ابعاد دیگر اسکاي مال را در مطالب بعد خواهیم داشت . 

 
البته مجدداً تاکید می کنیم آمادگی لازم براي انعکاس دیدگاه سازنده یا مشاوران این پروژه را خواهیم داشت. 

انتهاي پیام/



نخستین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در ''اهر'' افتتاح می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها - فرماندار اهر با بیان این که "می توانیم با حفظ هویت باغات، صنعت گردشگري را در باغات شهرستان اهر ایجاد کنیم" گفت: نخستین طرح
گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در اهر افتتاح می شود.

گروه استان ها - فرماندار اهر با بیان این که ""می توانیم با حفظ هویت
باغات، صنعت گردشگري را در باغات شهرستان اهر ایجاد کنیم"" گفت:
نخستین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در اهر افتتاح می شود.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اهر ، رسول خدابخش در آیین افتتاح گلخانه
3 هکتاري کشت محصولات کشاورزي در شهرستان اهر که به مناسبت هفته
دفاع مقدس برگزار شد، اظهار داشت: اگر بتوانیم از ظرفیت ها و پتانسیل ها
براي توسعه شهرستان اهر به نحو احسن استفاده کنیم، یقیناً وظیفه اي جزء
این نداریم و با تک روي و حرکت هاي انفرادي نمی توانیم در توسعه به

 
نتیجه دل خواه دست یابیم. 

وي با اشاره به این که هر کسی که در شهرستان اهر مسئولیت قبول کرده
بایستی حتی در شرایط زمانی هم به فکر توسعه باشد، افزود: مدیران شهرستانی بایستی از پرداختن به مسائل حاشیه اي پرهیز کرده و در امورات اصلی متمرکز شوند؛ در

 
طول 1.5 ماه که در اهر هستیم به نتیجه رسیده ام که شهرستان اهر قابلیت توسعه را دارد و فضا براي کار، تلاش و پیگیري مسائل شهرستانی فراهم است. 

فرماندار شهرستان اهر از افتتاح اولین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در شهرستان اهر خبر داد و گفت: شهرستان اهر در حوزه صنعت گردشگري کشاورزي

 
حرف هاي زیادي براي گفتن دارد، در این راستا نخستین طرح گردشگري که تلفیقی از صنعت گردشگري و کشاورزي است در شهرستان اهر به بهره برداري می رسد. 

خدابخش با ذکر این که می توانیم با حفظ هویت باغات، صنعت گردشگري را در باغات شهرستان اهر ایجاد کنیم، بیان کرد: قابلیت تبدیل باغات به گردشگري کشاورزي
البته با حفظ هویت باغات، در مسیر گردشگري اهر-مشگین شهر وجود دارد و اگر با تفکر غیر از توسعه حرکت کنیم قطعاً نتیجه نمی گیریم و حتی به بنُ بست هم می

 
خوریم. 

وي تاکید کرد: نباید اجازه دهیم سرمایه گذاران از شهرستان اهر فراري شوند و حتی نیاز باشد به استقبال سرمایه گذاران برویم؛ این در حالی است که اگر فردي براي

 
سرمایه گذاري اقدام کند و از مدیران و مسئولان پاسخ مثبت نبیند یقیناً ما هم راضی باشیم اقدام به سرمایه گذاري نخواهد کرد. 

فرماندار شهرستان اهر با بیان این که ارزیابی عملکرد مدیران شهرستان شاخص هاي زیادي ندارد، کار کرده ایم یا نکرده ایم، گفت: این که بگوییم فلانی مدیر خوبی است
و خوب سخنرانی می کند قابل قبول نیست؛ بلکه مدیران بایستی مرد عمل باشند نه اینکه شعار دهند و سخنرانی کنند، وقتی می بینیم گلخانه اي 22 برابر کشت سنتی

 
محصول کشاورزي بیشتر می دهد چرا نباید در این حوزه بیشتر توجه کنیم! 

خدابخش بر لزوم ضرورت فعال سازي واحد تحقیق و توسعه بخش کشاورزي شهرستان اهر تاکید کرد و گفت: واحد تحقیق و توسعه بخش کشاورزي می تواند راهکارهاي
لازم و با در نظر گرفتن اقلیم و شرایط منطقه؛ کشاورزان را به سمت افزایش بهره وري و کاهش در مصرف آب سوق دهد و اگر غیر از این عمل شود شاید نتوانیم جبران

 
مافات کنیم. 

وي با تاکید بر این که بنده مدیران شهرستان اهر را از نظر کارآیی ارزیابی می کنم، خاطرنشان کرد: براي من این مهم است که مدیران چه توفیقاتی به دست آورده اند،
متاسفانه جدیداً از برخی مدیران پیگیر موضوعاتی می شوم ولی در پاسخ فرافکنی می کنند و می گویند فلان مورد شدنی نیست، اما بنده این مسائل را در ارزیابی مدیران

 
لحاظ می کنم هرچند شاید مستقیماً حرفی نزنم؛ وقتی مدیري توانایی حل مشکلی را نداشته باشد چگونه می توانیم به او مدیر اداره بگوییم. 

فرماندار شهرستان اهر ابراز داشت: مردم از مدیران ادارات انتظار دارند تا به مشکلات شان رسیدگی و حل کند؛ این که مدیران در این فکر باشند که چند صباحی در راس
مدیریت دستگاهی هستند و خواهند رفت با این تفکر نمی توان به جایی رسید. 



 
50 پرونده ایجاد گلخانه در اهر تشکیل و در انتظار صدور مجوز است 

محمد اسدي، مدیر جهاد کشاورزي اهر در آیین افتتاح گلخانه 3 هکتاري کشت محصولات کشاورزي در شهرستان اهر با اشاره به این که تغییر اقلیم تاثیري زیادي بر
تشدید خشک سالی منطقه دارد، اظهار داشت: اقداماتی که در حوزه بهسازي قنات ها، چشمه ها و کانال هاي آبیاري و اجراي سیستم آبیاري قطره اي می تواند در کاهش

 
مصرف آب و افزایش بهره وري تاثیرگذار باشد؛ استفاده می کنیم. 

وي با تاکید بر صرفه جویی 12 برابري مصرف آب در گلخانه ها در مقایسه با کشت سنتی افزود: در کشت محصولات گلخانه اي حدود 70 درصد در مصرف آب صرفه

 
جویی می شود و در کشت هاي هیدروپونیک حدود 95 درصد در مصرف آب صرفه جویی می شود. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان اهر از افتتاح طرح کشت هیدروپونیک در آینده اي نزدیک در این شهرستان خبر داد و گفت: به عنوان مثال اگر در پنج مترمربع طرح
هیدروپونیک؛ تنها یونجه کشت کنیم تولید محصول با 30 هکتار اراضی سنتی برابري می کند و رشد محصول در طرح هیدروپونیک یک هفته طول می کشد تا به رشد

 
نهایی برسد ولی در فضاي باز رشد محصول 12 هفته زمان می برد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
حال گردشگري خوب نیست؛ از بدعهدي ایرلاین هاي خارجی تا راه پر پیچ و خم تسهیلات کرونایی 

 
کرونا به بخش گردشگري خراسان رضوي چه میزان خسارت وارد کرد؟ 

 
کلانتري: حمایت از ارتقاي معیشت جوامع بومی در اولویت صنعت گردشگري قرار گیرد 

 
صنعت گردشگري بیشترین آسیب اقتصادي را از شیوع ویروس کرونا دید 

 
رونمایی از برند ملی و تمبر گردشگري ایران 

اسدي؛ تبدیل اراضی دو و سه زراعی و کشاورزي شهرستان اهر به کشت هاي هیدروپونیک و گلخانه اي در جهت افزایش بهره وري و تولید محصول تاکید کرد و یادآور
شد: اراضی کشاورزي درجه دو و سه که در شهرستان اهر کم نداریم، اگر آنها را به کشت هاي تاییدهیدروپونیک و گلخانه اي تبدیل کنیم یقیناً در افزایش تولید، کاهش

 
مصرف آب و تامین معیشت و اقتصاد کشاورزان تاثیر قابل توجهی خواهد داشت. 

وي با اشاره به این که گلخانه افتتاح شده امروز؛ 3 هکتار بوده و براي احداث آن بیش از 1.2 میلیارد تومان هزینه شده است، گفت: این واحد گلخانه اي روزانه 18
مترمکعب و سالانه 6600 مترمکعب آب مصرف می کند این در حالی است که مصرف سالانه آب در گلخانه به اندازه مصرف آب تنها یک هکتار از اراضی کشاورزي سنتی

 
است و در عین حال 22 برابر روش هاي کشت سنتی، محصول تولید می کند. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان اهر تصریح کرد: این گلخانه 3 هکتاري براي 4 نفر به طور مستقیم اشتغال ایجاد کرده است، به طوري که هر هکتار گلخانه در شهرستان

 
اهر به طور غیرمستقیم براي 12 نفر اشتغال زایی می کند. 

اسدي از ایجاد 14 واحد کشت گلخانه اي طی سه سال گذشته در شهرستان اهر خبر داد و گفت: در حال حاضر براي ایجاد 50 واحد گلخانه اي در شهرستان اهر پرونده
تشکیل داده و منتظر صدور مجوز از سوي دستگاه ها و نهادهاي ذي ربط هستیم؛ ولی بعضاً در صدور مجوزهاي گلخانه با سازمان مهندسی کشاورزي به مشکل برمی

 
خوریم. 

به گزارش تسنیم؛ گلخانه 3 هکتاري با سرمایه گذاري بالغ بر 1 میلیارد و 200 میلیون تومان هم زمان با هفته دفاع مقدس و با حضور امام جمعه، فرماندار و سایر مسئولان
شهرستانی به بهره برداري رسید.



شرایط استفاده از ''زبان اشاره'' در ادارات و اماکن عمومی استان گیلان فراهم نیست

منبع: تسنیمشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/07

گروه استان ها- مدیرکل بهزیستی گیلان با اشاره به اشتغالزایی براي 360 نفر از ناشنوایان در استان گفت: شرایط استفاده از «زبان اشاره» در ادارات و اماکن
عمومی فراهم نیست.

گروه استان ها- مدیرکل بهزیستی گیلان با اشاره به اشتغالزایی براي 360 نفر
از ناشنوایان در استان گفت: شرایط استفاده از "زبان اشاره" در ادارات و

 
اماکن عمومی فراهم نیست. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت ، حسین نحوي نژاد صبح امروز در
نشست با اصحاب رسانه به مناسبت گرامیداشت هفته سالمندان و ناشنوایان با
بیان اینکه 25 درصد دلایل ناشنوایی در افراد ناشناخته است اظهار داشت:
50 درصد ناشنوایی به دلایل ژنتیکی و 25 درصد نیز علل ثانویه از جمله

 
بیماري یرقان است. 

مدیرکل بهزیستی گیلان سن تشخیص ناشنوایی قبل از دوران انجام
غربالگري را حدوداً 3 سال اعلام کرد و بیان داشت: در سال 98 بیش از 21
هزار نفر در گیلان مورد غربالگري شنوایی قرار گرفتند و امسال نیز تلاش

 
کردیم تا این زنجیره با وجود شیوع ویروس کرونا از هم گسسته نشود. 

نحوي نژاد تعداد معلولان داراي اختلالات شنوایی و گفتاري در استان را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: بیش از 5 هزار و 500 نفر در استان داراي اختلالات شنوایی و
گفتاري هستند که 60 درصد این تعداد، مرد و 40 درصد نیز خانم هستند و می توان گفت 16 درصد جمعیت معلولان از ناشنوایان و افراد داراي اختلالات گفتاري هستند.

وي افزود: درحال حاضر حدود 82 درصد نوزادانی که در مراکز مامایی روستایی، درمانگاه ها و سایر مراکز درمانی استان گیلان متولد می شوند تحت پوشش غربالگري قرار

 
می گیرند که پیش بینی می شود از بین آن ها حدود 2 تا 4 درصد موالید دچار کم شنوایی و مشکلات این چنینی باشند. 

نحوي نژاد با اشاره به خریداري 400 دستگاه سمعک براي افراد کم شنوا یا ناشنوا در سال 98 و توزیع رایگان بین آنها بیان کرد: با توجه به وارداتی بودن سمعک لذا
پیگیري هاي لازم را انجام دادیم تا به این کالا ارز 4200 تومانی اختصاص یابد و در 6 ماهه نخست امسال، بیش از 300 دستگاه سمعک دیجیتال و وسایل کمک شنیداري

 
خریداري و درحال توزیع است. 

مدیرکل بهزیستی استان گیلان با بیان اینکه "مرکز کاشت حلزون شنوایی گوش در گیلان راه اندازي شده است" خاطرنشان کرد: استان گیلان یازدهمین استان کشور در

 
راه اندازي مرکز کاشت حلزون شنوایی گوش است. 

نحوي نژاد با اشاره به اهمیت مناسب سازي عبور و مرور معلولان در استان ابراز داشت: اخیراً حدود 2 یا 3 مصوبه در شوراي مناسب سازي استان مورد توجه قرار گرفت از

 
طرفی شاخص مناسب سازي سال هاي گذشته در گیلان به 27 درصد می رسید و امروز به 40 درصد رسیده که هنوز از متوسط کشوري پایین تر هستیم. 

 
اولین دوره مسابقات آنلاین قهرمانی جهان شطرنج ناشنوایان برگزار می شود 

 
تلویزیون براي ناشنوایان چه کارهایی می کند؟ 

 
بیش از 4 هزار ناشنوا در استان البزر زیرپوشش بهزیستی هستند 

وي از راه اندازي اخبار ناشنوایان در گیلان خبر داد و عنوان کرد: در سال 98 براي بیش از 360 نفر از ناشنوایان در استان گیلان شغل ایجاد شد و حدود 20 تا 25 درصد

 
آمار اشتغال به این گروه اختصاص یافت و 71 نفر از ناشنوایان استان نیز از کمک هزینه ساخت مسکن بهره مند شدند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان با اشاره به برگزاري 4 دوره آموزش زبان گفت: "زبان اشاره" در واقع زبان رسمی و بین المللی محسوب می شود اما متاسفانه این موضوع در

 
اماکن پردد و ادارات رعایت نمی شود لذا بهزیستی استان آمادگی دارد تا آموزش هاي لازم در زمینه "زبان اشاره" را به مراکز مختلف و ادارات ارائه دهد. 



نحوي نژاد اجراي برنامه هاي ورزشی مناسب براي ناشنوایان و شرکت این افراد در مسابقات کشوري را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: سال گذشته، 18 نفر از این افراد به

 
تیم ملی دعوت شدند و حائز مقام هاي برتر کشوري شدند. 

وي با اشاره به تداوم اجراي برنامه هاي توانمندسازي ناشنوایان در استان گفت: مرکز روزانه خدمات کودك ناشنوا و خانواده هم در استان فعال است و تعداد کم این مراکز

 
به دلیل مشکلاتی است که در اداره این مرکز با آن مواجه هستیم و امیدواریم که با حمایت هاي لازم بتوانیم این مراکز را در سایر شهرهاي استان راه اندازي کنیم. 

مدیرکل بهزیستی گیلان نداشتن سرپناه مناسب و اشتغال را از مهم ترین دغدغه هاي مددجویان و افراد کم توان عنوان کرد و افزود: جامعه هدف بهزیستی اغلب انسان
هاي داراي محرومیت، ناتوان و یا سالمندان ناتوان هستند و بهزیستی خود را موظف به ارائه خدمات به این بزرگواران می داند اما در بحث سلامت یا سایر مسائل به کمک

 
و توجه سایر نهادها نیاز داریم. 

نحوي نژاد روز جهانی سالمندان و آمار بالاي سالمندان در گیلان را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: سالمندي دورانی است که بسیاري از افراد آن را تجربه می کنند از

 
طرفی با توجه به پیشرفت پزشکی، انسان ها دیگر با یک عفونت ساده و یا سکته قلبی جان خود را از دست نمی دهند و در نهایت درصد سالمندي افزایش می یابد. 

وي گفت: مسائلی همچون استقلال، امنیت و اهمیت دادن به سلامت جسمی و روانی و اجتماعی سالمندان، افزایش مشارکت فعال سالمندان در همه حیطه ها، مشارکت
فعال سالمند در خانواده و حمایت از آنان در درون خانواده، سیاست گذاري براساس مستندات علمی و نیازسنجی، برنامه ریزي براي ارتقاء سلامت و کیفیت زندگی از جمله

 
مسائلی است که باید مورد توجه باشد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان بی توجهی به سالمند و دور کردن آن ها از حق انسانی و اجتماعی را آزار به سالمند دانست و ابراز داشت: اخیراً سندي براي حمایت از سالمندان

 
و افراد کم توان رونمایی شده که مورد حمایت وزارت بهداشت و سازمان برنامه و بودجه کشور است. 

نحوي نژاد شاخص پیري گیلان را 74.5 اعلام کرد و اظهار داشت: استان گیلان پیرترین استان و املش پیرترین شهرستان کشور است و عدم برنامه ریزي براي این موضوع،

 
این استان را در آینده با مشکلات اساسی روبه رو خواهد کرد و آمار پایین فرزندآوري در این استان نیز یکی دیگر از مشکلات است. 

وي با بیان اینکه بیش از 300 هزار سالمند در این استان زندگی می کنند که 14 هزار نفر از آنان تحت پوشش مراکز و بخش هاي بهزیستی هستند گفت: افراد فعال در
مراکز نگهداري سالمندان نیز کار بسیار سختی دارند و با حداقل حقوق به سالمندان و افراد کم توان خدمات ارائه می دهند و نیازمند توجه بیشتري هستند.



حضور یک میلیون روستایی در صندوق هاي قرض الحسنه/ 600 هزار نفر در گروه هاي جهادي سازماندهی

شدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، نشست بررسی حل مشکل
بازارز و بازاریابی در مناطق روستایی امروز با حضور محمد زهرایی مسئول
بسیج سازندگی کشور، حمید اله بداشتی قائم مقام و معاونان بسیج سازندگی،
مدیرانی از صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در کشور، برخی اعضاي گروه
هاي جهادي و با حضور خبرنگاران در محل سالن شهید قاسم سلیمانی در

 
سازمان بسیج اقشار برگزار شد. 

سردار محمد زهرایی در این جلسه اعلام کرد: از ظرفیت نهادهاي انقلابی و
بخش خصوصی براي ایجاد اشتغال در مناطق روستایی استفاده می کنیم، در

حالی که بسیاري از ظرفیت هاي مردمی مورد غفلت قرار گرفته، اما بسیج به عنوان ابرنهاد تسهیل گر و بسیج کننده گروه هاي مردمی در جنگ اقتصادي حضور دارد و در

 
این جنگ سردار و عملیات کننده طراح خاص غیر از جنگ هاي مرسوم نظامی می خواهد. 

وي گفت: ما از ظرفیت مردم براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده می کنیم و در مقابل دشمن که کمپین فشار حداکثري بر انقلاب اسلامی تشکیل داده ما هم می
خواهیم از ظرفیت مردم در گروه هاي جهادي براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده کنیم. دشمن می خواهد در جنگ مجازي مردم را بی انگیزه کند و دل مردم را خالی
کند. اما ما می خواهیم با فرهنگ جهادي و ظرفیت مردم بسیاري از فرایندهاي پیچیده اقتصادي را آسان کرده و در جهت ایجاد اشتغال در روستاها و کمک به تولید و بازار

 
رسانی محصولات با کیفیت ایرانی و با کمک مردم اقدام کنیم. 

 مسئول بسیج سازندگی کشور گفت: در جلسه امروز یک طرف گروه هاي تسهیل گر بسیجی، یک طرف نمایندگان گروه هاي جهادي، از یک طرف گروه هاي نمایندگان
صندوق هاي  قرض الحسنه مردمی و از یک طرف نمایندگان بخش خصوصی و بازار حضور دارند و قرارگاه هاي جهادي تشکیل داده اند، گروه هاي کوچک صندوق قر ض

 
الحسنه مردم یار و اشتغالزا درست کرده اند. 

زهرایی گفت: گروه هاي جهادي حتی پیشروتر از ما در جاهایی که هیچ کسی حضور ندارد، حضور پیدا کرده و خدمت رسانی می کنند. در قضیه سیل، مقابله با کرونا،
گروه هاي جهادي بدون دستور کسی وارد عمل شدند. در قضیه کمک هاي مومنانه در پی دستور مقام معظم رهبري حماسه هایی خلق کردند و حتی در بیماري کرونا

 
جایی که هیچ کسی اموات کرونایی را نزدیک نمی شد، گروه هاي جهادي داوطلبانه براي غسل دادن، کفن کردن و دفن اموات کرونایی وارد عمل شدند. 

وي با بیان اینکه از سال 79 با فرمان مقام معظم رهبري بسیج سازندگی تشکیل شد که در محروم ترین نقاط ایران حضور پیدا کردند و با کار جهادي و گروه هاي جهادي
به خدمت رسانی پرداختند. البته سابقه بسیج سازندگی قبل از این است و از ابتداي انقلاب جهاد سازندگی به فرمان امام خمینی تشکیل شد و حتی قبل از آن در زلزله اي
که در شهریور 1347 در فردوس خراسان روي داد که در آن موقع مقام معظم رهبري با همکاري مرحوم آیت االله واعظ طبسی و با کمک برخی مراجع چندین کامیون
کمک مردمی جمع کردند و به مدت حدود 60 روز در بین زلزله زدگان حضور پیدا کردند، حتی با در اختیار قراردادن دار قالی و نقشه بافت، به مردم براي بافتن قالی و

 
اقتصاد مقاومتی کمک کردند و حتی از آنجا مردم را به مبارزه علیه رژیم شاهنشاهی ترغیب کردند. بنابراین سابقه بسیج سازندگی خیلی قبل بوده است.  

 مسئول بسیج سازندگی کشور افزود: در حال حاضر 21 هزار صندوق قر ض الحسنه مردمی در روستاها تشکیل شده که با کمترین بروکراسی اداري تسهیلات قرض
الحسنه به اهالی صندوق پرداخت می شود و ما براي آنها 1300 نفر تسهیل گر آموزش دادیم و این تسهیل گران به عضویابی یا ترغیب مردم براي حضور مردم اقدام می
کند و این صندوق ها اگر منابع خود را در صندوق کارآفرینی امید یا بانک مهر اقتصاد و یا بانک انصار سپرده گذاري کنند، چندین برابر سپرده مردمی خود صندوق یا بانک

 
به آنها وام پرداخت می کنند. 

 
زهرایی گفت: وام هاي صندوق قرض الحسنه روستایی با رویکرد اشتغال، استمرار تولید و گره گشایی از مردم تسهیلات پرداخت می کند. 

وي  همچنین گفت: 600 هزار نفر در قالب 24 هزار گروه جهادي حضور دارند که وظیفه ما اتصال گروه هاي جهادي به یکدیگر و اتصال محصولات تولید مردم در روستاها

 
به بازار مصرف است.  



 مسئول بسیج سازندگی کشور گفت: صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در روستاها را در قالب تعاونی، تشکیل می دهیم و این شرکت هاي تعاونی از محل تبصره 2 ماده

 
29 سازمان جنگل ها مجوز و رتبه دریافت می کنند و در حوزه اشتغالزایی در منابع طبیعی مانند بذرپاشی، نهال کاري، حفاظت از جنگل، به اشتغالزایی می پردازند. 

زهرایی گفت: 1200 صندوق قرض الحسنه مردمی در کشور شکل گفتند که اگر این صندوق ها 50 میلیون تومان منابع در صندوق کارآفرینی امید قرار دهند با رایزنی

 
انجام شده خود صندوق کارآفرینی 250 میلیون تومان به آن اضافه می کند و وام هاي اشتغالزایی به اعضاي صندوق پرداخت می شود. 

 
به گفته وي از محل تسهیلات خرد صندوق هاي قرض الحسنه روستایی در سال گذشته 68 هزار شغل خرد روستاي ایجاد شد. 

 مسئول بسیج سازندگی کشور در پایان گفت: ما پیوند بین بخش خصوصی و ظرفیت مردم را به وسیله تسهیل گران و گروه هاي جهادي و صندوق قرض الحسنه انجام می

 
دهیم و معتقدیم تولید کشور با ظرفیت مردمی رونق پیدا می کند و نه با برجام و نه واردات می توانیم اقتصاد کشور را نجات دهیم. 

زهرایی گفت: همانطور که در دفاع مقدس هر گاه به زمین مین کاري می رسیدیم باید عده اي فداکاري می کردند و معبر باز می کردند الان هم براي برون رفت اقتصاد از

 
مشکلات باید عده اي در قالب گروه هاي جهادي معبرها را باز کنند. 

انتهاي پیام/ب



شبکه سازي صندوق هاي روستایی وعشایري براي گسترش اشتغال پایدار

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري با بیان اینکه شبکه سازي صندوق ها براي گسترش اشتغال پایدار الزامی است گفت: از سال
79 تاکنون تعداد 3280 صندوق براي زنان روستایی و 425 صندوق براي زنان عشایري تشکیل شده است.

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري با بیان اینکه شبکه سازي صندوق ها براي گسترش
اشتغال پایدار الزامی است گفت: از سال 79 تاکنون تعداد 3280 صندوق براي زنان روستایی و 425 صندوق براي زنان

 
عشایري تشکیل شده است. 

به گزارش وزارت جهاد کشاورزي، «فروغ السادات بنی هاشم» درباره توان افزایی زنان روستایی و عشایري اظهارداشت:
وزارت جهاد کشاورزي با همکاري معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري براي تحقق توان افزایی زنان روستایی و

 
عشایري، آنها را به تشکیل صندوق هاي خرد ترغیب کرده است. 

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري با اشاره به این که سرمایه اولیه این صندوق ها از محل پس اندازهاي خود مردم است، افزود: از سال

 
95 صندوق کارافرینی امید هم به هر صندوق 50 میلیون تومان تسهیلات پرداخت کرده است. 

 
بنی هاشم تصریح کرد: سرمایه صندوق ها از 53 میلیارد ریال در سال 92 به 966 میلیارد ریال در سال 99 افزایش یافته است. 

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري تصریح کرد: اعضاي هر صندوق که بین 30 تا 50 نفرهستند با استفاده از این وام ها اقدام به راه

 
اندازي کسب و کار می کنند. 

وي با اشاره به این که وزارت جهاد کشاورزي دوره هاي آموزش مهارتی و مهم تر از آن آموزش هاي کارآفرینی و بازاریابی را براي زنان روستایی و عشایري برگزار می کند،

 
گفت: این افراد با استفاده از این آموزش ها به تولید و کسب و کار خود رونق می دهند. 

بنی هاشم افزود: تا کنون حدود صدهزار نفر از زنان روستایی و عشایري عضو این صندوق ها آموزش دیده اند و براي خود و سایر اعضاي خانواده اشتغال ایجاد کرده اند،

 
همچنین تعداد اشتغال غیر مستقیم از اجراي این طرح ها حدود 300 هزار نفر بوده است. 

وي ادامه داد: اعضاي صندوق هاي خرد از طریق وام هاي دریافتی از صندوق، ماهانه بین 500 هزارتومان تا دو میلیون تومان براي خانواده هاي خود درآمد ایجاد می کنند.

مشاور وزیر جهاد کشاورزي در امور زنان گفت: تعداد روستاهاي بالاي صد خانوار کشور 15734 آبادي است و تاکنون 3705 آبادي تحت پوشش طرح ایجاد صندوق

 
اعتبارات خرد قرار گرفته است. 

بنی هاشم افزود: براي فراگیر شدن اجراي طرح در کشور ، چنانچه سالانه 2هزار صندوق ایجادشود، تا پایان برنامه هفتم کلیه روستاهاي بالاي صد خانوار داراي صندوق

 
هاي خرد می شوند و به منابع مالی دسترسی پیدا می کنند. 

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري در رابطه با تشکیل صندوق هاي شهرستانی زنان روستایی و عشایري گفت: تعدادي از صندوق هاي
خرد زنان با حمایت شرکت مادر تخصصی حمایت از سرمایه گذاري بخش کشاورزي، در سطح شهرستان شبکه سازي شدند و صندوق هاي شهرستانی زنان روستایی و

 
عشایري شکل گرفته است. 

 
وي افزود: در صندوق هاي شهرستانی اعضاي صندوق هاي خرد سهامدار می شوند و کار و فعالیت آنها هویت رسمی و قانونی پیدا می کند. 

بنی هاشم ادامه داد: در این صندوق ها، به ازاي 51 درصد سرمایه مردم ، دولت هم تا 49 درصد سرمایه گذاري می کند، این شبکه ها موجب شد تا کارها در سطح وسیع

 
تر انجام شود، به پایداري برسد و زنجیره ارزش تولیدات توسعه یابد. 

مدیرکل دفتر توسعه فعالیت هاي کشاورزي زنان روستایی و عشایري با اشاره به این که ایجاد کارگاه هاي روستایی ، برند سازي و تجاري سازي تولیدات از دستاوردهاي



شبکه سازي است، خاطرنشان کرد: تعداد صندوق هاي شهرستانی از 11 مورد در سال 92 به 19 مورد در سال 99 افزایش یافته است و برخی از اعضاي این شبکه ها تا 4

 
میلیون تومان درماه هم درآمد دارند. 

وي با اشاره به این که میزان سرمایه در گردش این صندوق ها در حال حاضر 175 میلیارد ریال است، افزود: در حال حاضر 857 صندوق خرد در بیش از 50 شهرستان، با
سرمایه بیش از 41 میلیارد تومان، آمادگی لازم را براي تشکیل صندوق هاي شهرستانی دارند،  بنابراین چنانچه 49 درصد سهم دولت به میزان 40 میلیارد تومان تامین

شود، بیش از 857 صندوق خرد شبکه سازي می شوند و تعداد 30 هزار نفر از زنان روستایی و عشایري سهامدار خواهند شد و به مشاغل پایدار می رسند.



بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ

منبع: رادیو فرهنگشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/07

برنامه « نقد امروز» دوشنبه هفتم مهرماه به بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران اختصاص دارد

 
بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ 

 
برنامه « نقد امروز» دوشنبه هفتم مهرماه به بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران اختصاص دارد 

رادیو فرهنگ در برنامه » نقد امروز» با دعوت از دکتر مسلم خانی کارشناس عالی کسب و کار و دکتر مجتبی ناهید دکتري کارآفرینی سازمانی به موضوع کار آفرینی در

 
کشور و موانع آن می پردازد 

در این برنامه که ابعاد فرهنگی - اجتماعی موضوع مورد بررسی قرار می گیرد در گفتگو با دکتر علی بابایی سخنگوي کمیسیون اقتصادي نقش مجلس شوراي اسلامی به

 
عنوان قانون گذار ناظر بر اجراي قانون نیز نقد و بررسی می شود 

برنامه «نقد امروز» کاري از گروه فرهنگ و جامعه شبکه رادیویی فرهنگ ساعت 10:30 روي موج اف ام ردیف 106 مگاهرتز از رادیو فرهنگ پخش می شود.



اولین رویداد دیده شو در جنوب استان بوشهر توسط مرکز آموزش علمی کاربردي کنگان برگزار می شود

شماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/07
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر - به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر ، اواین رویداد دیده شو در جنوب استان بوشهر با موضوعات و محوریت
برق و الکترونیک ، صنایع پتروشیمی و پالایشگاه ، موضوعات و مسائل شهري ( پسماند ، آلودگی و ... ) ، فرصت هاي شغلی و کارآفرینی ، فرهنگ ، هنر و رسانه ،

فناوري ...

 
 word فرم ارسال ایده-فرمت

لینک دانلود فایل



کتاب یک صفحه اي، دستاورد شیراز در پرورش فرهنگ کتابخوانی

منبع: ایرناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/07

شیراز- ایرنا- شیراز، پایتخت کتاب ایران باعنوان خاستگاه فرهنگ و ادب شناخته می شود؛ از جمله دلایل این برگزیدگی را باید ابداع اندیشه هاي نو در حوزه
کتاب و کتابخوانی دانست، کتاب یک صفحه اي، طرحی است که از دل خلاقیت کتاب دوستان برآمد و موفق شد در عمر کوتاهش جایزه ویژه کتاب سال فارس را

به خود اختصاص دهد.

 شیراز- ایرنا- شیراز، پایتخت کتاب ایران باعنوان خاستگاه فرهنگ و ادب
شناخته می شود؛ از جمله دلایل این برگزیدگی را باید ابداع اندیشه هاي نو در حوزه کتاب و کتابخوانی دانست، کتاب یک صفحه اي، طرحی است که از دل خلاقیت کتاب

 
دوستان برآمد و موفق شد در عمر کوتاهش جایزه ویژه کتاب سال فارس را به خود اختصاص دهد. 

چندي پیش در واپسین روز تابستان، آن هنگام که نخستین برندگان آیین جایزه کتاب سال فارس، معرفی شدند، ایده پرداز و طراح مجموعه کتاب هایی شایسته تقدیر
ویژه شناخته شد که هم طی پنج سال گذشته سهمی در ارتقاي فرهنگ مطالعه در مکان هاي عمومی داشته و هم در پرونده شیراز براي رسیدن به عنوان پایتختی کتاب

 
ایران در سال 1399، تاثیرگذار بوده است. 

مجموعه کتاب هاي یک صفحه اي ابداع سید مهدي میرعظیمی، از فرهنگوران شیرازي است که افزون بر کارآفرینی در این حوزه، در زمینه ترویج کتابخوانی و فرهنگ

 
سازي گام هایی منحصر به فرد برداشته است. 

اگر شیرازي باشید یا دستکم در پنج سال گذشته به این شهر آمده باشید، در بسیاري مکان ها همچون ایستگاه هاي مترو، آسانسورها، کافه ها، رستوران ها، آرایشگاه ها،
مطب پزشکان، درمانگاه ها، اداره ها و سازمان ها و حتی مجموعه استخر و سونا یا هر جاي دیگري که عده اي زمان خود را به انتظار می گذرانند، کتاب هایی را دیده اید
که تنها در یک صفحه، داستانی کوتاه را روایت می کند. این کتاب ها چشمان مردم را حتی براي دقیقه اي از گوشی ها بیرون می آورد و طُرفه حکایت یا داستانی را بازگو
می کند که خواندن آن وقت چندانی نمی برد؛ اما چند ویژگی دارد: از کاغذ است، می توان آن ها را جا گذاشت، می توان آن ها را با خود برد و در حوزه فرهنگسازي نیز

 
ورود کرده است. 

اصلاح فرهنگ مالیاتی، آموزش اصول شهروندي، ضرورت صرفه جویی در مصرف آب و انرژي، یادآوري مهارت هاي بازاریابی و دیگر مسائلی که نیاز است به گونه اي به
جامعه از راه هاي غیرمستقیم اطلاع رسانی شود نیز در سال هاي گذشته از جمله فواید وجود این کتاب هاي کوچک در فضاهاي گسترده عمومی بوده است؛ گرچه در
طرح اولیه، این کتاب ها با محوریت ترویج داستان خوانی و گرایش به ادبیات رونمایی شد، در ادامه به دلیل استقبال مردمی وظایف دیگري را در حوزه فرهنگ سازي بر

 
عهده گرفت تا بدان جا که نهادها و مجموعه هاي مدیریتی فارس نیز از آن براي عنوان کردن پیام خود به مخاطبشان بهره جستند. 

انتشارات کتاب یک صفحه اي، امروز با ایجاد اشتغال پایدار در حوزه فرهنگ براي 15 تا 20 نفر و اشتغال غیرمستقیم و مقطعی تا 100 نفر و همچنین جلب حمایت هاي

 
نیکوکاران حوزه فرهنگ و هدایت نذرهاي مردمی، از جمله سازمان هاي فرهنگی با رویکرد اجتماع محور به شمار می رود. 

طراح و ایده پرداز کتاب یک صفحه اي در گفت وگو با ایرنا، ناآگاهی اجتماعی در حوزه فرهنگی، نبود مرجعی پایدار و رایگان براي آموزش مهارت هاي زندگی و اتلاف وقت

 
در مکان هاي عمومی را سه ضلع مثلثی برشمرد که به تولد این کتاب هاي کوچک انجامید. 



 
ساده سازي مفاهیم، کتاب یک صفحه اي را رسانه کرده است 

سید مهدي میرعظیمی بر آن است که با ساده سازي مفاهیم می توان پیام هاي مفید را به صورت غیرمستقیم در ضمیر مردم نهادینه کرد، او که خود، نویسنده اصلی
داستان ها و روایت هاي کتاب یک صفحه اي است، آموزش از رهگذر داستان را از ستوده ترین شگردها براي اصلاح فرهنگ عمومی دانست و در این زمینه کتاب یک

 
صفحه اي را رسانه اي خواند که فراتر از ترویج کتابخوانی رسالتی دیگرگونه بر عهده دارد. 

او ابراز داشت: از سویی، داستان همواره براي عموم مخاطبان جذاب است و از دیگر سو، در شیراز ظرفیت و توانایی تولید داستان هاي کوتاه را با توجه به ذائقه فرهنگی

 
مردم شناسایی کردیم و با پرورش آن، حلقه اي متشکل از نویسندگان را تشکیل دادیم که محتواي اصلی کتاب ها را تامین می کنند. 

 
این کارآفرین فرهنگی با راه اندازي دوره هایی موسوم به "مادربزرگ پروري" از نوجوانان، قصه گویان و روایتگرانی ساخته که نیازهاي جامعه کتابخوان را تامین می کنند. 

 ایده پرداز کتاب یک صفحه اي: آموزش از رهگذر داستان را از ستوده ترین

 
شگردها براي اصلاح فرهنگ عمومی دانست. 

مجموعه کتاب هاي یک صفحه اي با بهره گیري از کانال هاي ارتباطی گوناگون در فضاي مجازي تاکنون بیش از 80 هزار مجموعه کتاب در قالب 5 میلیون کتاب یک

 
صفحه اي منتشر کرده است؛ از ویژگی هاي مهم این کتاب ها رایگان بودن استفاده از آن ها در نشریات، صفحات مجازي و وبسایت هاست. 

میرعظیمی درباره دلیل فزونی شمارگان کتاب هاي یک صفحه اي گفت: جامعه مخاطب کتاب یک صفحه اي مردم سراسر کشور هستند و حتی با توجه به استقبال فارسی

 
زبانان دیگر کشورها همچون افغانستان و تاجیکستان و نیز کشورهاي حوزه خلیج فارس از محصولات فرهنگی مجازي، علاقه مند به توزیع جهانی آن هستیم. 

او افزود: تاکنون بیش از 5000 مدرسه در کشور این کتاب ها را دریافت کرده اند که اهداي 90درصد آن ها به صورت رایگان صورت گرفته است؛ جز این، شرکت ها و

 
کارخانه هاي خصوصی که عمل به رسالت اجتماعی را نیز مد نظر دارند، از مشتریان پروپاقرص کتاب هاي یک صفحه اي به شمار می روند. 

برنده جایزه ویژه کتاب سال فارس بخش دیگري از مخاطبان این مجموعه را زنان خانه دار عنوان کرد و گروهی دیگر را نیز کارمندان و کارگرانی دانست که با مطالعه اي
حتی یکی دو دقیقه اي می توانند سلامت روان خود را در محیط سخت کاري تامین کنند؛ افزون بر این، مردم خود، به صورت فرد به فرد، کتاب ها را به یکدیگر پیشنهاد

 
می کنند و از همین رو است که شمارگان آن، در مقایسه با دیگر کتاب ها به ویژه در شرایط کنونی بسیار است. 

 
بازاریابی داستانی، راهکاري تازه براي ارائه خدمات 

او با تاکید بر اینکه این کتاب ها رسانه هایی براي ترجمه زبان سازمان ها و نهادها به مخاطب اند، افزود: در این حوزه به وادي "بازاریابی داستانی" ورود کرده ایم که در
جهان بسیار مورد توجه است و ارائه و عرضه کالا و خدمات نیز براساس آن صورت می گیرد؛ به بیان دیگر نگرش داستانی به موضوع بازاریابی از نوآوري ها و رمز اقبال

 
شهروندان به این کتاب ها بوده است. 

طراح و ایده پرداز کتاب یک صفحه اي همچنین حمایت از "کتاب اولی ها" را به مثابه یکی از رویکردهاي مهم این مجموعه برشمرد و اظهار داشت: تمایلی نداریم از کسی
داستان خریداري کنیم، بلکه ترجیح می دهیم از او حمایت کنیم تا کتابش را به دست مردم برساند؛ به بیان دیگر در این شیوه بدون آنکه حق التالیفی پرداخت کنیم،

 
نویسنده را یاري می کنیم تا خود، بتواند کتابش را به فروش رساند و از عواید آن بهره مند شود. 

برنده جایزه ویژه کتاب سال فارس در آسیب شناسی حوزه فرهنگ، ابراز داشت: شهروندان ما، فرهنگی و مردم دوست اند؛ مسئله اینجاست که امکانات فرهنگی را براساس



نیاز روز پیش نبرده ایم، فرهنگسراي کتاب دایر می کنیم یا ایستگاه کتابخوانی راه می اندازیم، اما کتاب 100 یا 200 صفحه اي در آن قرار می دهیم و انتظار داریم خوانده
شود، پرسش اینجاست که فردي با 5 تا 10 دقیقه فرصت چگونه می تواند این کتاب را بخواند، درواقع مردم چون نمی توانند کتابی را تمام کنند، آن را آغاز هم نمی کنند.

 
مردم، حامی کتاب یک صفحه اي هستند 

او افزود: کتاب یک صفحه اي از آنجا از سوي مردم اقبال یافت که مبتنی بر نیاز آن ها بود، آن ها می خواستند در عرض چند دقیقه کوتاه و گذرا مطلبی را بخوانند و به

 
پایان برسانند؛ از همین رو جاي کتاب هاي پربرگی را در مکان هاي مختلف براي مردم گرفت که عملا گشوده نمی شدند. 

 
 خیران فرهنگی نذرهایشان را با کتاب یک صفحه اي ادا می کنند. 

میرعظیمی با اشاره به اینکه بسیاري این کتاب ها را به خانه می برند یا در مکان هاي مختلف جا می گذارند، گفت: در این زمینه خشک دستی به خرج نمی دهیم، همین
مردم از ما حمایت می کنند، آن ها که دوست دارند نذر فرهنگیشان را ادا کنند، این مجموعه کتاب را خریداري می کنند، مدرسه هاي غیردولتی و فروشگاه ها نیز

 
خریداران اصلی کتاب یک صفحه اي هستند. 

 
کرونا شیوه ارائه داستان را تغییر داد 

با شیوع کرونا و احتمال انتقال ویروس از طریق سطوح، کتاب هاي کاغذي از شهر جمع آوري شد و کتاب هاي صوتی جایگزین آن ها شد، به گفته میرعظیمی این فرآورده
فرهنگی که پیش از این نیز در سبد تولیدات این مجموعه بوده است، با توجه به مطالبه مردم و مبتنی بر نیاز دوران در زمان شیوع کرونا بیش از پیش در دسترس مردم

 
قرار گرفت. 

طراح و ایده پرداز کتاب یک صفحه اي با بیان اینکه کتاب هاي صوتی را صداپیشگان نام آشنا براي مخاطبان میخوانند، افزود: مجموعه داستان شب از زمان همه گیري
کرونا، راس ساعت 22 در فضاي مجازي این مجموعه منتشر می شود و جز این، نابینایان نیز به مثابه یکی از گروه هاي هدف این مجموعه افزون بر بهره گیري از کتاب

 
بریل یک صفحه اي از مجموعه صوتی نیز بهره می برند که گرچه تولید آن هزینه هاي بسیاري دارد، نیکوکاران آن را تامین می کنند. 

تجربه وجود کتاب یک صفحه اي در شیراز نشان داد که این طرح چندان پیچیده نیست، ساده است و قابل اجرا که با هزینه هاي خیران فرهنگی و مردم می تواند تاثیرات

 
فرهنگی بسیاري بر جاي گذارد تا آنجا که شایسته دریافت جایزه ویژه کتاب سال شود و زمان را به نفع مطالعه وقف کند. 

 
برچسب ها 

 
- پایتخت کتاب ایران 

 
- شیراز 

 
- کتاب 

 
- طرح هاي ترویجی کتابخوانی 

- فارس



طنز/ سازمان هاي مربوطه

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/07

اتحادخبر-میم پاسا : یادم می آید در همین صفحه جاروف، درباره ادارات و سازمانهایی مطلب نوشتم و گفتم اگر این ادارات نباشند یا تعطیل شوند در روند طبیعی
و یا حتی غیر طبیعی کشور، خللی ایجاد نمی شود. وجود این ادارات گاهی هزینه ي سرسام آوري روي کشور بار می کند و نوبخت بیچاره را بیچاره تر می کند.

چندین ...

 
میم پاسا : 

یادم می آید در همین صفحه جاروف، درباره ادارات و سازمانهایی مطلب نوشتم و گفتم اگر این ادارات نباشند یا تعطیل شوند در روند طبیعی و یا حتی غیر طبیعی کشور،
خللی ایجاد نمی شود. وجود این ادارات گاهی هزینه ي سرسام آوري روي کشور بار می کند و نوبخت بیچاره را بیچاره تر می کند. چندین بار خواستم از نظر شرعی مسئله
را خدمت یکی از علما بپرسم، ببینم حقوق کارمندان این اداره حلال است یا مثل حقوق من از صفحه جاروف، مشکل شرعی دارد! البته نا گفته نماند حقوق حاصل از
زحمات خود در جاروف را فقط خرج اینترنت می کنم که اگر خداي ناکرده حرام باشد، خللی به بنیان خانواده وارد نیاید. اما سواي مطالب فوق، ادارات، سازمان ها و

 
دستگاه هاي اجرایی هستند که وجود دارند اما احساس نمی شوند! 

انگار فلسفه درست شدنشان این است که لج آدم را دربیاورند. سازمان هاي کمیته امداد و بهزیستی که شرح وظایف آنها را همه به نیکی از آن آگاهیم از همان سازمان
هاست. هی می گویند پول نداریم و هی کرور کرور کارمند استخدام می کنند. چند صباحی است اول صبح، گوشی را که روشن می کنیم می بینیم چقدر کارمندان کمیته
امداد و بهزیستی زیاد شدند. این کارمندان شریف کمیته و بهزیستی از اول صبح در فضاي مجازي. شبکه هاي مختلف اجتماعی در حال جمع آوري پول و سرمایه براي

 
مستمندان و نیازمندان مستحق تحت پوشش هستند. 

یکی در حال تهیه کولر گازي! یکی در حال خریدن فرش! یکی در راستاي تسهیل ازدواج! یکی در حال خریدن شترگلو براي توالت اندرونی منزل فلان مستحق! یکی در
حال پیشتازي براي خرید کلیه! یکی دفتر کاهی چهل برگ می خرد! یکی سقف خانه را ایرانیت می کند! بنده در عجبم کمیته امداد با این حال خراب اقتصادي، چگونه
حقوق این افراد در فضاي مجازي را می دهد. اصلا حضور و غیاب این بندگان خدا را چگونه پرداخت می کند . خوب که دقت کنید بعضی از کارمندان کمیته و بهزیستی
دو شغله هستند و راه را براي اشتغال دیگر عزیزان مسدود کردند. یعنی هم کارمند مجازي کمیته امداد و بهزیستی هستند و هم عضو شورا، فرمانداري، روزنامه نگار،
شهرداري و بیمارستان. اصلاً طبق دستورالعمل هاي نظام اداري و استخدامی، استخدام یک نفر در دو سازمان، غیر ممکن است. اگر برداشت من اشتباه هم باشد و

 
بهزیستی و کمیته امداد مرتباً خدمت رسانی می کنند پس این کارمندان چرا دورکاري می کنند؟ 

از دیگر سازمان هایی که همیشه لج آدم را در می آورد همین سازمان تبلیغات خودمان است. اندك اطلاعی از شرح وظایف این سازمان میدانم ولی هر چه نگاه میکنم می
بینم تبلیغات اسلامی دارد ولی نه آنی که آن است ( خداییش خودمم نفهمیدم چه گفتم ولی میشد زیر همین جمله بنویسی جبران خلیل جبران با بازخورد فراوان).
همین هفته قبل، هفته ي دفاع مقدس بود. شبانه نیم نگاهی به شعبه دشتستانِ آن انداختم تا فقط یک پارچه سیاهِ نیمه افراشته اي، جا مانده از محرم آنهم به شکلِ باري

 
به هر جهت، آویزان است. 

اول شک کردم گفتم هفته دفاع مقدس با آنهمه شهید، آیا آپشن تبلیغاتی اسلامی ندارد که این سازمان عریض و طویل( که دست بر قضا بیشتر تحت مدیریت روحانیت
معزز است) برنامه هاي مختلف تبلیغات امروزي و نوین را فراموش کرده؟ آیا نتوانسته است چهار گونی برنج شمیم را پر از خاك کند و جلوي اداره مستقر کند تا مردمی
که در خیابان بیمارستان تردد دارند بدانند هفته دفاع مقدس است. مدیران سازمان تبلیغات اسلامی برازجان باید دوره اي را خدمت مدیران محترم کمیته امداد و بهزیستی

پاس کنند که چگونه کارمندان دورکاري شده را به استخدام در بیاورند تا بار شغلی و شرح وظایف شان کمتر شود



مالیات، رکن اقتصاد غیر نفتی

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/07

مالیات یکی از مهمترین درآمد هاي پاك و پایدار کشورهاي توسعه یافته است،کشورهایی که بدون نفت و با اتکا به اقتصاد غیرنفتی توسعه اقتصاد و برخورداري از
رفاه عمومی را تجربه کرده اند.

 
مظفر عدالت نسب روابط عمومی اداره کل امورمالیاتی کهگیلویه و بویراحمد 

مالیات یکی از مهمترین درآمد هاي پاك و پایدار کشورهاي توسعه یافته
است،کشورهایی که بدون نفت و با اتکا به اقتصاد غیرنفتی توسعه اقتصاد و

 
برخورداري از رفاه عمومی را تجربه کرده اند. 

ایران آنلاین/ متکی بودن اقتصاد کشورهاي برخوردار به پرداخت مالیات یکی
از اساسی ترین حرکت هاي بنیادین براي توسعه زیر ساختها، شکوفایی
ظرفیت هاي اقتصادي و افزایش بهره وري از تمامی منابع در جهت رونق
تولید، ایجاد اشتغال و ایجاد مراکز کسب و کار و از طرفی افزایش درآمدزایی

 
و پرداخت مالیات است. 

آنچه که قدرت اقتصادي کشورهاي داراي بالاترین سرانه وصول مالیات را از
دیگر ملت ها متمایز کرده ارزش افزوده اي است که به وسیله تولید کالا و
خدمات و بهره وري از منابع و امکانات متناسب با پتانسیل هاي جغرافیایی و

 
اقلیمی بدست آورده اند. 

اقتصاد معیوب و پر نوسان و نا کارآمد نفتی در کشورهاي جهان سوم و نیز ایران ناشی ازبی توجهی به ظرفیت هاي اقتصادغیرنفتی ودیراقدام کردن براي فرهنگ مالیات

 
است که این غفلت زیر بناي چالش هاي اقتصاد کنونی محسوب می شود. 

اگر چه پس از پیروزي انقلاب اسلامی و در سالهاي اخیر با اجراي طرح جامع مالیاتی و بهره گیري از دولت الکترونیک و رصد تراکنش هاي بانکی خود اظهاري مالیاتی و
هوشمند سازي وصول مالیات گام هاي اساسی براي ترویج فرهنگ مالیاتی و افزایش در آمدهاي مالیاتی انجام گرفته اما هنوز مقوله وصول مالیات متناسب با ظرفیت هاي

 
اقتصادي نیست و با شرایط ایده آل فاصله زیادي دارد. 

فرار مالیاتی از اساسی ترین مشکلاتی است که همواره مانع وصول مالیات واقعی صاحبان ثروت و درآمد می شود و این مهم با توسعه زیرساختها دسترسی بیشتر به
اطلاعات و همکاري دیگر بخش ها ممکن خواهد شد./



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: استان همدان پیشرو در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار

روستایی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان همدان درخصوص تسهیلات
اشتغال پایدار روستایی گفت: خوشبختانه استان همدان از نظر پرداخت تسهیلات

 
روستایی از استانهاي پیشروست. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان، احمد
توصیفیان در جلسه گروه کاري اشتغال و کمیته نظارت اشتغال روستایی که به ریاست
معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري برگزار شد، گفت: تعداد 14 هزار و 502 طرح
براي دریافت تسهیلات کرونا ثبت نام کرده اند و تاکنون مبلغ 781 میلیارد ریال

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

وي افزود: تعداد 44 طرح با اشتغال 613 نفر با مبلغ 88 میلیارد ریال نیز در دست
بررسی دستگاه اجرایی است که پس از بررسی و تایید دستگاههاي اجرایی و انجام

 
مراحل فرایند تسهیلات مذکور پرداخت خواهد شد. 

 
وي اظهار کرد: تعداد کل طرح هاي معرفی شده به بانک 14 هزار و 425 پرونده با اشتغال 20 هزار و 381 نفر است. 

توصیفیان خاطرنشان کرد: تاکنون از 700طرح منتفع از تسهیلات اشتغال روستایی نظارت به عمل آمده واین نظارت ها همچنان ادامه خواهدداشت.



اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - با حضور مدیرعامل، اعضاي هیات مدیره، معاونان مدیرعامل
و تعدادي از مدیران ارشد بانک ملت، نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته

 
در اثر کرونا اهدا شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در مراسمی که
با هدف قدردانی و تجلیل از خدمات و ایثارگري جان باختگان راه خدمت و با
حضور خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به ویروس کرونا در تهران و
استان ها برگزار شد، با اهداي نشان زرین افتخار از سوي مدیرعامل، یاد این

 
عزیزان گرامی داشته شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم که به صورت همزمان در تهران و 6 استان کشور با ارتباط ویدیویی برخط برپا شد، درگذشت جانسوز و تاسف بار
کارکنان خوب، زحمتکش وپرتلاش بانک را در اثر ابتلا به کرونا آن هم در راه خدمت به بندگان خدا، به خانواده هاي این عزیزان و به خانواده بزرگ بانک ملت تسلیت گفت

 
و براي درگذشتگان راه خدمت از خداوند متعال رحمت و مغفرت و براي خانواده هاي آنان صبر و سلامتی آرزو کرد. 

وي همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس، یاد و خاطره دلاورمردي ها و فداکاري هاي ایثارگران عرصه جهاد و شهادت را در هشت سال دفاع مقدس گرامی داشت و
افزود: این عزیزان در سال هاي جنگ در برابر دشمن تا دندان مسلح تا پاي جان مردانه ایستادند و با نثار خون پاك خود، امنیت، افتخار و اقتدار را به ملت بزرگ ایران

 
هدیه کردند. 

مدیرعامل بانک ملت با گرامیداشت یاد امام راحل (ره) که با مدیریت بهینه خویش، جنگ را به نفع ایران به پایان رساندند، اظهار داشت: متاسفانه ویروس کرونا، باعث ایجاد

 
دغدغه ها و نگرانی هایی در بین مردم شده ولی در عین حال انسجام و همدلی را در جامعه تقویت کرده است. 

وي هدف از برپایی این جلسه را پاسداشت ایثار، گذشت و خدمات ارزشمند کارکنان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور خواند که جان خود را در راه خدمت از

 
دست دادند ولی تا آخرین لحظه از خدمتگزاري به مردم دست نکشیدند. 

دکتر بیگدلی، نظام بانکی را از بزرگ ترین شبکه هاي خدمات محور و از اصلی ترین ارکان اقتصادي کشور خواند و افزود: در شرایط شیوع ویروس کرونا هم کارکنان بانک

 
ها در خط مقدم قرار داشتند و با وجود شرایط سخت فعالیت، در ارائه خدمات به مردم هیچ گونه کوتاهی نکردند و اجازه ندادند تا چرخ اقتصاد کشور از حرکت بایستد. 

به گفته وي، بانک ها علاوه بر این که در پیشانی خط مقدم مقابله با تحریم ها قرار دارند در شرایط سخت کرونا هم با تمام قدرت و با ایثار و فداکاري و از خودگذشتگی

 
کارکنان سختکوش خود نسبت به ارائه خدمات و کمک به حفظ اشتغال و توسعه اقتصادي کشور از هیچ کوششی فروگذار نکرده اند. 

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی براي بانک ملت محسوب می شود ضایعه اي که

 
علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد. 

وي خطاب به خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به کرونا گفت: آگاه باشید که فداکاري ها، از خودگذشتگی ها و ایثارگري هاي این عزیزان از سوي ملت ایران و

 
مدیران و کارکنان بانک ملت هیچ گاه فراموش نخواهد شد. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: من به نوبه خودم و به عنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ بانک ملت، اعلام می کنم که بانک ملت خود را در غم شما شریک می داند و همیشه

 
در کنار شما خواهد بود زیرا شما نیز بخشی از این خانواده بزرگ محسوب می شوید. 

 
وي در عین حال از مدیران مناطق خواست تا مشکلات خانواده هاي درگذشتگان راه خدمت در کوتاه ترین زمان ممکن حل و فصل شود. 

امیررضا شیخ مدیر امور حراست و دبیر کمیته پدافند غیرعامل نیز در ابتداي این جلسه، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار داشت: درگذشتگان راه خدمت، جزو

 
افتخارآفرینان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور بودند که در جبهه اقتصادي کشور حتی یک دقیقه نیز خدمتگزاري خود را متوقف نکردند. 

وي با تشریح اقدامات کمیته پدافند غیرعامل بانک ملت در راستاي مقابله با شیوع ویروس کرونا، اعلام کرد که تاکنون بیش از دو هزار نفر از کارکنان بانک ملت به این

 
بیماري مبتلا شده اند که 1800 نفر بهبود یافته اند، تعدادي در حال درمان هستند و متاسفانه 10 نفر از عزیزان نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
شیخ افزود: ما قدردان تلاش این عزیزان هستیم و همیشه در کنار خانواده هاي آنان خواهیم بود. 

علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت نیز درگذشتگان راه خدمت را عزیزترین و شریف ترین کارکنان بانک ملت خواند و ادامه داد:

 
این عزیزان تا پاي جان در راه خدمت رسانی بی وقفه به مردم ایستادند و نام خود را جاودانه ساختند. 

 
وي افزود: براي اولین بار در بانک ملت، نشان زرین افتخار خدمت و ارادت به ساحت ملت شریف ایران به خانواده هاي معزز این عزیزان از دست رفته تقدیم می شود. 

در این مراسم، علاوه بر مدیرعامل، محمدتقی صمدي رییس هیات مدیره، مرتضی نجف عضو هیات مدیره، محمود اخلاقی، محسن خوارزمی و مجید ابراهیمی معاونان

 
مدیرعامل، زهره محمدي، امیررضا شیخ و علی اکبر صابریان مدیران امور و عباس نگیمی رییس اداره کل مدیریت عملیات حضور داشتند. 

مدیرعامل بانک ملت در پایان این مراسم در گفت و گو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از مردم شریف ایران درخواست کرد براي حفظ سلامتی خود، خانواده هایشان و
کارکنان شبکه بانکی کشور تا حد امکان از خدمات غیرحضوري استفاده کنند.





هشدار رئیس اتاق ایران درباره چشم انداز تولید

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/07

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران در نشست هیات نمایندگان پارلمان بخش خصوصی تاکید کرد: عدم تخصیص ارز و عدم ترخیص به موقع مواد اولیه خطوط
تولید شرایط بنگاه هاي اقتصادي را با چالش جدي رو به رو کرده است و اگر این مشکل حل نشود، توقف تولید و ریزش شدید اشتغال را به دنبال دارد.



سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - از سال 1980، سازمان جهانی گردشگري سازمان ملل متحد
سالانه روز 27 سپتامبر را به عنوان روز جهانی گردشگري جشن می گیرد. بالا
بردن سطح آگاهی در مورد نقش گردشگري در جامعه جهانی و نشان دادن
چگونگی تاثیر گردشگري بر ارزش هاي اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و
اقتصادي در سراسر جهان از جمله اهداف گرامیداشت این مناسبت بوده است.
ایران عزیز اسلامی این پهنه بزرگ زرخیز فرصت هاي بسیار مغتنم خدادادي
را براي همه کارشناسان برنامه ریزان و تصمیم سازان دلسوز پیش روي قرار
داده است تا به همت مردمان پرتلاش و فهیم آن همواره در جهان نقش
آفرین باشد و از پس همه ناملایمات و بحران ها با سرافرازي پیشتازي کند.
ایران بخاطر این مواهب طبیعی و درك و نبوغ مردمانش علاوه بر تجارب
ارزنده و گذر از پیچ هاي خطرناك و بزنگاه هاي مهم تاریخی ، با حفظ هویت

و اصالت خویش براي سایر جهانیان نیز الگو شده اند. رمز پایداري این ملت بزرگ شناخت موقعیت هاي متنوع تبدیل و تهدیدها به فرصت ها بوده است. در این راستا علاوه
بر موقعیت مهم ژئواستراتژیک و گذرگاهی و موقعیت چهار فصل و فرهنگ غنی ، وجود معادن و ذخایر عظیم طبیعی به خصوص در دهه هاي اخیر امکان برونرفت از
بسیاري از تنگناها را براي ما ایجاد نموده است. رتبه پنجم جهانی در حوزه معدن از این منظر مولفه بسیار مهمی در این شرایط به شمار می رود . در این حوزه تنها در
گردشگري معدنی ظرفیت هاي بالاي اشتغال و خلق سرمایه وجود دارد که شاهدیم مورد توجه کشورهاي معدن خیز جهان قرار گرفته است و ممالک زیادي از این ظرفیت
شناخته شده به عنوان راهی جدید براي کسب درآمد و معرفی جاذبه هاي خود جهت جذب توریست و سرمایه گذار بهره می برند. گردشگري مبتنی بر طبیعت گردي در
ایران، در چند سال اخیر با کویرگردي و بیابانگردي، بازدید از تالاب ها، جنگل ها و سواحل کشور با جلوه هاي خاص طبیعی مورد استقبال گردشگران داخلی و حتی
خارجی قرار گرفته است. استقبال از معادن روباز فعال یا متروکه با جذابیت هاي بصري قابل توجهی همراه بوده است و کارشناسان گردشگري متوجه جذابیت این بخش در
صنعت توریسم شده اند و از آن به عنوان یکی از شاخه هاي قوي و پربازدیدکننده طبیعی نام می برند . در این ارتباط ژئوسایت ها (مکان هاي ویژه زمین گردشگري) در
مرکز توجه گردشگران قرار می گیرند. یک ژئوسایت می تواند چشم انداز، اشکال متنوع ناهمواري هاي سطح زمین، یک رخنمون سنگی، لایه هاي فسیل دار یا یک
سنگواره به خصوص باشد و جهانگردي زمین شناسی بر روي جنبه هاي فرهنگی و تاریخی، همچون توجه به ساخت بناها از صخره ها و سنگ هاي محلی و به اشکال
گوناگونی از فعالیت هاي معدن کاري متمرکز می شود. از بین جاذبه هاي ژئوتوریستی هر کشوري، معادن از اهمیت خاصی براي جاذبه هاي توریستی برخوردار هستند که
با عنوان ژئوتوریسم معادن مورد توجه قرار می گیرند. چراکه دیدن معادن، روش هاي اکتشاف و استخراج آنها، دستگاه ها و ماشین آلات مورد استفاده براي استخراج
معادن، مشاهده انواع سنگ ها به ویژه سنگ هاي قیمتی و جواهري براي مردم جذابیت خاصی دارد. همچنین درك مواهب خدادادي به صورت معادن و ظرفیت مناطق و
روش هاي معدنکاري و تاریخچه معدنکاري هر منطقه از گذشته هاي دور تا زمان حال، به منظور رونق گردشگري طبیعت گرا و پرکردن اوقات فراغت و کمک به درك و
استفاده درست از مواهب و حفظ محیط زیست و آموزش همگانی علوم زمین و معدنکاري، از رویکردهاي جدید جهان است که خود می تواند نقش مهمی در کارآفرینی
براي مهندسان معدن و افزایش درآمد جنبی معادن بخش خصوصی و حفظ و رونق و زیباسازي طبیعت بیجان بعد از عملیات معدنکاري داشته باشد . در حقیقت

 
ژئوتوریسم، پدیده هاي زمین شناختی را معرفی می کند و یک سري گروه بندي نظیر پدیده هاي رسوبی، پدیده هاي فرسایشی و... دارد. 

گردشگري معدنی می تواند در خدمت بخش معدن کاري کهن و همچنین در بخش زمین شناختی قرار گیرد. شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران بر اساس این موقعیت
خداداد در این حوزه در چند سال اخیر فعالیت هاي ارزشمندي را آغاز و از جمله در منطقه بزرگ معدنی انگوران استان زنجان ، منطقه نمکی خور در استان اصفهان،
معادن متروکه و جذاب ذغالسنگ البرز مرکزي براي بازدید و استفاده گردشگران و علاقه مندان تسهیلات ویژه اي را فراهم کرده است و در برنامه هاي آتی آماده ارایه این

تجارب به سایر مراکز و سازمان هاي خصوصی و دولتی می باشد.



مردم در کمک هاي مومنانه خوش درخشیدند

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/07

سردار محمد زهرایی با بیان اینکه جمهوري اسلامی همواره در مقابل جهبه استکبار بوده است، گفت: مردم در کمک هاي مومنانه هم خوش درخشیدند و حماسه
هاي عظیمی خلق کردند.

به گزارش شهداي ایران، صبح امروز دوشنبه 7 مهرماه نشست بررسی حل
مشکل بازار و بازاریابی در مناطق روستایی با حضور «سردار محمد زهرایی»
مسئول سازمان بسیج سازندگی، 15 نفر از مدیران عامل شرکت هاي بخش
خصوصی بازاریابی و فروش، 10 گروه موفق از صندوق هاي قرض الحسنه و

 
10 گروه جهادي برتر در حوزه اقتصادي برگزار شد. 

«سردار زهرایی» در ابتدا این مراسم ضمن تبریک چهلمین سالگرد دفاع
مقدس اظهار داشت: امروز قرار است در خصوص ظرفیتی صحبت کنیم که در

 
بین مردم و مسئولان مغفول مانده است. 

وي ادامه داد: باید بپذیریم که جمهوري اسلامی با مبانی مردم پایگی و

 
حمایت از محرومین همیشه جبهه استکبار را در مقابل دارد. 

با اشاره به جنگ اراده ها و باورها گفت: امروز آرایش دشمن تغییر کرده و

 
دشمن همه ابزار خود را به کار گرفته است و از طریق رسانه هاي خود حربه می زنند. 

سردار زهرایی ادامه داد: تحریم بخشی از تحرکات دشمن است؛ اما تحریم بخشی از عقب ماندگی در حوزه جهش تولید است و بخش عظیم آن به داخل بر می گردد. مردم

 
با تشکیل گروه هاي جهادي و با تشکیل صندوق هاي قرض الحسنه به اشتغال و تولید کمک می کنند. 

زهرایی با بیان اینکه مردم در کمک هاي مومنانه هم خوش درخشیدند و حماسه هاي عظیمی خلق کردند، گفت: قسمت دولت که آن روي سکه است را کاري نداریم اما

 
نقش مردم در تحقق اقتصاد مقاومتی پررنگ است. ما تلاش داریم مردم را به صحنه بیاوریم. باید تفکر لیبرالی کنار برود و مردم پاي کار بیایند. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی افزود: کمک به دولت در مردم پایه کردن اقتصاد کشور از برنامه هاي بسیج سازندگی است. جریان جهادي کشور از زمان تشکیل بسیج

 
سازندگی به گفتمان عمومی تبدیل شده است. رهبري مطالبه دارند همه جوانان در قالب گروه هاي جهادي ساماندهی و سازماندهی شوند. 

 
بیش از 600 هزار جهادگر به صورت اختصاصی در حوزه هاي مختلف فعال هستند 

وي با بیان اینکه بیش از 600 هزار جهادگر به صورت اختصاصی در حوزه هاي مختلف فعال هستند، گفت: 24 هزار گروه جهادي فعال داریم که بدون حق الزحمه به

 
مناطق محروم می روند و تلاش می کنند وضع اقصادي کشور را بهبود ببخشند. 

 
زهرایی افزود: ریزشی در جریان جهادي وجود ندارد. سیل زلزله و یا هر حادثه طبیعی نشان داد گروه هاي جهادي اولین گروه پیشگام است که به یاري مردم می شتابند. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی در توصیه به بخش خصوصی گفت: ظرفیت بسیج و اتصال شما به این شبکه موجب توانمند کردن نسل جوان در تحقق اقتصاد مقاومتی می

 
شود. 

وي با بیان اینکه بسیجیان باعث برانگیختگی اجتماعی و ترغیب گروه هاي جهادي می شوند و تصدي گري نمی کنند، اظهار داشت: بسیج سال گذشته 21 هزار صندوق

 
قرض الحسنه ایجاد کرد که 1 میلیون نفر عضو این صندوق ها هستند. صندوق هاي قرض الحسنه تولید دارند اما مکشی در بازار وجود ندارد. 

زهرایی افزود: بخش خصوصی به عنوان یک بخش معین با گروه هاي جهادي و صندوق ها تعامل داشته باشد که درخواست من از بخش خصوصی همکاري با این صندوق

 
هاست. 



مسئول سازمان بسیج سازندگی با بیان اینکه با پیوند بخش خصوصی با صندوق هاي قرض الحسنه و گروه هاي جهادي مشکلات حل خواهد شد نه با برجام گفت: سال

 
گذشته صندوق هاي ما 68 هزار شغل ایجاد کردند که حتی وزارت خانه ها هم نمی توانند چنین ادعایی کنند. 

در انتهاي این مراسم برخی از مدیران شرکت هاي خصوصی به بیان دغدغه ها و نظراتشان در حوزه بازاریابی و بازارهاي روستایی و نحوه مشارکت و همکاري با گروه هاي
جهادي پرداختند.



ثبت 120 روستاي گردشگري خوزستان هدفگذاري شد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/07

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه امسال ثبت 120 روستاي هدف گردشگري خوزستان هدفگذاري شده است گفت: اگر بتوانیم
گردشگري روستایی را در خوزستان توسعه دهیم گردشگري پایدار به دنبال آن  ایجاد می شود.

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه امسال ثبت
120 روستاي هدف گردشگري خوزستان هدفگذاري شده است گفت: اگر
بتوانیم گردشگري روستایی را در خوزستان توسعه دهیم گردشگري پایدار به

 
دنبال آن  ایجاد می شود. 

غلام شجاعی روز دوشنبه به مناسب هفته گردشگري اظهار داشت: در صورت
تامین اعتبار تا پایان سال 99 روستاهاي هدف گردشگري خوزستان ثبت می
شوند هر چند این مساله به این معنا نیست که دیگر روستاهاي خوزستان از

 
جاذبه گردشگري برخوردار نیستند. 

وي با بیان اینکه رونق گردشگري در یک روستا موجب اشتغال زایی و به

 
دنبال آن مهاجرت معکوس از شهر به روستا می شود افزود:از این رو با توسعه گردشگري روستایی شاهد کاهش مهاجرت روستاییان به شهرخواهیم بود. 

شجاعی ثبت روستاهاي هدف گردشگري را به نوعی یک حرکت نمادین دانست و گفت: در حال حاضر در خوزستان 17 روستا به عنوان روستاي هدف گردشگري شناخته
می شوند اما تمامی روستاهاي خوزستان هدف گردشگري هستند و قابلیت و ظرفیت گردشگرپذیري را دارا هستند چراکه هر کدام از آن ها ویژگی هاي خاص و منحصر به

 
فرد خود را دارند که می تواند براي گردشگران جالب باشد. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان این که بخش عمده اي از جمعیت استان در شهرها ساکن هستند بیان کرد: سادگی روستا و فضاي خاص

 
حاکم بر آن، آداب، رسوم و سنن روستایی، پوشش و نوع غذایی که مصرف می شود همه و همه جزو جاذبه هاي گردشگري محسوب می شوند. 

شجاعی ادامه داد: هر روستایی که بتواند بافت روستایی، نوع ساخت و ساز ساختمان ها، چیدمان داخلی خانه هاي روستایی به همراه آداب و رسوم ویژه خود را حفظ کند

 
گردشگران بیشتري را جذب خواهد کرد و به همان اندازه که به سمت مصالح جدید بتنی، استفاده از بلوك هاي سیمانی و... برود اصالت خود را از دست می دهد. 

وي نقش و اولویت آموزش را در حفظ اصالت فرهنگ روستایی مهم خواند و گفت: آموزش براي توسعه گردشگري روستایی بسیار مهم است در یکسال گذشته 50 دوره

 
آموزشی به ویژه در زمینه توانمندسازي جوامع محلی برگزار شد که پیش از شیوع کرونا به صورت حضوري و پس از شیوع کرونا به صورت غیر حضوري برگزار شدند. 

شجاعی با اشاره به توسعه اقاماتگاه هاي بوم گردي بیان کرد: در استان خوزستان در حال حاضر 12 اقامتگاه بومگردي فعال هستند از اواخر سال 98 و اوایل سال 99 نیز

 
12 پروانه اقامتگاه بومگردي و 40 موافقتنامه اصولی صادر شده است. 

وي با اشاره به این که در زمینه توسعه اقامتگاه هاي بومگردي ضرورت ورود بخش خصوصی احساس می شود بیان کرد: در زمینه ورود بخش خصوصی شرایط، ضوابط و
تسهیلاتی در نظر گرفته ایم تا سرمایه گذاران در این زمینه فعالیت کنند اقامتگاه هاي بوم گردي درواقع همان منازل مسکونی روستایی هستند که شاید نیاز به مقاوم

 
سازي و تغییرات جزیی دارند و باید همان شکل سنتی خود را حفظ کنند. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان در پایان بیان کرد: متاسفانه پس از شیوع کرونا گردشگران و مسافران به شکل چشمگیري کاهش یافت که همین امر

 
بر استقبال از اقامتگاه هاي بومگردي تاثیر گذاشت. 

وي تصریح کرد: امسال به علت شیوع ویروس کرونا نمی توان همچون گذشته برنامه هاي گردشگري گسترده را برگزار کرد زیرا محور برگزاري جشن ها و آیین ها جذب
گردشگران و حضور مردم است که همین امر با پروتکل هاي بهداشتی ستاد مدیریت کرونا در تناقض است از این رو تلاش شده تا جایی که می توان بخش عمده برنامه ها

 
به صورت مجازي باشد. 

شجاعی با بیان این که بازدید مجازي از برخی آثار تاریخی استان همچون زیگورات چغازنبیل فراهم شده است توضیح داد: گردشگران می تواند با استفاده از سامانه بازدید
مجازي بدون حضور فیزیکی در محل از تمامی نقاط محوطه تاریخی چغازنبیل و نقاطی که اجازه ورود به آن در بازدید حضوري امکان پذیر نیست با کیفیت بالا بازدید به



 
عمل آورند. 

 
وي ادامه داد: یکی دیگر از برنامه هاي روز جهانی گردشگري در استان خوزستان بازدید رایگان علاقه مندان به موزه است. 

 
روز جهانی گردشگري در تقویم جهانی هرسال 27 سپتامبر برابر با 6 مهر ماه 1399 است و برنامه هاي آن بیشتر به صورت مجازي برگزار می شود. 

از سال 1980 سازمان جهانی گردشگري شعاري را به عنوان شعار سال خود انتخاب می کند که امسال سازمان جهانی گردشگري «گردشگري و توسعه روستایی» را به
عنوان شعار سال 2020 برگزیده شد.



اشتغال 35 نفر با تولید سالانه 400 تن قارچ خوراکی در روستاي ولی آباد قرچک

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش خبرگزاري فارس از قرچک، بهمن خطیبی صبح امروز در جریان
بازدید از عملیات ساخت سوله پرورش قارچ خوراکی در این روستا اظهار کرد:
این سوله درصورت بهره برداري، سالانه 400 تن قارچ خوراکی تولید می کند

 
و 35 نفر نیز به صورت مستقیم مشغول به کار خواهند شد. 

وي با بیان اینکه مساحت محل احداث این پروژه دو هکتار بوده و مساحت
طرح(احداث سوله ها) 1806 مترمربع است، عنوان کرد: در حال حاضر
پیشرفت فیزیکی این پروژه 68 درصد بوده و تا این مرحله از کار براي این

 
پروژه حدود 30 میلیارد ریال هزینه شده است. 

فرماندار قرچک اضافه کرد: در راستاي عمل به فرموده مقام معظم رهبري در سال جهش تولید حمایت از سرمایه گذاران و رفع موانع تولید بیش از گذشته در دستور کار
قرار گرفته و در حوزه کشاورزي نیز هدف جذب سرمایه گذاران، افزایش سرانه تولید، بهبود کیفیت محصولات کشاورزي و حمایت از اشتغال در حوزه کشاورزي و دامپروري

 
است. 

خطیبی همچنین با اشاره به اینکه ایران جزو رتبه هاي نخست تولید قارچ خوراکی در دنیا است، خاطرنشان کرد: در حوزه پرورش قارچ خوراکی علاوه بر تأمین سرانه

 
مصرف داخلی، با شرط بهبود زیرساخت هاي حمل ونقل می توان به رونق صادرات این محصول اندیشید و روستاها را به عنوان رکن مهم این موضوع در نظر گرفت. 

گفتنی است بهمن خطیبی فرماندار قرچک به همراه حجت الاسلام اسماعیلی امام جمعه شهرستان و رشیدیان بخشدار مرکزي از عملیات ساخت سوله پرورش قارچ

 
خوراکی در روستاي ولی آباد بازدید کردند. 

انتهاي پیام/67037/پ/س



ثبت نام 386 متقاضی مشاغل خانگی در خراسان شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/07

سرپرست معاونت آموزشی جهاددانشگاهی خراسان شمالی از ثبت نام 386 متقاضی مشاغل خانگی در استان خبرداد.

حسن خوش صفا اظهارکرد: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در ذیل برنامه
اشتغال فراگیر و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی، جهش تولید، کمک به
توانمندسازي اقتصادي خانواده ها و حمایت از کسب و کارهاي خرد، کوچک

 
و خانگی در تمامی استان هاي کشور در حال اجرا است. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی خراسان شمالی، وي
ادامه داد: این طرح تحت نظارت و مدیریت معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با همکاري جهاددانشگاهی به

 
عنوان یک نهاد توسعه اي اجرا می شود. 

خوش صفا با بیان اینکه ثبت نام از متقاضیان راه اندازي مشاغل خانگی در
خراسان شمالی همزمان با سایر استان هاي کشور از ششم شهریور ماه آغاز

شده و هم اکنون هم ادامه دارد، گفت: علاقه مندان می توانند براي آگاهی از ظرفیت ها، شرایط و مزیت هاي این طرح به سامانه inhb.ir مراجعه و نسبت به ثبت نام

 
خود اقدام کنند. 

وي یادآورشد: حداقل سن 18 سال، بومی استان محل ثبت نام، عدم اشتغال تمام وقت، نداشتن بیمه کارآفرینی(افرادي که بیمه خویش فرما دارند منعی در ثبت نام

 
ندارند) از شرایط ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در 31 استان کشور است. 

سرپرست معاونت آموزشی جهاددانشگاهی خراسان شمالی گفت: سهمیه استان در نام نویسی از مشاغل خانگی حدود 500 نفر براي سال جاري بوده که تاکنون 386 نفر

 
در این طرح نام نویسی کرده اند. 

خوش صفا خاطرنشان کرد: توجه به بازار یا همان تولید مبتنی بر بازار، توانمندسازي متقاضیان و کاهش وابستگی به تسهیلات، توجه بیش از پیش به پیشرانان ملی، منطقه
اي، استانی و محلی، شبکه سازي هاي افقی و عمودي استانی و ملی، توجه به تجارت الکترونیک و فروش الکترونیکی محصولات از مهم ترین ویژگی هاي شاخص در اجراي

 
این طرح است. 

وي بازنگري در رشته هاي قبلی مشاغل خانگی، توجه به رشته هاي نوین نظیر برنامه نویسی، تولید محتوا، مترجمی، ویراستاري، مشاوره، تولید انیمیشن و همچنین توجه

 
به نقش و جایگاه نهادهاي توسعه اي نظیر جهاد دانشگاهی در پیاده سازي برنامه ها و سیاست هاي قانونگذاراز دیگرز ویژگی هاي این طرح برشمرد. 

انتهاي پیام



پرداخت 3 میلیارد تومان جهت ایجاد اشتغال به مدد جویان رزن

منبع: شبستانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/07

جعفري گفت: طی سال جاري 3 میلیارد تومان تسهیلات جهت ایجاد اشتغال براي 89 نفر به مددجویان شهرستان رزن اختصاص یافت.

 
جعفري گفت: طی سال جاري 3 میلیارد تومان تسهیلات جهت ایجاد اشتغال براي 89 نفر به مددجویان شهرستان رزن اختصاص یافت. 

«علی جعفري» در گفت و گو با خبرنگار شبستان در همدان گفت: ارائه آموزش هاي رایگان فنی و
حرفه اي، ایجاد فرصت شغلی براي مددجویان جویاي کار و داراي توانایی، انجام کار از طریق
پرداخت تسهیلات اشتغال زایی و همچنین اعمال نظارت هاي تخصصی و فنی بر طرح هاي
اشتغال مددجویان توسط ناظران متخصص، گام هاي اصلی جهت توانمندسازي و خودکفایی

 
مددجویان تحت حمایت کمیته امداد اداره رزن است. 

رئیس کمیته امداد شهرستان رزن گفت: یکی از دغدغه هاي اصلی این نهاد، ایجاد اشتغال تولید

 
محور در جهت خودکفا نمودن خانواده هاي تحت حمایت است. 

جعفري با اشاره به اولویت اشتغال در توانمندي سازي خانواده ها اعلام نمود: در سال جاري براي89 نفر از مددجویان بااعتباري بالغ بر 3 میلیارد تومان فرصت شغلی پایدار

 
ایجاد شده است. 

رئیس کمیته امداد شهرستان رزن همچنین با اشاره به اهمیت آموزش در ایجاد اشتغال براي مددجویان، بیان کرد: تعداد دوره آموزشی بلندمدت با همکاري فنی و حرفه

 
اي (در جهت اشتغال) و آموزشگاه هاي آزاد با حضور60 نفر کارآموز برگزارشده است. 

جعفري، تعدادکاریابی هاي صورت گرفته براي مددجویان در سال 99 را 11 نفر و تعداد افراد بهره مند شده از بیمه هاي تأمین اجتماعی را 113 نفر عنوان کرد.



مراحل و مدارك تعویض پلاك خودرو از صفر تا صد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/07

 
مراحل و مدارك تعویض پلاك خودرو از صفر تا صد 2 

همراه مکانیک/ اگر شما هم یکی از افرادي هستید که قصد خرید و فروش
خودرو دارید و از مراحل تعویض پلاك آن بی خبر هستید، این مقاله از سري
مقالات نکات خرید و فروش مجله خودرو همراه مکانیک کمک شایانی به شما
خواهد کرد. ما همه آنچه که در مورد تعویض پلاك خودرو باید بدانید را براي

 
شما فراهم کرده ایم. 

در این مقاله تمامی مراحل تعویض پلاك، مدارك لازم براي تعویض پلاك
خودرو، نحوه استعلام پلاك خودرو، هزینه تعویض پلاك خودرو، مراکز

تعویض پلاك و نحوه پیگیري پلاك خودرو صفر شرح داده خواهد شد. علاوه بر این تمامی نکات فنی و حقوقی خرید خودرو را در مقاله راهنماي خرید خودرو دست دوم

 
شرح دادیم. 

پس از تنظیم قرارداد خصوصی میان فروشنده و خریدار، اولین مرحله براي معامله خودرو این است که طرفین (خریدار و فروشنده) قبل از مراجعه به دفتر اسناد رسمی به
مراکز تعویض پلاك مراجعه کنند و با تحویل مدارك و مستندات، اقدام به فک پلاك قبلی خودرو و نصب پلاك جدید براي صاحب جدید خودرو کنند. براي این منظور

 
باید مراحل زیر طی شود: 

 
مراحل تعویض پلاك 

 
براي انجام تعویض پلاك شما باید همه مراحل زیر را طی کنید: 

 
1. پرداخت ورودي پارکینگ تعویض پلاك و دریافت یک برگه نوبت دهی. 

 
2. طبق شماره برگه ورودي به غرفه مورد نظر خود در ساختمان اداري مراجعه کنید. 

 
3. بعد از دریافت پوشه، مدارك مورد نیاز را در داخل پوشه گذاشته و جهت بررسی نهایی به کارشناس حقوقی غرفه مربوطه تحویل می دهید. 

4. یک کاغذ براي بازدید خودرو به شما داده می شود که افسر حاضر در تعویض پلاك، شماره شاسی، شماره موتور، شماره بدنه و اصالت خودرویتان را بررسی و تایید می

 
کند. 

POS 5. برگه تایید بازدید فنی به همراه شرایط خلافی خودرو به شما داده می شود. در صورتی که خودرو داراي خلافی باشد، این مبلغ باید توسط فروشنده و با دستگاه

 
موجود در مرکز تعویض پلاك پرداخت شود. 

 
6. واریز وجه تعویض پلاك برابر تعرفه به حساب خزانه در باجه بانک ملی 

7. پس از تایید نقل و انتقال و سند مالکیت خودرو، دستور فک پلاك و سپس برگه سبز خودرو را دریافت می کنید و پس از آن پلاك قدیم را تحویل انبار پلاك داده و

 
پلاك جدید دریافت می کنید. 

8. براي نصب پلاك اگر بخواهید پلاك جدیدي بر روي خودرو نصب کنید حدودا 10 دقیقه و اگر پلاك قبلی خود را براي تعویض بخواهید حداکثر 1 ساعت باید منتظر

 
بمانید. 

 
9. براي خروج از پارکینگ برگه ورودي را تحویل داده و خارج می شوید. 

 
مدارك لازم براي تعویض پلاك 

 
قبل از رفتن به مرکز تعویض پلاك خودرو، مدارك زیر که شامل مدارك خریدار و فروشنده است، را به همراه خود داشته باشید. 

 
مدارك فروشنده خودرو براي تعویض پلاك: 

 
فروشنده به منظور تعویض پلاك باید مدارك زیر را به همراه داشته باشد: 

 
اصل سند فروش کارخانه سازنده (تولیدداخل) 

 
اصل کارت شناسایی خودرو 

 
اصل سند مالکیت خودرو که توسط ناجا صادرشده است 



 
اصل شناسنامه و کارت ملی 

 
اصل بیمه نامه شخص ثالث معتبر 

اصل کارت معاینه فنی معتبر(خودروهاي شخصی و دولتی که بیش از 4 سال از مدل آن سپري شده باشد و خودروهاي عمومی که بیش از یک سال از مدل آن ها سپري

 
شده باشد) 

 
حضور فروشنده و خریدار یا نماینده قانونی آن ها 

 
در صورتی که فروشنده به خریدار وکالت تعویض پلاك دهد حضور او الزامی نیست. 

 
مدارك خریدار خودرو به منظور تعویض پلاك: 

 
خریدار باید مدارك زیر را به منظور تعویض پلاك همراه خود داشته باشد 

 
شناسنامه و کارت ملی 

 
قبض برق به نام خریدار خودرو یا پدر خریدار 

مدارك احراز سکونت خریدار در صورت نبودن قبض برق (ارائه سند اجاره نامه منزل مسکونی به نام خریدار خودرو داراي کد رهگیري و هلوگرام یا ارائه سند اجاره نامه

 
چاپی داراي هلوگرام و کد رهگیري منزل مسکونی به نام خریدار خودرو) 

 
هزینه تعویض پلاك خودرو 

 
هزینه دریافتی در تعویض پلاك در سال 98 مبلغ 100 هزار تومان است که تماما با استفاده از دستگاه کارتخوان پرداخت می شود. 

 
متاسفانه دیده شده که در برخی از مراکز تعویض پلاك در انتهاي کار مبلغی به صورت نقدي از خریداران خودرو دریافت می کنند که دریافت این مبلغ جنبه قانونی ندارد. 

 
در تعویض پلاك کدام هزینه با فروشنده است و کدام هزینه با خریدار ؟ 

- در مرکز تعویض پلاك تنها پرداخت هزینه خلافی خودرو برعهده فروشنده است. اما در دفاتر اسناد رسمی علاوه بر پرداخت هزینه عوارض سالیانه شهرداري، هزینه انتقال

 
سند هم بر عهده فروشنده است. 

 
- مابقی هزینه ها در مرکز تعویض پلاك (همان 100 هزار تومان) برعهده خریدار است. 

 
نکات مهم تعویض پلاك خودرو 

تمامی هزینه ها در تعویض پلاك تنها از طریق کارت بانکی قابل پرداخت است، بنابراین در زمان مراجعه به مراکز تعویض پلاك حتما کارت بانکی با موجودي کافی همراه

 
داشته باشید. 

 
در زمان تعویض پلاك نیازي به تسویه حساب عوارض شهرداري وجود ندارد. تسویه حساب عوارض شهرداري براي دفاتر اسناد رسمی و در زمان انتقال سند لازم است. 

خلافی خودرو از طریق دستگاه POS موجود در مرکز تعویض پلاك پرداخت می شود. این دستگاه ها مجهز به بارکدخوان هستند. بنابراین نیازي به تسویه خلافی پیش از

 
مراجعه به مرکز تعویض پلاك وجود ندارد. 

 
زوج یا فرد بودن پلاك به هیچ عنوان انتخابی نیست و کاملا به صورت تصادفی است. 

 
در زمان انتقال پلاك در صورتی که خریدار چند پلاك آزاد داشته باشد از وي سوال می شود که مایل است کدام پلاك بر روي خودرو موردنظر نصب شود. 

در صورتی که خریدار پلاك آزاد دارد که در مرکز تعویض پلاکی که به آن مراجعه کرده موجود نیست دو راه به وي پیشنهاد می شود. اول مدارك خودرو پس گرفته شود
و خریدار به همراه فروشنده به مرکز تعویض پلاکی مراجعه کنند که پلاك آزاد در آنجا قرار دارد! دومین راه این است که خریدار مبلغ 50 هزار تومان پرداخت کند تا پلاك

 
آزاد در مرکز تعویض پلاك قبلی قیچی شده و در مرکز تعویض پلاك فعلی یک پلاك جدید با همان شماره صادر شود. این فرآیند حدودا 1 ساعت زمان می برد. 

 
کل فرآیند تعویض پلاك در صورتی که مورد خاصی پیش نیاید حدود 2 الی 3 ساعت زمان می برد. 

همانطور که در راهنماي حقوقی خرید خودرو دست دوم توضیح دادیم از خرید خودرو به صورت وکالتی پرهیز کنید. زیرا در صورتی که به هر دلیلی خودرو مشکل داشته

 
باشد تا انجام مراحل قانونی خودرو در پارکینگ تعویض پلاك توقیف می شود. 

 
مدارك مورد نیاز براي صدور کارت المثنی مشخصات خودرو: 

 
اگر بدنبال المثنی مدارك خود براي تعویض پلاك هستید رعایت نکات زیر براي شما الزامی است 

 
حضور مالک یا وکیل قانونی او براي سپري شدن مراحل قانونی به همراه خودرو ضروریست. 

 
ارائه دادن اصل تمام مدارك شناسایی و یا وکالتنامه به همراه اصل مدارك شناسایی الزامیست. 

 
اصل سند فروش کارخانه تولید کننده (تولید داخل) لازم است. 

 
اصل سند مالکیت خودرو که از طرف پلیس ناجا صادر شده باشد، الزامیست. 

 
ارائه دادن گواهی مفاصا حساب اجرائیات, اگر وجه معوقه جرایم پرداخت نشده باشد، نیاز است. 

 
واریز فیش بانکی به مبلغ بیست و پنج هزار تومان به شماره حساب 0267006700007 نزد بانک ملی بابت هزینه صدور کارت المثنی مشخصات خودرو اجباریست. 

 
گرفتن تعهد کتبی از مالک خودرو یا وکیل قانونی او لازم است. 

 
پرداخت هزینه پستی براي ارسال کارت مشخصات به مبلغ چهار هزار و نهصد تومان 

 
سوالات متداول و مطرح شده در مورد تعویض پلاك 



در این بخش بدلیل حجم بالا سوالات کاربران نسبت به تعویض پلاك و جزئیات آن به سوالات متداول پاسخ خواهیم داد و در صورتی که سوال دیگري داشتید با ما در

 
میان بگذارید تا پاسخ آن را در کمترین زمان به شما بدهیم. 

 
چطور پلاك تهران بگیریم؟ 

یکی از شرایط مهم دریافت پلاك تهران یا هر استان دیگري سکونت در آن استان است. یعنی شما براي دریافت پلاك تهران باید ساکن تهران باشید و از ارائه آدرس هاي

 
نادرست جدا پرهیز کنید چرا که کارت خودرو به آدرس محل سکونت شما ارسال خواهد شد و در صورت برگشت خوردن دچار مشکلات زیادي خواهید شد. 

 
چطور پلاك زوج یا فرد بگیریم؟ 

قابل ذکر است که پلاك زوج و فرد توسط راهنمایی و رانندگی صادر می شود و کارگذار تعویض پلاك هیچ توانایی در تعیین پلاك زوج و فرد ندارد و صدور پلاك زوج یا

 
فرد کاملا تصادفی است و شما توانایی در تعیین این امر نخواهید داشت. 

 
مدت زمان صدور کارت خودرو بعد از تعویض پلاك چقدر است؟ 

از زمانی که شماره پلاك شما تعیین و فرایند مربوط به تعویض پلاك تمام می شود شما می توانید از طریق سامانه رهگیري مرسولات پستی فرایند ارسال کارت خودرو
خود را مشاهده کنید. دقت داشته باشید از آنجایی که این سازمان خدمات مختلفی بجز کارت خودرو دارد ابتدا نوع جست و جو را روي کارت خودرو قرار دهید سپس

 
پلاك خود را وارد کنید. 

 
تعویض پلاك شهرستان در تهران به چه صورت است؟ 

 
زمانی که شما می خواهید تعویض پلاك شهرستان را در تهران انجام دهید چند حالت بوجود می آید: 

حالت اول زمانی است که شما نقل مکان کرده اید و در تهران ساکن شده اید که با ارائه مدارك به پلیس +10 و تغیر محل سکونت می توانید به یکی از شعب تعویض

 
پلاك در تهران رفته و پلاك قبلی را فک و پلاك تهران دریافت کنید. 

حالت دوم زمانی است که شما به دلیل شغل خود دو منزل در تهران و شهرستان و دو خودرو دارید که در این حالت بدون فک پلاك قبلی می توانید پلاك جدید بر اساس

 
محل احراز شده دریافت نمایید. 

 
حالت سوم حالتی است که شما مدام در رفت و آمد هستید که در این صورت شما نمی توانید پلاك خود را تغییر دهید. 

 
انتقال پلاك از پدر به فرزند چگونه انجام می شود؟ 

پلاك فقط براي شخص دارنده سند خودرو صادر می شود و شما نمی توانید پلاك خود را به فرزندتان منتقل کنید مگر اینکه ابتدا خودرو به نام فرزند زده شود و سپس

 
ضمن فک پلاك قبلی پلاك جدیدي صادر شود. 

 
شرایط دریافت نمایندگی تعویض پلاك خودرو چیست؟ 

 
براي دریافت نمایندگی تعویض پلاك همکاري شما با موسسه راهگشا خواهد بود و شرایط زیر مورد نیاز است: 

 
دارا بودن مدرك کارشناسی 

 
عدم اشتغال در هیچ ارگانی چه دولتی و چه غیر دولتی 

 
حداقل 25 و حداکثر 60 سال سن 

 
آیا براي تعویض پلاك معاینه فنی لازم است؟ 

بله، برگه معاینه فنی یکی از مدارك مورد نیاز براي تعویض پلاك است که در مقاله شرایط معاینه فنی خودرو توضیحات کامل در مورد نحوه دریافت معاینه فنی داده شده

 
است. 

 
مدارك احراز سکونت براي تعویض پلاك چه مواردي هستند؟ 

 
مدارك احراز سکونت براي تعویض پلاك شامل چند دسته می شوند که ارائه هر کدام به منظور احراز محل سکونت شما براي تعویض پلاك کفایت می کند. 

سند مالکیت، اجاره نامه که هولوگرام داشته باشد، گواهی اشتغال به تحصیل فرزند و یا نامه رسمی از ارگان نظامی براي احراز محل سکونت به منظور تعویض پلاك کفایت

 
می کند، البته در کنار این مدارك قبض برق نیز به همراه داشته باشید. 

 
نوبت دهی اینترنتی مراکز تعویض پلاك به چه صورتی است؟ 

 
در مقاله مراکز تعویض پلاك تهران نحوه نوبت دهی اینترنتی تعویض پلاك را شرح داده ایم. 



 
مراکز تعویض پلاك خودرو 

در ادامه به آدرس و شماره تماس مراکز تعویض پلاك در سطح شهر تهران، شهرستان هاي تهران و مراکز استان ها اشاره خواهد شد. همچنین در مقاله مراکز تعویض
پلاك تهران، آدرس تمامی مراکز بر روي نقشه نیز مشخص شده است. روزهاي فعالیت و ساعت کار مراکز تعویض پلاك هم در بخش مربوط به هر مرکز توضیح داده شده

 
است. 

 
1. مرکز تعویض پلاك میثم: 

 
آدرس : کیلومتر 17 جاده مخصوص کرج - خیابان داروپخش - خیابان روز دارو 

 
تلفن تماس مرکز : 44986000-11 

 
2. مرکز تعویض پلاك اتحاد: 

 
آدرس: تهرانپارس - حکیمیه - خیابان اتحاد - اتحاد 5 غربی 

 
تلفن تماس مرکز : 77393030 

 
3. مرکز تعویض پلاك چیتگر: 

 
آدرس: کیلومتر 12 جاده مخصوص کرج 

 
تلفن تماس مرکز : 44901929 

 
4. مرکز تعویض پلاك خاوران: 

 
آدرس: کیلومتر 10 جاده خاوران - بعد از سه راه 

 
تلفن تماس مرکز : 33851332 

 
5. مرکز تعویض پلاك الغدیر: 

 
آدرس: یافت آباد - بلوار الغدیر - خیابان اکبر حسینی 

 
تلفن تماس مرکز : 66133693 

 
6. مرکز تعویض پلاك یادگارامام (ره): 

 
آدرس: اتوبان یادگار امام - خیابان زنجان شمالی - جنب ستاد ترخیص خودرو 

 
تلفن تماس مرکز : 66256729 

 
7. مرکز تعویض پلاك خلیج: 

 
آدرس: کیلومتر 7 جاده قدیم کرج - بلوار خلیج فارس - خیابان رهنما - جنب ستاد ترخیص خودرو 

 
تلفن تماس مرکز : 66260262 

 
8. واحدشماره گذاري مستقر در شرکت ایران خودرو: 

 
آدرس: کیلومتر 14 جاده مخصوص کرج - مرکز شماره گذاري مستقر در شرکت ایران خودرو 

 
تلفن تماس مرکز : 44934445 

 
9. واحد شماره گذاري مستقر در شرکت سایپا: 

 
آدرس: کیلومتر 11 جاده مخصوص کرج - مرکز شماره گذاري مستقر در شرکت سایپا 

 
تلفن تماس مرکز : 44906610 

 
10. واحد شماره گذاري مستقر در شرکت آسان موتور: 

 
آدرس: کیلومتر 8 جاده مخصوص کرج - مرکز شماره گذاري شرکت آسان موتور 

 
تلفن تماس مرکز : 48645747 

 
مراکز تعویض پلاك شهرستان هاي تهران: 

 
ورامین: میدان بسیج - بلوار امام رضا(ع) - روبروي بازار میوه و تره بار 

 
شهریار: میدان نماز - به سمت تهران (بلوار پلیس) - خیابان تلیسه 

 
اسلامشهر: چهاردانگه - روبروي شهرك صنعتی - کوچه نمایندگی ایران خودرو 

 
رباط کریم: جاده ساوه - بلوار امام خمینی - روبروي صندوق قرض الحسنه خیبر 

 
بهارستان : جاده ساوه - خیابان رینگ کار - نرسیده به چهار راه پرسپولیس 

 
پاکدشت: بلوار شمالی - شهداي قمی - نبش جماران 17 - پلاك 4 

 
در این بخش آدرس مراکز تعویض پلاك برخی استان ها را براي شما آورده ایم. 

 
اصفهان 1: جاده اصفهان شیراز - بعد از شهرك سپاهان شهر - ضلع جنوبی شهرك راهنمایی و رانندگی 

 
اصفهان2: میدان ورزشکار - ابتداي جاده دولت آباد - جنب تاکسیرانی 

 
ارومیه: کیلومتر 5 سرو - ابتداي ورودي جاده جهتلو 



 
اراك: جاده خمین بالاتر از دانشگاه آزاد واحد فلق 

 
اردبیل: انتهاي خیابان کشاورز - تقاطع بزرگراه بسیج راه ملا باشی 

 
اهواز : جاده اهواز اندیمشک - بعد از پلیس راه اهواز اندیمشک - جنب کانال شهید چمران سمت غرب 

 
ایلام: بلوار مهران پیچ آشوري (پلیس سابق) 

 
بجنورد: بلوار ولایت - دوراهی میدان بار به سمت شهرك امام خمینی 

 
بیرجند: بلوار مسافر - جنب میدان تره بار 

 
بوشهر : جاده نیروگاه جنب سردخانه 2000 تنی امکان 

 
تبریز: اتوبان شهید کسایی - شهرك آزمایش - مرکز تعویض پلاك تبریز 

 
خرم آباد: کیلومتر 5 خرم آباد به بروجرد - روبروي دانشگاه آزاد اسلامی 

 
رشت: کیلومتر 2 جاده انزلی - نرسیده به کارخانه پوشش - روبروي فرودگاه 

 
زاهدان: بلوار شهید طباطبائی - روبروي پرسی گاز 

 
زنجان: پایین تر از اراضی پایین - جنب پارکینگ راهنمایی زنجان 

 
ساري: جاده ساري جویبار - کیلومتر 3 جنب باغ ارم 

 
سنندج: شهرك مولوي - جنب ترمینال تهران 

 
 b-e سمنان: بلوار 15 خرداد - شهرك غرب - خیابان تلاش بلوك

 
شیراز: انتهاي بلوار امیر کبیر - بعد از پلیس راه شیراز کازرون - جنب باغ فدك 

 
شیراز 2: بلوارولایت - خیابان سلامی 

 
شهرکرد: میدان قمر بنی هاشم به سمت میدان میوه و تره بار 

 
قم: بلوار شهید محلاتی - ابتداي جاده حاجی آباد 

 
قزوین: عوارضی اتوبان قزوین کرج - پشت یگان موتوري نیروي انتظامی 

 
کرج: جاده قزالحصار - جنب پادگان آموزشی چمران - روبروي شرکت آذین خودرو 

 
کرمانشاه: کیلومتر 12 جاده بیستون - بعد از پایانه باربري جنب پتروشیمی 

 
کرمان: بلوار جمهوري اسلامی - بلوارهوانیروز - جنب سنگبري دنا 

 
مشهد 1: بلوار جانباز - بلوار شهید ساجدي 

 
مشهد 2: ابتداي جاده قدیم نیشابور - رباط طرق - خ ابریشم 5 - مرکز تعویض پلاك شماره 2 

 
همدان : بزرگراه امام - ابتداي شهرك مدنی - نرسیده به سه راهی قاسم آباد - مرکز تعویض پلاك همدان 

 
یاسوج: بلوار کشاورز (شرف آباد) - بعد از نمایندگی ایران خودرو دهرابپور 

 
یزد: بلوار جانباز - شهرك رزمندگان - انتهاي شهرك 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی توسط ستاد اجرایی فرمان امام پرداخت می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/07

قزوین - ایرنا - مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استان قزوین گفت: 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در مناطق رودبار الموت، کوهین و طارم
توسط این ستاد اجرایی پرداخت می شود.

قزوین - ایرنا - مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استان قزوین
گفت: 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در مناطق رودبار الموت، کوهین و

 
طارم توسط این ستاد اجرایی پرداخت می شود. 

مرتضی فرخی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا ضمن اشاره به
اقدامات ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) قزوین در زمینه حمایت از
پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی، اظهار داشت: این ستاد روستاهایی را
انتخاب کرده تا در دوره زمانی یک ساله با توجه به انجام اقدامات مختلف، به

 
عنوان روستاهاي بدون بیکار در سطح استان رونمایی و معرفی شوند. 

این مسوول خاطرنشان کرد: در زمینه ارایه تسهیلات اشتغال روستایی ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام (ره) قزوین تا امروز 10 میلیارد تومان در قالب

 
300 فقره وام در بخش هاي رودبار الموت، کوهین و طارم به بانک ها معرفی کرده که این عدد به 50 میلیارد تومان نیز خواهد رسید. 

وي با اشاره به چگونگی بازپرداخت تسهیلات، اظهار داشت: تسهیلات یاد شده با کارمزد 4 درصد و با استراحت 6 ماهه پرداخت می شود و به گونه اي برنامه ریزي شده تا

 
وام گیرندگان حتی به بانک هم مراجعه نکنند و تسهیل گران این ستاد اجرایی اقدامات جاري را انجام دهند. 

فرخی اضافه کرد: تسهیلات پرداخت شده از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) با توجه به اعلام نظر بانک ها و کارشناسان بسیار سهل الوصول بوده و در سطح

 
کشور هم بی نظیر ارزیابی شده است. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) تاکید کرد: این ستاد در روستاهاي استان قزوین شوراي اشتغال را راه اندازي کرده تا افرادي که از سوي این شورا به ستاد

 
معرفی شوند بدون ضامن تسهیلات مورد نیاز خود را دریافت کنند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) 

- استان قزوین



58 واحد تولیدي راکد در استان بوشهر فعال می شوند

منبع: ایرناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/07

بوشهر- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر گفت: با برنامه ریزي انجام شده امسال با اختصاص اعتبارات و تسهیلات لازم 58 واحد تولیدي
صنعتی در این استان فعال و به چرخه تولید وارد می شود.

بوشهر- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر گفت: با برنامه
ریزي انجام شده امسال با اختصاص اعتبارات و تسهیلات لازم 58 واحد

 
تولیدي صنعتی در این استان فعال و به چرخه تولید وارد می شود. 

سعید زرین فر در بازدید از یکی از واحدهاي تولید ماکارونی و غذایی در
دشتستان افزود: امسال سال جهش تولید و سال گذشته سال رونق تولید بود
و دراین ارتباط یکی از برنامه هاي مهم استان بوشهر فعال کردن واحدهایی

 
است که بنا به دلایل مختلف راکد شده اند. 

وي یادآورشد: در سال گذشته با پرداخت بیش از یکهزارو 200 میلیارد تومان

 
به واحدهاي تولیدي راکد توسط بانک ها 53 واحد تولیدي صنعتی راکد در استان بوشهر فعال شد. 

معاون استاندار گفت: یکی از واحدهاي خوب با برند کشوري واحد تولید ماکارونی و کنسرو ماهی و لوبیا و دستمال کاغدي در شهرستان دشتستان است که با برنامه ریزي

 
انجام شده و اختصاص تسهیلات لازم این واحد فعال و به چرخه تولید وارد می شود. 

 
وي گفت: سرمایه در گردش مشکل اساسی این واحد تولیدي است . 

علی زنگنه مدیر و تولید کننده شرکت تولیدي ماکارونی و کنسرو و دستمال کاغذي دشتستان گفت: این شرکت ظرفیت تولید انواع ماکارونی و کنسرو ماهی و مواد غذایی

 
دیگر و دستمال کاغذي را دارد که تا پیش از رکود 50 نفر در آن مشغول به فعالیت بودند. 

 
علی زنگنه افزود: مشکل اساسی این واحد سرمایه در گردش است که در صورت تامین آن این مجموعه قابلیت تولید در سطح ملی و ایجاد اشتغال 80 نفر را دارا است. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- رونق تولید 

 
- توسعه ایران 

 
- دشتستان 

 
- جهش تولید 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



استاندار بر توسعه گردشگري روستایی در مازندران تاکید کرد

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/07

ساري - وارش نیوز- استاندار مازندران در پیامی به مناسبت هفته گردشگري بر ضرورت توسعه گردشگري روستایی در این استان با توجه به ظرفیت هاي بالا
تاکید کرد.

استاندار بر توسعه گردشگري روستایی در مازندران تاکید کرد ساري - وارش نیوز- استاندار مازندران در پیامی به مناسبت هفته گردشگري بر ضرورت توسعه

 
گردشگري روستایی در این استان با توجه به ظرفیت هاي بالا تاکید کرد. 

به گزارش روابط عمومی استانداري مازندران ، احمد حسین زادگان در این پیام
نوشت : صنعت گردشگري در جهان معاصر، به عنوان یک بستر و گستره اجتماعی و
فرهنگی و یکی از منابع قدرتمند اقتصادي و از جمله کانون هاي درآمدي و اشتغال
درآمده و در برخی کشورها بنحوي براي این صنعت برنامه ریزي و سرمایه گذاري
شده است که چرخ اقتصاد این کشورها را می چرخاند و در توسعه مناسبات بین
کشورها یک پل ارتباطی مستحکم براي تقویت تعاملات بشمار می آید و در ادراك

 
متقابل فرهنگ ها، سنت ها و آداب و آیین ها نقش بسزایی دارد. 

وي افزود : امسال با انتخاب شعار "" گردشگري و توسعه روستایی"" از سوي
سازمان جهانی گردشگري در واقع بر این نکته بسیار مهم تاکید شد که بجز شهرها و مناطق شهري و صنعتی، امروز مناطق روستایی به عنوان جامعه اي مولد، داراي

 
توانمندي هاي منحصر بفرد و کانونی مستعد و موثر بر تقویت و توسعه اقتصاد، اشتغال و تولید در صنعت گردشگري در مرکز توجه جهانیان قرار گرفته است. 

نماینده عالی دولت در مازندران با تاکید بر این که توسعه گردشگري روستایی به عنوان یکی از برنامه هاي مهم شکوفایی اقتصادي در اغلب کشورهاي جهان مورد توجه
است و برنامه ها و استراتژي هاي مختلفی براي تقویت این بخش در راستاي اعتلاي اقتصادي این جوامع طرح ریزي می شود ، نوشت : در متن رابطه روستا با گردشگران
به عنوان مقصد گردشگري در عین حال مفهوم توانمند سازي جامعه روستایی و توسعه پایدار جوامع محلی نیز نهفته است و به منظور توسعه پایدار روستایی می توان در
کنار فعالیت هاي کشاورزي، دامپروري و ... فعالیت هایی نظیر گردشگري را نیز گسترش داد.گردشگري روستایی منبع با ارزش اشتغالزایی و ایجاد درآمد است و می تواند
وسیله ي مهمی براي توسعه ي اجتماعی - اقتصادي جوامع روستایی باشد و به حمایت از محیط زیست و فرهنگ روستایی و تولید درآمد و جذب سرمایه و اشتغالزایی،

 
جلوگیري از مهاجرت روستائیان و متنوع سازي اقتصاد بپردازد. 

وي افزود : مازندران که در واقع یکی از قطب هاي اصلی گردشگري کشور است، قابلیت ها و استعدادهاي ویژه و استثنایی براي توسعه صنعت گردشگري را در خود دارد و
با وجود زمینه هاي مختلف این رشته نظیر مختصات اقلیمی و طبیعت متنوع، شیوه هاي گوناگون زیست و حیات فرهنگی، تاریخی، اکو توریسم، گردشگري سلامت و ...

 
می تواند در سایه برنامه ریزي مدون به اقتصادي پویا در صنعت گردشگري دست پیدا کند. 

حسین زادگان تاکید کرد : یکی از مزیت هاي استان مازندران که بی شک نگین صنعت گردشگري این سامان است و با توجه به اقبال به آن در سال هاي اخیر در حال
رویش و حرکت به سمت پویایی است، گردشگري روستایی و بومگردي است که پتانسیل بالایی براي توسعه صنعت گردشگري و گردش اقتصادي و تقویت اشتغال و

 
معیشت مردم در این مناطق را در خود دارد. 

وي افزود : در یکی دو سال اخیر بویژه توجه خاصی به ایجاد بستر و زمینه هاي لازم براي شکوفایی گردشگري در استان در بخش هاي مختلف از جمله در روستاها و
گردشگري دریایی شده است که می طلبد تا همه دلبستگان به این دیار براي سرمایه گذاري در این حوزه ها خصوصا احداث و راه اندازي اسکله هاي تفریحی در سواحل

 
مازندران و توسعه بومگردي اهتمام نمایند. 

استاندار مازندران در پایان این پیام با تبریک هفته گردشگري به فعالان این عرصه، تشکل هاي مردم نهاد، موسسات گردشگري و همه دست اندرکاران و علاقه مندان به
این صنعت ، تاکید کرد: امیدوارم همگان در سایه هم دلی و هم افزایی ضمن حفاظت از جاذبه هاي ارزشمند و کم بدیل استان، در راستاي رونق و اعتلاي صنعت توریسم

به ویژه در حوزه بوم گردي اهتمام نماییم تا بتوانیم سهم واقعی این صنعت را در شکوفایی اقتصادي مازندران تحقق بخشیم.



ارائه غیرحضوري گواهی اشتغال به تحصیل دانشجویان در سامانه گلستان

منبع: ایرناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/07

تهران- ایرنا- مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور گفت: در راستاي ارائه خدمات غیرحضوري و برخط به دانشجویان، امکان درخواست و اخذ گواهی اشتغال به
تحصیل در پیش خوان خدمت سامانه جامع گلستان به نشانی reg.pnu.ac.ir فراهم شد.

تهران- ایرنا- مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور گفت: در راستاي ارائه
خدمات غیرحضوري و برخط به دانشجویان، امکان درخواست و اخذ گواهی
اشتغال به تحصیل در پیش خوان خدمت سامانه جامع گلستان به نشانی

 
reg.pnu.ac.ir فراهم شد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از دانشگاه پیام نور، امیرحسین بهروز افزود: آن
دسته از دانشجویانی که متقاضی صدور گواهی اشتغال به تحصیل هستند می
توانند پس از ثبت درخواست و طی مراحل ذیل، گواهی اشتغال به تحصیل

 
خود را دریافت کنند. 

1- درخواست دانشجو: اگر نوع درخواست در گزینه ها مشخص شده دانشجو
یکی از موارد را انتخاب و در غیر این صورت گزینه سایر را انتخاب می کند.

 
در قسمت شهر و اداره محل ارسال نیز عنوان شهر و اداره مربوطه را تایپ می کند. 

 
2- تایید کارشناس خدمات آموزشی مرکز / واحد 

 
3- تایید ریاست مرکز / واحد 

 
4- چاپ گواهی شماره و امضا شده توسط ریاست مرکز / واحد (چاپ می تواند توسط دانشجو نیز انجام شود) 

 
5- در صورت نیاز به ممهور به مهر شدن گواهی هاي چاپ شده، گواهی مذکور توسط مرکز / واحد محل تحصیل دانشجو ممهور به مهر می شود. 

 
برچسب ها 

 
- دانشجو 

 
- دانشگاه پیام نور 

- انتخاب رشته



کارخانه فولاد بویراحمد پس از دو سال تعطیلی در آینده نزدیک راه اندازي می شود

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/07

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد از راه اندازي کارخانه فولاد بویراحمد پس از دو سال تعطیلی در آینده نزدیک خبر داد و گفت: با راه
اندازي دوباره این واحد علاوه بر بازگشت به کار 170 نفر، ظرفیت تولید شمش نیز با سه برابر افزایش به 10 هزار تن در ماه می رسد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حشمت االله صمیمی دوست اظهار داشت: با ورود سرمایه گذار جدید و تحقق مصوبات کارگروه رفع موانع تولید

 
عمده مشکلات فراروي واحد صنعتی فولاد بویراحمد حل و عملیات بازسازي و توسعه این صنعت آغاز شده است. 

 
وي افزود: با راه اندازي دوباره این واحد علاوه بر بازگشت به کار 170 نفر، ظرفیت تولید شمش نیز با سه برابر افزایش به 10هزار تن در ماه می رسد. 

صالحی، سرمایه گذار و سهامدار جدید کارخانه فولاد بویراحمد نیز بیان کرد: تاکنون بیش از 170 میلیارد تومان براي راه اندازي این صنعت مهم سرمایه گذاري شده است.

 
امروز به منظور تسریع در خروج از رکود این واحد هفدهمین نشست کارگروه رفع موانع تولید استان در این واحد صنعتی برگزار شد. 

 
تقسیط معوقات بانکی و مطالبات شرکت هاي خدمات رسان و تامین اجتماعی از مصوبات این نشست بود. 

 
گفتنی است امسال 12 واحد صنعتی با حمایت هاي کارگروه رفع موانع تولید استان به چرخه تولید بازگشته است. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، کارخانه راکد فولاد بویراحمد از بزرگ ترین واحدهاي صنعتی استان کهگیلویه و بویراحمد پس از دو سال تعطیلی به زودي راه اندازي می شود.

 
این صنعت مهم دو سال پیش به علت ضعف مدیریت و مشکلات ساختاري با ظرفیت تولید ماهانه سه هزار تن شمش فولاد و اشتغال 170 نفر دچار رکود شد. 

انتهاي پیام//



ضرورت نقش آفرینی استان تهران در مهارت آموزي به فارغ التحصیلان دانشگاهی

منبع: تسنیمشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/07

معاون وزیر با اشاره به ضرورت نقش آفرینی استان تهران با اشاره به ابلاغ سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در18 محور گفت:براي پیشبرد سیاست
هاي سند ابلاغی درخواست تخصیص 80 درصد از درآمدهاي کسب شده به خود استان را داریم.

معاون وزیر با اشاره به ضرورت نقش آفرینی استان تهران با اشاره به ابلاغ
سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در18 محور گفت:براي پیشبرد
سیاست هاي سند ابلاغی درخواست تخصیص 80 درصد از درآمدهاي کسب

 
شده به خود استان را داریم. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم،علی اوسط هاشمی،معاون وزیر در مراسم معارفه
مدیرکل استان تهران بر ضرورت نقش آفرینی استان تهران در ارائه آموزش

 
هاي تکنولوژي نرم و مهارت آموزي به فارغ التحصیلان دانشگاهی تأکید کرد. 

علی اوسط هاشمی، با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و ایثارگران هشت سال
دفاع، بهترین عبادت را خدمت خالصانه که محصول ایمان، توکل و اخلاق می

 
باشد به خلق برشمرد. 

وي با بیان اینکه تهران باید تریبون مهارت آموزي در کشور باشد، اذعان داشت: استان تهران نیازمند تطبیق وزن خود با داشته هایش می باشد و جلوگیري از خزان حاصل
از کرونا با توسعه سهم مهارت آموزي درارائه خدمات، تولیدات باکیفیت و ایجاد و ثبات اشتغال امکان پذیر است. در سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور به دنبال ارائه

 
دانشنامه مهارت به فارغ التحصیلان دانشگاهی با سنجش مهارت دانشجویان در ترم آخر و ارائه آموزش هاي مهارتی به آنان هستیم. 

وي ایجاد شهرك هاي مهارت در سراسر کشور در زمین ها با کاربري آموزشی را از برنامه هاي این سازمان اعلام و افزود: ضرورت دارد با ارائه آموزشهاي مهارتی منجر به

 
ایجاد و پایداري اشتغال، در جامعه جریان داشته باشیم و از این طریق تقاضا و اشتیاق مردم براي کسب مهارت را بالا ببریم. 

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي خاطرنشان ساخت: پیشنهادي مبنی بر سوق سه میلیون دانشجوي ترك تحصیل کرده زیرخط فقر به بازار کار با کسب آموزش هاي

 
مهارتی را به معاون ریاست جمهور ارائه نمودیم. 

هاشمی با بیان اینکه بپذیریم توسعه بدون مشارکت زن و مرد امکان پذیر نخواهد بود، افزود: ضرورت سرمایه سازي در منابع انسانی جزء ضرورت می باشد و جابجایی

 
سرمایه هاي انسانی فرصت زایی را به همراه دارد و باید به جوانان فرصت دهیم. 

 
ابلاغ سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در18 محور 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان تهران با اشاره به در اولویت قرار گرفتن ابلاغ سند جدید مهارت مراکز آموزشی استان تهران در 18محور، اذعان داشت: براي

 
پیشبرد سیاست هاي سند ابلاغی درخواست تخصیص 80 درصد از درآمدهاي کسب شده به خود استان را داریم. 

پوراندخت نیرومند از ایجاد منابع درآمدزایی پایدار با راه اندازي مدیریت سبز در مراکز آموزشی خبر داد و افزود: هدفمندسازي مدیریت سبز مراکز با ساز و کاري دنبال می

 
شود تا با تغییر مدیریت ها، طرح رها نشده و به نتیجه مطلوب برسد و مرکز شهید چمران به عنوان پایلوت این طرح در نظر گرفته شده است. 

وي با تأکید بر تسهیل روند کار مراجعین، اعلام داشت: سعی می شود ارائه کلیه خدمات به مراجعین اعم از آزمون، أسیس موسسات کارآموزي آزاد، بازرسی ها و ... به

 
صورت آنلاین صورت پذیرد. 

 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان تهران در پایان سخنان خود با تأکید بر اخلاق و قانون مداري خواستار تطبیق محل خدمت کارکنان و با احکام کارگزینی شان شد. 

 
رحیم عابدي، رئیس کانون انجمن هاي صنفی موسسات کارآموزي آزاد در ادامه بر لزوم تشکیل کمیته تحول در استان تهران تأکید کرد. 



رضا گرزین، مدیرکل پیشین آموزش فنی و حرفه اي استان تهران، مسئولیت ها را میدان آزمایش الهی دانست و بیان داشت: تغییرات، فرصت هاي جدید براي ایجاد

 
تحولات است و براي پیشبرد اهداف یا راهی خواهیم ساخت یا راهی خواهیم یافت. 

بر اساس این گزارش در پایان معاون وزیر و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با اهداء لوح از زحمات رضا گرزین، مدیرکل پیشین آموزش فنی و حرفه اي استان
تهران، تقدیر به عمل آورد و براي پوراندخت نیرومند آرزوي موفقیت در راستاي تحقق اهداف عالیه سازمانی کرد.



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: بانک و رسانهشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک و رسانه: بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به
گونه اي که آمار تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 (...) نوشته جهش تولید به

روایت بانک ...

 
جهش تولید به روایت بانک ملی ایران 

بانک و رسانه: بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه
اي که آمار تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده

 
است. 

به گزارش بانک و رسانه به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، شبکه بانکی کشور با هدف حمایت از بخش تولید و کمک به افزایش اشتغال و رشد اقتصادي کشور، نگاه
ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی ایران نیز سهم قابل توجه اي از مجموع تسهیلات پرداختی خود را

 
به سرمایه در گردش بنگاه هاي اقتصادي به ویژه بنگاه هاي کوچک و متوسط اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36 هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت

 
شده است. 

تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و سبد تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی
بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی

 
خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و… اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب شده است. 

 
همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی

 
مضاربه و مشارکت مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در

 
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 

در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال

 
زایی می کنند. 

این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان پزشکی و ناباروري،
طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و... پرداخت شده که علاوه بر رونق تولید و صنعت

 
کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند. 

 
امکان پرداخت فطریه با آپ  Related Posts



 
پیام تبریک مدیرعامل بانک شهر به مناسبت هفته روابط عمومی و ارتباطات 

 
بانک صنعت و معدن تامین کننده مالی 983میلیارد تومانی صنعت سیمان کشور 

 
اسامی شعب فعال بانک سامان در تعطیلات نوروز اعلام شد 

 
نرخ حق الوکاله بانک سپه براي سال 1399 تعیین شد 

 
هوشمندي استراتژیک در تلفیق زبان علم و تجربه است 

 
شبکه بانکی به نقش خود در گسترش سرمایه گذاري خارجی توجه کند 

 
تجلیل از 24 برگزیده جشنواره فیلم 180 ثانیه اي بانک پاسارگاد در روز 26 دي 



 
پرداخت تسهیلات ازدواج در قبال اخذ وثیقه حساب یارانه در شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران 

چالش کفایت سرمایه غیراستاندارد بانک ها



اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/07

 
 

خبرگزاري آریا - با حضور مدیرعامل، اعضاي هیات مدیره، معاونان مدیرعامل و تعدادي از مدیران ارشد بانک ملت، نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته در اثر کرونا

 
اهدا شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در مراسمی که با هدف قدردانی و تجلیل از خدمات و ایثارگري جان باختگان راه خدمت و با حضور خانواده

 
هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به ویروس کرونا در تهران و استان ها برگزار شد، با اهداي نشان زرین افتخار از سوي مدیرعامل، یاد این عزیزان گرامی داشته شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم که به صورت همزمان در تهران و 6 استان کشور با ارتباط ویدیویی برخط برپا شد، درگذشت جانسوز و تاسف بار
کارکنان خوب، زحمتکش وپرتلاش بانک را در اثر ابتلا به کرونا آن هم در راه خدمت به بندگان خدا، به خانواده هاي این عزیزان و به خانواده بزرگ بانک ملت تسلیت گفت

 
و براي درگذشتگان راه خدمت از خداوند متعال رحمت و مغفرت و براي خانواده هاي آنان صبر و سلامتی آرزو کرد. 

وي همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس، یاد و خاطره دلاورمردي ها و فداکاري هاي ایثارگران عرصه جهاد و شهادت را در هشت سال دفاع مقدس گرامی داشت و
افزود: این عزیزان در سال هاي جنگ در برابر دشمن تا دندان مسلح تا پاي جان مردانه ایستادند و با نثار خون پاك خود، امنیت، افتخار و اقتدار را به ملت بزرگ ایران

 
هدیه کردند. 

مدیرعامل بانک ملت با گرامیداشت یاد امام راحل (ره) که با مدیریت بهینه خویش، جنگ را به نفع ایران به پایان رساندند، اظهار داشت: متاسفانه ویروس کرونا، باعث ایجاد

 
دغدغه ها و نگرانی هایی در بین مردم شده ولی در عین حال انسجام و همدلی را در جامعه تقویت کرده است. 

وي هدف از برپایی این جلسه را پاسداشت ایثار، گذشت و خدمات ارزشمند کارکنان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور خواند که جان خود را در راه خدمت از

 
دست دادند ولی تا آخرین لحظه از خدمتگزاري به مردم دست نکشیدند. 

دکتر بیگدلی، نظام بانکی را از بزرگ ترین شبکه هاي خدمات محور و از اصلی ترین ارکان اقتصادي کشور خواند و افزود: در شرایط شیوع ویروس کرونا هم کارکنان بانک

 
ها در خط مقدم قرار داشتند و با وجود شرایط سخت فعالیت، در ارائه خدمات به مردم هیچ گونه کوتاهی نکردند و اجازه ندادند تا چرخ اقتصاد کشور از حرکت بایستد. 

به گفته وي، بانک ها علاوه بر این که در پیشانی خط مقدم مقابله با تحریم ها قرار دارند در شرایط سخت کرونا هم با تمام قدرت و با ایثار و فداکاري و از خودگذشتگی

 
کارکنان سختکوش خود نسبت به ارائه خدمات و کمک به حفظ اشتغال و توسعه اقتصادي کشور از هیچ کوششی فروگذار نکرده اند. 

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی براي بانک ملت محسوب می شود ضایعه اي که

 
علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد. 

وي خطاب به خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به کرونا گفت: آگاه باشید که فداکاري ها، از خودگذشتگی ها و ایثارگري هاي این عزیزان از سوي ملت ایران و

 
مدیران و کارکنان بانک ملت هیچ گاه فراموش نخواهد شد. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: من به نوبه خودم و به عنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ بانک ملت، اعلام می کنم که بانک ملت خود را در غم شما شریک می داند و همیشه

 
در کنار شما خواهد بود زیرا شما نیز بخشی از این خانواده بزرگ محسوب می شوید. 

 
وي در عین حال از مدیران مناطق خواست تا مشکلات خانواده هاي درگذشتگان راه خدمت در کوتاه ترین زمان ممکن حل و فصل شود. 

امیررضا شیخ مدیر امور حراست و دبیر کمیته پدافند غیرعامل نیز در ابتداي این جلسه، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار داشت: درگذشتگان راه خدمت، جزو

 
افتخارآفرینان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور بودند که در جبهه اقتصادي کشور حتی یک دقیقه نیز خدمتگزاري خود را متوقف نکردند. 

وي با تشریح اقدامات کمیته پدافند غیرعامل بانک ملت در راستاي مقابله با شیوع ویروس کرونا، اعلام کرد که تاکنون بیش از دو هزار نفر از کارکنان بانک ملت به این

 
بیماري مبتلا شده اند که 1800 نفر بهبود یافته اند، تعدادي در حال درمان هستند و متاسفانه 10 نفر از عزیزان نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
شیخ افزود: ما قدردان تلاش این عزیزان هستیم و همیشه در کنار خانواده هاي آنان خواهیم بود. 



علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت نیز درگذشتگان راه خدمت را عزیزترین و شریف ترین کارکنان بانک ملت خواند و ادامه داد:

 
این عزیزان تا پاي جان در راه خدمت رسانی بی وقفه به مردم ایستادند و نام خود را جاودانه ساختند. 

 
وي افزود: براي اولین بار در بانک ملت، نشان زرین افتخار خدمت و ارادت به ساحت ملت شریف ایران به خانواده هاي معزز این عزیزان از دست رفته تقدیم می شود. 

در این مراسم، علاوه بر مدیرعامل، محمدتقی صمدي رییس هیات مدیره، مرتضی نجف عضو هیات مدیره، محمود اخلاقی، محسن خوارزمی و مجید ابراهیمی معاونان

 
مدیرعامل، زهره محمدي، امیررضا شیخ و علی اکبر صابریان مدیران امور و عباس نگیمی رییس اداره کل مدیریت عملیات حضور داشتند. 

مدیرعامل بانک ملت در پایان این مراسم در گفت و گو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از مردم شریف ایران درخواست کرد براي حفظ سلامتی خود، خانواده هایشان و

 
کارکنان شبکه بانکی کشور تا حد امکان از خدمات غیرحضوري استفاده کنند. 
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شفافیت نقطه عطفی در ارتقاي سلامت اداري و رضایت مردم است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - اولین جلسه شوراي اداري اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
مازندران با حضور مدیر کل، معاونین، روساي ادارات ستادي و شهرستانها به صورت

 
وبینار برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران،کامران اصغري
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در اولین جلسه شوراي اداري ایناداره کل
که به صورت وبینار برگزار شد اظهار کرد: ادامه دادن راه شهدا و ایثارگران ضامن
پیشرفت جامعهاست و مردم ایران همیشه در مقابل ایثار و از خود گذشتگی این عزیزان

 
سرتعظیم فرود آورده اند. 

وي با اشاره به ضرورت تقویت شفافیت در جامعه خاطرنشان کرد: وزیر تعاون،کارو رفاه
اجتماعی بخشنامه اي را درخصوص ارتقاي پاسخگویی، شفافیت و مقابله بافساد در نظام

 
اداري به تمامی مدیران و کارکنان این مجموعه در سطح کشورابلاغ نمودند که این بخشنامه نقطه عطفی در ارتقاي سلامت اداري در جامعهخواهد بود. 

 
اصغري با اشاره به رونمایی از سامانه هاي شفافیت، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: این سامانه گام بزرگی در جهت تحقق این وعده بر می دارد. 

وي تاکید کرد: وزیر کار معتقد است مدیران این وزارتخانه باید خود را در یکاتاق شیشه اي ببینند که همواره با نظارت مردمی و رسانه اي مواجه هستند تاعلاوه بر افزایش

 
بهره وري و بازدهی کاري زمینه فسادهاي مختلف اداري ومدیریتی نیز از میان برداشته شود. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با تقدیر از زحمات همه کارکناندر ارائه خدمات مطلوب به مردم استان در زمان شیوع ویروس کرونا تصریحکرد: اکثر اقدامات
حمایتی دولت در زمان شیوع کرونا توسط مجموعه اینوزارتخانه در سطح کشور ارائه شده و هنوز هم ادامه دارد، اما کارکنانخدوم این اداره کل در سطح استان با افتخار و

 
بی وقفه مشغول انجام وظیفه وارائه خدمت به مردم استان بوده و هستند. 

وي با تأکید بر ضرورت استقرار میز خدمت الکترونیکی در این اداره کلخاطرنشان کرد: راه اندازي سامانه جامع روابط کار، بیمه بیکاري، سامانه جامعهوشمند تعاون و... از
اقدامات مهم این وزارتخانه در سطح کشور است کهانجام خدمت و نظارت و پیگیري هاي لازم جهت ارائه خدمات الکترونیکی به جامعههدف از طریق این سامانه ها علی

 
رغم همه مشکلات ابتداي کار مورد تأکید است. 

 
اصغري ادامه داد: برگزاري جلسات و کلاس هاي آموزشی به صورت وبینار و مجازینیز در همه حوزه ها علی الخصوص براي تعاونگران باید در دستور کار قرارگیرد. 

وي با تأکید بر ضرورت دقت و تسریع در پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا بیان کرد: با همکاري همه مسئولین تا کنون موفقبه پرداخت

 
بیش از 280 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده ازکرونا در سطح استان شده این و جایگاه خوبی را در سطح کشور از لحاظ پرداختداریم. 

در معرفی طرح ها کیفیت لحاظ شودمدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به تسهیلات مشاغلخانگی و روستایی تأکید کرد: هدف پول پاشی در استان را

 
نداریم و انتظارداریم که در معرفی طرح ها کیفیت و میزان اشتغالزایی آن مورد توجه قرار گیردتا از انحراف آن جلوگیري شود. 

وي تأسیس مراکز مشاوره کارآفرینی و مراکز نوآوري توسعه تعاون را در سطحشهرستانها ضروري دانست و افزود: ترویج فرهنگ کارآفرینی و تعاون در استانبویژه در بین
فارغ التحصیلان دانشگاهی بسیار ضروریست و همه کارکنان باید درراستاي این مهم تلاش مضاعفی انجام دهند چرا که ترویج این موارد به تحققجهش تولید کمک شایانی

 
خواهد کرد. 

اصغري با تأکید بر ضرورت توسعه بخش تعاون، تشکیل تعاونی هاي توسعه عمرانشهرستانی و توجه به طرح روستا تعاون بیان کرد: ادارات شهرستانی ضمن توجهویژه و

 
پیگیري این موارد باید از ظرفیت بانک توسعه تعاون براي توسعه اینبخش مهم در سطح استان استفاده نمایند. 

اصغري با اشاره به بخش تخصصی روابط کار و تقدیر از زحمات بی شائبههمکاران این حوزه خاطرنشان کرد: ارائه خدمات در این حوزه باید تحت سامانهجامع روابط کار

 
صورت پذیرد. 

 
وي افزود: توجه ویژه به صدور آراء سازشی، دقت و تسریع در رسیدگی ها و صدور آراء طبق آیین دادرسی کار همواره مورد تأکید است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با تأکید بر ضرورت توجه وارائه گزارش بموقع در بحث واحدهاي مشکل دار تصریح کرد: همکاران باید توجهداشته باشند قبل
از اینکه واحدي دچار مشکل شود باید مورد حمایت قرار گیردچرا که همیشه پیشگیري بهتر از درمان است.



راه اندازي مراکز توانمندسازي بانوان در مناطق کم برخوردار کرمانشاه

منبع: شهر فرداشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/07

شهردار کرمانشاه گفت: مراکز توانمندسازي بانوان در راستاي ایجاد اشتغال پایدار در بین بانوان مناطق کم برخوردار شهر کرمانشاه احداث شده است و قصد داریم
در آینده با گسترش این مراکز زمینه اشتغال بانوان را در کرمانشاه را فراهم کنیم.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، سعید طلوعی در مراسم افتتاحیه نخستین مرکز توانمندسازي بانوان کرمانشاه محله دولت آباد اظهار کرد: شهر

 
کرمانشاه داراي 88 محله است که قصد داریم در کل شهر سراي محله را راه اندازي کنیم که مردم محلات براي امور مختلف خود تصمیم گیري کنند. 

وي گفت: با افتتاح این گونه مراکز در محلات و تعریف کارکرد مناسب براي آن می خواهیم مدیریت محلات شهري را به مردم واگذار کنیم و اجازه بدهیم مردم مشکلات

 
خود را رفع کنند. 

شهردار کرمانشاه خاطرنشان کرد: مردم به بهترین شکل می توانند مشکلات محلات خود را شناسایی کرده و آن را رفع کنند، چرا که در سابقه کشور نیز شاهد نتایج بسیار

 
موفقی از این نوع مدیریت به وسیله مردم هستیم. 

وي اضافه کرد: شهر کرمانشاه شهري زنده و فعال است و مدیران شهري امروز تنها به فکر آبادانی و سازندگی شهر هستند که در این راستا ساماندهی محلات حاشیه نشین

 
را به طور جدي در دستور کار داریم. 

طلوعی اضافه کرد: مراکز توانمندسازي بانوان در راستاي ایجاد اشتغال پایدار در بین بانوان مناطق کم برخوردار شهر کرمانشاه احداث شده است و قصد داریم در آینده با

 
گسترش این مراکز زمینه اشتغال بانوان را در کرمانشاه را فراهم کنیم. 

 
جمعیت 250 هزار نفري ساکن در محلات حاشیه شهر 

در ادامه فصل االله رنجبر، فرماندار کرمانشاه با اشاره به جمعیت 250 هزار نفري ساکن در محلات حاشیه شهر کرمانشاه، گفت: مسئولان و نمایندگان باید پیگیر اختصاص

 
ردیف اعتباري در بودجه سالانه براي رفع اساسی مشکلات این محلات باشند. 

وي افزود: بارها به مسئولان مختلف استان پیشنهاد داده ایم و از همه و به ویژه نمایندگان استان خواسته ایم تا تلاش کرده و ردیف اعتباري را براي محلات حاشیه نشین

 
کرمانشاه در بودجه سالانه لحاظ کنند. 

فرماندار کرمانشاه جمعیت حاشیه نشین شهر را بیش از 250 هزار نفر عنوان کرد و گفت: این جمعیت با احتساب افراد ساکن در بافت هاي فرسوده به حدود 412 هزار نفر

 
می رسند که مشکلات متعدد در حوزه زیرساختی، اجتماعی، فرهنگی و… دارند. 

وي تصریح کرد: در کنار اقدامات عمرانی و زیربنایی در محلات حاشیه نشین، از سال 1393 طرح مطالعاتی با همکاري استانداري و جهاد دانشگاهی آغاز کردیم که هم

 
اکنون کار تدوین آن به پایان رسیده و براي اجراي آن نیازمند تأمین اعتبارات هستیم. 

رنجبر افزود: اینگونه باید تداوم یابد و دستگاه هاي فرهنگی، دانشگاه ها و … نیز باید وارد میدان شوند و هر اقدامی که به توسعه فرهنگی و اجتماعی این محلات منجر می

 
شود را در دستور کار قرار دهند. 

 
توانمندسازي بانوان در محلات 

مهدي عبدالمالکی، رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمانشاه در حاشیه افتتاح این مرکز در جمع خبرنگاران، توانمندسازي بانوان محلات حاشیه شهر

 
کرمانشاه را مهمترین هدف راه اندازي این مرکز عنوان کرد و افزود: برنامه داریم بانوان این محلات را در ابعاد مختلف اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي توانمند کنیم. 

 
وي افزود: در این مراکز کلاس ها و کارگاه هاي آموزشی در هشت رشته و به صورت رایگان براي بانوان حاشیه نشین برگزار می شود. 

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداري کرمانشاه تصریح کرد: با رایزنی صورت گرفته با صندوق کارآفرینی امید قرار شد تسهیلاتی در اختیار این افراد قرار

 
گیرد تا بتوانند با توجه به آموزش هایی که دیده اند، تولید محصول داشته باشند 



وي افزود: همچنین براي ایجاد بازارچه هاي فصلی محلی براي فروش محصولات تولیدي این بانوان برنامه ریزي کرده ایم تا از این طریق به تکمیل چرخه درآمدزایی آنها

 
کمک کنیم. 

 
عبدالمالکی خاطرنشان کرد: در کنار کلاس هاي آموزشی، کلاس هاي مشاوره خانواده و نیز تربیت کودك هم براي بانوان در این مراکز برگزار می شود. 

 
وي با اشاره به تداوم راه اندازي این مراکز در سایر محلات حاشیه شهر کرمانشاه، گفت: در گام بعدي این مراکز در محلات کرناچی و حکمت آباد راه اندازي می شود. 

 
ارائه تسهیلات به بانوان 

طیب حیدري، رئیس شوراي اسلامی شهر کرمانشاه هم در این مراسم اظهار کرد: در راستاي توانمندسازي این محلات که به لحاظ امکانات جزو محلات کم برخوردار شهر

 
محسوب می شوند، شوراي شهر و شهرداري اقدامات خوبی را در ابعاد مختلف آغاز کرده اند. 

 
وي افزود: یکی از این اقدامات بحث راه اندازي مراکز توانمندسازي بانوان است که امروز نخستین مرکز آن در محله دولت آباد افتتاح می شود. 

رئیس شوراي اسلامی شهر کرمانشاه تصریح کرد: در این مرکز قرار است آموزش هاي کاربردي در قالب کلاس ها و کارگاه هاي مختلف و به صورت رایگان برگزار شود تا

 
بانوان محلات حاشیه نشین بتوانند تولید محصولاتی را در محیط خانه داشته باشند. 

وي افزود: همچنین با بانک هاي عامل صحبت شده تا تسهیلاتی را در اختیار بانوان شرکت کننده در این کارگاه ها قرار دهند تا از این طریق بتوانند تولید داشته و کسب

 
درآمد کنند. 

حیدري با بیان اینکه راه اندازي این مراکز در سایر محلات حاشیه شهر کرمانشاه پیگیري می شود، گفت: قرار است در گام بعدي این مرکز در محله کرناچی راه اندازي

 
شود و افتتاح آن در محلات دیگر هم پیگیري می شود. 

 
مرکز اسناد شهرداري کرمانشاه افتتاح و راه اندازي شد 

مرکز اسناد شهرداري کرمانشاه با همت معاونت فرهنگی، اجتماعی ورزشی شهرداري کرمانشاه و با همکاري دانشگاه رازي در راستاي گردآوري، ساماندهی و داده پردازي

 
اسناد تاریخی شهر کرمانشاه، امروز ششم مرداد ماه 99 در محل فرهنگسراي گل نرگس در ابتداي شهرك ژاندارمري جنب کلانتري 26 آزادگان افتتاح شد. 

 
در حاشیه افتتاح مرکز اسناد شهرداري کرمانشاه نمایشگاه تاریخ 114 ساله مطبوعات کرمانشاه نیز افتتاح شد 

نمایشگاهی تحت عنوان تاریخ 114 ساله مطبوعات کرمانشاه در گالري فرهنگسراي گل نرگس و در حاشیه آئین افتتاح مرکز اسناد و مطالعات تاریخی شهر کرمانشاه آغاز

 
بکار کرد. 

در حاشیه افتتاح مرکز اسناد و مطالعات تاریخی شهر کرمانشاه، نمایشگاهی تحت عنوان تاریخ 114 ساله مطبوعات کرمانشاه در گالري فرهنگسراي گل نرگس آغاز بکار
کرد که بخشی از مطبوعات قدیمی را در معرض دید علاقه مندان قرار می دهد و با چهره هاي روزنامه نگاران شهیر و اصحاب رسانه مکتوب و ادباي کرمانشاهی آشنا می

 
سازد. 

شایان ذکر است، این نمایشگاه از ششم مهر ماه تا 15 مهرماه همه روزه به غیر از روزهاي تعطیل با رعایت پروتکل هاي بهداشتی از ساعت هشت صبح تا ساعت 14 دایر
است.



سرمایه عظیم ژئوتوریسم و گردشگري معدنی ایران/ رضا دستجردي؛ عضو هیات علمی دانشگاه و عضو هیات

مدیره شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/07

از سال 1980، سازمان جهانی گردشگري سازمان ملل متحد سالانه روز 27 سپتامبر را به عنوان روز جهانی گردشگري جشن می گیرد. بالا بردن سطح آگاهی در
مورد نقش گردشگري در جامعه جهانی و نشان دادن چگونگی تاثیر گردشگري بر ارزش هاي اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و اقتصادي در سراسر جهان از جمله

اهداف گرامیداشت این ...

ایران عزیز اسلامی این پهنه بزرگ زرخیز فرصت هاي بسیار مغتنم خدادادي
را براي همه کارشناسان برنامه ریزان و تصمیم سازان دلسوز پیش روي قرار
داده است تا به همت مردمان پرتلاش و فهیم آن همواره در جهان نقش

 
آفرین باشد و از پس همه ناملایمات و بحران ها با سرافرازي پیشتازي کند. 

ایران بخاطر این مواهب طبیعی و درك و نبوغ مردمانش علاوه بر تجارب
ارزنده و گذر از پیچ هاي خطرناك و بزنگاه هاي مهم تاریخی ، با حفظ هویت

 
و اصالت خویش براي سایر جهانیان نیز الگو شده اند. 

رمز پایداري این ملت بزرگ شناخت موقعیت هاي متنوع تبدیل و تهدیدها به
فرصت ها بوده است. در این راستا علاوه بر موقعیت مهم ژئواستراتژیک و
گذرگاهی و موقعیت چهار فصل و فرهنگ غنی ، وجود معادن و ذخایر عظیم
طبیعی به خصوص در دهه هاي اخیر امکان برونرفت از بسیاري از تنگناها را

 
براي ما ایجاد نموده است. 

رتبه پنجم جهانی در حوزه معدن از این منظر مولفه بسیار مهمی در این شرایط به شمار می رود . در این حوزه تنها در گردشگري معدنی ظرفیت هاي بالاي اشتغال و
خلق سرمایه وجود دارد که شاهدیم مورد توجه کشورهاي معدن خیز جهان قرار گرفته است و ممالک زیادي از این ظرفیت شناخته شده به عنوان راهی جدید براي کسب

 
درآمد و معرفی جاذبه هاي خود جهت جذب توریست و سرمایه گذار بهره می برند. 

گردشگري مبتنی بر طبیعت گردي در ایران، در چند سال اخیر با کویرگردي و بیابانگردي، بازدید از تالاب ها، جنگل ها و سواحل کشور با جلوه هاي خاص طبیعی مورد

 
استقبال گردشگران داخلی و حتی خارجی قرار گرفته است. 

استقبال از معادن روباز فعال یا متروکه با جذابیت هاي بصري قابل توجهی همراه بوده است و کارشناسان گردشگري متوجه جذابیت این بخش در صنعت توریسم شده اند

 
و از آن به عنوان یکی از شاخه هاي قوي و پربازدیدکننده طبیعی نام می برند . 

در این ارتباط ژئوسایت ها (مکان هاي ویژه زمین گردشگري) در مرکز توجه گردشگران قرار می گیرند. یک ژئوسایت می تواند چشم انداز، اشکال متنوع ناهمواري هاي
سطح زمین، یک رخنمون سنگی، لایه هاي فسیل دار یا یک سنگواره به خصوص باشد و جهانگردي زمین شناسی بر روي جنبه هاي فرهنگی و تاریخی، همچون توجه به

 
ساخت بناها از صخره ها و سنگ هاي محلی و به اشکال گوناگونی از فعالیت هاي معدن کاري متمرکز می شود. 

از بین جاذبه هاي ژئوتوریستی هر کشوري، معادن از اهمیت خاصی براي جاذبه هاي توریستی برخوردار هستند که با عنوان ژئوتوریسم معادن مورد توجه قرار می گیرند.
چراکه دیدن معادن، روش هاي اکتشاف و استخراج آنها، دستگاه ها و ماشین آلات مورد استفاده براي استخراج معادن، مشاهده انواع سنگ ها به ویژه سنگ هاي قیمتی و
جواهري براي مردم جذابیت خاصی دارد. همچنین درك مواهب خدادادي به صورت معادن و ظرفیت مناطق و روش هاي معدنکاري و تاریخچه معدنکاري هر منطقه از
گذشته هاي دور تا زمان حال، به منظور رونق گردشگري طبیعت گرا و پرکردن اوقات فراغت و کمک به درك و استفاده درست از مواهب و حفظ محیط زیست و آموزش
همگانی علوم زمین و معدنکاري، از رویکردهاي جدید جهان است که خود می تواند نقش مهمی در کارآفرینی براي مهندسان معدن و افزایش درآمد جنبی معادن بخش

 
خصوصی و حفظ و رونق و زیباسازي طبیعت بیجان بعد از عملیات معدنکاري داشته باشد. 

 
در حقیقت ژئوتوریسم، پدیده هاي زمین شناختی را معرفی می کند و یک سري گروه بندي نظیر پدیده هاي رسوبی، پدیده هاي فرسایشی و… دارد. 

گردشگري معدنی می تواند در خدمت بخش معدن کاري کهن و همچنین در بخش زمین شناختی قرار گیرد. شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران بر اساس این موقعیت
خداداد در این حوزه در چند سال اخیر فعالیت هاي ارزشمندي را آغاز و از جمله در منطقه بزرگ معدنی انگوران استان زنجان ، منطقه نمکی خور در استان اصفهان،
معادن متروکه و جذاب ذغالسنگ البرز مرکزي براي بازدید و استفاده گردشگران و علاقه مندان تسهیلات ویژه اي را فراهم کرده است و در برنامه هاي آتی آماده ارایه این

تجارب به سایر مراکز و سازمان هاي خصوصی و دولتی می باشد.



سهم گردشگري در تولید ناخالص با برقراري برجام رشد سه برابري یافت

منبع: شعار سالشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/07

شعار سال: صنعت گردشگري یکی از منابع مهم اقتصادي و عاملی موثر در توسعه فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي جوامع انسانی محسوب می شود. این صنعت ضمن
درآمدزایی و ایجاد کارآفرینی بسیار گسترده، موجب نزدیک تر شدن ملل، اقوام و فرهنگ ها به یکدیگر شده و به صورت مستقیم و غیرمستقیم در ارتقا و بهبود

شاخص هاي اقتصادي ...

شعار سال: صنعت گردشگري یکی از منابع مهم اقتصادي و عاملی موثر در توسعه فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي جوامع انسانی محسوب می شود. این صنعت ضمن
درآمدزایی و ایجاد کارآفرینی بسیار گسترده، موجب نزدیک تر شدن ملل، اقوام و فرهنگ ها به یکدیگر شده و به صورت مستقیم و غیرمستقیم در ارتقا و بهبود شاخص

 
هاي اقتصادي کشور ها تاثیر می گذارد. 

نامگذاري «روز جهانی گردشگري» به سومین نشست شوراي عمومی سازمان جهانی گردشگري در 1979 میلادي بازمی گردد که در این نشست تصمیم بر آن شد تا

 
از1980 میلادي 27 سپتامبر به عنوان روز جهانی گردشگري انتخاب شود. 

البته انتخاب این روز بی دلیل نبود و به سبب مصادف شدن آن با تصویب اساسنامه سازمان جهانی گردشگري در 27 سپتامبر 1970 میلادي بود. این روز نقطه عطفی در

 
صنعت گردشگري جهان محسوب می شود و هر سال یک کشور میزبان نشست سازمان جهانی گردشگري است که ایران نیز در 2001 میلادي میزبان این نشست شد. 

 
 

 
اهمیت صنعت گردشگري 

به دلیل اهمیت جایگاه صنعت گردشگري در توسعه، بسیاري از کشور ها به تکاپو در این زمینه افتاده اند و در پی رونق این صنعت هستند که در این زمینه موفق هم بوده
اند. این صنعت در حقیقت یکی از مهمترین قطب هاي توسعه و درآمدزایی محسوب می شود که به ایجاد اشتغال و خوداتکایی کمک می کند و با ارتقاي جنبه هاي
فرهنگی و اقتصادي، تاثیر شگرفی بر رشد و پیشرفت کشور ها می گذارد. به همین دلیل هم بسیاري از کشور ها از جاذبه هاي این صنعت در راستاي برون رفت از معضل

 
ها و چالش هاي موجود در جامعه خود و ایجاد فرصت هاي شغلی بهره می برند. 

 
گردشگري و توسعه اقتصادي 

با توجه به اهمیت گردشگري می توان آن را یکی از مهمترین پایه هاي توسعه اقتصادي یک کشور به شمار آورد. به همین دلیل هم این صنعت به عنوان مهمترین منبع
درآمد و ایجاد فرصت هاي شغلی براي بسیاري از کشور هاي دنیا، محسوب می شود و آن را موتور توسعه می نامند و روز به روز بیشتر مورد توجه قرار گرفته و دولت ها به

 
آن اهمیت می دهند. 

گردشگري از نظر اقتصادي به عنوان یک منبع تأمین درآمد و ارز به شمار می رود و کشور هاي مختلف جهان در سایه برخورداري از امکانات گوناگون و جاذبه هاي متنوع،
در پی جذب و جلب جهانگردان به طرف خود هستند. از این روز گردشگري در حال تبدیل شدن به یکی از ارکان اصلی اقتصاد تجاري جهان است و بسیاري از برنامه

 
ریزان و سیاستگذاران توسعه از این صنعت به عنوان رکن اصلی توسعه پایدار یاد می کنند. 



 
 

این مهم باعث شده تا کشور هاي مختلف دست به سرمایه گذاري در صنعت گردشگري بزنند، زیرا صنعتی از زمره صنایع توزیع کننده درآمد است و هنگامی که جهانگرد
وارد یک کشور می شود در مقابل خدماتی که به وي ارایه می کنند، باید هزینه پرداخت کند و این پرداخت ارزي خواهد بود و این اتفاق به افزایش سرمایه کمک می کند؛
بنابراین عایدي حاصل از گردشگري پایدار و در عین حال امکان بهره برداري از آن در کوتاه مدت فراهم است. همچنین اشتغال زایی در این صنعت بالا بوده و نیروي

 
انسانی مورد نیاز آن محتاج به آموزش بلند مدت نیست. 

 
گردشگري در ایران 

گردشگري براي کشور هاي داراي جاذبه هاي جهانگردي مانند ایران می تواند به مهم ترین منبع کسب درآمد ارزي تبدیل شود. مشروط بر اینکه برنامه ریزي صحیح و
همه جانبه توأم با آینده نگري براي آن تنظیم و اجرا شود. امکانات موجود در ایران نشان می دهد که ایران ظرفیت پذیرایی بیش از 2 تا 3 میلیون گردشگر خارجی را در
سال دارا است و این صنعت بعد از صنعت نفت، مهم ترین گزینه براي درآمد ارزي در کشور خواهد بود، زیرا ایران یک موقعیت بسیار استثنایی و ممتاز از نظر جذب
جهانگرد داشته که درآمد هاي ارزي هنگفتی را به دنبال خواهد داشت و موضوعات مورد علاقه جهانگردان همچون طبیعت زیبا با خصوصیات اقلیمی و آب و هوایی ویژه،
مردمی با فرهنگ و تمدن کهن، آداب و رسوم و سنن باستانی و اسلامی و اماکن بسیار قدیمی با سبک معماري بی نظیر که در کمتر کشوري می توان پیدا کرد در ایران

 
وجود دارد. 

 
 

اما با همه این ویژگی هاي خاص که ایران از آن برخوردار است، متأسفانه گردشگري چنان که انتظار می رود، گسترش و توسعه نیافته است. با وجودي که در تمامی برنامه
هاي توسعه سال هاي گذشته بر رهایی از اقتصاد تک محصولی متکی بر صادرات نفت تأکید شده، اما در مقام عمل موفقیت و کامیابی قابل توجه و مملوس و محسوسی در
این زمینه به دست نیامده است. البته در دوره گشایش هاي ناشی از انعقاد برجام، این روند موقعیت خاصی را پشت سر گذاشت و ما در صنعت گردشگري شاهد پیشرفت

 
هاي بسیاري بودیم. 

 
برجام و ورود گردشگران به ایران 

ایران که به دلیل تحریم هاي غیرعادلانه در حوزه صنعت گردشگري با مشکلات فراوانی روبرو شده بود، بعد از آغاز مذاکرات برجام، شروع به بازسازي صنعت گردشگري
خود کرد، زیرا کشور هاي غربی که در فهرست گردشگري خود اشاره اي به نام ایران نمی کردند با آغاز مذاکرات برجام، این امر تغییر یافت و از 2011 تا 2017 میلادي
ورود گردشگر به ایران 2.5 میلیون تن رشد یافت؛ بنابراین حرکت به طرف شکل گیري تصویر مثبت از ایران، افزایش انگیزه سفر و شکل گیري تقاضاي بیشتر، شکل گیري
بازار هاي جدید و تنوع بازار ها به ویژه بازار هاي اروپایی، افزایش سرمایه گذاري خارجی در هتلداري، افزایش زمان ویزا و ایجاد ویزاي الکترونیکی و افزایش گردشگران



خارجی، از آثار نخستینی بودند که برجام در حوزه گردشگري برجاي گذاشت. جانی بیلبی موسس شرکت مسافرتی وایلد فرانتیرز گفت: «در سال 2013 ما 40 گردشگر را
به ایران بردیم. در سال 2016 این رقم به بیش از 600 گردشگر رسید.» بعد از انعقاد برجام، هر روز بر تعداد گردشگرانی که از کاخ گلستان، معماري هاي زیباي شهر

 
اصفهان و موزه ها و گالري هاي هنري ایران بازدید می کردند، افزوده می شد. 

 
 

این اتفاقات باعث شد تا پیش بینی ها نشان دهد که در صورت برقراري برجام، سهم گردشگري در تولید ناخالص داخلی ایران به 2.8 هزار میلیارد ریال در 2027 میلادي
برسد و رشدي تقریبا 3 برابري را نسبت به 2017 داشته باشد، اما تازه عوارض سحر نمایان شده بود و آفتاب به صورت کامل در حوزه گردشگري نتابیده بود که با خروج
یک طرفه آمریکا از برجام، حوزه گردشگري دچار مشکلاتی شد. به گونه اي که دیویدمک گینس، مدیر شرکت مسافرتی آنناون در همان ابتداي خروج از برجام گفت که
اخیرا شاهد «توقف» رزرو سفر ها به مقصد ایران بوده ایم و تعداد مشتریانی که از آمریکا براي سفر به ایران بلیط رزرو می کنند، در طول چند ماه گذشته کاهش یافته

 
است. 

البته باید اذعان داشت که تنها کسب و کار هاي گردشگري ایران که رشد خوبی را در حساب هاي خود مشاهده می کردند، نیستند که باید تاوان این خروج را بدهند، بلکه

 
گردشگران علاقه مند به دیدن ایران نیز حالا این امکان را تا حدودي از دست داده اند. 

 
راهکار ها در خصوص توسعه گردشگري 

لوئیس ترنر تحلیل گر حوزه گردشگري، این صنعت را به عنوان امیدبخش ترین، پیچیده ترین و جایگزین ترین صنعتی می داند که کشور هاي جهان سوم باید آن را دنبال
کنند و می تواند عامل مهمی در کاهش فقر و بیکاري آن ها باشد؛ بنابراین در کشوري مانند ایران که از انواع جاذبه هاي طبیعی، باستانی، فرهنگی و دیگر عامل هاي
جذب گردشگر برخوردار است، باید بتوان این شاخص ها را به عنوان مهم ترین ابزار در جهت تقویت گردشگري داخلی ارتقا بخشید، زیرا هر گونه بی توجهی و اهمال کاري
در این راستا، فرصت سوزي در این حوزه به شمار می رود چراکه ایران به دلیل سپري کردن شرایط سخت پس از جنگ و فشار هاي اقتصادي ناشی از تحریم ها به شدت

 
نیازمند صنعتی جایگزین است تا تکیه صرف بر منابع نفتی و درآمد هاي حاصل از آن، جاي خود را به منابع درآمدي حاصل از گردشگري بدهد. 

 
 

از این رو توجه به موفقیت کشور هایی که توانستند با اتکا بر ارزش هاي مالی ناشی از گردشگري، اقتصاد خود را بهبود ببخشند، می تواند الگوي خوبی براي رونق این
صنعت در ایران باشد. همچنین افزودن زیرمجموعه هاي متنوعی همچون گردشگري سلامت به بسته هاي گردشگري موجود و رونق آن، خواهد توانست در ارتقاي وضعیت

 
صنعت گردشگري مفید واقع شود. 
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دست از تهمت زدن به شوراي شهر بردارید

منبع: ایمناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس شوراي اسلامی شهر مشهد گفت: برخی افراد گره آفرینی می کنند و تهمت هاي ناروایی به شوراي شهر می زنند که از این افراد می خواهم اگر دغدغه مردم
و شهر را دارند به جاي تهمت زدن کمک کنند.

 
حیدري: دست از تهمت زدن به شوراي شهر بردارید 

رئیس شوراي اسلامی شهر مشهد گفت: برخی افراد گره آفرینی می کنند و تهمت
هاي ناروایی به شوراي شهر می زنند که از این افراد می خواهم اگر دغدغه مردم و

 
شهر را دارند به جاي تهمت زدن کمک کنند. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، محمدرضا حیدري در یکصد و هفتمین جلسه علنی
شوراي اسلامی شهر مشهد با گرامیداشت روز جهانی ناشنوایان اظهار کرد: با توجه
به اهمیت این موضوع در جامعه و ضرورت فرهنگ سازي، باید اهمیت ویژه اي را
براي رابطان ناشنوا در نظر گرفت تا زندگی فعلی این قشر با آسیب پذیري کمتري
مواجه شود بدین سبب با حضور نمادین یک رابط ناشنوا در جلسه امروز قصد داریم

 
به جایگاه ناشنوایان در جامعه توجه بیشتري شود. 

وي در خصوص طرح ساماندهی اطراف حرم امام رضا (ع) افزود: از سال 71 و با

 
توجه به بافت نابسامان اطراف حرم رضوي وزارت مسکن و شهرسازي براي بهبود شرایط پیش قدم و در این راستا قرار شد شرکت بازآفرینی شهري ایجاد شود. 

رئیس شوراي اسلامی شهر مشهد تصریح کرد: هفت سال پس از ایجاد این شرکت و با توجه به ناتوانی آن در قبال اهداف خود، شرکت دیگري با نام شرکت عمران سازان و

 
مسکن ثامن تأسیس شد تا در راستاي شرکت قبلی و براي کمک به شرکت بازآفرینی شهري گام بردارد. 

وي ادامه داد: بعد از این مدت و با کم رنگ شدن نقش شرکت بازآفرینی، شوراي شهر به موضوع ورود کرده و اعضا معتقدند که وزارت راه و شهرسازي در این خصوص باید

 
پاسخگو باشد و از اینکه نتوانسته مأموریت خود را به پایان برساند گلایه هایی وجود دارد. 

حیدري تاکید کرد: پیشرفت فیزیکی در هر سال بیش از 2.5 درصد نیست، در حالی که این موضوع باید هرچه زودتر حل و فصل شود و این وضعیت براي فضاي اطراف

 
حرم زیبنده نیست. 

وي خاطرنشان کرد: شوراي پنجم شهر مواضع روشنی در قبال نوسازي شهر دارد. دفاتر تسهیل گري در منطقه پیرامونی حرم ایجاد شده تا مردم خود اقدام به نوسازي

 
کنند و حقی تضییع نشود اما عده اي قصد متشنج کردن فضا را دارند و برچسب هایی به شوراي شهر می زنند. 

رئیس شوراي اسلامی شهر مشهد تصریح کرد: رویکردهاي مشخصی از سوي اعضاي شورا بر خلاف ادعاي برخی افراد وجود دارد به طور مثال همین شورا، اعتباري را براي
مسیرهاي تشرف به حرم به شهرداري ثامن اختصاص داده است تا هویت این مضجع شریف بیش از پیش حفظ شود، تأمین دید منظري براي حرم نیز یکی دیگر از دغدغه

 
هاي شورا بوده و در راستاي رسیدن به آن فعالیت هایی انجام شده است. 

وي در خصوص برخی حواشی علیه شوراي شهر، افزود: حرف اصلی شورا این است که حقوق مردم رعایت شود، افرادي هستند که در منطقه حرم رضوي اقدام به
کارآفرینی و یا سرمایه گذاري کرده اند و نمی توان اقدامات آنان را نادیده گرفت. در واقع با در نظر گرفتن تمام معضلات بحث ساماندهی مناطق اطراف حرم با جدیت

 
پیگیري می شود و بر خلاف برخی ادعاها مدیریت شهري هیچ حسابی براي درآمدزایی جهت بازسازي بافت شهر مشهد و به ویژه اطراف حرم باز نکرده است. 

حیدري در پایان گفت: برخی افراد گره آفرینی می کنند و تهمت هاي ناروایی به شوراي شهر می زنند که از این افراد می خواهم اگر دغدغه مردم و شهر را دارند به جاي
تهمت زدن کمک کنند؛ امیدوارم با دستگاه هاي ذیربط فضاي انسجام را پیش آوریم تا در این راستا به موفقیت برسیم.



طرح جامع شهرجدید تابناك تصویب شد/کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه زرندیه/تصویب طرح

توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از تصویب طرح جامع شهر جدید تابناك در شهرستان لامرد استان فارس، کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه
زرندیه و تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار، در نشست شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست وزیر راه

و شهرسازي خبر داد.

معاون وزیر راه و شهرسازي خبر داد طرح جامع شهرجدید تابناك تصویب شد/کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه ویژه زرندیه/تصویب طرح توسعه پارك علم و
فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از تصویب
طرح جامع شهر جدید تابناك در شهرستان لامرد استان فارس، کاهش 310 هکتاري محدوده منطقه
ویژه زرندیه و تصویب طرح توسعه پارك علم و فناوري شهر جدید پردیس با مساحت 327 هکتار، در
نشست شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست وزیر راه و شهرسازي خبر داد. به گزارش
خبرنگار پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي، در جلسه امروز 7 مهرماه 99 شوراي عالی شهرسازي و
معماري ایران به ریاست محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي، با حضور حبیب اله مهندس طاهرخانی،
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید، زهره داودپور عضو هیات مدیره، سه موضوع در

 
ارتباط با شهرهاي جدید مطرح و تصویب شد. 

بنا بر اعلام شرکت عمران شهرهاي جدید، شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران به ریاست محمد
اسلامی رییس شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران این موارد را مورد تاکید قرار داد: طرح تفصیلی کلیه شهرهاي کشور با قید فوریت تهیه و تصویب شود. همچنین،

 
سند پهنه بندي حریم شهرها، همراه با طرح جامع تهیه و تصویب شود. در عین حال براي سایر شهرها، سند پهنه بندي حریم با قید فوریت تهیه و به تصویب برسد. 

حبیب اله طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرسازي در این خصوص اعلام کرد: طرح جامع شهرجدید تابناك در شهرستان لامرد، با جمعیت پذیري 54 هزار نفر در محدوده
677 هکتار و حریم 2607 هکتار براي تامین مسکن و خدمات پشتیبان منطقه ویژه صنعتی انرژي بر و شهرك صنعتی به کارفرمایی شرکت عمران شهرجدید صدرا توسط

 
مهندسین مشاور آمود تهیه شده است. 

بر اساس اعلام شرکت عمران شهرهاي جدید، این طرح پس از تصویب کارگروه زیربنایی و شوراي برنامه ریزي و توسعه استان، همچنین تایید کمیته فنی شوراي عالی در
جلسه شوراي عالی به اتفاق آرا تصویب شد. تخصیص آب به میزان 3.98 میلیون مترمکعب از وزارت نیرو، همچنین کلیه استعلام هاي لازم از مراجع ذیربط اخذ شده است.

به گفته طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرسازي، همچنین شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران، توسعه پارك علم و فناوري شهرجدید پردیس را با مساحت 327 هکتار
در حریم شهرجدید، تصویب کرد. پارك فناوري پردیس، بزرگ ترین پارك فناوري ایران در راستاي نقش و عملکرد مصوب شهرجدید و توسعه فعالیت هاي اشتغال زا بر

 
پایه دانش و فناوري توسعه می یابد. 

معاون وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران، ضمن بررسی مسایل و چالش هاي شهرك نمونه گردشگري زرندیه، مقرر کرد، با اقدام
دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، محدوده منطقه ویژه زرندیه به 310 هکتار کاهش یابد و مابقی اراضی در انطباق با دستورالعمل جدید شهرك سازي

مصوب 1399.2.8 شوراي عالی به عنوان شهرك تخصصی اقامتی پیگیري و طرح جامع مربوط، پس از بررسی طرح در کمیته فنی به تصویب شوراي عالی برسد.



افزایش 1٫2 میلیون تنی ظرفیت تولید شمش فولاد کشور

منبع: صداي بورسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/07

فاز دوم طرح شرکت فولاد جنوب کاوه کیش با تامین مالی 108 میلیون و 800 یورویی بانک توسعه صادرات ایران و توسط معاون اول رییس جمهور افتتاح شد.

فاز دوم طرح شرکت فولاد جنوب کاوه کیش با تامین مالی 108 میلیون و
800 یورویی بانک توسعه صادرات ایران و توسط معاون اول رییس جمهور

 
افتتاح شد. 

به گزارش صداي بورس، با آغاز این پروژه بالغ بر 108 میلیون و 800 هزار
یورو براي تامین مالی طرح فاز دو و 25 میلیون یورو تسهیلات براي طرح آب
شیرین کن صنعتی به منظور تهیه آب مورد نیاز این بخش از کارخانه از سوي

 
بانک توسعه صادرات ایران از محل منابع صندوق توسعه ملی پرداخت شد. 

به رغم همه تحریم  ها، بانک توسعه صادرات توانست در حوزه تامین تجهیزات

 
و قطعات مورد نیاز در طول اجراي این پروژه موفق عمل کند. 

همچنین به همت بانک توسعه صادرات، با وجود محدودیت  هاي بین المللی ناشی از تحریم، نقل و انتقال مالی مرتبط با فاز دو طرح فولاد جنوب کاوه کیش بدون چالش

 
انجام شد. 

زیرساختی بودن این طرح زمینه ایجاد اشتغال براي 300 نفر به صورت مستقیم و 1000 نفر به صورت غیر مستقیم و رونق اقتصادي استان هرمزگان را فراهم کرده و نکته

 
غرور آفرین در این میان، استفاده از توان کارشناسان داخلی براي تکمیل پروژه پس از خروج کارشناسان خارجی در ادامه تحریم هاي غیرعادلانه از طرح است. 

با احتساب ظرفیت تولید در فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش، سهم تولید فولاد در این شرکت به حدود 10 درصد تولید فولاد کشور ارتقاء یافت که این میزان تولید باعث
شد تا رتبه فولاد کاوه جنوب کیش در میان تولیدکنندگان فولاد کشور از جایگاه هفتم به رده چهارم ارتقاء پیدا کند.



خبر خوش نوبخت از افزایش حقوق کارمندان

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: اگر می خواهیم از رکود خارج شویم دولت باید در مخارج خود تجدید نظر و قدرت خرید مردم را در بودجه ببیند به همین
علت تصمیم نداریم کمتر از نرخ تورم رشد افزایش حقوق داشته باشیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: اگر می خواهیم از رکود خارج شویم دولت باید در مخارج خود تجدید نظر و قدرت خرید مردم را در بودجه ببیند به همین علت

 
تصمیم نداریم کمتر از نرخ تورم رشد افزایش حقوق داشته باشیم. 

محمدباقر نوبخت در حاشیه جلسه ستاد بودجه1400 عنوان کرد: تجربه نشان داده هر گونه تغییر ارز از 4200 به نرخ نیمایی به افزایش قیمت در بازار منتهی می شود؛ لذا

 
سیاست دولت براي تأمین کالاهاي اساسی و مورد نیاز مردم در سال آینده تامین آن با ارز 4200 تومانی است. 

او گفت: سال آینده آنچه از فروش نفت به دست می آید به دو شیوه است یکی فروش و صادرات نفت است که امسال با شرایط سخت آن را صادر کرده ایم و سال آینده نیز

 
چنین خواهیم کرد و درآمدهاي ارزي آن را با ارز 4200 تومانی، ریالی آن را در بودجه بیاوریم و ارز آن را به کالاهاي اساسی اختصاص دهیم. 

وي گفت: در بخش دیگر، نفت براي استفاده غیرصادراتی در نظر گرفته شده که پیش فروش آن مدنظر است که هم اکنون در شوراي عالی هماهنگی این موضوع نهایی

 
شده است که در شش ماه پیش آینده آن را اجرایی می کنیم که سال آینده اجرایی خواهد شد که این یک روش دور زدن و بی اثر کردن تحریم هاست. 

 
طبق اعلام سازمان برنامه و بودجه، رییس این سازمان اظهار کرد: قیمت هر بشکه نفت براي پیش فروش 40 دلار و نرخ تسعیر آن نیمایی خواهد بود. 

 
نوبخت افزود: سیاست کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی را سال آینده دنبال می کنیم. 

وي گفت: در سال آینده منابع عمومی براي خروج از رکود تعیین کننده هستند و اگر با طرح هاي عمرانی و افزایش آن بتوانیم از رکود خارج شویم و رشد اقتصادي داشته

 
باشیم باید سرمایه گذاري و هزینه کنیم. 

به گفته نوبخت، همزمان باید سیاست هاي پولی انقباضی و مالی انبساطی داشته باشیم، چون مصرف بخش خصوصی براساس گزارش بخش آمار مطلوب نیست و ناشی از

 
استمرار رکود است. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور تأکید کرد: اگر می خواهیم از رکود خارج شویم دولت باید در مخارج خود تجدید نظر و قدرت خرید مردم را در بودجه ببیند به همین

 
علت تصمیم نداریم کمتر از نرخ تورم رشد افزایش حقوق داشته باشیم. 

نوبخت گفت: بر این اساس براي مهار تورم از سیاست هاي انقباضی که مسئولیت آن با بانک مرکزي است استفاده می کنیم و با سیاست هاي مالی که سازمان برنامه و

 
بودجه مسئولیت آن را دارد می توانیم سیاست هاي انبساطی متناسب داشته باشیم. 

 
وي افزود: به همین علت براي سال آینده منابع بیشتري علاوه بر فروش نفت لازم داریم و آن درآمدها یعنی مالیات و حقوق گمرکی است. 

نوبخت گفت: مصمم هستیم اصلاح ساختار را که به مجلس دادیم اجرایی کنیم و بتوانیم از ظرفیت هاي مالیاتی بدون افزایش تعرفه و حتی در مواقعی در بخش تولید،
چند درصد آن را کاهش دهیم. اما با توجه به نوع افزایش پایه مالیاتی بتوانیم براي تأمین منابع و خروج از رکود و جبران آن براي کاهش قدرت خرید و در طرح هاي

 
عمرانی استفاده کنیم. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: مولد سازي دارایی ها را امسال انجام دادیم و با توجه به بند ج سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی به نوعی خروج از
مالکیت و مدیریت وظیفه دولت است بر این اساس باید بخشی از دارایی هاي خودمان را که به صورت سهام کارخانجات است براي کمک به بورس عرضه و از منابع آن

 
استفاده کنیم. 

 
نوبخت افزود: در کنار اصلاح ساختار در بخش هزینه ها یک کمیته ویژه هزینه ها در قانون بودجه آوردیم تا هزینه ها واقع بینانه و محدود کنیم. 

وي با اشاره به آخرین بررسی ها براي صدور بخشنامه بودجه، گفت: بودجه ما در یک شرایط رکود تورمی در حال تهیه است و پیش بینی ما این است که ضمن مهار تورم



 
باید از رکورد خارج شویم که لازمه آن سیاست رشد اقتصادي از طریق ارزش افزوده، طرح هاي تولیدي، عمرانی و زیربنایی است. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: براي تحقق طرح هاي تولیدي، سیاست هاي توسعه اي صادرات غیرنفتی را به صورت جدي در پیش می گیریم. سال آینده
رویکرد ما افزایش صادرات غیرنفتی از طریق افزایش تولید به ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و افزایش ارزش افزوده از طریق زیربناها و طرح هاي تولیدي است. طرح

 
هاي تولیدي که امسال و سال آینده قابلیت افتتاح دارند به آن ها بودجه کافی پرداخت می شود. 

وي افزود: همچنین بازار سرمایه یک فرصتی است براي فعالان اقتصادي، دولت و صاحبان سرمایه، امسال پیش بینی ما این بود از طریق عرضه سهام دولتی در بازار سرمایه
حدود 11 هزار و 900 میلیون تومان کسب کنیم، اما در پنج ماه نخست سال بالغ بر 35 هزار میلیارد تومان از این طریق کسب کردیم و در سال آینده بازار سرمایه براي

 
دولت از طریق عرضه سهام هاي دولتی منابع قابل توجه دیگري کسب خواهد کرد تا بتوانیم سیاست هاي خروج از رکود و افزایش اشتغال را دنبال کنیم. 

برچسب ها: برنامه و بودجه ، افزایش حقوق ، رکود ، نوبخت



بذرپاش: از پیشنهاد پرکردن انبارهاي کشور در شرایط تحریم، استقبال می کنیم

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت: شرایط تامین ارز و کمبود منابع را درك می کنیم ولی عدم هماهنگی در تعریف و تامین نیازهاي وارداتی و بروکرواسی
هاي بعضاً سردرگم، تولید و اشتغال را به خطر انداخته و صدمات جبران ناپذیري را خواهد داشت.

رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت: شرایط تامین ارز و کمبود منابع را درك می کنیم ولی عدم هماهنگی در تعریف و تامین نیازهاي وارداتی و بروکرواسی هاي

 
بعضاً سردرگم، تولید و اشتغال را به خطر انداخته و صدمات جبران ناپذیري را خواهد داشت. 

مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات کشور با اشاره به غیرمتعارف نبودن رسوب کالاها در گمرك، اظهار داشت: انتظار می رود در ترخیص کالاهاي اساسی از جمله
روغن و کنجاله که ارز 4200 تومانی آن تامین شده ولی کمبود آن در بازار احساس می شود و بر این اساس قیمت آن افزایش می یابد، تسریع شود تا به بحران تبدیل

 
نشود. 

وي علت افزایش قیمت کالاها در برخی موارد را نه کاهش عرضه کالا و نه تغییر قیمت ارز، بلکه فقط ضعف نظارت دانست و گفت: شرایط تامین ارز و کمبود منابع را درك
می کنیم ولی عدم هماهنگی در تعریف و تامین نیازهاي وارداتی و بروکرواسی هاي بعضاً سردرگم، تولید و اشتغال را به خطر انداخته و صدمات جبران ناپذیري را خواهد

 
داشت. 

وي عدم استقرار قانون پنجره واحد تجارت را ضعف هماهنگی دانست و گفت: در یک حاکمیت واحد، دستگاه ها و دولت و همه کمک کنند تا این قانون اجرایی شود و
مردم منتظر تصمیم مدیران نباشند. موانع برطرف و مشکلات حل شود. همچنین سامانه جامع تجارت و ارتباط بین سامانه اي بانک مرکزي، گمرك و وزارت صمت هنوز

 
بخوبی راه اندازي نشده است. 

برچسب ها: دیوان محاسبات ، گمرك ، کالاهاي اساسی



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/07

بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد به گونه اي که
آمار تسهیلات سرمایه در گردش پرداختی این بانک در پنج ماه ابتداي امسال نشان می دهد طی این مدت بیش از 36 هزار فقره از این تسهیلات پرداخت شده

است

به گزارش سرمدنیوز به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، شبکه بانکی کشور با هدف حمایت از بخش
تولید و کمک به افزایش اشتغال و رشد اقتصادي کشور، نگاه ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي
تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی ایران نیز سهم قابل توجه اي از مجموع
تسهیلات پرداختی خود را به سرمایه در گردش بنگاه هاي اقتصادي به ویژه بنگاه هاي کوچک و متوسط

 
اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36 هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت

 
شده است. 

تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و سبد تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی
بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی

 
خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و... اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب شده است. 

 
همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی

 
مضاربه و مشارکت مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در

 
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 

در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال

 
زایی می کنند. 

این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان پزشکی و ناباروري،



طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و... پرداخت شده که علاوه بر رونق تولید و صنعت
کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند.



راه اندازي کارگاه خیاطی براي حمایت از زنان سرپرست خانوار در بهبهان

منبع: ایسناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي بهبهان با اشاره به راه اندازي یک کارگاه آموزشی – تولیدي خیاطی، گفت: اولویت ما براي آموزش در این کارگاه، زنان
سرپرست خانوار، زنان مطلقه یا زنان بدسرپرست هستند و تاکنون بین 120 تا 150 نفر از این زنان در بهبهان شناسایی شده اند.

فرشین پودنچی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به راه اندازي یک کارگاه
تولیدي - آموزشی خیاطی در این شهرستان اظهار کرد: این کارگاه کاملا
خیرساز است و تجهیزات کارگاه اعم از پارچه هاي مورد نیاز و 25 چرخ

 
خیاطی نیز توسط این خیر تامین شده است. 

وي افزود: این کارگاه در راستاي اجراي طرح تکاپو که مخفف "توسعه کسب
و کار و اشتغال پایدار" است، راه اندازي شد. در قالب این طرح کارگاه هایی
راه اندازي می شوند که علاوه بر دنبال کردن آموزش مهارت آموزان، تولیدي

 
هم هستند و اشتغال ایجاد می کنند. 

رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي بهبهان گفت: اولویت ما براي آموزش در
این کارگاه، زنان سرپرست خانوار، زنان مطلقه یا زنان بدسرپرست هستند. در

مرحله دوم، زنان عضو بسیج مستضعفین و زنان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) نیز تحت پوشش آموزش ها قرار می گیرند. تاکنون بین 120 تا 150 زن

 
سرپرست خانوار، مطلقه و بدسرپرست در بهبهان شناسایی شده اند. 

پودنچی با اشاره به شناسایی جامعه هدف براي آموزش در این کارگاه، ادامه داد: در مرحله اول، افراد شناسایی شدهِ آموزش هاي لازم را می بینند و پس از آن در کارگاه

 
شاغل می شوند. 

 
وي در پایان گفت: هدف از این کار اشتغال افراد شناسایی شده، به منظور کاهش آسیب هاي اجتماعی است. 

انتهاي پیام



رونق گردشگري روستایی مانع مهاجرت بی رویه به شهرها

منبع: کرد پرسشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش کردپرس، جلیل جباري در جلسه ایی که به مناسبت روز جهانی
گردشگري، برگزار شد، اظهار کرد: سال هاي گذشته به دلیل کم توجهی به
روستاها، پیشرفت و آبادانی کمتري نسبت به شهرها در این مکان ها ایجاد
شده و همین موضوع موجب کاهش اشتغال و مهاجرت بی رویه به شهرها را
در پی داشته است که براي جلوگیري از ادامه این روند باید رونق و اشتغال در

 
روستاها ایجاد کرد. 

او افزود: از جمله اقداماتی که براي اشتغال زایی در روستاها می توان انجام داد رونق گردشگري در روستاها است که در این راستا با پرداخت تسهیلات و اعطاي امتیازات به

 
سرمایه گذاران می توان در توقف روند مهاجرت به شهرها کمک شایانی کرد. 

جباري با اشاره به اینکه قرار گرفتن تعدادي از ابنیه تاریخی در روستاها به ظرفیت هاي گردشگري آن مکان ها اضافه کرده است، ادامه داد: بی شک احیا و مرمت این بناها

 
همراه با ایجاد مراکز تفریحی و رفاهی در اطراف این بناها نقش تاثیرگذاري در اشتغال روستایی خواهد داشت. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی تصریح کرد: برگزاري کلاس هاي آموزشی صنایع دستی در روستاها و اعطاي مجوز و پرداخت

 
تسهیلات به کارگاه هاي صنایع دستی نیز می تواند گامی دیگر در جهت اشتغال اهالی باشد. 

او ادامه داد: شناسایی هنرمندان صنایع دستی، نصب تابلوهاي معرفی چهار روستاي واقع در بخش نازلوي شمالی، شناسایی انجمن هاي مردم نهاد منطقه، مذاکره با
مسئولان صندوق هاي اعتباري محلی، در اختیار گذاشتن بازارچه اداره کل میراث فرهنگی استان واقع در میدان ایالت ارومیه به کشاورزان براي فروش محصولات تولیدي،

 
راه اندازي خانه گردشگري روستایی و برگزاري جشنواره هاي بومی و محلی در روستاها از دیگر اقدامات این اداره کل براي توسعه گردشگري روستایی می تواند باشد. 

در این جلسه سرمایه گذاري براي کشت گیاهان دارویی، ایجاد غرفه هایی براي فروش محصولات روستایی، فراهم کردن شرایط براي بازدید مسافران از زمین هاي
کشاورزي زیر کشت و ایجاد مکانی براي پذیرایی از مسافران با همان محصولات تولیدي کشاورزان و راه اندازي تور رسانه اي براي بازدید از روستاها براي رونق گردشگري

در روستاها مطرح شد.



ذوب آهن نیروي امپراتوري و کارشناسی استخدام می کند

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/07

پایگاه خبري معدن نیوز -شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به  منظور تأمین نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره
شرکت، اقدام به جذب تعداد 309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل اپراتوري و کارشناسی می  نماید.

نوشته شده توسط: دوشنبه 7 مهر 1399 - 11:22:03 21 بازدید چاپ پایگاه
خبري معدن نیوز -شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به  منظور تأمین نیروي
انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره
شرکت، اقدام به جذب تعداد 309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل اپراتوري

 
و کارشناسی می  نماید. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به  منظور تأمین
نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت
مدیره شرکت، اقدام به جذب تعداد 309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل

 
اپراتوري و کارشناسی می  نماید. 

داوطلبان گرامی می  توانند در صورت دارا بودن شرایط لازم براساس این اطلاعیه و جدول هاي پیوست، نسبت به ثبت نام اقدام تا پس از برگزاري آزمون کتبی (علمی)،
ارزیابی مهارتی و مصاحبه (براي مشاغل اپراتوري)، ارزیابی شایستگی و مصاحبه (براي مشاغل کارشناسی)، انجام معاینات طب صنعتی (جهت سنجش سلامت، توانایی

 
جسمی و ویژگی هاي روانشناختی) و طی مراحل گزینش، نسبت به جذب نفرات برگزیده به  صورت قرارداد موقت، براساس ضوابط قانون کار و تأمین اجتماعی اقدام گردد. 

 
شرایط عمومی 

 
1- تابعیت نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
2- تدین به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان رسمی کشور مصرح در قانون اساسی 

 
3- نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفري که موجب محرومیت از حقوق اجتماعی شده باشد. 

 
4- عدم اعتیاد به مواد مخدر و یا هرگونه داروي اعتیادآور با تأیید مراجع ذی صلاح 

 
5- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم 

 
توضیح: داوطلبان داراي معافیت پزشکی، مجاز به ثبت نام در مشاغل اپراتوري (جدول شماره 4) نمی باشند. 

 
6- داشتن حداقل سن 18 سال تمام شمسی تا آخرین مهلت ثبت نام در آزمون (تاریخ: 1399/07/22) 

 
توضیح: تغییر بازه زمانی ثبت نام به هر دلیل، مبناي محاسبه سن (تاریخ: 1399/07/22) را تغییر نخواهد داد. 

7- داشتن سلامت و توانایی کامل جسمی، روحی و ویژگی هاي روانشناختی جهت انجام فعالیت هاي شغلی طبق تأیید مرکز بهداشت حرفه اي شرکت سهامی ذوب آهن

 
اصفهان 

 
8- عدم اشتغال در سازمانها ، نهادها و شرکتهاي دولتی، نهادهاي عمومی غیردولتی و شرکتهاي خصوصی، در زمان تکمیل مدارك استخدامی 

توضیح: در خصوص افرادي که در سایر سازمان ها شاغل بوده و داوطلب همکاري با این شرکت می باشند، ارائه فرم تسویه حساب و حکم خاتمه کار از دستگاه متبوع، در



 
زمان تکمیل مدارك استخدامی، الزامی است. 

 
9- تأیید صلاحیت پذیرفته شدگان از نظر قوانین و مقررات گزینش کشور 

 
نحوه ثبت نام و مهلت آن 

1- با توجه به اینکه آزمون ها، تحلیل نتایج، تعیین محل فعالیت و عنوان شغلی پذیرفته  شدگان نهایی براساس گروه امتحانی انتخاب شده توسط داوطلب در زمان ثبت نام
انجام می شود، لازم است داوطلبان با دقت و با توجه به شایستگی، علاقه، جدول نیازها و شرایط اعلام شده، نسبت به انتخاب تنها یک ردیف شغلی، که در جداول شماره 5

 
و 6 درج گردیده است، اقدام و ثبت نام نمایند. 

2- داوطلبان واجد شرایط می  بایست از روز سه  شنبه مورخ 1399/7/8 تا روز سه  شنبه مورخ 1399/7/22 به سامانه esco.uiazmoon.ir مراجعه و اقدام به ثبت نام

 
نمایند. فرم تقاضاي ثبت نام می  بایست با صداقت و دقت کامل تکمیل گردد. 

 
براي کسب اطلاعات بیشتر به دفترچه راهنماي ثبت نام آزمون مراجعه کنید. 

 
← دریافت دفترچه راهنماي ثبت نام → 

 
معاونت منابع انسانی و امور اجتماعی 

شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان



افزایش تولید داخلی ادامه راه رزمندگان در دوران دفاع مقدس است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج، سردار سیدصادق حسینی صبح امروز
در آیین افتتاح واحدهاي تولیدي و صنعتی در شهرك صنعتی شماره یک
سنندج با اشاره به گرامیداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس و یاد و خاطره
شهدا و رزمندگان جنگ تحمیلی، اظهار کرد: انتظار می رود در سال جهش
تولید، تولیدات داخلی در راستاي اشتغالزایی و خودکفایی با تغیرات قابل

 
توجهی پیش رود. 

وي در ادامه با اشاره به اهمیت ایجاد اشتغال توسط واحدهاي تولیدي در این
شرایط اقتصادي، افزود: این امر در کاهش بیکاري و تامین نیازمندي هاي

 
داخلی تاثیر مثبتی دارد. 

فرمانده سپاه بیت المقدس استان کردستان با اشاره به اینکه صادرات موجب ارزآوري خواهد شد، تصریح کرد: تولید انبوه واحدهاي صنعتی داخلی با استفاده از تجهیزات و

 
منابع موجود در رونق اقتصادي استان تاثیرگذار است. 

 
سردار حسینی اذعان کرد: سرمایه گذاري، تولید و بازاریابی بخشی از مشکل بیکاري جوانان  را جبران خواهد کرد. 

 
وي با اشاره به جنگ اقتصادي و فرهنگی از سوي دشمنان در این برهه زمانی، افزود: افزایش  تولید داخلی ادامه شیوه و راه و روش رزمندگان در دوران دفاع مقدس است. 

انتهاي پیام/2330/77



افتتاح اولین واحد تولیدکننده کپسول آتش نشانی در غرب کشور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/07

به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج، با حضور فرمانده سپاه بیت المقدس
استان کردستان، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان، امام جمعه
سنندج و تعدادي دیگر از مسئولین استانی، صبح امروز واحد تولیدي ماد نوا
کابل و واحد تولیدکننده کپسول آتش نشانی در شهرك صنعتی شماره یک

 
سنندج به بهره برداري رسید. 

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان کردستان در افتتاحیه این

 
واحدها اظهار کرد:  

پروژه تولیدي شرکت تولید کننده ماد نوا کابل در فاز توسعه و ریخته گري

 
تولیدکننده مفتول از کاتد مس با سرمایه گذاري بالغ بر پنج میلیارد و 500 میلیون تومان با مشارکت بانک صنعت و معدن در سنندج است. 

محمد دره وزمی با بیان اینکه این واحد تولیدي ضایعات مس را به مفتول مسی تبدیل می کند، افزود: با توجه به نیاز داخلی صنایع و به منظور کیفیت خرید بخشی از

 
نیازمندي هاي صنعت کشور را در استان تامین کنیم. 

 
وي یادآور شد: این شرکت در سال 96 با تولید آزمایشی و در سال 97 به تولید انبوه رسیده به شکلی که امسال یک هزار تن تولید داشته است. 

 
دره وزمی تصریح کرد: با افتتاح این واحد، زمینه اشتغال براي 35 نفر فراهم شده است. 

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت کردستان هدف از اجراي این طرح را اشتغالزایی و رونق تولید داخلی بیان کرد و  گفت: جاي بسی خرسندي است که در این شرایط

 
اقتصادي این واحد صنعتی به بهره برداري رسیده و زمینه ایجاد اشتغال براي 35 نفر را فراهم کرده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان کردستان هم در این مراسم اظهار کرد: هر کارگاه تولیدي که اشتغال یک فرد مددجوي کمیته امداد را تامین کند پرداخت بیمه فرد شاغل به

 
مدت 2 سال و وام قرض الحسنه 50 میلیون تومانی به مدیرعامل آن کارگاه اهدا می شود. 

محمدرسول شیخی زاده با بیان اینکه در مناطق محرومی که ضریب محرومیت آن بیشتر باشد این بسته تشویقی افزایش می یابد، افزود: اگر در یک شرکت دانش بنیان

 
زمینه  اشتغالزایی افراد مددجو  فراهم شود، سه سال حق بیمه فرد مدد جو از طرف کمیته امداد پرداخت می شود. 

 
وي در پایان اضافه کرد: از مجموع 35 نفري که در این کارگاه تولیدي مشغول به کار شده اندف 9 نفر آنان مددجوي کمیته امداد هستند. 

گفتنی است واحد تولیدي کپسول آتش نشانی اولین واحد تولیدکننده کپسول آتش نشانی در غرب کشور با سرمایه گذاري 350 میلیون تومان، زمینه اشتغال مستقیم 24

 
نفر را با  ظرفیت تولید 10 هزار کپسول در سال تامین کرده است.  

انتهاي پیام/2330/77/ي



بازدید معاون توسعه کارآفرینی از کارخانه «فرش تابان مهر»

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - به دنبال دستور ویژه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي پیگیري
سریع مشکلات یک واحد تولیدي که چندي پیش کلیپ آن در فضاي مجازي منتشر
شد، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی به اردستان سفر

 
کرد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، عیسی
منصوري به منظور بررسی هاي دقیق تر و تحقیقات بیشتر از کارخانه "فرش تابان مهر"

 
در منطقه اردستان بازدید کرد. 

در این بازدید، منصوري از نزدیک در جریان آخرین وضعیت کارخانه، میزان خسارات
وارده و شرایط حاصل از تعطیلی آن قرار گرفت.



پایان جدایی محیط زیست و صنعت با مشارکت و همکاري دانشگاه اردکان

منبع: ایسناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/07

سرپرست پژوهشکده گیاهان دارویی و صنعتی دانشگاه اردکان گفت: دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی اردکان از اساتید جوان و پرتلاش و علمی برخوردار است
که با توجه به این ظرفیت هاي علمی و عملی و با مشارکت برخی صنایع از جمله شرکت فولاد غدیر ایرانیان، زمینه ي خاتمه به جدایی محیط زیست و  صنعت را

فراهم کرده است.

 «مسعود فهرستی» رئیس دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی شهرستان
اردکان روز گذشته در نشستی با حضور اعضاي این دانشکده که به منظور بررسی آخرین دستاوردهاي این دانشکده در حوزه ارتباط با صنعت و ایجاد بستر آموزشی در
دوران کرونا براي دانشجویان برگزار شد، با اشاره به اولویت هاي دانشگاه اردکان در حوزه گیاهان دارویی و باغبانی و برخورداري ظرفیت بالاي انجام امور پژوهشی در
دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی این شهرستان، تصریح کرد: این دانشکده علاوه بر راه اندازي پژوهشکده گیاهان دارویی، در حوزه مرتع داري، آبخیزداري و گیاهان

 
دارویی در این مدت کوتاه گام هاي موثري در حوزه ارتباط صنعت با دانشگاه برداشته است. 

وي توجه این دانشکده در زمینه اقتصاد کشاورزي و همچنین مدلها و پیش بینی هاي اقتصاد کشاورزي منطقه در استان را از جمله اقدامات موثر دانشگاه اردکان بر شمرد
و تصریح کرد: خوشبختانه با تلاش همکارانمان یکی از دانشکده هاي موفق کشاورزي منطقه هستیم که با توجه به رشته هاي تخصصی حوزه کشاورزي و منابع طبیعی

 
جایگاه مناسبی را در زمینه علم آموزي حوزه کشاورزي در کشور کسب نموده ایم و سعی داریم گام هاي موثري در این حوزه برداریم. 

فهرستی در ادامه با تقدیر از اقدامات شرکت آهن و فولاد غدیر ایرانیان در زمینه طرح هاي مشارکتی صنعت و دانشگاه، گفت: آمادگی داریم تا با صنایع استان در راستاي

 
ایجاد فضاي سبز کم آبخواه و بسترهاي مطالعاتی محیط زیستی کارخانجات، گامی مهم در بهبود محیط زیست و مقابله با صنایع آلاینده در منطقه برداریم. 

«حیدر مفتاحی زاده» سرپرست پژوهشکده گیاهان دارویی و صنعتی دانشگاه اردکان نیز در این جلسه، مجموعه فولاد غدیر ایرانیان را از مجموعه هاي صنعتی منظم و
اثرگذار در حوزه فضاهاي صنعتی حامی صنعت سبز خواند و گفت: این مرکز صنعتی از ابتداي فعالیت با توجه بر اصول محیط زیستی در کنار ایجاد پهنه صنعتی و تولید

 
چرخه فولاد، گام هاي موثري در تولید نهال درخت و گیاهان منطقه برداشته است. 

وي با بیان این موضوع که دانشگاه تمایل دارد همکاري گذشته با این مرکز صنعتی ادامه دار باشد، مشارکت بیشتر با صنایع را از اولویت هاي این دانشکده برشمرد و افزود:
شرایط دانشکده منابع طبیعی اردکان در راستاي خدمات مختلف در حوزه گیاهان دارویی و منابع طبیعی و همچنین آموزش مجازي با توجه به شرایط بیماري کرونا

 
قابلیت ایجاد انگیزه و تنوع براي دانشجویان در مسیر آموزش مجازي را به دنبال خواهد داشت. 

مدیر کارآفرینی و ارتباط با صنعت دانشگاه و جامعه دانشگاه اردکان تاکید کرد: سعی داریم در این مسیر در کنار دروس موظفی دانشجویان، آموزش ها را عملی و عملیاتی

 
نموده و با ایجاد فضاي وبینار و در صورت امکان فراهم کردن زمینه حضور در مناطق صنعتی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی فضاي متنوع آموزشی را ایجاد کنیم. 

این عضو هیئت علمی دانشگاه اردکان، کمک در اجرایی کردن نقش دانشگاه در کشاورزي اردکان بویژه در مسیر مکانیزه کردن کاشت پسته را از دیگر ظرفیت هاي موجود

 
این مرکز دانشگاهی بر شمرد. 

وي ادامه داد: خوشبختانه دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی اردکان از اساتید جوان و پرتلاش و علمی برخوردار است که با توجه به این ظرفیت موجود و مشارکت هاي

 
علمی و عملی با برخی صنایع از جمله شرکت فولاد غدیر ایرانیان، زمینه پایان جدایی محیط زیست و صنعت را رقم خواهد زد. 



«مجتبی تقی زاده» مشاور فضاي سبز شرکت آهن و فولاد غدیر ایرانیان نیز در این نشست با اشاره به این که باید از فرصت ایجاد شده توسط صنایع از سوي مراکز
آموزشی و دانشگاه بهره مند شویم، تصریح کرد: خدمات گسترده در حوزه ایجاد فضاي سبز و تولید گل و گیاه از پساب صنعتی در سطح استان یزد بویژه تکثیر در بخش

 
هاي شهرستان اردکان، توجه مدیر عامل و مجموعه غدیر ایرانیان به موضوع محیط زیست را می رساند. 

وي نگاه ویژه این واحد فولادي به تعامل با دانشگاه و اجرایی شدن برنامه ریزي ها در خدمت رسانی حوزه منابع طبیعی استان و شهرستان، را از جمله دغدغه هاي این
مجموعه خواند و افزود: آمادگی خود براي تدوین نظام نامه فنی و علمی با دانشگاه اردکان را اعلام می کنیم تا با شناسایی نمونه گیاهان موجود در این شرکت و انجام
آزمایشات تخصصی براي گیاهان کم آبخواه و سازگار با محیط صنعتی با مشارکت دانشگاه، زمینه ایجاد یک منبع علمی گیاهی در کشور مخصوصاً محیط صنعتی و معرفی

 
به دیگر صنایع را فراهم کنیم. 

آغاز مطالعات ارزیابی صنعت و همچنین ارزیابی وضعیت و پایش زیست محیطی محیط صنعت، توجه به کشت و پرروش گونه گیاهان موجود در شهرستان اردکان،
شناسایی گیاهان کم آبخواه و سازگار با صنعت، انجام تحقیقات در زمینه مقاومت شرایط گیاهان در مناطق صنعتی و کمربند سخت، از جمله موارد مورد بررسی در این

 
جلسه بود. 

در پایان این جلسه رئیس و اعضاي هیئت علمی دانشکده کشاورزي و منابع طبیعی شهرستان اردکان از محیط گلخانه و فضاي سبز کارخانه احیاء مستقیم آهن و فولاد

 
غدیر ایرانیان بازدید کردند. 

یاداور می شود که شرکت آهن و فولاد غدیر ایرانیان در مجتمع صنعتی چادرملو با استفاده کامل از پساب صنعتی تولید آهن اسفنجی توانسته 14 هکتار از 60 هکتار

 
فضاي موجود خود را به کشت گونه هاي مختلف گیاهی و گلخانه پرورش گل و گیاه اختصاص دهد و سهم بزرگی در جبران تاثیرات صنعتی منطقه داشته باشد. 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

انتهاي پیام



دسته بندي مطالبات بازنشستگان کشوري اعلام شد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/07

 
دسته بندي مطالبات بازنشستگان کشوري اعلام شد 

 
مطالبات بازنشستگان کشوري، در دسته هاي مختلف جاي می گیرد که مهم ترین آن تامین معیشت است. 

کارگر آنلاین : در روزهاي گذشته بخشنامه اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان کشوري صادر شد. وحید محمدزاده (فعال صنفی بازنشستگان کشوري) در این رابطه
می گوید: خوشبختانه با تلاش مستمر گروه هاي بازنشستگان اعم از کانون ها و فعالان مستقل، موضوع همسان سازي 90 درصدي مراحل عملیاتی خود را سپري می کند
که در مرحله دوم و با توجه به مساعدت رئیس برنامه و بودجه، باید مسیر دائمی و قانونمند شدن آن در دولت و مجلس انجام شود که قاعدتا کار گروه ویژه اي از دوستان
متخصص و صاحب نظر بازنشسته با همراهی کارشناسان دولت این امر را پیگیري خواهند کرد تا به صورت لایحه فوریتی تحت عنوان (نحوه اجراي ماده 30قانون برنامه

 
ششم توسعه) متضمن دو ماده در متن واحده آن طراحی و مسیر قانونی خود را طی کند. 

وي ادامه می دهد: ماده اول متن واحده دربرگیرنده مفاد لازم براي اصلاح ماده مرتبط قانون مدیریت خدمات کشوري ازجمله اصلاح ماده 109 و ماده دوم متن واحده باید
حاوي برقراري و تکلیف دولت و دستگاه هاي اجرائی براي واگذاري امکانات و تسهیلات و مزایاي رفاهی اعم از نقدي و غیر نقدي مطابق کارمندان شاغل براي بازنشستگان
همان دستگاه باشد. البته مواردي که به تبع حالت اشتغال به کارمندان تخصیص می یابد شامل این موضوع نخواهد شد که براي مثال به کمک هاي مربوط به ایاب و

 
ذهاب و ناهار و مهدکودك می توان اشاره نمود. 

این فعال صنفی اضافه می کند: مبحث دوم به بیمه هاي تکمیلی بازنشستگان کشوري و بهسازي خدمات درمانی آنان مربوط است که لازم است کارگروه دیگري تحت

 
عنوان (کارگروه امور بیمه و بهداشت و درمان سالمندي) از دوستان علاقمند و مجرب تشکیل شده و موارد زیر در آن مورد بحث و تبادل نظر قرار گیرد: 

 
بررسی قوانین ناظر بر امور بیمه هاي خدمات درمانی، عمر و حوادث و ... 

 
استفاده از ظرفیت هاي قانونی موجود براي طراحی سیستم بهینه بیمه هاي تکمیلی. 

بررسی تطبیقی بیمه هاي تکمیلی در دستگاه هاي اجرائی مختلف اعم از کشوري و لشکري و استفاده از تجارب مفید دستگاه ها براي طراحی سیستم ها و روش هاي مورد

 
نظر. 

بررسی بودجه و منابع مالی مورد نیاز براي تحقق امور بیمه هاي تکمیلی جامع و با کیفیت بازنشستگان کشوري و جلب مشارکت دولت و بویژه سازمان برنامه و بودجه،
وزارت رفاه و صندوق بازنشستگی کشوري براي مشارکت در تامین منابع که باید بصورت مشارکت سه جانبه دولت، صندوق و بازنشستگان و تعیین سهم هر یک در روش

 
بیمه پردازي مشخص شود که مرجحا سهم دولت و صندوق به صورت تساوي 40 درصدي و جمعا 80 درصدي و سهم بازنشستگان 20 درصد لحاظ شود. 

بررسی و پیشنهاد احداث یک بیمارستان فوق تخصصی و چند لایه هزار تختخوابی در پایتخت و حداقل 5 بیمارستان فوق تخصصی 300 تختخوابی چند لایه در مراکز

 
استانی بزرگ مختص بازنشستگان کشوري در قالب طرح هاي عمرانی ملی به مقامات دولتی در چارچوب پیش بینی در احکام برنامه هفتم توسعه کشور. 

به گفته محمدزاده، قاعدتا بجز موارد تامین معاش و بیمه و خدمات درمانی بازنشستگان کشوري که دو الویت اساسی محسوب می شوند، مطالبات صنفی دیگري نیز وجود

 
دارد که باید در نقشه راه جامع مورد بررسی و مداقه قرار گیرد. او به چند مورد اشاره می کند: 

 
امور رفاهی و گذران اوقات فراغت و فعالیت هاي فرهنگی، اجتماعی و ورزشی و هنري و تفریحی و مسافرت بازنشستگان. 

مشارکت فعال و موثر در امور تصمیم سازي و تصمیم گیري با حضور با حق راي نمایندگان منتخب بازنشستگان در ساختار و ارکان صندوق بازنشستگی کشوري ازجمله

 
هیات امنا، هیات مدیره و هیات نظارت. 

 
افزایش توان مالی و اقتصادي بازنشستگان کشوري از طریق تاسیس شرکت ها و صندوق هاي سرمایه گذاري مشترك با صندوق بازنشستگی کشوري. 

بررسی حوزه مربوط به سهامدار نمودن بازنشستگان کشوري و کارمندان شاغل مشترك صندوق بازنشستگی کشوري در سرمایه و دارایی هاي صندوق با تمهید مقدمات و



 
کسب مجوزهاي قانونی از مجلس شوراي اسلامی. 

منبع : ایلنا



الوند بی الوند
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دوشنبه 7 مهر 1399   شماره 1327 مخالفت نماینده شازند با پیشنهاد ساخت پتروشیمی الوند که توسط استاندار به دولت ارائه شده است الوند بی الوند علی
امیدي چند روز بیشتر از اعلام خبر موافقت هیات وزیران با ساخت یک واحد پتروشیمی در اراك نمی گذرد که نماینده شازند با برگزاري یک نشست خبري

مخالفت خود ...

 
مخالفت نماینده شازند با پیشنهاد ساخت پتروشیمی الوند که توسط استاندار به دولت ارائه شده است 

 
الوند بی الوند علی امیدي 

چند روز بیشتر از اعلام خبر موافقت هیات وزیران با ساخت یک واحد پتروشیمی در اراك نمی گذرد که نماینده شازند با برگزاري یک نشست خبري مخالفت خود را با آن
به صراحت بیان می کند. سیدعلی آقازاده استاندار مرکزي خبر داده است که پیشنهاد ساخت این واحد پتروشیمی موسوم به الوند از سوي استانداري مرکزي مطرح و در
نشست اعضاي هیات دولت در دوم مهرماه با آن موافقت شده است. وي گفت: هیات وزیران با صدور مجوز احداث پتروشیمی الوند در محدوده شعاع 30 کیلومتري شهر

 
اراك با رعایت الزام هاي محیط زیستی و دیگر قوانین و مقررات مربوط و مستثنا شدن آن از محدودیت استقرار صنایع در شعاع 30 کیلومتري شهر اراك موافقت کرد. 

استاندار مرکزي اظهار کرد: ساخت این واحد پتروشیمی در اراك ضمن ایجاد اشتغال قابل توجه در اراك نقش مهمی در توسعه صنعتی و معرفی تولیدات دیگر صنایع این

 
خطه خواهد داشت. 

اما محمود احمدي بیغش در نشست خبري خود با اصحاب رسانه در این باره گفت: استان مرکزي به ویژه شهرستان شازند به لحاظ وجود صنایع آلاینده یکی از استان هاي
با آلودگی زیست محیطی فراوان است و تلاش هاي زیادي جهت جلوگیري از افزایش آلودگی در این شهرستان انجام شده، اما متاسفانه به سبب عدم همراهی و همسویی

 
دستگاه هاي مربوطه، این مهم محقق نشده است. 

وي با اشاره به وظایف نماینده مجلس که قانونگذاري و نظارت است، افزود: وضعیت زیست محیطی از منظر آلودگی در استان و شازند وحشتناك است، از بدو آغاز مجلس
یازدهم پی بردیم که علیرغم قانونی که بر مضر بودن وجود هر نوع صنعتی در 30 کیلومتري شهرها تاکید می کند، متاسفانه افراد غیربومی و مسئول در استان اصرار دارند،

 
افراد وابسته به قدرت یا ثروت در این شهرستان صاحب منافع نجومی شوند. 

نماینده مردم شازند در مجلس شوراي اسلامی، پتروشیمی الوند را مصداق این موارد دانست و با بیان اینکه وزیر وزیر نفت بر راي منفی خود در این خصوص تاکید داشت،
اضافه کرد: بیش از 30 سال پیش وزارت نفت محلی را از اوقاف در مکان فعلی پالایشگاه شازند خریداري یا اجاره می کند، حدود هفت سال پیش یک بخش خصوصی
متشکل از دو شخص که یکی وابسته به دولت است، بخشی از پالایشگاه را تصاحب کردند که این موضوع به وزیر نفت منتقل شد و وزیر نفت این اتفاق را جزو عجایب
دانست. طبق اسناد موجود، مکاتبات رسمی ابتدا با وزیر نفت در این خصوص آغاز و دلایل مخالفت با این طرح از جمله آلودگی زیست محیطی و قانون عدم ایجاد صنعت
در 30 کیلومتري شهر مطرح شد. سپس این موضوع با رئیس سازمان محیط زیست کشور در میان گذاشته شد و وي بیان کرد که نظر ما عدم آلایندگی این پتروشیمی

 
است. 

وي ادامه داد: پس از بررسی ها مشخص شد آب سد کمال صالح به این پتروشیمی فروخته شده و این مجموعه در این چند سال تنها یک حصارکشی داشته و اقدام
مشخصی انجام نداده است، به گفته وزیر نفت این افراد هر ساله براي تمدید مجوز به وزیر نفت مراجعه کرده اند که البته از اوایل تیرماه سال جاري مجوز دیگري براي این

 
پتروشیمی صادر نشده بود، اما در نهایت در جلسه هیات دولت با حضور رییس جمهور این مجوز تایید شده که به نظر می رسد نظر وزیر نفت لحاظ نشده بوده است. 

وي اظهار کرد: اسنادي در خصوص این پتروشیمی وجود دارد که اگر اثبات شود براي استان فاجعه است، انتظار ما بر این بود که مسئولان استان اصرار بر راه اندازي این
پتروشیمی نداشته باشند. قرار نیست هر کس براي منافع خود مردم را نابود کند. حدود سه ماه است که با ورود بنده به این موضوع فعالیت این پتروشیمی از سر گرفته

 
شده و این در حالی است که تنها چند روز است که مجوز آن تایید شده است. 

نماینده مردم شازند در مجلس شوراي اسلامی گفت: جوي در تهران راه اندازي شده مبنی بر اینکه نماینده مردم شازند با بیانات مقام معظم رهبري درخصوص جهش
تولید مخالف است، در حالی که در واقع چنین نیست و بنده تنها با مکان استقرار این پتروشیمی مخالف هستم. اگر قرار است این پتروشیمی خوراك براي کارخانه
ریسندگی بافتینه ملایر تولید کند پس بهتر است در همان محل راه اندازي شود و از امکانات آن منطقه هم استفاده کند، اما دست هاي پشت پرده و برخی لابی ها باعث

 
شده این پتروشیمی در شازند جانمایی شود. 

وي افزود: برخی ادعا کردند ملایر آب کافی براي فعالیت این پتروشیمی را ندارد، باید در نظر داشت که شازند هم از آب کافی برخوردار نیست. تمام چشم ها به سد کمال
صالح دوخته شده است در صورتی که سد کمال صالح بر اساس مصوبه وزارت نیرو باید به 46 روستا همزمان با اراك آبرسانی کند، اما هیچکدام اجرایی نشده است. این

پتروشیمی با منافع زیست محیطی مردم مغایرت دارد.



مجتمع فولاد بافت باید به قطب عظیم صنعتی در کشور تبدیل شود
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رئیس گروه مالی گردشگري در جریان بازدید از کارخانه احیاء استیل فولاد بافت گفت: این مجموعه 600 هکتاري باید با تدوین و اجراي طرح جامع، به قطب
عظیم صنعتی و تولیدي در کشور تبدیل شود.

به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، مهدي جهانگیري با
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان استان کرمان به ویژه شهید حاج قاسم
سلیمانی و تلاش هاي ارزنده ایشان براي امنیت کشور افزود: همه ما به عنوان

 
یک ایرانی دلسوز باید در جهت حل مشکلات مردم این منطقه گام برداریم. 

وي با اشاره به حضور گروه مالی گردشگري به عنوان بخش خصوصی موفق
در اجراي پروژه فولاد بافت تصریح کرد: بعد از پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون
در منطقه بافت، هیچ واحد صنعتی و تولیدي در مقیاس کارخانه احیاء استیل

 
فولاد بافت ایجاد نشده است. 

جهانگیري با اشاره به مساحت 600 هکتاري مجتمع، از مدیران شرکت احیاء استیل فولاد بافت خواست با تدوین طرحی جامع و برنامه ریزي هاي لازم براي تبدیل این

 
مجموعه به یک قطب عظیم صنعتی و تولیدي در کشوربا هدف ایجاد اشتغال بویژه براي جوانان و همچنین عمران و آبادانی این منطقه تلاش کنند. 

وي با بیان اینکه گروه مالی گردشگري در اجراي پروژه ها، روش مدیریت جهادي را دنبال می کند، گفت: اقدامات و فعالیت هاي انجام شده در کارخانه احیاء استیل فولاد

 
بافت مطلوب است ضمن اینکه اهداف آن تاکنون طبق برنامه محقق شده و خط تولید به طور کامل کار می کند. 

جهانگیري با بیان اینکه کارخانه احیاء استیل فولاد بافت با خودباوري در نیروي جوان مدیریتی و همچنین تلاش هاي شبانه روزي توانسته بحران ها را مدیریت کند،

 
تصریح کرد: گروه مالی گردشگري، از هیات مدیره این مجموعه همچنان حمایت و آن را تقویت خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت احیاء استیل فولاد بافت نیز در این نشست گفت: از ابتداي سال جاري تا 21 شهریور ماه در مجموع 333 هزار تن آهن اسفنجی در این شرکت تولید

 
شده است. 

سورنا زمانیان افزود: با ادامه روند فعلی و نداشتن تعمیرات در خطوط تولید، پیش بینی می شود میزان کل تولید آهن اسفنجی در این شرکت تا پایان سال جاري به 795

 
هزار تن برسد. 

وي با بیان اینکه عملیات اجرایی فاز 2 شامل واحد احیاء مستقیم به ظرفیت 800 هزار تن و گندله سازي با ظرفیت 2.5 میلیون تن شروع شده است، ادامه داد: پیشرفت

 
فیزیکی فاز 2 آهن اسفنجی در حال حاضر به حدود 25 درصد رسیده است. 

زمانیان در عین حال تصریح کرد: تسریع در تکمیل و راه اندازي فاز 2 کارخانه منوط به این است که سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) به

 
عنوان دارنده جواز تاسیس و سازمانی که گشایش اعتبار(LC) به نامش است، بتواند در مورد پرداخت سهم خود به میزان 7.5 درصد شفاف سازي و تعیین تکلیف کند. 

 
کارخانه احیا استیل فولاد بافت، بزرگترین و تنها مجتمع صنعتی بزرگ منطقه در سطح سه شهرستان بافت، رابر و ارزوئیه است که در سال رونق تولید(98) افتتاح شد. 

 
مدیرعامل هلدینگ ماهان : صنعت احیاء مستقیم در ایران بومی سازي شده است 

مدیرعامل شرکت گسترش صنایع و معادن ماهان نیز بر اجراي پروژه ها توسط مهندسان و متخصصان داخلی تاکید کرد و گفت: صنعت احیاء مستقیم در ایران بومی سازي

 
شده و در حال حاضر می توان حدود 85 درصد پروژه ها را به صورت ریالی اجرا کرد و منتظر خارجی ها نماند. 

ابراهیم صادقی افزود: اکنون به جز کمپرسورها، همه تجهیزات مورد نیاز صنعت احیاء مستقیم، داخلی سازي شده و چنانچه تامین مالی شود، می توان پروژه را 30 ماهه



اجرا کرد. این گزارش حاکیست: مهدي جهانگیري رئیس گروه مالی گردشگري در سفر به شهرستان بافت همچنین از اجراي پروژه مجموعه گردشگري و هتل بافت دیدن
کرد و خواستار تسریع در تکمیل و به بهره برداري رسیدن فاز نخست این پروژه شامل ویلاها و فودکورت شد.



جهش تولید به روایت بانک ملی ایران
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بانک ملی ایران در راستاي همسویی با سیاست هاي دولت و رونق اشتغال در کشور، نگاه ویژه اي به بخش هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي دارد.

به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، شبکه بانکی کشور با هدف حمایت از بخش تولید و کمک به افزایش اشتغال و رشد
اقتصادي کشور، نگاه ویژه اي به تسهیلات سرمایه در گردش براي تامین مالی بنگاه هاي اقتصادي دارد و از این رو بانک ملی
ایران نیز سهم قابل توجه اي از مجموع تسهیلات پرداختی خود را به سرمایه در گردش بنگاه هاي اقتصادي به ویژه بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط اختصاص داده است. 

در پنج ماه ابتداي امسال، 127 هزار و 759 میلیارد ریال تسهیلات سرمایه در گردش براي حمایت از تولید و اشتغال در 36
هزار و 759 فقره توسط این بانک پرداخت شده است. تسهیلات حمایتی بانک ملی ایران براي رونق تولید و اشتغال تنها به تسهیلات سرمایه در گردش خلاصه نمی شود و
سبد تسهیلات این بانک براي بهره مندي تمامی بخش ها تنوع قابل توجهی دارد که در این زمینه می توان به تسهیلاتی نظیر خود اشتغالی و مشاغل خانگی، مشارکت
مدنی، خرید دین، مرابحه، مضاربه، فروش اقساطی خرید کالاهاي مصرفی با دوام و سایر تسهیلات نظیر تسهیلات خرد و تسهیلات اعلایی در اجراي طرح ها، پروژه ها و…

 
اشاره کرد. 

این بانک در مدت مذکور به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور نیز بیش از 36 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

در همین راستا تعداد 21 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی بانک به ارزش شش هزار و 72 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه

 
برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب شده است. 

همچنین تعداد 129 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 407 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. بانک ملی ایران
در جهت کمک به بنگاه هاي اقتصادي و رونق محیط کسب و کار کشور، بخشی از تسهیلات پرداختی خود در سال 99 را نیز در قالب عقود مشارکتی مضاربه و مشارکت

 
مدنی تخصیص داده است. 

بر این اساس از ابتداي امسال تا پایان مردادماه، 46 هزار و 407 فقره تسهیلات مضاربه به ارزش 41 هزار و 146 میلیارد ریال و 19 هزار و 473 فقره تسهیلات مشارکت

 
مدنی به ارزش 160 هزار و 440 میلیارد ریال پرداخت شده است. 

در قالب تسهیلات مشارکت مدنی اشخاص براي ایجاد، توسعه، تکمیل و نوسازي واحدهاي تولیدي اعم از صنعتی، معدنی، کشاورزي، مسکن و همچنین توسعه امور وارداتی

 
و صادراتی خود طرف معامله بانک قرار می گیرند. 

همچنین اشخاص حقیقی و حقوقی با تسهیلات مضاربه می توانند سرمایه مورد نیاز خود را جهت انجام فعالیت هاي تجاري و بازرگانی به منظور خرید و فروش کالا در

 
داخل کشور (بازرگانی داخلی) و خرید و صدور کالا به خارج از کشور (صادرات) تامین کنند. 

در هفته دولت هم 42 طرح تولیدي و صنعتی با مشارکت بانک ملی ایران در استان هاي کشور به بهره برداري رسیدند که این طرح ها براي یک هزار و 630 نفر اشتغال
زایی می کنند. این تسهیلات در زمینه هاي گردشگري، ساخت مجتمع ورزشی و تفریحی، ایجاد مجتمع بین راهی، احداث جایگاه سوخت رسانی، ایجاد مرکز درمان
پزشکی و ناباروري، طرح توسعه تولید ماسک، مرغداري، تولید انواع کفش، سنگبري، تولید قند، تولید قارچ، برنجکوبی، تولید مایع شوینده و... پرداخت شده که علاوه بر

رونق تولید و صنعت کشور، در زمینه رونق اشتغال و کاهش نرخ بیکاري استان ها نیز نقش موثري داشته اند.



حکومت می تواند در مورد حجاب بی تفاوت باشد؟

منبع: برترین هاشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/07

در هفته هاي اخیر و پس از اظهارنظرهاي یک کارشناس مسائل مذهبی در برنامه تلویزیونی در مورد حجاب اجباري و ورود حاکمیت به این موضوع، فضاي مجازي
به آوردگاه موافقان و مخالفان این موضوع تبدیل شد. از همین رو رجانیوز به سراغ حجت السلام و المسلین باقرزاده رفت تا به دور از هیجانات به وجود آمده در

فضاي ...

رجانیوز: در هفته هاي اخیر و پس از اظهارنظرهاي یک کارشناس مسائل مذهبی در برنامه تلویزیونی در مورد حجاب اجباري و ورود حاکمیت به این موضوع، فضاي
مجازي به آوردگاه موافقان و مخالفان این موضوع تبدیل شد. از همین رو رجانیوز به سراغ حجت السلام و المسلین باقرزاده رفت تا به دور از هیجانات به وجود آمده در

 
فضاي مجازي و به صورت علمی به بحث حجاب بپردازد. 

حجت السلام و المسلین باقرزاده کارشناس موضوع حجاب و عضو هیئت علمی موسسه امام خمینی(ره)است. او در این مصاحبه به صورتی تفضیلی به بررسی موضوع

 
حجاب در ایران می پردازد. 

 
به عنوان اولین سوال، به نظر شما لزومی بر ورود حاکمیت اسلامی در حجاب وجود دارد؟ و آیا این موضوع مبناي دینی و قرآنی دارد؟ 

حِیم. اینکه می فرمائید آیا حکومت دینی مبنائی دارد که در مسئله حجاب وارد شود، سئوال این است که اساساً حجاب چیست حْمَنِ الرَّ ِ الرَّ حجت الاسلام باقرزاده: بسِْمِ االلهَّ
و چرا یکی از موضوعات حکومت حکومت دینی است؟ حجاب یک قانون الهی و یکی از تشریعات اسلامی و الهی است که قانون آن براساس وحی بر پیامبر اکرم(ص) ایجاد
شده، یعنی قرارداد و تصمیم حکومتی نیست. منظورم خود قانون حجاب است. تشریع قانون حجاب در زمان پیامبر اکرم(ص) به مردم اعلام شده و جزو واجبات اسلامی
است. مردم در اسلام از حجاب خاطره یک واجب شرعی را دارند و نه یک تصمیم حکومتی که تصور شود که این تصمیم حکومتی در زمان پیامبر(ص) گرفته شده یا نشده
است. برخی گاهی این گونه برخورد می کنند که حکومت می تواند این تصمیم را بگیرد یا نگیرد. لذا ابتدا باید خود قانون حجاب را بفهمیم که این یک تصمیم حکومتی

 
نبوده و پیغمبر اکرم(ص) در حوزه رسالت خودشان، نه به عنوان حاکم، قانون حجاب را از طرف خدا بر مردم اعلام کردند و این یک واجب شرعی است. 

فلسفه حکومت اسلامی چیست و ما با چه دلیل و برهانی به حکومت اسلامی می رسیم. یکی از دلایل و براهین این است که حکومت اسلامی، ضرورت خود را از ضرورت ا
جراي احکام اسلامی می گیرد. یعنی اگر ما به دنبال اجراي احکام هستیم، به سراغ حکومت می رویم. آیا حجاب یکی از احکام اسلامی هست یا نیست؟ مثلاً ممنوعیت
شرب مشروبات حرام یکی از احکام شرعی است، یا حرمت زنا، یا حرمت غنا، یا اکل میته، خرید و فروش مردار در اسلام حرام است. ما حکومت اسلامی را چرا تشکیل می
دهیم؟ براي اینکه از این حرام ها و واجب ها صیانت کند. ما سئوال می کنیم که آیا حجاب یکی از واجبات اسلامی هست یا نیست؟ یعنی اینکه زن نمی تواند عریان در

 
جامعه حاضر بشود، آیا این یکی از واجبات اسلامی هست یا نه؟ آیا بی حجابی یکی از منکرات هست یا نیست؟ و حجاب یکی از معروفات هست یا نیست؟ 

اگر حکومت نسبت به حجاب بی خیال بشود، سئوال ما این است که نسبت به قمار چه می فرمائید؟ قمار را هم بی خیال بشود، چون قمار هم یکی از حرام هاي الهی و
یکی از تشریعات الهی است. اگر حکومت می تواند در مورد حجاب بی خیال بشود، چرا نمی تواند در قمار و زنا و لواط و ربا بی خیال بشود؟ هم خودش می تواند به این
امور حرام اشتغال پیدا کند و هم اگر دیگران هم این کارها را کردند، کاري به کارشان نداشته باشد. پس حکومت اسلامی چرا تشکیل شده است؟ به این ترتیب ما حکومت
اسلامی را خنثی و عقیم و اخته می کنیم، چرا؟ چون امروز با مسئله اي به نام حجاب مشکل داریم. اگر ما امروز با این مسئله مشکل پیدا کرده ایم، فردا با چیز دیگري

 
مشکل پیدا می کنیم. 

قصاص یک حق شخصی است. حکومت قصاص را اجرا نمی کند، بلکه مقدمات و زمینه ها را فراهم می کند تا خانواده مقتول و اولیاي دم بیایند و قصاص را اجرا کنند.
یعنی خود حکومت اجراکننده نیست. حکومت فقط تسهیل کننده است و زمینه را فراهم می کند. شما ببینید در کشور چه بساطی راه انداخته اند. اخیراً یک قصاص انجام
شده و می گویند اعدام و... اگر قرار باشد حکومت امروز در مورد حجاب کوتاه بیاید، فردا باید در مورد قصاص هم کوتاه بیاید و بگوید به من چه مربوط که بیایم حمایت
کنم؟ نه تنها حمایت نمی کنم، بلکه جلوي اجراي این حکم را هم می گیرم و قانون قصاص را به رسمیت نمی شناسم. همین طور لواط. یعنی اگر امروز حکومت بتواند
بگوید حجاب به من چه، در مورد لواط نباید بگوید به من چه؟ ما هم بشویم مثل انگلستان. اگر آنها به کلیسا رفته و بین دو مرد یا دو زن صیغه عقد جاري کردند، ما هم
برویم در مسجد و دو زن یا دو مرد را براي هم عقد کنیم یا بین یک مرد و یک حیوان که در غرب رواج دارد. اگر امروز قرار باشد ما در مورد حجاب که یکی از احکام و
واجبات اسلامی است کوتاه بیائیم، بی حجابی ابتدا از بیرون افتادن مقداري از مو و گردن شروع می شود تا عریان شدن مطلق یک آقا یا یک خانم می رسد. حجاب

 
اختصاص به زن ها هم ندارد. فردا یک مرد در خیابان عریان شد. 

بعضی ها امروز می گویند مگر در غرب که بی حجابی وجود دارد، همه مردم می توانند هر جا که خواستند عریان بشوند؟ هر جا نه، مثلاً رستورانی را مشخص کنند که
افراد بتوانند در آنجا لخت بشوند. ما حکومت اسلامی تشکیل داده ایم براي اجراي احکام اسلامی و رضایت باریتعالی. بعد در جامعه می دانیم که یک رستورانی هست که



همه در آنجا لخت می شوند. می دانیم که هتلی یا باري یا دیسکو یا کازینوئی هست که همه در آنجا لخت می شوند. اگر شما گفتید که من در قبال حجاب مسئولیتی
ندارم، جلوي اینها را هم نمی شود گرفت. اگر دولت از زیربار این مسئولیت شانه خالی کند، چه پیش خواهد آمد؟ بی حجابی اي که آنها دنبالش هستند، فقط عریان شدن
سر یک خانم نیست. راحت شدن از روسري یا چادر نیست. آن بی حجابی اي که آنها دنبالش هستند، نهایتاً به عریانی ختم می شود. بنابراین به همان دلیلی که حکومت
باید با ربا مقابله کند. به همان دلیلی که باید با فساد اقتصادي مقابله کند. به همان دلیلی که باید با بقیه فسادهاي اخلاقی مقابله کند، به همان دلیل باید با فساد فرهنگی
که از بی حجابی شروع می شود و بعد به زنا می رسد، مقابله کند. اگر در اینجا در منطقه اي مردي عریان ظاهر شد، حالا ممکن است بعضی ها بگویند مگر مردم در غرب

 
وسط خیابان لخت می شوند؟ خیر، این فسادها جاهاي خاص خود را دارد. جایگاه درست می کنند، مکانیسم دارد. 

مدل هائی را مشخص و محل هائی را درنظر می گیرند. شما اگر امروز با حجاب مقابله کردید و گفتید به من چه مربوط است، براي بقیه مسائل هم باید همین کار را بکنید
و لذا به همان دلیلی که باید با فشارهاي دیگر مثل رشوه یا رانت یا دروغ مسئولین، ما امروز قبول داریم که نظام باید با همه اینها مقابله کند و اگر امروز راهکار قانونی براي
این کار نداریم، باید به این سمت برویم و راه هاي قانونی درست کنیم. مجلس ما و سیاست هاي نظام باید به سمت مقابله با هر منکري معطوف بشود، حتی مقابله با دروغ
یک منکر شخصی است که وقتی به عرضه حاکمیت می آید، باید با آن مقابله بشود. یعنی واقعاً درست است که یک رئیس جمهور در نظام اسلامی خیلی راحت دروغ
بگوید؟ بعضی از منکرات از جنس ترك فعل هستند، یعنی فرد هیچ کاري نکرده. رئیس جمهوري می توانسته جلوي انجام یک خلاف را بگیرد، اما نگرفته و بی خیال شده

 
است. 

چه کسی به او این حق را داده؟ رئیس جمهوري که براساس قانون اساسی سوگند یاد می کند که حافظ شریعت و دین مردم و مذهب تشیع باشد، بیاید و مثل سربازي که
در هنگام رزم سنگر خود را ترك کند یا بیاید و ببیند که قاچاقچی دارد از مرز رد می شود، بی خیال بشود. بعضی از مسئولین ما در قبال بعضی از منکرات و اعمال خلاف
قانون، ترك فعل می کنند، یعنی وظایفشان را انجام نمی دهند. مثلاً شهرداري ها از تهران و شهرهاي بزرگ و هر جائی ببینند که در پارك ها اعمال خلاف عفت انجام می
شود و بگوید به من چه؟ کماا ینکه الان عملاً دارد می گوید به من چه. در یک پیام رادیوئی شنیدم که کسی گفت همیشه شهرداري ها پرچم عزاداري محرم را بالا می
بردند. شما چرا این کار را نکردید. جواب داد به من چه؟ مگر من مسئولم؟ فلان نهاد باید این کار را می کرده؟ یعنی ترك فعل، کاري که باید بکند و اصلاً برایش بودجه
دارد. کاري به این نداریم که این حرف راست یا نادرست است، اما همین که ما قبول می کنیم که حتی ترك فعل هم منکر است که باید از آن جلوگیري کرد و نسبت به
آن حساس بود. اگر مثلاً کسی ترك حجاب کند یا نسبت به آن بی تفاوت باشد، این یک جور منکرات است و اگر حکومت نسبت به حجاب بی اعتنائی کند، این حکم

 
درباره سایر منکرات هم اعمال خواهد شد. 

مرز حقوق فردي با حکمی که باید توسط حاکمیت اسلامی اجرا شود کجاست؟ چون برخی ادعا می کنند که حجاب یک امر شخصی و فردي است. کما اینکه در حاکمیت
اسلامی نسبت به اینکه افراد نماز بخوانند، هیچ اجباري وجود ندارد. چرا موضوع حجاب را این گونه مطرح می کنیم که در جامعه تأثیر می گذارد؟ شاقولی که باعث شده

 
حجاب را یک امر اجتماعی بدانیم و در حوزه فعلیت حاکمیت اسلامی قرار بدهیم کجاست؟ 

حجت الاسلام باقرزاده: از آثار آن می شود فهمید. شما اگر در خانه خودتان نماز نخوانید، آثار اجتماعی ندارد. من یقه ام را حسابی بسته ام و تسبیح هم به دست گرفته ام

 
و ذکر هم می گویم، ولی نماز نمی خوانم. چه کسی این را می فهمد؟ 

شاید فقط زنم بفهمد. اگر خانمی برود پیش قاضی و شکایت کند که من می خواهم بچه تربیت کنم، ولی شوهرم نماز نمی خواند و حسن معاشرت ندارد، من حق طلاق

 
دارم یا ندارم؟ قاضی باید به او حق طلاق بدهد. 

وقتی خانواده مطرح می شود، یعنی اجتماع. یعنی پاي دو نفر در میان است، پدر با بچه، شوهر با همسر و... اگر برود شکایت کند که این آقا نماز نمی خواند، آقا نمی تواند

 
در دادگاه بگوید که نماز یک بحث شخصی و به خودم مربوط است. این طور نیست. 

حسن معاشرت، حسن اخلاق جزو اخلاقیات حساب می شود و به خانواده ضرر می زند و خانم می تواند بگوید خلاف شأن و زندگی من است که با یک مرد تارك الصلوه و
مرد شارب خمر زندگی کنم. او می تواند بگوید که او در خیابان شرب خمر نمی کند و کسی هم نمی داند که او شرب خمر می کند، ولی من می دانم. کسانی که معتاد
می شوند، در خیابان وافور دستشان می گیرند و تریاك می کشند؟ نه، می روند در کنج آشپزخانه شان این کار را می کنند. آیا زن می تواند از معتاد بودن شوهرش
شکایت کند یا نه؟ بله می تواند. اتفاقاً نماز و اعتیاد یک امر شخصی است و ممکن است طرف بگوید آقا! مگر شما خرج اعتیاد مرا می دهی؟ مگر شما از نماز من متضرر می

 
شوي؟ به شما چه ربطی دارد که من نماز می خوانم یا نمی خوانم. اگر این حرف را بزند، آیا دادگاه از او قبول می کند؟ 

لذا همین مواردي که شما به آنها اشاره کردید، مثل نماز و اعتیاد که طرف می گوید به خودم مربوط است و شما خرج اعتیاد مرا نمی دهی، خودم دارم زحمت می کشم و

 
پول درمی آورم و می خواهم تریاك و حشیش بکشم، به شما چه ربطی دارد؟ این حرف از این آدم مسموع نیست. 

دادگاه باید به این قضیه رسیدگی کند و بگوید شما در شأن این خانم نیستی. این خانواده اي است که می خواهد بچه اش را متدین تربیت کند و لذا این زن حق دارد به

 
دادگاه بگوید که من با آدم تارك الصلوه یا با آدم شارب خمر نمی توانم زندگی کنم. براي من عسر و حرج است؛ چون سعادت آن آدم به نماز این آدم بند است. 

حالا می آئیم به صحنه اجتماع. شما می خواهید بچه تان را بفرستید بیرون که مثلاً برود دانشگاه. بعد بچه اي که در راه دانشگاه است، تازه امروز که حجاب واجب است و



این قدر ناراضی هستیم، حالا تصورش را بکنید که دولت در این زمینه وظیفه اي نداشته باشد و از کنار موضوع با بی اعتنائی عبور کند، چه اتفاقی می افتد؟ من عذر می

 
خواهم که ناچارم این قدر صریح حرف بزنم. در غرب که این مسائل مطرح نیستند، طرف در پاك یا کنار خیابان عمل جنسی یا در اتوبوس انجام می دهد. 

به طرف گفتند بگو الف، نمی گفت. هر چه اصرار کردند بگو الف، زیربار نرفت. گفتند چرا نمی گوئی؟ گفت اگر بگویم الف باید تا آخرش بروم. حالا حکایت ماست. علت
اینکه نظام اسلامی باید روي مسئله حجاب پافشاري کند این است که اگر اینجا را کوتاه آمد، بعد از آن قرار است تا کجا به او فشار بیاورند که عقب نشینی کند؟ آیا حجاب

 
یک واجب شرعی هست یا نیست؟ اگر شما از این واجب شرعی کوتاه آمدید، فردا نسبت به قمار، مشروبات الکلی، زنا و... باید کوتاه بیائید. 

این سئوالی که فرمودید حجاب یک امر شخصی است. عفاف یک امر شخصی است، اما حجاب یک امر اجتماعی است. عفاف شما به خودتان مربوط است و من هم نمی
توانم بفهمم که آیا شما عفاف دارید یا ندارید. همچنان که شما هم نمی توانید بفهمید که آیا من عفاف دارم یا ندارم. ممکن است کسی زیر چادر هم عفاف نداشته باشد.
عفاف یک امر درونی و شخصی است، اما حجاب، نوع حضور شما در جامعه، نوع رفت و آمد شما در جامعه و پارك و... امر شخصی نیست و نوع رفتار شما تعیین کننده نوع

 
رفتار دیگران است. 

واقعیت هاي هستی را که نمی شود زیرسبیلی رد کرد. وقتی که بی حجابی در جامعه رواج پیدا کند، سیري ندارد. بعضی ها می گویند اجازه بدهید جامعه ندید بدید
نباشد. حالا بگذارید ببیند بالاي زانو چه جوري است. آیا در غرب که گفتند بگذار ببیند و همه چیز را دیدند، آیا غرب سیر شد؟ یعنی شهروندان غربی از نظر جنسی سیر و
اشباع شده اند؟ چنین چیزي نیست. لذا در غرب هر چه جلوي قضیه را باز کردند، تشنه تر شدند و از روابط با زن کشیدند به روابط با مرد. دیدند فایده ندارد، رابطه با زن
به چه درد می خورد. مردها هم گفتند ول کنید مردها را. اینها ما را استعمار می کنند. فمینیست ها گفتند رابطه زن با زن را ترویج کنیم که زن ها از مردها مستغنی
بشوند. بعد رفتند به سراغ رابطه انسان بالغ با نابالغ و به بچه ها تجاوز کردند، بعد رفتند به سراغ حیوانات. انسان یک موجود سیري ناپذیر است و خداوند متعال خطوطی را
ترسیم فرموده و گفته از اینجا جلوتر نرو، چون این عطش تمام نمی شود، بلکه متنوع تر می شود. در این فرصت عمري که به انسان داده می شود، قرار نیست که به طور
کامل به خواسته هاي نفسانی خودش برسد. در روایات هم داریم که اگر کسی در این وادي بیفتد، آخر عمرش به حسرت می افتد. کسی که همه عمرش را گذاشته روي
این که این یا آن زن را تجربه کند و چشم چرانی کرده، آخر عمرش با حسرت از دنیا می رود و می گوید ما که چیزي نچشیدیم. ان شاءاالله جوانان لذت ببرند. ما که

 
عمرمان گذشته، ان شاءاالله جوان ها حالش را ببرند. آخرش هم با حسرت می میرد. 

و راهی که خداوند متعال جلوي پاي بشر گذاشته این است که به اندازه ضرورت و بقاي نسل و نه فقط براي بقاي نسل که براي زندگی با نشاط، در حد شرعی و با حلالی

 
این رابطه را داشته باش تا زندگی ات را بکنی، نه اینکه بخواهی در این قضیه به سیري برسی، چون سیري وجود ندارد. 

نکته دیگر این است که الان در کف جامعه ما برخورد سختی با مظاهر بی حجابی نمی شود، مگر اینکه دیگر خیلی ساختارشکن باشد. در سطح تهران و بسیاري از
شهرستان ها همین است. چیزي هم که مشخص است این است که این موضوع چندان محل دغدغه مردم نیست. آن قدر مسائل اقتصادي و فشارهاي مختلف وجود دارند
که این قضیه خیلی ذهن مردم را مشغول نمی کند. ولی چیزي که به نظر می رسد موضوع حجاب ابزاري است در دست دشمن که بعضی وقت ها روي آن دست بگذارد،
درباره اش صحبت و جامعه را چند دسته کند. نظر شما درباره این قضیه که بیش از آنچه که یک دغدغه واقعی کف جامعه باشد، بیشتر آلتی است در دست دشمن خارجی

 
براي فشار آوردن به جمهوري اسلامی. 

حجت الاسلام باقرزاده: این مسئله بیشتر در نزدیکی هاي انتخابات بروز پیدا می کند. اینها یک سري مطالبات غیرواقعی را ایجاد می کنند تا مطالبات واقعی در بین آنها
گم شود. بحث قصاص، حجاب، اعدام. چند وقت دیگر بحث دوچرخه سواري زنان مطرح خواهد شد. همیشه نزدیک انتخابات این جور بحث ها مطرح می شوند. اینها بیشتر
ابزار سیاسی هستند تا نیاز مردم. این امر کاملاً مشخص است که واقعاً نیاز مردم ما این نیست. مثلاً در قضیه انتخابات 92، یکمرتبه دوقطبی دیوارکشی در خیابان را مطرح

 
کردند. 

و این که می خواهند پیاده روها را زنانه مردانه کنند. از این حرف خنده دارتر سراغ دارید؟ مثلاً کسی مثل آقاي رئیسی که خانمش یک آدم تحصیلکرده، مدرس دانشگاه،
اهل قلم و حضور اجتماعی و سخنرانی است، حالا این آقا می خواهد بیاید و جامعه را قرنطینه کند و پیاده روها را بگوید آن طرف زنانه بشود، این طرف مردانه. دروغ به این
بزرگی را با هدف دوقطبی سازي می گویند، من نمی دانم من و شما به عنوان یک کار رسانه اي لازم ا ست به این آتشی که آنها روشن کرده اند دامن بزنیم. اتفاقاً یکی از

 
اعتراضات من به صدا و سیما همین است که یک وقت هائی در زمین دیگران بازي می کند. 

آقاي نصیري در گفتگوي شبکه 4 و آنتن زنده گفتند ورود حاکمیت موجب تضعیف حجاب شده. به نظر می رسد که این نگاه تک بعدي است، نظر شما در این باره

 
چیست؟ 

حجت الاسلام باقرزاده: به نظرم به آقاي نصیري باید گفت که شما دارید در اینجا معلولی به نام گسترش بی حجابی را مطرح می کنید. جفائی که دارید انجام می دهید این
است که دارید این معلول را به علتی خیالی به نام قانون اجباري بودن حجاب نسبت می دهید، در حالی که معلول این قانون نیست و اگر هم باشد، در کنارش معلول صد
تا عامل دیگر هم هست. ما قبول داریم که امروز بی حجابی و بدحجابی گسترش پیدا کرده، اما نقش رسانه ها، اینترنت، اینستاگرام، تلگرام، واتساپ، رفتارهاي دولت،
اجراکنندگان طرح هاي بیگانگان در داخل کشور، ماهواره، خود بازار بسیار مهم هستند. امروز یک خانم اگر بخواهد مانتوي مناسبی پیدا کند، نمی تواند. خیلی عجیب

 
است. 



یعنی افراد متدین جامعه ما نمی توانند براي زن و دختر خود مانتوي مناسب شئون زن مسلمان پیدا کنند، ولی اگر یک مانتوي تنگ و بدن نما بخواهید، می توانید بروید
سر خیابان و تهیه کنید. این یعنی عواملی در کشور ما و حتی در بازار و تجارت دارند خط دهی می کنند. چهل سال از انقلاب گذشته است و ما هنوز در زمینه تولید چادر،

 
یک کشور قوي و تعیین کننده نیستیم. این واقعاً دردآور نیست؟ 

بعد بیائیم همه کاسه کوزه ها را سر قانون الزام به حجاب بشکنیم. واقعاً قانون الزام به حجاب باعث این همه به هم ریختگی در امر حجاب شده است یا فقدان همه عناصر و
عواملی که باید وجود داشته باشند تا قانون حجاب درست کار کند؟ مثل این است که ماشین ما درست راه نرود و شما همه تقصیرها را بیندازید گردن کاربراتور، در حالی
که چرخ شما درست نیست، گیربکس ماشین خراب است و همه جاي ماشین درست کار نمی کند و شما همه تقصیرها را می اندازید به گردن پمپ بنزین. گیریم که پمپ
هم درست عمل کند، چرخ اتومبیل درست راه نمی رود و اهرم هاي ماشین با هم match نیستند. این یک نامردي است که بعضی ها در حال حاضر... یکی از دلایلی که

 
حجاب به درستی رعایت نمی شود، به خاطر لجبازي مردم با حاکمیت و با دولت است. 

یعنی مردم یک دولت پیر فشل را می بینند که هفت سال است نه تنها مشکلی را از مردم حل نکرده، روز به روز با بی تدبیري ها، بی توجهی ها و با به تمسخر گرفتن
واقعیت هاي زندگی مردم، بر مشکلات آنها افزوده است. آن وقت به یک زن بگوئید حجابت را درست کن. به ریش آدم می خندد و واقعاً آدم از این تذکري که داده خجالت
می کشد، چون می پرسد تو اگر بلدي با منکرات برخورد کنی، چرا با این رئیس جمهورت برخورد نمی کنی که هر کاري دلش می خواهد می کند. به خاطر وجود این
دولت و این رئیس جمهور و برخی از دولتمردانی که وجودشان نه تنها مفید نیست که مضر است، شرمنده مردممان هستیم. بعد شما در این پازل ناهماهنگ ناموزون
کاریکاتوري می خواهید حجاب را درست کنید. درست نمی شود، بعد همه تقصیرها را می اندازید گردن قانون الزام حجاب. ما در کنار قانون الزام حجاب، قانون الزام به
ازدواج را داریم. آیا براي این کار تمهیدات لازم را فراهم کرده ایم؟ نمی خواهم بگویم تمام کسانی که مشکل حجاب دارند، مشکل درونی دارند، ولی بالاخره فشار جنسی،

 
فشار شهوت قابل انکار نیست. 

مثلاً مدیریت فضاي مجازي و نقش آن در ترویج بی حجابی. آقاي نصیري چرا به این نمی پردازد که علت افزایش بی حجابی و بدحجابی گسترش ولنگاري در مدیریت
فضاي مجازي است. این فضا اصلاً صاحب ندارد. همین اینستاگرامی که شما مثال زدید. آیا ما نمی توانیم یک شبکه تصویري و اینستاگرام ملی داشته باشیم که هم تجارت
و کسب و کار ما را رونق بدهد ـ چون خیلی ها دارند در فضاي اینستاگرام کسب و کار می کنند و آدم هاي سالمی هستند، ولی در مواقع بیکاري، اینستاگرام گردي هم
می کنند که مفاسد و توقعات زیادي را در خانواده ها و جامعه ایجاد می کند و نارضایتی مرد از زنش به خاطر گشتن در فضاي مجازي و مشاهده زنان برهنه اي که آنها را

 
با همسر خودش مقایسه می کند، پیش می آید. این تقصیر فضاي مجازي است یا تقصیر قانون الزام حجاب؟ 

ما قانون مربوط به ازدواج را رها کردیم، تنها گذاشتیم و حمایت نکردیم و عناصري را که باید باعث کارآمدي قانون الزام حجاب بشود، همه را از این قانون گرفته ایم و می
گوئیم چرا مردم باحجاب نیستند. شما باید همه اینها را جور کنید. وقتی که طرف شکمش گرسنه است و نیازهاي مالی شدید دارد و کسب و کارش پاسخگوي نیازهایش
نیست، وقتی جوان بیکار است. وقتی در یک خانواده سه تا پسر بیکار و دو تا دختر فارغ التحصیل مجرد وجود دارند، شما وقتی به او می گوئید حجاب را رعایت کن، طرف
ما را به شکل کاریکاتور می بیند. بنابراین آقاي نصیري می خواهد واقع بینانه برخورد کند، باید براي ریشه شناسی و علت شناسی علل بی حجابی در جامعه دنبال همه
عوامل برود. مسائل اجتماعی تک عاملی نیستند و برخورد تک عاملی با این مسئله توسط آقاي نصیري واقعاً جاي تعجب دارد. ایشان یک آدم فرهیخته اهل قلم و اهل

 
کتاب است. چطور براي چنین موضوع مهم اجتماعی اي، همه تقصیرها را به گردن قانون الزام حجاب می اندازند؟ 

یعنی اگر قانون الزام حجاب در ترکیه وجود نداشته باشد، فحشا و منکرات وجود ندارد؟ مقابل مسجد به آن عظمت کاباره به آن عظمت وجود دارد. این جامعه مطلوب
ماست؟ ما به این دلیل نمی توانیم جامعه مان را معنوي کنیم که قانون الزام حجاب را داریم یا به خاطر این است که مکمل هایش را نداریم؟ این مکمل، اجزاي تکمیل

 
کننده قانون الزام حجاب هستند که پازل بزرگی است که در صورت موجود بودن عوامل آن، در جامعه ایجاد عفاف و حجاب می کند. 

چه بسا لازم باشد که قانون جامعی را براي عفاف و حجاب تدوین کنیم و یا قوانین کوچک تري را تصویب کنیم تا به قانون جامعی برسیم. این قانون جامع باید کلاً اجرا

 
بشود تا به حجاب و عفاف برسیم. اگر هدف این است، ازدواج باید درست بشود، مساجد باید لحاظ بشوند. 

به نظر من اگر براي حجاب تبلیغ کرده بود و نهادهاي فرهنگی ما پول و بودجه داشتند و به صدا و سیما می دادند که حجاب را تبلیغ کند، الان وضعیت اجتماع ما این
نبود. یک وقتی می خندیدیم به اینکه پلیس بخواهد ما را مجبور کند که کمربند ایمنی را ببندیم. شاید خاطرتان باشد که اوایل قانون اجباري شدن کمربند ایمنی تصویب
شد، چگونه واکنش نشان می دادیم. بیست سی سال پیش اصلاً چیزي به نام کمربند ایمنی اتومبیل نداشتیم و اوایل اگر کسی می خواست کمربند ایمنی را ببندد، آن را

 
تشریفات بیخودي می دانستیم. 

آن قدر تبلیغات جذاب حتی بین بچه ها و تحت عنوان همیار پلیس کار کردیم که امروز کسی به خاطر اینکه پلیس دارد به خاطر نبستن کمربند ایمنی جریمه اش می
کند، شاخ درنمی آورد. آن وقت موقعی که به کسی می گوئیم حجابت را رعایت کن، چون کار فرهنگی نکرده ایم، نمی فهمد که چرا حجاب این قدر لازم است و می پرسد
نقش حجاب در زندگی و معیشت من چیست؟ اگر کار فرهنگی روي حجاب انجام شود، جامعه به این درك می رسد که حجاب حیات طیبه جامعه را تأمین می کند.
حجاب تضمین کننده عفاف است. همه جامعه ما عفاف را قبول دارند، اما غافلند از اینکه اگر حفاظی به نام حجاب وجود نداشته باشد، عفاف روي هواست. در جامعه اي که
چشم ها به صحنه هاي مهیج جنسی عادت می کنند و جامعه اي که هرزه بار می آید، بی بروبرگرد عفافش را از دست می دهد. ما امروز جامعه اي داریم که حتی اگر به



آدم بدحجاب هم بگوئید که تو عفاف نداري، عصبانی می شود و می گوید اگر حجاب ندارم، عفاف دارم، ولی متوجه نشده که بدحجابی چگونه دارد ذره ذره عفاف را در

 
جامعه از بین می برد. 

آقاي نصیري ادعاي دیگري هم کردند و گفتند کوتاه آمدن حاکمیت سر موضوع کاست و ماهواره و... مثل کوتاه آمدن حاکمیت در موضوع حجاب است و گفتند همان طور

 
که در آن موضوع کوتاه آمد، بعد از دادن هزینه هاي بسیار در قضیه حجاب هم کوتاه خواهد آمد. نظر شما در این باره چیست؟ 

حجت الاسلام باقرزاده: تا زمانی که آقاي نصیري ها بر آتش عقب نشینی می دمند، ما به برکات انفاس قدسی امثال ایشان این را می پذیریم که واقعاً نظام در جاهائی
نتواند قانون حجاب را درست اجرا کند و این نهی از منکر اتفاق نیفتد، ولی آقاي نصیري باید پیش خدا براي خودش جواب درست کند. یادم هست موقعی که بچه بودیم

 
کارتونی می دادند به اسم گالیور(Gulliver) که شخصیتی داشت که مدام می گفت، «من می دانم موفق نمی شویم.» 

در قضیه کاست و ویدئو، زمانی ممنوعیت داشتیم که ویدئو کلوپ نداشتیم. اوایل که ویدئو آمده بود، ویدئو مساوي بود با فیلم جنسی. یعنی کسی که ویدئو می خرید فقط
براي دیدن فیلم هاي جنسی می خرید، چون آن موقع ویدئوکلوپ که نداشتیم. من تعجب می کنم که چرا این قدر حافظه جامعه ما ضعیف است. زمانی کمیته با ویدئو
برخورد می کرد که ما چیزي به نام ویدئوکلوپ نداشتیم. یعنی در جامعه محصول نداشتیم. وقتی که این زمینه فراهم شد، به تدریج ممنوعیت هم برداشته شد. اگر ما
بخواهیم جامعه مان را ایمن سازي کنیم و یک وقتی مثلاً منع ماهواره برداشته شد، یک عده اي نیایند بگویند ما که می گفتیم منع ماهواره را بردارید. الان که برداشته
نشده، ما داریم آسیب هائی را که جامعه می بیند، به عینه می بینیم. جالب است در شهرهائی که ماهواره رواج بیشتري دارد، درصد فریب خوردگی زنان و دختران بالاتر
است. بنده معتقدم تهران شهر آسیب پذیري است، چون ماهواره در آن زیاد است. تحلیل هاي آبکی ماهواره، فضاي دروغین، جوسازي هاي ماهواره اي کاملاً دارد روي

 
مردم و خانوارهاي تهرانی تأثیر می گذارد و نتیجه اش را در صندوق هاي رأي می بینید. 

ممکن است بیست سال دیگر قانون ممنوعیت ماهواره برداشته شود، آن موقع آقاي نصیري باید بگوید که حکومت عقب نشینی کرده است؟ ضمن اینکه اگر امروز به خاطر
فشارها نمی توانیم جلوي ماهواره را بگیریم، آیا این دلیل بر حقانیت آزادي ماهواره است؟ ما نمی بینیم و نمی دانیم که ماهواره دارد چه بلائی سر خانواده هاي ما می
آورد؟ ما نمی بینیم و نمی دانیم که گسست نسلی را جز ماهواره و فضاي مجازي چیز دیگري ایجاد نمی کند؟ اگر ما نمی توانیم مثلاً اینستاگرام یا ماهواره را ببندیم، این
دلیل بر غلط بودن بستن آن است؟ یعنی اگر نخواهیم در فضاي تحریم در دنیا هضم یا حذف بشویم، آیا بدین معناست که نباید در برابر تحریم مقاومت کنیم؟ یا باید
اقتصاد مقاومتی را اجرا کنیم؟ ما باید فرهنگمان را هم مقاومتی کنیم. فرهنگ مقاومتی در مقطعی با بگیر و ببند درست می شود، ولی جلوتر که برویم، دیگر بگیر و ببند

 
ضرورتی ندارد. این به معناي عقب نشینی نیست. 

در قضیه حجاب هم اگر دولتمردان، مجلس، قوه قضائیه، قوه مجریه و همه مسئولین دست به دست هم ندهند، ممکن است حاکمیت ناچار به عقب نشینی بشود. محال
نیست که عقب نشینی اتفاق بیفتد، اما علتش عدم درست بودن قانون الزام حجاب نیست، بلکه علتش عدم همراهی است. تمام نهادها و افراد، از جمله آقاي نصیري با این
قانون همراهی و براي آن تئوري پردازي نکرده اند، ولی این، حق را باطل یا باطل را حق نمی کند. نمی توانیم بگوئیم چون نتوانستیم، پس حق نبودیم. اگر ما در بعضی از
عملیات ها در جبهه به خاطر عدم همراهی یک نهاد شکست خوردیم، آیا دفاع مقدس زیر سئوال می رود؟ اگر عقب نشینی کردیم، اصل دفاع زیر سئوال می رود؟ نه، ولی
باید بفهمیم چه شد که در فاو عقب نشینی کردیم. دلیل این را باید به دست بیاوریم. یک زمانی با قدرت، فاو را گرفتیم و یک زمانی با ضعف از دستش دادیم. حالا آیا فاو

 
گرفتنمان اشتباه بوده؟ آیا عملیات والفجر 8 عملیات اشتباهی بوده؟ یا باید برویم مقصرهاي از دست دادن فاو را پیدا کنیم. در هفته دفاع مقدس هم هستیم... 

این شبهه مطرح می شود که زنان در جامعه ایران در طی سال هاي بعد از انقلاب سرکوب شده و به حد اعتلائی که براي بروز و ظهور اجتماعی لازم بود، نرسیدند و بخشی

 
را به گردن مسئله حجاب می اندازند. به نظر شما این قضیه چقدر صادق است؟ 

حجت الاسلام باقرزاده: رابطه حجاب با ارتقاي شخصیت زن اتفاقاً رابطه مثبت است، نه منفی. این طور نیست که هر قدر حجاب کمتر بشود، شخصیت زن تعالی بیشتري
پیدا می کند. اگر حضور اجتماعی زن را به خاطر انسان بودنش قبول کنید، به او اجازه تحصیل، استاد و وکیل و وزیر و مدیرکل و معلم و جراح و نویسنده و شاعر شدن می
دهید. زمانی که زن را به عنوان یک انسان، خلاق، مبتکر، مخترع و... دیدید ـ چون خصیصه هاي انسان همین ها و فرقش با حیوانات در همین است که انسان خلاق و

 
مظهر خلاقیت خداي متعال است ـ اگر زن را به این عنوان دیدید، امکان ارتقاي اجتماعی اش بیشتر است. 

ولی اگر زن را کالاي کولسی در خدمت تحریک شهوت مردان دیدید، تمام استعدادهاي این زن باید خرج خودنمائی بشود. یعنی از نظر تئوریک بین بی حجابی و ارتقاي
شخصیت زن رابطه عکس وجود دارد. در جهان هم زندگی اندیشمندان، فلاسفه، محققان و مدیران ارشد زن را مطالعه کنید و ببینید آیا اهل بی بندوباري بوده اند؟ طراز
زندگی اینها ابداً طراز زندگی یک زن عیاش نیست و صاحب نوعی تقواي متناسب با جامعه خودشان هستند. آدم با شخصیت سیاسی نباید دوست دختر و دوست پسر
داشته با شد یا عکس لختی نباید از او در فضاي مجازي دیده بشود و نباید رابطه پنهانی داشته باشد. اینها یعنی همان بدحجابی و ولنگاري اي که ما در جامعه مان داریم
آن را به عنوان عامل ارتقاي زنان مطرح می کنیم، در حالی که در همان جوامع غربی هم به عنوان عامل شخصیت زن تلقی می شوند. بنابراین از نظر تئوریک بین
بدحجابی و ارتقاي شخصیت زن رابطه عکس وجود د ارد. ما اگر بخواهیم شخصیت زن ارتقا پیدا کند، باید زن را از جهت انسانی ببینیم تا شخصیت او ربطی به جنسیتش
نداشته باشد. این اختراع، ابتکار، خلاقیت، تحقیق، کتاب، مدیریت و... مال یک انسان است. حجاب در واقع «نه» بزرگ یک زن است به چشم هاي هیز و به عشرت طلبی و

 
هرزگی مردان هرزه. 



 
افرادي هستند که می گویند این نوع نگاه به زن اتفاقاً خاستگاه جنسی دارد. 

حجت الاسلام باقرزاده: جذابیت جنسی زن یک واقعیت است و من چه نگاه بکنم چه نگاه نکنم، وجود دارد. هر کسی هم که این حرف را می زند، دارد به خودش دروغ می
گوید و دیگران را شاخدار فرض کرده است. مثلاً طرف یک زن برهنه را بغل کند و بگوید من به خاطر شخصیت انسانی او را بغلش کرده ام. چنین حرفی از هیچ کسی قابل
قبول نیست. زن با عریانی خود تبدیل به یک کالا می شود و نمی تواند به یک مرد بگوید که تو نگاه نکن، چون خود آن زن هم می فهمد که دارد چه منفعتی را از مرد می
گیرد. یعنی می فهمد چه چیزي را می گوید نگاه نکن. آن وقت برمی گردد و به آن مرد می گوید این قدر نگاه جنسی به زن ها نداشته باش و در درون خودش دارد به

 
حرف خودش می خندد. چون هر مردي می داند که وقتی به یک زن زیبا با آرایش غلیظ نگاه می کند، با چه منظوري نگاه می کند. 

ما نمی گوئیم زن باید شلخته باشد و نباید جذاب باشد، اما باید به عنوان یک شخصیت انسانی جذاب باشد. به عنوان یک انسان پاك، آراسته، اتوکشیده، با لباس موقر که

 
به زن شخصیت بدهد، نه لباسی که تحریک کننده باشد. حجاب نمی آید که انسان را زشت و غیرقابل رغبت کند. 

حجاب رغبت انسانی را زیاد می کند. انسان به یک زن باحجاب به عنوان علم و هنر و شخصیت و پرستیژ اجتماعی او رغبت پیدا می کند، نه به عنوان التذاذ جنسی از فلان
قسمت بدن او. این آن چیزي است که حجاب را می سازد و معرفی می کند. قرآن کریم می فرماید زن ها با حجاب باشند براي اینکه شناخته بشوند و اذیت نشوند. اگر

 
مردي بخواهد لذت جنسی از زنی ببرد، حجاب زن به او می فهماند که این زن مال این کار نیست. لذا حجاب زن را می شناساند. 

زن با حجاب در بین جوانان هرزه محل شناخته شده است. همه او را می شناسند که دختر فلانی و با حجاب و سنگین و رنگین است. صبح می رود دانشگاه و برمی گردد.
از ماشینش پیاده می شود و می رود به خانه اش و می دانند که اهل این حرف ها نیست که برایش پیامک بفرستند و اتفاقی بیفتد. اما کسی که بدحجاب است و هر روز با
یک مانتو و کفش و کیف و رنگ جدیدي در انظار ظاهر می شود، جامعه می فهمد که او به خاطر چه چیزي دارد این قدر هزینه می کند. می گویند آدم باید قلبش پاك و
صاف باشد، اما، «از کوره همان برون تراود که در اوست.» تو داري با تمام وجودت اعلام نیاز به دیگرن می کنی. چطور توقع داري که دیگران احساس نکنند که تو به
نگاهشان نیاز داري؟ دختر خانم یا خانمی که براي بیرون آمدن از خانه کلی هزینه می کند، هزینه لوازم آرایش و لباس هاي متعدد، چون با یک لباس که نمی شود
خودنمائی را محقق کرد و مرتباً باید لباسش را عوض و بازارگرمی کند. آدمی با این همه تنوع در لباس، آرایش و مد، از شخصیتش چیزي باقی می ماند؟ یعنی اصلاً چنین
زنی فرصت می کند کتاب بخواند؟ آدم هاي اهل کتاب و مطالعه و تحصیل و آموختن به دیگران و تخصص هستند، اصلاً فرصت می کنند براي خودنمائی این همه هزینه
کنند؟ چون خودنمائی و مد تمامی ندارد. امروز چاك فلان جاي مانتو مد می شود، فردا خط فلان جاي شلوار، پس فردا رنگ فلان براي کفش. امروز set کفش و روسري

 
و... آیا این همه مشغله براي زن فرصتی باقی می گذارد که فرهیخته بشود؟ 

ما می فهمیم که نقش جنسیت در نگاه آدم ها یک نقش واقعی است. نقش تظاهرات و تجملات در نگاه جنسی به زن یک امر واقعی است. ایمان، دین و علم این حقیقت
واقعی را می فهمد و داد می زند و آن وقت به او می گویند که تو نگاهت جنسی است. آن کسی که مخفی می کند و بعد زیر چشمی نگاه می کند، نگاهش جنسی است،
نه کسی که آژیر می کشد که این شیوه، نگاه ها را جنسی می کند، نگاهش جنسیتی نیست، واقع گرایانه است. دین، علم، روان شناسی و جامعه شناسی اصیل این واقعیت
را برملا، کالبدشکافی و براي جامعه بیان می کند، نگاه سکسی نیست، بلکه نگاه واقعی است. کسی که می خواهد این فریاد زده نشود و این هشدار داده نشود و این آژیر

 
کشیده نشود، نگاهش جنسی است و دوست دارد همه چیز مخفیانه و طبق نگاه او تنجام شود. 

گفته می شود جمهوري اسلامی براي زنان محدودیت به وجود آورده است. شما مفصلاً توضیح دادید که دین تلاش می کند در ارزیابی شخصیت او، نقش جنسی اش کنار

 
گذاشته و بیشتر روي ابعاد دیگر شخصیت او تمرکز شود. 

حجت الاسلام باقرزاده: مادرانی که فرزندانشان را به جبهه فرستادند. مطمئن باشید بچه اي که از دامن یک زن پاك جدا می شود و به جبهه می رود، موتور محرك او پاکی
نهاد خانواده است و شوهري که زنش را رها می کند و به جبهه می رود، مطمئن است که همسرش سنگر خانواده را حفظ می کند و مراقب دختر و پسر اوست. مردي که
مطمئن نباشد که زنش حریم خانواده را حفظ می کند و به عفاف زنش مطمئن نباشد، انگیزه حضور جهادي و اجتماعی اش کم می شود. لذا می بینید که در زمان جنگ،
زنان ما به خاطر عفاف و پاکدامنی شان در حفظ و تقویت روحیه رزمندگان نقش زیادي داشتند. اگر مردي سه ماه، شش ماه به جبهه می رفت و گاهی براي مرخصی برمی
گشت، با زنی روبرو می شد که سراپاي وجودش فریاد عفاف می زند و کاملاً مطمئن می شد که این زن در غیبت او کاملا، عفیفانه زندگی می کند، اگر چنین اطمینانی

 
نبود، آیا این مرد می توانست با خیال راحت در جبهه حضور پیدا کند؟ 

 
فراتر از آن، ما در تاریخ انقلاب و دفاع مقدس خانمی مثل خانم دباغ را داریم که در دوره جنگ فرمانده سپاه همدان بودند. 

 
حجت الاسلام باقرزاده: همین طور است. 

 
یعنی به واسطه اسلام و دین منکر نقش مستقیم زنان حتی در جنگ هم نشدیم و آن را سرکوب نکردیم. 

همین چند روز پیش تلویزیون خانمی را نشان می داد که در زمان جنگ با توپ و تانک دشمن درگیر بوده. در بحث حفظ خرمشهر، زن ها در سنگرها از خرمشهر دفاع
کردند. جمهوري اسلامی متأسفانه روي آمارهاي ارتقاي شخصیت زن کار نکرده. اینها باید دائماً جلوي چشم باشند. آمار زنان متخصص، دانشگاهی، اساتید، مبتکرین،



کارآفرین هاي زن که در بسیاري از زمینه ها از مردها جلوترند، زنان کارخانه دار، زنان سرمایه گذار در عرصه هاي اقتصادي، زنان فعال اقتصادي و سیاسی، فرهیختگان زنی
که به عنوان نمایندگان مجلس، اعضاي احزاب، کارگزاران احزاب به عنوان وزیر، NGOهائی که توسط زنان اداره می شوند، همه در سایه جمهوري اسلامی اتفاق افتاده
است. در همین قضیه کرونا، حضور زنان چه در تولید ماسک، چه کمک به پرستاران در بیمارستان ، کادرهاي درمانی و پرستاري، شاهدي جدي بر حضور زنان بر بالین

بیمارانی است که بیماري واگیردار خطرناك دارند. آمار زنان موفق در جمهوري اسلامی محیرالعقول است.



چهاربسته حمایتی براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: خبر فوريشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/07

"پرداخت تسهیلات"،"بیمه بیکاري"،"مشوق بیمه کارفرمایی" و "یارانه دستمزد" چهار بسته حمایتی دولت بوده که به دنبال شیوع کرونا از اسفند سال گذشته
تاکنون در قالب آنها حمایت از کسب وکارها صورت گرفته است.

"پرداخت تسهیلات"،"بیمه بیکاري"،"مشوق بیمه کارفرمایی" و "یارانه
دستمزد" چهار بسته حمایتی دولت بوده که به دنبال شیوع کرونا از اسفند

 
سال گذشته تاکنون در قالب آنها حمایت از کسب وکارها صورت گرفته است. 
مطالعه 54 کشور جهان نشان می دهد که بیش از 85 درصد سیاست هاي
حمایتی دولت ها در قالب سیاست هاي مالی و تنها 25 درصد در قالب

 
سیاست هاي پولی بوده است. 

عیسی منصوري معاون اشتغال وزیر کار، در گزارشی به ارزیابی شیوه هاي
حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده پرداخته و با اشاره به تجربه سیاست
هاي متنوع و ترکیبی بسیاري از کشورهاي جهان در این خصوص می گوید:

در ایران سیاست گذار با ترکیب کلی گروه هاي هدف به حمایت از اقشار مختلف پرداخته اما بیشترین تمرکز خود را شاغلان تامین اجتماعی و افراد نیازمند حمایت بیشتر
و در معرض ریزش معطوف کرده است این در حالی است که دولت با پرداخت یارانه معیشتی، بخش اعظمی از خانوارهاي ایرانی را به طور مستقیم مورد حمایت قرار داده

 
است. 

 
پیش بینی بسته هاي حمایتی پساکرونایی 

وي می گوید: با برآورد احتمالی ریزش شیوع کرونا، کسب وکارها ممکن است از اواسط اسفند امسال مجددا توان بازیابی داشته باشند که از این جهت نیازمند پیش بینی

 
بسته هاي حمایتی پساکرونایی هستند. 

به گفته منصوري، دولت پس از شیوع کرونا از اوایل اسفند سال گذشته تاکنون در قالب سیاست هاي حمایتی و چهار ابزار حمایتی «پرداخت تسهیلات»، «بیمه بیکاري»،

 
«مشوق بیمه کارفرمایی» و «یارانه دستمزد» به حمایت از کسب وکارها پرداخته است. 

به گزارش ایسنا، برآورد وضعیت پرداخت تسهیلات کرونایی در ایران نشان می دهد که از مجموع 23 هزار و 500 میلیارد تومان منابع پیش بینی شده، تنها 13 هزار و
400 میلیارد تومان (معادل 57 درصد) پرونده به دستگاه هاي اجرایی رسیده و پس از طی فرآیندهاي اداري و معرفی به بانکها در نهایت تنها 4520 میلیارد تومان

 
تسهیلات به کسب وکارها پرداخت شده است. 

 
ارسال 508 هزار پرونده و پرداخت وام به 238 هزار واحد 

مطابق آمار وزارت کار از مجموع 3,76 میلیون واحد مشمول دریافت تسهیلات کرونایی، 704 هزار واحد ثبت نام کردند و 512 هزار واحد به مرحله ثبت نام نهایی رسیده

 
اند که تاکنون پرونده 508 هزار واحد ارسال شده و تنها 238 هزار واحد در مجموع 4500 میلیارد تومان اعتبار دریافت کرده است. 

علیرغم آنکه بیشترین درخواست تسهیلات متعلق به وزارت صمت و وزارت راه و شهرسازي بوده اما روند پرداخت تسهیلات نشان می دهد که دستگاه هاي وام گیرنده از

 
وزارتخانه دیگري بوده اند. 

 
پرداخت تسهیلات کرونا به سه گروه از بنگاه ها 

پرداخت تسهیلات حمایتی به فعالان اقتصادي و شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از 13 خرداد ماه آغاز شد و وزارت کار 14 رسته شغلی که بیشترین آسیب از

 
شیوع ویروس کرونا را متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، شناسایی و مشمول دریافت تسهیلات حمایتی کرونا دانست. 

پرداخت تسهیلات کرونا در ابتدا به دو گروه از بنگاهها صورت گرفت؛ اول کارگاه هایی که مستقیم از کرونا لطمه دیده و به اجبار تعطیل شدند که به ازاي هر نیروي انسانی
در این کارگاهها، مبلغ 16 میلیون تومان وام اختصاص یافت و دوم واحدهاي کسب وکاري که فعال بوده، تعطیل نشده و غیر مستقیم از کرونا آسیب دیده اند که مبلغ 12



 
میلیون تومان تسهیلات به آنها پرداخت شد. 

مدتی بعد شناسایی بنگاه هاي فاقد بیمه با تلاش وزارت کار و همکاري دستگاههاي اجرایی آغاز شد تا صاحبان مشاغل فاقد بیمه و آسیب دیده از شیوع کرونا نیز بتوانند

 
در سامانه کارا ثبت نام کنند و از تسهیلات حمایتی کرونا بهره مند شوند. 

نرخ سود تسهیلات 12 درصد و دوره بازپرداخت تسهیلات دو ساله و وثایقی که براي دریافت تسهیلات توسط بانک ها دریافت می شود متفاوت و با ارائه سفته و معرفی

 
ضامن خواهد بود. 

 
تمدید مهلت ثبت نام وام کرونا تا آخر مهر ماه 

در حالی که پیش از این مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تا 31 شهریور ماه تمدید شده بود، کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي ناشی از شیوع کرونا در

 
بیست و ششمین نشست خود با تمدید زمان پرداخت وام به مشاغل و کسب وکارها و حوزه هاي حمل ونقل آسیب دیده از کرونا تا پایان مهر ماه موافقت کرد. 

 
تدوین بسته جامع پساکرونایی توسط وزارت اقتصاد و کار 

بر اساس مصوبه این کارگروه همچنین مقرر شد با استفاده از منابع بانکی باقیمانده از تسهیلات حمایتی دولت براي کسب وکارهاي آسیب دیده، بسته جامع پساکرونایی در

 
حمایت از این مشاغل ارائه و جزئیات این بسته حمایتی از سوي وزارت کار و وزارت اقتصاد تدوین و شیوه پرداخت آن طی روزهاي آینده به متقاضیان اعلام شود. 

برابر اعلام بانک مرکزي، طی یک ماه و نیم گذشته 4400 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی از سوي شعب بانکی به واحدهاي کسب و کار پرداخت شده است.



صدور مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی براي متقاضیان واجد شرایط استان سمنان

صدور مجوز مرکز مشاوره کارآفرینی براي متقاضیان واجد شرایط استان سمنان

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/07

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان از صدور مجوز براي متقاضیان واجد شرایط مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی در شهرستان هاي استان خبر داد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان از صدور مجوز براي متقاضیان

 
واجد شرایط مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی در شهرستان هاي استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان سمنان، غنیان افزود: تقویت اکوسیستمهاي منطقه
اي و توسعه فعالیتهاي کارآفرینانه ، جمعی و مشارکتی با توجه به مزیتها و ظرفیت هاي اقتصادي کشور و همچنین شکل
گیري یک هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی در کشور براي گروه هاي مختلف اجتماعی موثر در دولت و بخش خصوصی، بخش تعاون و جامعه

 
از الزامات محقق شدن جهش اقتصادي می باشد. 

وي ایجاد ارتباط معنادار و پایدار بین فعالیتهاي کارآفرینانه، فضاي کسب و کار و تولید، همچنین ارائه مشاوره
هاي تخصصی مبتنی بر دانش کاربردي و نوآوري به صاحبان ایده، صاحبان کسب و کار، کارآفرینان، تعاون گران و متقاضیان ایجاد بنگاههاي اقتصادي را از اهداف مرکز
مشاوره خدمات کارآفرینی دانست و گفت: ایجاد بستر لازم براي هدایت کسب و کارهاي نوپا(استارت آپها) در راه اندازي کسب و کارهاي نوآورانه و
افزایش ضریب موفقیت کسب و کارهاي نوپا، کارآفرینان و تعاونگران موجب هدایت صاحبان سرمایه به فعالیت هاي کارآفرینانه و کمک به بهبود فضاي کسب و کار خواهد

 
شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان تصریح کرد: شهرستان هاي مهدي شهر، گرمسار، آرادان و ایوانکی فاقد این مراکز بوده و در اولویت صدور مجوز می
باشند.



بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ

منبع: رادیو فرهنگشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/07

برنامه « نقد امروز» دوشنبه هفتم مهرماه به بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران اختصاص دارد.

 
بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در ایران در « نقد امروز» رادیو فرهنگ 

برنامه « نقد امروز» دوشنبه هفتم مهرماه به بررسی فراز و نشیب هاي کارآفرینی در

 
ایران اختصاص دارد. 

رادیو فرهنگ در برنامه نقد امروز با دعوت از دکتر مسلم خانی کارشناس عالی
کسب و کار و دکتر مجتبی ناهید دکتري کارآفرینی سازمانی به موضوع کار آفرینی

 
در کشور و موانع آن می پردازد. 

در این برنامه که ابعاد فرهنگی - اجتماعی موضوع مورد بررسی قرار می گیرد، در
گفتگو با دکتر علی بابایی سخنگوي کمیسیون اقتصادي نقش مجلس شوراي

 
اسلامی به عنوان قانون گذار ناظر بر اجراي قانون نیز نقد و بررسی می شود. 

برنامه «نقد امروز» کاري از گروه فرهنگ و جامعه شبکه رادیویی فرهنگ ساعت
10:30 روي موج اف ام ردیف 106 مگاهرتز از رادیو فرهنگ پخش می شود.



اطلاعیه آزمون جذب نیروي انسانی (به صورت قراردادي)

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/07

دنیاي معدن - شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به منظور تأمین نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره شرکت،
اقدام به جذب تعداد 309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل اپراتوري و کارشناسی می نماید.

شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به منظور تأمین نیروي انسانی مورد نیاز خود، بر اساس مصوبه 5-10 مورخ 1399/4/24 هیأت مدیره شرکت، اقدام به جذب تعداد
309 نفر از واجدین شرایط در مشاغل اپراتوري و کارشناسی می نماید. داوطلبان گرامی می توانند در صورت دارا بودن شرایط لازم براساس این اطلاعیه و جدولهاي
پیوست، نسبت به ثبت نام اقدام تا پس از برگزاري آزمون کتبی (علمی)، ارزیابی مهارتی و مصاحبه (براي مشاغل اپراتوري)، ارزیابی شایستگی و مصاحبه (براي مشاغل
کارشناسی)، انجام معاینات طب صنعتی (جهت سنجش سلامت، توانایی جسمی و ویژگیهاي روانشناختی) و طی مراحل گزینش، نسبت به جذب نفرات برگزیده به صورت

 
قرارداد موقت، براساس ضوابط قانون کار و تأمین اجتماعی اقدام گردد. 

 
شرایط عمومی 

 
1- تابعیت نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
2- تدین به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان رسمی کشور مصرح در قانون اساسی 

 
3- نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفري که موجب محرومیت از حقوق اجتماعی شده باشد. 

 
4- عدم اعتیاد به مواد مخدر و یا هرگونه داروي اعتیادآور با تأیید مراجع ذیصلاح 

 
5- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم 

 
توضیح: داوطلبان داراي معافیت پزشکی، مجاز به ثبت نام در مشاغل اپراتوري (جدول شماره 4) نمیباشند. 

 
6- داشتن حداقل سن 18 سال تمام شمسی تا آخرین مهلت ثبت نام در آزمون (تاریخ: 1399/07/22) 

 
توضیح: تغییر بازه زمانی ثبت نام به هر دلیل، مبناي محاسبه سن (تاریخ: 1399/07/22) را تغییر نخواهد داد. 

7- داشتن سلامت و توانایی کامل جسمی، روحی و ویژگیهاي روانشناختی جهت انجام فعالیتهاي شغلی طبق تأیید مرکز بهداشت حرفهاي شرکت سهامی ذوب آهن

 
اصفهان 

 
8- عدم اشتغال در سازمانها ، نهادها و شرکتهاي دولتی، نهادهاي عمومی غیردولتی و شرکتهاي خصوصی، در زمان تکمیل مدارك استخدامی 

توضیح: در خصوص افرادي که در سایر سازمانها شاغل بوده و داوطلب همکاري با این شرکت میباشند، ارائه فرم تسویه حساب و حکم خاتمه کار از دستگاه متبوع، در زمان

 
تکمیل مدارك استخدامی، الزامی است. 

 
9- تأیید صلاحیت پذیرفته شدگان از نظر قوانین و مقررات گزینش کشور 

 
نحوه ثبت نام و مهلت آن 

1- با توجه به اینکه آزمونها، تحلیل نتایج، تعیین محل فعالیت و عنوان شغلی پذیرفته شدگان نهایی براساس گروه امتحانی انتخاب شده توسط داوطلب در زمان ثبت نام
انجام میشود، لازم است داوطلبان با دقت و با توجه به شایستگی، علاقه، جدول نیازها و شرایط اعلام شده، نسبت به انتخاب تنها یک ردیف شغلی، که در جداول شماره 5

 
و 6 درج گردیده است، اقدام و ثبت نام نمایند. 



2- داوطلبان واجد شرایط می بایست از روز سه شنبه مورخ 1399/7/8 تا روز سه شنبه مورخ 1399/7/22 به سامانه esco.uiazmoon.ir مراجعه و اقدام به ثبت نام
نمایند. فرم تقاضاي ثبت نام می بایست با صداقت و دقت کامل تکمیل گردد.



شرکت گاز کرمان راه مقابله با قاچاق سوخت را هموار کرد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/07

خبرگزاري آریا - مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان با اشاره به عملکرد این
مجموعه در نیمه نخست امسال، گام این شرکت در مسیر مقابله با با قاچاق

 
سوخت را تشریح کرد. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت گاز استان کرمان، منوچهر فلاح گفت: از
ابتداي امسال تاکنون 800 کیلومتر شبکه توزیع، خط تغذیه و خطوط انتقال

 
در این استان انجام شده است. 

وي با تأکید بر تداوم عملیات گازرسانی به مناطق محروم و کمتر توسعه یافته
استان، افزود : در 6 ماه نخست امسال، 56 روستا گازدار شدند و ان شاءاالله تا
پایان سال مشعل گاز هشت شهر ارزوئیه، گنبکی، دوساري، عنبرآباد،
زهکلوت، ریگان، مردهک و فاریاب و 92 روستاي باقیمانده از برنامه گازرسانی
سال 99 که شامل 10 شهر ، 148 روستا و 6 محور صنعتی است، روشن می

 
شود. 

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان با اشاره به بهره برداري از پروژه گازرسانی به دو شهر هنزا و شهداد در هفته دولت، اظهار کرد: بعید می دانم در سابقه نیم قرن عمر

 
شرکت ملی گاز، استانی توانسته باشد در یک سال 10 شهر را به شبکه سراسري گاز متصل کند. 

 
فلاح همچنین به گازرسانی به 673 هزار مشترك گاز در استان کرمان اشاره کرد و افزود: از این تعداد 820 اشتراك براي واحدهاي تولیدي و صنعتی است. 

وي تصریح کرد: مصرف گاز استان در سال 97 حدود 7 میلیارد متر مکعب بود، در سال 98 به بیش از 8 میلیارد مترمکعب رسید و در نیمه نخست امسال 4 میلیارد
مترمکعب گاز مصرف شده است که نسبت به مدت مشابه پارسال حدود 10 درصد رشد داشته که به دلیل افزایش تعداد مشترکان شرکت گاز و افزایش گازرسانی به صنایع

 
است. 

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان با بیان اینکه از ابتداي امسال تاکنون تأسیسات زیرساخت انتقال گاز طبیعی با ظرفیت انتقال بیش از 90 هزار مترمکعب بر ساعت ایجاد
شده است،گفت: ان شاءاالله با گازرسانی به صنایع تا پایان امسال نزدیک به 50 میلیون لیتر در مصرف سوخت مایع صرفه جویی می شود که اقدامی بسیار ارزنده در مبارزه

 
با قاچاق سوخت است و تأثیر زیادي بر رونق تولید، کسب وکار و به تبع آن اشتغال زایی در جامعه دارد. 

شرکت گاز استان کرمان از ابتداي تأسیس تاکنون با اجراي بیش از 21 هزار کیلومتر خطوط انتقال، شبکه تغذیه و توزیع، 58 شهر و 1337 روستا را از گاز طبیعی بهره
مند کرده است.



600 مددجو در البرز تسهیلات اشتغال دریافت کردند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/07/07

معاون اشتغال و خود کفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) استان البرز از دریافت تسهیلات اشتغال 600 مددجوي زیر پوشش کمیته امداد این استان خبر داد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از کرج، شاهین رضایی افزود: امسال با اعطاي 27 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال به نیازمندان و مددجویان تحت حمایت

 
این نهاد رشد 80 درصدي نسبت به مدت مشابه سال گذشته رقم خورد. 

 
وي ادامه داد: اعطاي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال از طریق برخی بانک هاي عامل استان البرز همچنین صندوق قرض الحسنه امداد ولایت انجام می شود. 

معاون اشتغال و حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) البرز اظهار داشت : به منظور مساعدت به مددجویان مجري طرح هاي خودکفایی، امسال دوره بازپرداخت تسهیلات

 
50 میلیون تومانی اشتغال از48 ماه به 84 ماه افزایش یافته است. 

رضایی گفت: تسهیلات اشتغال این نهاد در زمینه هاي خدماتی، تولیدي صنعتی ، دامپروري، کشاورزي و صنایع دستی به مددجویان وزنان سرپرست خانوار تحت حمایت

 
کمیته امداد و تعدادي از نیازمندان غیر تحت حمایت پرداخت می شود. 

 
وي بیان داشت: همچنین در این مدت یک هزار و 400نفر از متقاضیان اشتغال نیز به مراکز کاریابی استان معرفی شده اند. 

53 هزار نفر زیر چتر حمایتی کمیته امداد امام خمینی(ره) در استان البرز هستند.



تلفیق تجربه و دانش دانشگاهی ما را در هنر – صنعت جاجیم بافی موفق کرد + تصویر

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/07

ورود بانوان باتجربه به کارگاه جاجیم بافی نوعی تلفیق تجربه و دانش آکادمیک صورت گرفت که بحمداالله در پیشرفت کار بسیار مؤثر است.

به گزارش سرویس بسیج جامعه زنان کشور خبرگزاري بسیج،فاطمه راییجی یانسري کارشناس ارشد تاریخ است . رشته تحصیلی او کمترین ارتباط را با شغلی که
امروز خود و دو خواهر و برادرش در آن سرمایه گذاري کرده اند ، ندارد. خانم راییجی به همراه برادرش که کارشناس صنایع دستی و خواهرش که کارشناسی ارشد این
رشته را دارد با گذراندن دوره هاي کارآفرینی در حوزه میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري که در جهاد دانشگاهی تهران برگزار می شد، توانسته اند کارگاه جاجیم

 
بافی را تأسیس کنند و براي چند نفري از زنان سرپرست خانوار نیز اشتغال زایی داشته باشند. 

 
 

این بانوي کارآفرین در گفت وگو با خبرنگار ما با اشاره به اینکه براي وارد شدن به این هنر - صنعت دوره اي سه ساله مطالعه، پژوهش و بازدید میدانی در منطقه هاي
گلستان و مازنداران داشتیم، می گوید: دانسته هاي ما به اینجا رسید که می توانیم با تأسیس کارگاه جاجیم، علاوه بر اشتغال خودمان، کارآفرینی هم براي سایر علاقمندان

 
به این رشته ایجاد کنیم. 

 
 

وي ادامه می دهد: در این مسیر بعد از دوره پژوهشی، از استعدادها و توامندي هاي بومی و محلی بهره بردیم یعنی پیر زنان و بانوانی که دانش تجربی جاجیم بافی را

 
داشتند، دعوت به کار کردیم و با این حرکت توانستیم انتقال تجربه استادان این هنر را به دختران علمیاتی کنیم. 



 
 

 
 

 
وي می گوید: در واقع ورود بانوان باتجربه به کارگاه ما نوعی تلفیق تجربه و دانش آکادمیک شد که بحمداالله در پیشرفت کار بسیار مؤثر بوده است. 

 
 

راییجی با اشاره به اینکه من و خواهرم سال 96 با سرمایه 8 میلیونی کار خود را شروع کردیم، می گوید: کار ما بیشتر جنبه خانوادگی داشت اما از اتاق فکري با حضور
اساتید و نخبگان دانشگاهی ایجاد کردیم که دستاوردهاي این اتاق فکر در کسب موفقیت ما از اهمیت بالایی برخوردار بود تا جایی که بعد از 3 سال چند بانوي سرپرست

 
خانوار نیز در کارگاه مشغول به کار هستند. 



 
 

این بانوي کارآفرین، انگیزه اصلی تمرکز بر جاجیم بافی را کار آفرینی و ارزش آفرینی بر روي صنایع دستی بومی منطقه غرب گلستان می داند و می گوید: مشوقان اصلی

 
ما در درجه اول خانواده هستندکه با اعتماد که به ما دارند، پشتوانه فکري مان هستند. 

 
 

وي در ادامه از تفاهم نامه ایی می گوید که با کمیته امداد امام خمینی شهرستان کردکوي بسته اند و براساس ضمن آموزش بانوان خود سرپرست در مسیر اشتغالزایی

 
بعنوان راهبر شغلی این بانوان در کنارش هستند. 

 
در ادامه تصاویري از کارگاه خانوادگی راییجی و تولیدات آن را می بینید 



 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

طنین یاس - از گلستان



به دنبال تبدیل جریان جهادي کشور به «فناوري انقلاب» هستیم

منبع: آناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/07

رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: به دنبال تبدیل جریان جهادي کشور به «فناوري انقلاب» هستیم و امیدواریم این امر محقق شود.

رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: به دنبال تبدیل جریان جهادي کشور به
«فناوري انقلاب» هستیم و امیدواریم این امر محقق شود. به گزارش خبرنگار
حوزه تعاون و کارآفرینی گروه اقتصادي خبرگزاري آنا، سردار زهرایی در
نشست بررسی حل مشکلات بازار و بازاریابی در مناطق روستایی گفت: در این

 
نشست به مسئله اي می پردازیم که کمتر به آن توجه شده است. 

وي افزود: اگر ما به شرایط جنگ اقتصادي و مولفه هاي آن واقف هستیم و در
خصوص اینکه اکنون در شرایط جنگ اقتصادي قرار داریم اتفاق نظر داریم
باید بدانیم که در این حوزه مدیرت و فرماندهی تخصصی منحصر به خود را

 
لازم دارد. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی با اشاره به اینکه دشمن در شرایط فعلی گلوگاه هاي اقتصادي را در تیرس قرارداده است، گفت: با فشار حداکثري از طریق اعمال تحریم ها،

 
و نفوذ در مدیران بی کفایت درصدد تغییر نظام و دوري مردم از انقلاب هستند. 

سردار زهرایی ادامه داد: یکی از وظایف بسیج سازندگی کمک به دولت، در مردم پایه کردن اقتصاد است. در این راستا جریان جهادي در کشور به یک گفتمان عمومی

 
تبدیل شد. 

 
وي افزود: حرکت در این مسیر کمک به مقاوم شدن اقتصاد و همان دست یافتن به اقتصاد مقاومتی است. 

 
رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: به دنبال تبدیل جریان جهادي کشور به «فناوري انقلاب» هستیم و امیدواریم این امر محقق شود. 

 
سردار زهرایی بیان کرد: تشکیل صندوق هاي قرض الحسنه بدون ربا براي کمک به گروه هاي جهادي و توانمندسازي در اقتصاد جزو دستاوردهاي بسیج سازندگی است. 

وي ادامه داد: هدف از تشکیل این صندوق ها تصدي گري مالی نیست، بلکه به دنبال اشتغالزایی و استمرار پیوند مستحکم و گره گشایی معیشتی و ظرفیت سازي در

 
راستاي توانمندسازي اقتصاد کشور هستیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی تصریح کرد: هزار صندوق در کشور راه اندازي کردیم که بیش از یک میلیون نفر در این پیوند اجتماعی در صندوق هاي اشتغالزا عضو

 
هستند. این ظرفیت هاي مردمی سازمان بسیج سازندگی است که در خدمت انقلاب است که نه تحریم و نه تحریف بروي آنها اثرگذار نیست. 

سردار زهرایی ادامه داد: کار دیگري که انجام می دهیم تسهیل گري است، از این رو به صندوق هایی که توانایی انجام پروژه دارند با ایجاد تعاونی هاي تخصصی به آنها

 
کمک خواهیم کرد تا مستحکم بمانند. 

 
وي همچنین گفت: مشکلی که درحال حاضر صندوق هاي قرض الحسنه در تولید محصولات بومی خود دارند در چرخه توزیع کالا است. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اظهار کرد: از بخش خصوصی می خواهیم که در عرضه و فروش این کالاها کمک کنند تا در هر نقطه کشور بتوانند محصولات خود را عرضه

 
کنند. 

سردار زهرایی دربخش دیگري از سخنان خود به بیان تاریخچه تشکیل گروه هاي جهادي و حرکت به سمت اقتصاد مقاومتی پرداخت و گفت: 13 شهریور سال 47 زلزله
اي در شهرستان فردوس در خراسان بزرگ اتفاق افتاد که در جریان آن 5 هزار خانوار آسیب می بینند. رهبر معظم انقلاب در آن زمان یک گروه جهادي تشکیل دادند و

 
چندین اتوبوس اقلام و کالاي اساسی را وارد منطقه کردند و حدود 2 ماه در آن منطقه ماندند. در همان موقع مبارزه با نظام ستم شاهی را در همان شهرستان ادامه دادند. 



وي خاطرنشان کرد: همچنین درخصوص اقتصاد مقاومتی نیز رهبر انقلاب همانجا طرح صنایع تبدیلی را مطرح کردند و از اهالی آن شهر خواستند که در این زمینه فعالیت

 
کنند. حرکت در این مسیر جزو ماموریت هاي ماست و این تفکر ریشه در سال 47 دارد که متولی آن رهبر انقلاب بودند. 

انتهاي پیام/4133



ایجاد شوراي توسعه ظرفیت هاي اقتصادي و انسانی با هدف تسهیل گري

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/07

ایجاد شوراي توسعه ظرفیت هاي اقتصادي و انسانی با هدف تسهیل گري

مشهد مقدس سمیرا رحمتی-مدیرعامل سازمان همیاري شهرداریهاي خراسان رضوي از ایجاد شوراي توسعه ظرفیــت هـاي اقتصادي و انسانی در استان با هدف
تسهیل گري در امر شناسایی،تولید و کمک به شکوفایی استعداد هاي بومی محلى در شهرها خبر داد. میثم کرمانی با اشاره به برگزاري جلسه بررسی شیوه نامه ایجاد
شوراي توسعه ظرفیهاي اقتصادي و انسانی استان که به میزبانی موسسه آموزش عالیاین سازمان برگزار شد، گفت: در جهانی که امروزه با سرعت بسیار زیاد در حال رشد و
تغییر است، حرکت به سمت توسعه یافتگی جز از مسیر توسعه اقتصادي و رشد زیر ساخت هاي سخت افزاري و نرم افزاري میسر نخواهد شد. وي افزود: مهم ترین و اولین
گام در ایجاد توسعه اقتصادي در کشور رفع موانع و تکمیل زنجیره تولید همزمان با شناسایی و رشد استعداد هاي بالقوه اجتماعی، انسانی و جغرافیایی خواهد بود. مدیر
عامل سازمان همیاري شهرداریهاي خراسان رضوي با تاکید بر تلاس براي تحقق منویات مقام معظم رهبري در سال جهش تولید، ادامه داد: سازمان همیاري با محوریت
موسسه آموزش، تحقیقات و مشاوره شهرداري هاي استان و با هدف تسهیل گري در امر تولید و کمک به شکوفایی استعداد هاي بومی محلى و اجتماعی انسانی ایجاد
شوراي توسعه ظرفیهاي اقتصادي و انسانی استان را در دستور کار قرارداده است. وي در خصوص اهداف این شورا بیان کرد: توسعه ظرفیت ذهنی مدیران شهري با رویکرد
اقتصادي و علمی و فناوري، ایجاد زمینه هاي توسعه فردي و مدیریت استعداد با رویکرد آینده نگري و آینده نگاري و همچنین ایده پردازي و ایده پروري در حوزه طرح
هاي اقتصادي به مدیران شهري جهت رفع نیازهاي شهرها و روستاها از جمله اهدافی است که در این شوراي توسعه ظرفیــت هـاي اقتصادي و انسانی خراسان رضوي
براي تحقق هریک تلاش خواهد شد. کرمانی خاطرنشان کرد: این شورا در واقع شناسایی محورها و محدوده هاي جغرافیایی صرفا در حوزه هاي اقتصادي شامل گردشگري،
سلامت، بهداشت، تغذیه، کشاورزي، شیلات، دامپروري کسب و کارهاي بانوان، توسعه خدمات، فناورانه، صنایع دستی و تولیدات بومی محلی، آموزش و انتقال مهارت هاي
مجازي، پسماند، منابع طبیعی، محیط زیست، بازاریابی و فروش محصولات، صنایع تبدیلی و تکمیلی کارآفرینی در انرژي هاي نو و تجدید پذیر و توسعه اشتغال در حوزه
نظم و مدیریت نیروي انسانی را به عنوان رسالت هاي خود دنبال خواهد کرد. وي تصریح کرد: این شورا می تواند بنا به صلاحدید هیات مدیره سازمان در حوزه هایی
همچون خدمات مربی گري، ایجاد فضاي کار اشتراکی اصلاح طرح کسب و کار، تامین سرمایه اولیه، شناسایی و پرورش نیروهاي مستعد جهت تعالی بدنه، اجرایی و علاقه
مندان در استان، توسعه ظرفیت ذهنی مدیران استان، تشکیل کانون هاي ارزیابی، شناسایی استعداد هاي انسانی با رویکرد جانشین پروري آموزش و پرورش و هدایت

استعداد هاي شناسایی شده و توسعه ظرفیت ذهنی آن ها و تشکیل بانک اطلاعات و خزائن استعداد به ارائه خدمات و ایفاي نقش شتاب دهندگی اقدام کند.



اخبار

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/07

اخبار

 
تقویت آموزش هاي فراگیر با برگزاري وبینارها و سمینارهاي مجازي 

یک فعال سیاسی اجتماعی با اشاره به نقش تاثیر گذار پیگیري مطالبات محلی در رشد و ارتقاي جامعه محلی و همینطور در سطح ملی، از برگزاري وبینار ها در راستاي
تقویت آموزش در حوزه سیاسی اجتماعی و مدیریت صحیح منابع آبی و اصلاح الگوي کشت در سمنان سخن گفت. به گزارش خبرنگار ما، رحمان سعادت، فعال سیاسی
اجتماعی و عضو هیئت علمی دانشگاه سمنان با بیان اهمییت بررسی مطالبات محلی و تاثیر آن بر رشد و ارتقاي جامعه در سطح ملی، عنوان کرد: استان سمنان از ظرفیت
هاي برجسته اي در صنعت و معدن و کشاورزي برخوردار است. سعادت عنوان کرد: با توجه به اینکه در شهرستان سمنان علاقه بیشتري به رشته هاي پزشکی و فنی و ...
وجود دارد به صورت عملی ساکنان شهرستان تمایل کمتري به علوم سیاسی و اجتماعی نشان داده اند. جهت تقویت این امر و افزایش سواد سیاسی و علوم اجتماعی می
توان از وبینارها و سمینارها یاري گرفت و در این حوزه می توان موفقیت بیشتري را در عرصه هاي مختلف براي شهرستان شاهد بود که با دوران کرونایی نیز مقارن شده
است و این امر به تقویت تحقق این موضوع امداد می رساند. وي افزود: آموزش هاي مجازي براي دانش آموزان و دانشجویان این فضا را به وجود آورده است که سواد
مجازي و اینترنتی آن ها افزایش پیدا کند و ساکنان شهرستان سمنان تمایل بیشتري به این سبک آموزش ها پیدا کنند. مسلما می توان از این فرصت بهره برد تا به
تقویت سواد اجتماعی و سیاسی ساکنان پرداخت. وي یادآور شد: هر یک از اندیشمندان و پژوهشگران می توانند با یک برنامه ریزي مناسب در رشته هاي مختلف به
آموزش هاي مد نظرو برگزاري جلسات در راستاي بررسی و حل مشکلات موجود بپردازند. وي با اشاره به اینکه جوانان از مشارکت بیشتري در استقبال از آموزش هاي
مجازي برخوردار هستند، عنوان کرد: با توجه به شویع کروناویروس و ثبات در فضاي آموزشی کشور، آموزش هاي خود را به صورت فراگیر به شکل هاي مختلف حتی با

 
مرکزیت سمنان و فرااستانی برگزار خواهیم کرد. 

 
نصب کنتورهاي هوشمند و مغناطیسی در پالایشگاه گاز ایلام؛ یک گام مؤثر در مسیر مدیریت منابع آبی 

رئیس مهندسی عمومی و اجراي طرح هاي شرکت پالایش گاز ایلام از نصب و راه اندازي کنتورهاي الکترومغناطیسی پایش مصرف آب در شبکه هاي آب آتش نشانی و
کنتورهاي هوشمند بر روي خط خروجی چاه هاي تامین آب این شرکت خبر داد و گفت: نصب و راه اندازي این تجهیزات اقدامی موثر براي حفاظت و مدیریت منابع آبی
در این واحد صنعتی است. به گزارش روابط عمومی شرکت پالایش گاز ایلام، " یوسف عزتی" افزود: در یک مجموعه صنعتی نصب وسایل اندازه گیري باهدف تهیه آمار
دقیق مصارف براي پایش، ممیزي، مدیریت و صرفه جویی در منابع آب بسیار حائز اهمیت است. وي اظهار داشت: به همین منظور فلومترهاي الکترومغناطیسی در خروجی
شبکه هاي آب آتش نشانی، مخزن 5000 ورودي ، تاسیسات لخته گیر و کنتورهاي هوشمند سرچاهی در خروجی چاه هاي تامین آب پالایشگاه نصب گردید. وي تصریح
کرد: انتخاب نوع این تجهیزات اندازه گیري پس از بررسی هاي انجام شده و با توجه به شرایط اجرایی مسیر اعم از شیب زیاد، عمق و سایز لوله هاي اجرا شده، همچنین
مزیت و کاربري مناسب و الزامات قانونی انجام گرفته و پس از تامین اقلام مورد نیاز، در شهریور ماه سال جاري با حضور شرکت هاي سازنده و نمایندگان شرکت آب و

 
فاضلاب ایلام با موفقیت نصب و راه اندازي شدند. 

 
85 درصد بودجه براي ایجاد 3400 فرصت شغلی تخصیص یافت 

معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي گفت: 122 میلیارد تومان از تسهیلات قرض الحسنه بند ب تبصره 16 قانون بودجه براي ایجاد 3400 شغل جدید
به مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان مرکزي در سال جاري تخصیص یافته است. مجید مشهدي با بیان اینکه تاکنون مبلغ بیش از 104میلیارد تومان، معادل 85
درصد آن ابلاغ شده است افزود: توانمندسازي و ایجاد اشتغال پایدار مهم ترین رسالت کمیته امداد است. وي اظهارداشت: عاملیت پرداخت این تسهیلات براي مددجویان
تحت حمایت 14 بانک است، نرخ این تسهیلات چهار درصد و سقف آن براي خود اشتغالی مددجویان 50 میلیون تومان و باز پرداخت آن هفت ساله است. وي با اشاره به
ثبت نام صندوق نوید از طرح هاي نوآورانه مددجویان تحت حمایت ادامه داد: این صندوق با همکاري کمیته امداد و بنیاد برکت به منظور ترویج فرهنگ کارآفرینی و
اشتغال در مناطق محروم و ایجاد بسترهاي کارآفرینی براي افراد مستعد تشکیل شده است. مشهدي افزود: علاقمندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و ثبت طرح

خود به آدرس navidfund.com مراجعه و با ثبت درخواست خود از تسهیلات قرض الحسنه و یا بلاعوض بهره مند شوند.




